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Αθήνα, σήµερα στις 30 Ιουνίου 2009, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.06’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευ-
τηρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Α’ σύνθεση)
για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής
κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΣΟΥΡΛΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από την κ. Σοφία Καλαντίδου,
Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών
Εµπόρων Νοµού Θεσσαλονίκης ζητεί να µην εγκριθεί η απόφαση
του ∆.Σ. του Ο.Α.Ε.Ε. για αύξηση των ασφαλιστικών εισφορών.

2) Ο Βουλευτής Ροδόπης κ. ΑΧΜΕΤ ΧΑΤΖΗ ΟΣΜΑΝ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η ∆ιεύθυνση Πολεοδοµίας και Περιβάλ-
λοντος του Νοµαρχιακού ∆ιαµερίσµατος Ροδόπης ζητεί διευκρι-
νήσεις σχετικά µε την παραχώρηση υπό ιδιωτών σε κοινή χρήση
εδαφικών λωρίδων οικοπέδων κ.λπ..

3) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις µεγά-
λες ελλείψεις προσωπικού της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας
Πύργου.

4) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συνε-
ταιρισµών Εγκαταστατών Υδραυλικών ζητεί να συµπεριληφθεί
στο Πρόγραµµα ΕΣΠΑ 2007 - 2013.

5) Η Βουλευτής Χίου κ. ΕΛΠΙ∆Α ΤΣΟΥΡΗ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία ο Πρόεδρος του Εφορευτικού Συµβουλίου της Βι-
βλιοθήκης «Κοραής» στη Χίο επισηµαίνει την ανάγκη στελέχω-
σης και ορισµού µόνιµου διευθυντή για την εύρυθµη λειτουργία
του Ιδρύµατος.

6) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανα-
δόµηση των επιτροπών αναµόρφωσης του Ποινικού Κώδικα
κ.λπ..

7) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Μονογονεϊκών Οι-
κογενειών Νοµού Λάρισας ζητεί να αναγνωριστεί ως πολύτεκνος
ο χήρος γονέας που έχει την αποκλειστική επιµέλεια δύο ανηλί-
κων τέκνων.

8) Οι Βουλευτές Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Νοµού
Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο ∆ήµαρχος Αυλίδας Νοµού Εύβοιας ζητεί να µην γίνει ο ∆ήµος
του τόπος συγκέντρωσης λαθροµεταναστών.

9) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ, Α’ Αθη-
νών κ. ΓΑΡΥΦΑΛΛΙΑ (ΛΙΑΝΑ) ΚΑΝΕΛΛΗ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Συντονιστική Επιτροπή Ενώσεων Εργαζοµένων στο
χώρο των Μ.Μ.Ε. ζητεί να ανακληθούν οι απολύσεις και να εξα-
σφαλιστούν οι θέσεις εργασίας των εργαζοµένων στα Μ.Μ.Ε.
κ.λπ.

10) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Λασιθίου Κρήτης ζητεί
σύγχρονα ασθενοφόρα για να καλυφθούν οι οξυµένες ανάγκες
του νοµού του.

11) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η αναπλή-
ρωση των εσόδων των ∆ήµων µετά τη µείωση του τέλους
παρεπιδηµούντων.

12) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Αρι-
δαίας Νοµού Πέλλας ζητεί τη µετάταξη Εφέδρων Υψηλής
Ετοιµότητας Στρατού στο τµήµα Συνοριακής Φύλαξης, µε αρ-
µοδιότητα την περιπολία και τη φύλαξη των συνόρων.

13) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζο-
µένων Ναυπηγείων Σκαραµαγκά «Η ΤΡΙΑΙΝΑ» ζητεί τη λήψη
µέτρων, ώστε το Ναυπηγείο Σκαραµαγκά να αποτελεί µια ενιαία
επιχειρησιακή µονάδα µε πλήρη απασχόληση του προσωπικού
της.

14) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια
Οµοσπονδία Συνεταιρισµών Εγκαταστατών Υδραυλικών ζητεί
να συµπεριληφθούν οι αστικοί συνεταιρισµοί στο Πρόγραµµα
ΕΣΠΑ 2007-2013.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΒ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Β’

ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΤΗΣ ΒΟΥΛΗΣ

ΘΕΡΟΥΣ 2009

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ι’

Τρίτη 30 Ιουνίου 2009



15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα λειτουργίας του Πανεπιστηµιακού Γενικού Νοσοκοµείου
Πατρών, λόγω έλλειψης προσωπικού.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανα-
γκαιότητα επιτάχυνσης των διαδικασιών επέκτασης του
φράγµατος Πηνειού για την ύδρευση, άρδευση, ενίσχυση και
προστασία του υδατικού δυναµικού της ∆υτικής Αχαΐας.

17) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επιστηµονικού
Υγειονοµικού Προσωπικού Ι.Κ.Α. Καρδίτσας ζητεί την άµεση προ-
κήρυξη θέσεων ιατρικού προσωπικού στο Ι.Κ.Α. της Καρδίτσας.

18) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αγιάς Νοµού Λάρισας
ζητεί την αποζηµίωση των αγροτών που έχουν υποστεί ζηµιές

λόγω της χαλαζόπτωσης στην περιοχή κ.λπ..

19) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επιστηµονικού Υγειονοµι-
κού Προσωπικού Ι.Κ.Α. Πειραιά ζητεί την πρόσληψη γιατρών στο
ΣΑΒ - Τ.Μ.Υ. Περάµατος κ.λπ.

20) Ο Βουλευτής Άρτης κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανάγκη
λήψης µέτρων για τον ιό Τριστέτσα που προσβάλλει τα εσπερι-
δοειδή.

21) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων
Νοµού Λασιθίου ζητεί τη διατήρηση και αναβάθµιση του Τµήµα-
τος ∆οκίµων Αστυνοµικών Σητείας.

22) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παρασκευόπουλος Γιώργος
διαµαρτύρεται για τα αποτελέσµατα διαγωνισµού προσλήψεων
της ∆.Ε.Η..

23) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος ∆ραπετσώνας Πειραιά ζητεί την
άµεση απεµπλοκή του ζητήµατος παραχώρησης στην αρµοδιό-
τητά του της παραλιακής µετώπης για αξιοποίηση.

24) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Εξωραϊστικός Σύλλογος «Καστρί – Λου-
τρό» Αιγάνης ∆ήµου Κάτω Ολύµπου Νοµού Λάρισας διαµαρτύ-
ρεται για την καθυστέρηση της µελέτης Σ.Χ.Ο.Α.Π. σχετικά µε
την ένταξη των παραλιών του ∆ήµου Κάτω Ολύµπου στο Σχέδιο
Πόλης.

25) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία Ενώσεις τέως Γενικών Επιθε-
ωρητών και Επιθεωρητών Εκπαίδευσης ζητούν τη νοµοθετική
ρύθµιση του ζητήµατος της συνταξιοδοτικής τους αποκατάστα-
σης.

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Ηρακλείου Κρή-
της ζητεί την άµεση διαµόρφωση του περιβάλλοντος χώρου του
Ι.Ν. Αγίου Πέτρου των ∆οµηνικανών.

27) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Νοµαρχιακό Συµβούλιο ∆ω-
δεκανήσου ζητεί τη µετεγγραφή σε Σχολές των Ελληνικών Πα-
νεπιστηµίων των σεισµοπαθών φοιτητών της Άκουιλα στην Ιταλία.

28) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καλυµνίων ∆ωδεκα-

νήσου ζητεί την επιστροφή και τοποθέτηση χάλκινου αγάλµατος
στο Αρχαιολογικό Μουσείο της Καλύµνου.

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΛΑΒΑΝΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Ηρακλείου
Κρήτης ζητεί να εφαρµοστεί καθολικά σε όλη την Ελλάδα και
χωρίς διακρίσεις µεταξύ διασυνδεδεµένου και µη δικτύου, η
Κοινή Υπουργική Απόφαση για την εγκατάσταση οικιακών Φω-
τοβολταϊκών Συστηµάτων.

30) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Ρόδου
ζητεί την εξόφληση των δεδουλευµένων υπηρεσιών των µελών
του που είχαν σύµβαση µε το τέως Τ.Α.Ξ.Υ..

31) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ατόµων µε Ανα-
πηρίες Ρόδου ζητεί οικονοµική ενίσχυση για την αγορά ειδικού
οχήµατος µεταφοράς αναπήρων.

32) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επιστηµονικού
Υγειονοµικού Προσωπικού Ι.Κ.Α. Κω «Ο ΑΣΚΛΗΠΙΟΣ» ζητεί τη
στελέχωση του Τ.Μ.Υ. Ι.Κ.Α. Κω.

33) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος ∆ιπλω-
µατούχων Μηχανικών Περιβάλλοντος ζητεί διευκρινήσεις
σχετικά µε τα επαγγελµατικά δικαιώµατα των µελών του κ.λπ..

34) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επιστηµονικού Υγειονοµι-
κού Προσωπικού Ι.Κ.Α. Πειραιά ζητεί τον εξοπλισµό µε αντιδρα-
στήρια του Μικροβιολογικού εργαστηρίου της Τοπικής Μονάδας
Υγείας Νίκαιας.

35) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗ-
ΦΟΥΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ιστιαίας
Νοµού Εύβοιας ζητεί την εξασφάλιση νέων στεγαστικών δανείων
για τους υπόλοιπους τσιγγάνους της περιοχής του και την υλο-
ποίηση του υφιστάµενου στεγαστικού προγράµµατος.

36) Οι Βουλευτές Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Εργατικό Κέντρο Νάουσας Νοµού Ηµαθίας ζητεί να
καταβληθούν αµέσως τα δεδουλευµένα στους εργαζόµενους της
επιχείρησης «ΕΝ ΚΛΩ» κ.λπ..

37) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος «Ν. ΚΑΖΑΝΤΖΑΚΗΣ» Ηρακλέιου
Κρήτης ζητεί τον άµεσο εξοπλισµό και τη στελέχωση του Κέ-
ντρου Στήριξης Ατόµων µε Αναπηρία, στην περιοχή του.

38) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Νοµάρχης Ηρακλείου Κρήτης ζητεί την
επιστροφή εκθεµάτων στο αρχαιολογικό µουσείο Ηρακλείου.

39) Οι Βουλευτές Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση ∆ασολόγων ∆ηµ. Υπαλλή-
λων, η Ένωση Ελλήνων ∆ασοπόνων ∆ηµ. Υπαλλήλων και η Πα-
νελλήνια Οµοσπονδία ∆ασοφυλάκων ∆ηµ. Υπαλλήλων ζητούν
την οργάνωση ενός αξιόπιστου και αποτελεσµατικού διοικητικού
µηχανισµού µε κύριο και θεµελιώδες έργο την αειφορική διαχεί-
ριση και την προστασία των δασών.

40) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ηρακλείου Κρήτης ζητεί την
άµεση διαµόρφωση του περιβάλλοντος χώρου του Ι.Ν. Αγίου Πέ-
τρου ∆οµηνικανών.
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41) Οι Βουλευτές Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Ευ-
βοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
τα Σωµατεία Συνταξιούχων Ν.Α.Τ. Χίου ζητούν την κατάργηση
των προσωποπαγών θέσεων ∆ιοικητικών Υπαλλήλων του Πα-
ραρτήµατος Οίκου Ναύτου στη Χίο και την πρόσληψη προσωπι-
κού.

42) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί την υπαγωγή των οικογενειακών
επιχειρήσεων στο πρόγραµµα για την ενίσχυση µικρών και πολύ
µικρών επιχειρήσεων των ΠΕΠ του ΕΣΠΑ.

43) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Καινούργιου
Φθιώτιδας ζητεί αποζηµίωση για τις ζηµιές που υπέστησαν οι
αγρότες της περιοχής µετά τη χαλαζόπτωση στις 20/6/09.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 15994/12/03/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κεφαλογιάννη Εµµανουήλ δόθηκε µε το υπ αριθµ. 1318
/10/04/2009 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης η ακόλουθη
απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 16093/13/03/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μωραΐτη Αθανάσιου (Θάνου) δόθηκε µε το υπ αριθµ.

14140/ΕΥΣ 2138/10/04/2008 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 16111/13/03/2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Αλευρά Αθανάσιου (Νάσου), Αµοιρίδη Ιωάννη, Βέρρα
Μιλτιάδη, Γκερέκου Αγγελικής ( Άντζελας), ∆ιαµαντοπούλου
Άννας, ∆ριβελέγκα Ιωάννη, Ευθυµίου Πέτρου, Ζωϊδη Νικολάου,
Καϊλή Ευδοξίας - Εύας, Κατσιφάρα Απόστολου, Καρχιµάκη Μι-
χαήλ, Κεγκέρογλου Βασιλείου, Κουβέλη Σπυρίδωνα, Λαµπίρη
Ηλία, Μάντατζη Τσετίν, Μερεντίτη Αθανασίας (Σούλας), Μωραϊτη
Αθανάσιου (Θάνου), Νασιώκα Έκτορα, Παντούλα Μιχαήλ, Πα-

παχρήστου Ευάγγελου, Περλεπέ - Σηφουνάκη Αικατερίνης, Πε-
ταλωτή Γεωργίου, Ράπτη Αναστασίας - Συλβάνας, Ρέππα ∆ηµη-
τρίου, Σακοράφα Σοφίας, Σαχινίδη Φίλιππου, Σγουρίδη
Παναγιώτη, Σκουλάκη Εµµανουήλ, Σκραφνάκη Μαρίας, Τόγια
Βασιλείου, Τσιρώνη ∆ηµητρίου, Τσουρή Ελπίδας, Χατζή Οσµάν
Αχµέτ δόθηκε µε το υπ αριθµ. 1320/10/04/2009 έγγραφο από
τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 16114/13/03/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Στρατάκη Εµµανουήλ δόθηκε µε το υπ αριθµ. 30136/IH/

10/04/2009 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 16119/16/03/2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Αµµανατίδου - Πασχαλίδου Ευαγγελίας (Λίτσας) δόθηκε µε το

υπ αριθµ. 7017/4/9614 έ/10/04/2009γγραφο από τον Αναπληρωτή
Υπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 33/25-6-2009 επίκαιρη ερώτηση της Βου-
λευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίας
Μερεντίτη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τη χρη-
µατοδότηση του ∆ήµου Πύλης Τρικάλων για την φετινή αντιπυ-
ρική προστασία του δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Εισερχόµαστε στη συζήτηση της δεύτερης µε αριθµό 35/25-6-
2009 επίκαιρης ερώτησης της Βουλευτού του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Σοφίας Καλαντίδου προς τους Υπουργούς
Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και Ανάπτυξης, σχε-
τικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των εργαζοµένων
στη βιοµηχανία κατεψυγµένων ψαριών «ΑΜΑΣΑ» στη Θεσσαλο-
νίκη.

Αναλυτικότερα η επίκαιρη ερώτηση της κ. Καλαντίδου έχει ως
εξής:

«Σε επίσχεση εργασίας βρίσκονται οι εκατόν είκοσι εργαζόµε-
νοι της βιοµηχανίας κατεψυγµένων ψαριών «ΑΜΑΣΑ», στη βιο-
µηχανική περιοχή της Σίνδου Θεσσαλονίκης, διεκδικώντας τα
δεδουλευµένα δύο µηνών. Οι ιδιοκτήτες της βιοµηχανίας αν και
πήραν τουλάχιστον 2,8 εκατοµµύρια ευρώ ως επιδότηση για την
κατασκευή και λειτουργία του εργοστασίου µέχρι το 2004, τώρα
βγάζουν σε διαθεσιµότητα τους εργαζόµενους έχοντας ως συµ-
βούλους και την Επιθεώρηση Εργασίας.

Η προκλητική και αντεργατική συµπεριφορά των ιδιοκτητών
της βιοµηχανίας «ΑΜΑΣΑ» είναι αποτέλεσµα της διαχρονικής πο-
λιτικής των Κυβερνήσεων Ν∆ και ΠΑΣΟΚ που υπηρετεί τα συµ-
φέροντα των επιχειρηµατικών οµίλων σε βάρος των
εργαζοµένων.

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί:
Τι µέτρα θα πάρουν, ώστε να καταβληθούν άµεσα τα δεδου-

λευµένα στους εργαζόµενους και να συνεχιστεί η λειτουργία του
εργοστασίου; Σε διαφορετική περίπτωση, θα απαιτηθεί η επι-
στροφή των εκατοµµυρίων ευρώ που πήραν οι συγκεκριµένοι
ιδιοκτήτες ως επιδότηση;»

Στην ερώτηση της κ. Καλαντίδου θα απαντήσει η κ. Καλαντζά-
κου.

Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-

νωνικής Προστασίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία συνάδελφε, από τις 5/6/09 ογδόντα εργαζόµενοι της

εταιρείας «ΑΜΑΣΑ» έχουν προχωρήσει σε επίσχεση εργασίας
µετά την καθυστέρηση των δεδουλευµένων δύο µηνών που τους
οφείλει η εταιρεία.

Θα σας ενηµερώσω για τις ενέργειες του Υπουργείου Απα-
σχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας για το θέµα αυτό.

Την Παρασκευή 26-6-2009 πραγµατοποιήθηκε συµφιλιωτική
σύσκεψη στο Υπουργείο Απασχόλησης µεταξύ της εταιρείας
«ΑΜΑΣΑ ΕΛΛΑΣ ΑΕΒΕΤ», της Πανελλήνιας Οµοσπονδίας Εργα-
τοτεχνιτών και Υπαλλήλων Γάλακτος, Τροφίµων και Ποτών
και του Σωµατείου Εργαζοµένων της επιχείρησης. Η συνάντηση
έγινε υπό την προεδρία του Γενικού Γραµµατέα του Υπουργείου.

Ύστερα από διαλογική συζήτηση των δύο µερών, ο γενικός
γραµµατέας ζήτησε από τις δύο πλευρές να προχωρήσουν σε
διάλογο και να καταβάλουν κάθε προσπάθεια για την αντιµετώ-
πιση των προβληµάτων.

Οι εκπρόσωποι της εταιρείας δήλωσαν: Πρώτον τα δεδουλευ-
µένα του Μαΐου 2009, καθώς και το επίδοµα αδείας των εργαζο-
µένων που έχουν πάρει την άδειά τους θα καταβληθούν το
δεύτερο δεκαπενθήµερο του Ιουλίου του 2009. ∆εύτερον, το επί-
δοµα αδείας στους υπόλοιπους εργαζόµενους θα καταβληθεί
επίσης µετά το δεύτερο δεκαπενθήµερο του Ιουλίου του 2009.
Τέλος, τα δεδουλευµένα του Ιουνίου 2009 θα καταβληθούν όπως
θα καθοριστεί από τη Γενική Συνέλευση της εταιρείας, η οποία
θα πραγµατοποιηθεί στις 10 Ιουλίου.

Επιπλέον το ΣΕΠΕ παρακολουθεί στενά την υπόθεση και
έχουµε επέµβει και σε άλλες περιπτώσεις, όπου αυτό είχε χρει-

αστεί. Η εν λόγω εταιρεία απασχολούσε αρχές του έτους περί-
που εκατό εργαζόµενους στη Θεσσαλονίκη και τριάντα εργαζό-
µενους στην Αθήνα.

Μετά από παρέµβαση του Τµήµατος Κοινωνικής Επιθεώρησης
Σίνδου καταβλήθηκαν στους εργαζόµενους οι οφειλόµενες δε-
δουλευµένες αποδοχές των µηνών Νοεµβρίου-∆εκεµβρίου του
2008 και Φεβρουαρίου του 2009.

Το ΣΕΠΕ υπέβαλε επίσης µηνυτήρια αναφορά στον εισαγγε-
λέα για κατάτµηση αδείας του προσωπικού στις 15-5-2009 και
µήνυση στις 19-6-2009 για µη καταβολή αποδοχών Μαΐου σε εκα-
τόν δεκαεννιά εργαζόµενους και για µη καταβολή επιδόµατος
αδείας του 2009 σε ενενήντα τρεις εργαζόµενους.

Περισσότερα θα πω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κυρία

Υπουργέ.
Η κ. Καλαντίδου έχει το λόγο.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ήταν αναµενόµενη η απάντηση από το

Υπουργείο Απασχόλησης. Πάντως, εµείς θέλουµε να κάνουµε
δυο-τρεις διευκρινίσεις.

Στη βιοµηχανία «ΑΜΑΣΑ» δεν τίθεται θέµα οικονοµικής κρίσης,
ιδιαίτερα γιατί, πρώτον, το καλοκαίρι οι πωλήσεις κατεψυγµένων
πάνε πολύ καλά, δεύτερον, γιατί η συγκεκριµένη επιχείρηση έχει
ως πελάτες µεγάλες επιχειρήσεις πώλησης και τρίτον, το προη-
γούµενο διάστηµα τόνοι αλιευµάτων επεξεργάστηκαν και που-
λήθηκαν από τη συγκεκριµένη επιχείρηση.

Οι εργοδότες και κέρδισαν και επιδοτήθηκαν µε τα 2,8 εκα-
τοµµύρια ευρώ και στην επιδίωξή τους σήµερα να αυξήσουν τα
κέρδη τους επιλέγουν µάλλον την εµπορία και θέλουν να απο-
φύγουν κάθε υποχρέωσή τους στους εργαζόµενους. Άλλωστε,
έχουν ξεχάσει και τις υποχρεώσεις τους στη ∆ΕΗ και στην ΕΥΑΘ.
Είχε κοπεί το νερό, προχθές κόπηκε το ρεύµα. Με παρεµβάσεις
του σωµατείου ξανασυνδέθηκαν. ∆εν ξέρουµε καν πόσα χρω-
στάνε.

Οι εργαζόµενοι –οι περισσότερες γυναίκες- µε δουλειά σε απί-
στευτα δύσκολες συνθήκες, βγήκαν στον αγώνα διεκδικώντας
τα δεδουλευµένα τους, να µη χάσουν τις θέσεις εργασίας τους,
µε δύο λόγια διεκδικώντας τα δίκια τους.

Ενώ λοιπόν βρίσκονται σε επίσχεση εργασίας –νόµιµο δικαί-
ωµά τους- η εργοδοσία τους βγάζει σε διαθεσιµότητα, πιθανόν
µε τη συµβολή της Επιθεώρησης Εργασίας, αντί των αναγκαστι-
κών αδειών που ζητούσαν. Άλλωστε, ο Γραµµατέας του Υπουρ-
γείου στη συνάντηση που εσείς αναφέρατε χαρακτήρισε –εντός
εισαγωγικών- «φήµες» το αίτηµα της εργοδοσία για οµαδικές
απολύσεις.

Ο λαός λέει ότι όπου υπάρχει «καπνός υπάρχει και φωτιά».
Στην τριµερή συνάντηση που αναφέρατε, η οποία έγινε στο
Υπουργείο, η εργοδοσία της «ΑΜΑΣΑ», όντως δήλωσε αυτά που
πάνω-κάτω αναφέρατε ότι στην ουσία θα καθυστερήσει ακόµη η
πληρωµή.

∆εν δεσµεύτηκε ότι θα πληρώσει όλα τα χρωστούµενα, αφού
µας παραπέµπει σε συνέλευση του ∆Σ και επίσης δεν δεσµεύ-
τηκε ότι θα λειτουργήσει το εργοστάσιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Σε µισό λεπτό ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Το Υπουργείο δυστυχώς, χαρακτήρισε πολιτικό «παιχνίδι» τον

αγώνα των εργαζόµενων και όχι σκανδαλώδη παρανοµία τη
στάση της εργοδοσίας. Αρνείστε να ελέγξετε πού πήγαν τα
λεφτά της επιδότησης, τα λεφτά των Ελλήνων εργαζοµένων.
Έτσι οι εργαζόµενοι για άλλη µια φορά, κυρία Υπουργέ, διαπί-
στωσαν πως το κράτος µε τέτοια διακυβέρνηση υπηρετεί τα
κέρδη των βιοµηχάνων, δυστυχώς για τους εργαζόµενους.

Από το ΚΚΕ θέλουµε να υπογραµµίσουµε την τεράστια ευθύνη
που έχει το Υπουργείο και η Κυβέρνηση. Ζητάµε άµεσα να κα-
ταβληθούν τα δεδουλευµένα και να λειτουργήσει το εργοστάσιο.
Μπορεί να λειτουργήσει. Στο ενδεχόµενο µη λειτουργίας του να
επιστραφούν τα 2.800.000 ευρώ.

Σε κάθε περίπτωση ο αγώνας των εργαζόµενων θα έχει έµπρα-
κτα τη συµπαράσταση του ΚΚΕ.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε την κ. Κα-
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λαντίδου.
Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-

νωνικής Προστασίας): Κυρία συνάδελφε, απαντώντας και πάλι
σε ένα κοµµάτι της ερώτησής σας να προσθέσω, πως σχετικά µε
την καταγγελία που κυκλοφορεί στον Τύπο για απαγόρευση ει-
σόδου στους εργαζόµενους, δεν έχει γίνει κάποια επίσηµη κα-
ταγγελία στο ΣΕΠΕ.

Εδώ είδα ότι το είπατε λίγο πιο κοµψά, στην ερώτησή σας ήσα-
σταν πολύ πιο δεικτική για το ρόλο του ΣΕΠΕ. Υπάρχει µία µόνιµη
στάση του ΚΚΕ να µιλά απαξιωτικά για το ΣΕΠΕ…

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Είναι µόνιµη η στάση του ΚΚΕ για το
ΣΕΠΕ...

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): …και εγώ δεν θα σας απαντήσω ξανά σε
αυτό το θέµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Παρακαλώ, κυρία Κα-
λαντίδου.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Σας παρακαλώ. Είναι µόνιµη η στάση
του ΚΚΕ…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρία Καλαντίδου, µην
διακόπτετε. Έχει µία άποψη, τι να κάνουµε; Θα την πει.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): ∆εν είναι δυνατόν να γράφεται ότι έχο-
ντας ως συµβούλους την Επιθεώρηση Εργασίας. Το ΣΕΠΕ είναι
εκεί για να στηρίξει τους εργαζόµενους. Είναι πάρα πολύ ξεκά-
θαρος ο ρόλος του ΣΕΠΕ...

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Μα, δεν τους στηρίζετε τους εργαζό-
µενους.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): Και αυτό ακριβώς κάνει. Εσείς µονίµως
έρχεστε στο Κοινοβούλιο και καταγγέλλετε πράγµατα που είναι
απολύτως ανακριβή, απαξιώνοντας…

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ούτε στη διµερή δεν υποστηρίξατε
τους εργαζόµενους.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): Συγγνώµη, θα κάνουµε διάλογο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρία Καλαντίδου,
ακούστε. ∆εν πρέπει να εκφραστεί, όπως πιστεύει, η κυρία
Υπουργός; Σας παρακαλώ.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΖΑΚΟΥ (Υφυπουργός Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας): Είναι απαξιωτική η στάση σας απέναντι
σε ένα τόσο σηµαντικό θεσµό που και επιλύει πολλές εργατικές
διαφορές και βοηθάει στο να µπορούν να λύνονται προβλήµατα
µε τη παρέµβασή του, αλλά και ελέγχει και τη νοµιµότητα και
παίρνει όλα τα µέτρα που χρειάζονται για να τηρείται ο νόµος.

Ευχαριστώ.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Τι µέτρα πήρε ως προς την εργοδοσία

…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): ∆εν θα ανοίξουµε διά-

λογο, κυρία Καλαντίδου, τώρα. Πηγαίνετε στην κ. Υπουργό µετά
και µιλήστε. ∆εν εξαντλούνται όλα στη διαδικασία των έξι και των
εννέα λεπτών. Συνάδελφοι είστε, πιστεύω ότι και η Υπουργός και
εσείς έχετε το χρόνο και τη διάθεση να πείτε περισσότερα. Εδώ
στη Βουλή τι να κάνουµε; Είναι ασφυκτικός ο χρόνος …

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Το πρόβληµα της ερώτησης ήταν η ερ-
γοδοσία και όχι ο ΣΕΠΕ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Αγαπητέ συνάδελφε
από τη Μαγνησία, ο διάλογος και η δηµοκρατία αυτά έχει, τι να
κάνουµε; Ο καθένας κρίνεται από αυτά που λέει ή που δεν λέει.
Τι άλλο να κάνω παραπάνω; Το Προεδρείο µπορεί να επιβάλει
κατευθύνσεις απαντήσεων; ∆εν γίνεται.

Τρίτη επίκαιρη ερώτηση είναι η µε αριθµό 34/25.6.2009 του
Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βε-
λόπουλου προς την Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την «κατ’
εξαίρεσιν» παραχώρηση άδειας προσγείωσης επί ελληνικού εδά-
φους σε αεροσκάφος που φέρει τα διακριτικά «∆ηµοκρατία της
Μακεδονίας» κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Βελόπουλου αναλυτικότερα έχει
ως εξής:

«Στη σύνοδο του ΟΑΣΕ στην Κέρκυρα στις 27-28 Ιουνίου 2009,

αποφασίσατε να επιτρέψετε «κατ’ εξαίρεσιν», όπως δηλώσατε,
την έλευση του Υπουργού Εξωτερικών κ. Μιλοσόσκι µε αερο-
σκάφος που φέρει τα διακριτικά «∆ηµοκρατία της Μακεδονίας».

Ερωτάσθε:
Πώς οδηγηθήκατε σε αυτή την απόφαση δεδοµένου ότι ελλο-

χεύει ο κίνδυνος δηµιουργίας επώδυνων τετελεσµένων στο θέµα
της ονοµασίας της γείτονος χώρας;».

Στην ερώτηση του κ. Βελόπουλου θα απαντήσει ο Υφυπουρ-
γός Εξωτερικών κ. Κασσίµης.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευχα-
ριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι κανείς δεν αµφισβητεί ότι η Κυ-
βέρνηση έχει στηρίξει µε επιτυχία το θέµα του ονόµατος της
πρώην Γιουγκοσλαβικής ∆ηµοκρατίας της Μακεδονίας από το
σηµείο που το παρέλαβε πριν από πέντε χρόνια.

Θέλω, όµως, να πω ότι η FYROM µετείχε στη σύνοδο ενός διε-
θνούς οργανισµού, που την προεδρεία είχε η Ελλάς. Συµµετείχε
ως FYROM. Στον επίσηµο κατάλογο, στα καρτελάκια, σε όλα
ήταν FYROM.

Αντιλαµβάνοµαι την ευαισθησία του κυρίου συναδέλφου και
ιδίως την ανησυχία του µήπως το να αποδεχθούµε να προσγει-
ωθεί στο αεροδρόµιο της Κέρκυρας ένα αεροπλάνο που έγραφε
επάνω «∆ηµοκρατία της Μακεδονίας» δείχνει υποχωρητικότητα.
Θα το καταλάβαινα, θα συµφωνούσα µαζί του, αν δεν είχε προη-
γηθεί το Βουκουρέστι, όπου η Ελλάς αµετακίνητα έθεσε την
εθνική της θέση και πετύχαµε να συµφωνήσουν µαζί µας όλοι οι
εταίροι µας στο ΝΑΤΟ. Και αυτό θεωρώ ότι έχει πολύ µεγάλη ση-
µασία.

Από κει και πέρα, θέλω να επισηµάνω και κάτι. Καµµιά φορά
έχουµε την τάση και ως λαός να βγάζουµε λίγο τα µάτια µας,
διότι την προσγείωση ενός αεροπλάνου που έγραφε έξω στο
κύτος του «∆ηµοκρατία της Μακεδονίας» θα την έπαιρναν χα-
µπάρι µόνο οι ελεγκτές εναερίου κυκλοφορίας και οι τεχνικοί του
αεροδροµίου Κερκύρας. Όµως, µε την προβολή που έδωσε στο
θέµα ο ελληνικός Τύπος, την πήραν χαµπάρι όλοι.

Και θέλω να ρωτήσω -προς Θεού, δεν έχει καµµία σχέση µε
την ερώτηση που από ευαισθησία κάνει ο κ. Βελόπουλος- το
εξής: Με αυτή την τακτική ποιον βοηθάµε; Προεβλήθη µία προ-
βοκατόρικη κίνηση της γείτονος χώρας εκεί που εµείς δεν θα
έπρεπε να την προβάλουµε.

Από κει και πέρα, θέλω να επαναλάβω ότι δε φοβούµεθα, κύριε
Βελόπουλε, µήπως δώσουµε σηµεία υποχωρητικότητας, διότι
εκεί που έπρεπε φάνηκε πόσο αµετακίνητοί είµαστε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο ερωτών συνάδελφος

κ. Βελόπουλος έχει το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, σας συµπαθώ ιδι-

αιτέρως ειλικρινά, αλλά αυτό το «κανείς δεν αµφισβητεί», επι-
τρέψτε µου να µην το δεχθώ. Εµείς αµφισβητούµε το αυτονόητο.
Στο Βουκουρέστι, για το Άνω Πετράλωνα-Κάτω Πετράλωνα θέ-
σατε βέτο, για το άνω, κάτω, πάνω, δεξιά και πλαγίως, όχι για το
«Μακεδονία». Ας σταµατήσει αυτό το παραµύθι για το Βουκου-
ρέστι.

Και να σας πω και κάτι καλύτερο; Ούτε καν βέτο θέσαµε. Βέτο
σηµαίνει συγκεκριµένα πράγµατα, το καταθέτω εγγράφως και το
απαιτώ. Εκεί, πριν γίνει κουβέντα, το συζητήσαµε. Άρα, λοιπόν,
αν λέγεται Άνω Τούµπα ή Κάτω Τούµπα ή Άνω Μακεδονία ή Κάτω
Μακεδονία, το «Μακεδονία» παραµένει.

Ακούστε µε, καρτελάκια-πολιτική εγώ πρώτη φορά βλέπω. Στα
καρτελάκια των τραπεζιών, των Υπουργών… Εδώ είδα ένα αε-
ροσκάφος να προσγειώνεται και να λέει «MACEDONIAN AIR-
LINES». Το καρτελάκι είναι η πολιτική µας;

Και να πω και το εξής: Αφού λοιπόν εµείς έχουµε ισχυρή χώρα,
γιατί δεν το άλλαξαν οι σκοπιανοί; Ας το άλλαζαν αυτοί που είναι
αδύναµη χώρα. Η ισχυρή Ελλάς κάνει πίσω σε µία ανίσχυρη
χώρα που λέγεται Σκόπια, η οποία προκαλεί. Και θα συνεχίσω.
∆εν το κάνατε µόνο εσείς. Tο έκανε και το ΠΑΣΟΚ το 1997 στην
Κρήτη µε τον Γκλιγκόροφ. Εγώ ήθελα να είµαι ακριβοδίκαιος.
Είστε δύο Kόµµατα, µία πολιτική εθνικά επιζήµια και τραγελα-
φική. Τα φορτώνετε όλα στον άλλο.

Εδώ µιλάµε, δηλαδή, για µία πρόκληση κυριολεκτικά και προ-
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σπαθούµε να το στρογγυλέψουµε και να το κάνουµε καλό. Ε, δε
γίνεται το κακό, καλό. Πώς να το κάνουµε;

Ακούστε λίγο, για να ξέρουµε τι λέµε. Έχω µπροστά µου το
έγγραφο: «Κατόπιν προφορικών εντολών της κυρίας Υπουργού,
επιτράπηκε η προσγείωση», ενώ η υπάλληλος, η κ. Κανέλλου δια-
µαρτυρήθηκε και σε λίγες µέρες πήγε σπίτι της η κυρία. Τα έγ-
γραφα τα καταθέτω στη Βουλή. ∆ηλαδή, η υπάλληλος που ήταν
υπεύθυνη της Πολιτικής Αεροπορίας έλεγε: «Εγώ δεν το δέχο-
µαι». Την πιέζατε. Προφορική εντολή Υπουργού; Που έχετε δει
προφορική εντολή Υπουργού να αλλάζει στην εθνική στρατηγική
µας; Έχετε δει πουθενά εσείς προφορική εντολή να ισχύει;

Γραπτή εντολή. Όµως, δεν τολµάτε να στέλνετε έγγραφα, όχι
εσείς, αλλά η Κυβέρνηση, διότι µετά πάµε σε µία άλλη διαδικα-
σία. Πάµε σε µία de facto αναγνώριση. Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα.

Και να σας πω και κάτι άλλο. ∆ε θα πω τώρα για τους κωδικούς
flight plan κ.λπ., που έγραφαν «Μακεδονία» τα χαρτιά επάνω. Μη
µου λέτε εµένα τα έγγραφα. Εδώ µέσα είναι. Θα σας τα κατα-
θέσω. Τα χαρτιά έγραφαν επάνω «MACEDONIAN AIRLINES».

Σας λέω, λοιπόν, το εξής. Τι είπε ο Μιλόσοσκι στην Κέρκυρα,
όχι τι θα πω εγώ; Να σας πω κάτι; Μπορεί να είµαστε φιλόξενος
λαός και να δεχόµασταν όντως το αεροπλάνο και ας έκαναν την
υπέρβαση οι κύριοι. Όµως, είπε το εξής: «Πρέπει στο όνοµα των
Σκοπίων» -«της Μακεδονίας», είπε αυτός- «να αναζητηθεί σε ισό-
τιµη βάση, χωρίς να ζηµιωθεί καµµία από τις δύο πλευρές και
χωρίς να απειληθεί η εθνική ταυτότητα». Το είπε στην Κέρκυρα.

Όταν λέει για εθνική ταυτότητα µιλάει για Μακεδόνες, κύριε
Υπουργέ. Και συνεχίζει. Ισότιµη βάση: Η Ελλάδα ίση µε τους Σκο-
πιανούς; Η Ελλάδα ίση µε τους παραχαράκτες ψεύτες; Η Ελλάδα
ισότιµη; Με ποιον να είµαστε ισότιµοι; Με αυτούς που διεκδικούν
κοµµάτι της Μακεδονίας;

Και κλείνω. ∆εν αµφισβητώ την ευαισθησία σας, αλλά θεωρώ
ότι κάνετε τραγικά λάθη. Κάνετε λάθη επί λαθών. Και κάποια
στιγµή, όταν κάνουµε λάθη, λέµε και ένα «συγγνώµη, κάναµε
λάθος», για να είµαστε και πιο αντικειµενικοί, αν θέλετε πιο χα-
λαροί στην κριτική µας. Το λάθος είναι µέγιστο, γιατί υπάρχει µια
έµµεση αναγνώριση σε ελληνικό έδαφος ενός Υπουργού που
προκάλεσε και δυστυχώς, δεν απαντήθηκε από την αρµόδια
Υπουργό η πρόκληση. Αυτή είναι η αλήθεια.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κυριάκος Βελόπουλος
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε
συνάδελφε, δεν είναι όλα ακριβώς, όπως τα λέτε. Και θα σας πω
γιατί δεν είναι.

Κατ’ αρχάς, ο επίσηµος κατάλογος των προσκεκληµένων και
συµµετεχόντων στον ΟΑΣΑ δεν είναι καρτελάκια. Είναι επίσηµη
συµµετοχή της χώρας. Η επίσηµη συµµετοχή ήταν FYROM. Άρα,
να φύγουµε λίγο από το «πιασάρικο», καρτελάκια.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς το είπατε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Μια

στιγµή. Έχουµε και άλλα. Εγώ είπα σε όλα τα στοιχεία, παντού.
Πράγµατι, τα χαρτιά που έρχονται από τη FYROM, µετά από τη
συµφωνία της Νέας Υόρκης, όσα έρχονται, ακόµα και τα φορ-
τωτικά έγγραφα, ως ΜΑΚΕ∆ΟΝΙΑ, παίρνουν σφραγίδα επάνω
FYROM και καταγράφονται ως FYROM. Αυτό είναι µια πρακτική
από το 1995 η οποία συνεχίστηκε.

Και µη ξεχνάτε, µιλώντας στην αρχή σας είπα ότι η Κυβέρνηση
από το σηµείο που παρέλαβε την υπόθεση της ΜΑΚΕ∆ΟΝΙΑΣ …

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Των Σκοπίων.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Το Μα-

κεδονικό εννοώ. Του ονόµατος ΜΑΚΕ∆ΟΝΙΑ. Να το ξεκαθαρί-
σουµε. ∆εν είναι ώρα για να κάνουµε κουβέντα από το 2004 και
πίσω. Η υπόθεση του ονόµατος της FYROM, από εκεί που το πα-
ραλάβαµε.

Πάµε τώρα σε ένα άλλο θέµα, στο θέµα του βέτο. Ναι, δεν βά-
λαµε βέτο και θα σας πω γιατί. Έπρεπε σώνει και καλά να τους
πούµε, «µη συµφωνήσετε µαζί µας για να βάλουµε βέτο»; Πεί-

σαµε τους εταίρους µας. ∆εν είναι πιο σηµαντικό; Γιατί άθελά
σας, µου θυµίζετε πολιτική κάποιων άλλων εποχών «βυθίσατε το
«HORA». Η πολιτική µας δεν είναι τσαµπουκάς επί του µπαλκο-
νίου. Η πολιτική µας είναι αποτέλεσµα. Πολύ πιο «πιασιάρικο»
εντός της χώρας θα ήταν να βάζαµε βέτο µε µαγκιά, αλλά πολύ
πιο αποτελεσµατικό εθνικά ήταν να έχουµε πείσει όλους τους
εταίρους µας προ της ψηφοφορίας ότι το θέµα δεν θα έρθει,
γιατί θίγει εθνικά συµφέροντα. Αντιλαµβάνεστε ότι εκεί ήταν πιο
συνετή η πολιτική την οποία κάναµε.

Από εκεί και πέρα, θέλω να σας πω κάτι. Ήταν Σύνοδος ∆ιε-
θνούς Οργανισµού. Ακόµα και η Τουρκία –η Ελλάς δεν παίζει
προκλητικά, παίζει µε σύνεση στο διεθνές παιχνίδι- η οποία είναι
γνωστή για την προκλητικότητά της σε πάρα πολλές περιπτώ-
σεις, επανειληµµένα έχει δεχθεί την Κυπριακή ∆ηµοκρατία την
οποία δεν αποδέχεται, έχει αποδεχθεί την Κυπριακή σηµαία…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν είναι το ίδιο, κύριε Υπουργέ.
Μας λέτε διαφορετικά πράγµατα.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Έτσι
είναι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Βελόπουλε, αφή-
στε τον κύριο Υπουργό να πει την άποψή του. Μην τον διακό-
πτετε.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΣΣΙΜΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Όταν
είναι Σύνοδος ∆ιεθνούς Οργανισµού και φιλοξενείται µία χώρα,
δεν είναι το ίδιο πράγµα. Φυσικά, δεν είναι τα ίδιο πράγµα. Όταν
είναι Σύνοδος ∆ιεθνούς Οργανισµού λειτουργείς ως Πρόεδρος
∆ιεθνούς Οργανισµού. Φυσικά θα ήταν πολύ κακό για τους συµ-
µετέχοντες να θέσουµε θέµα, αφ’ ης η FYROM εδέχθη να συµ-
µετάσχει ως FYROM, ότι το πρόβληµά µας ήταν τι έγραφε το
αεροπλάνο που προσγειώθηκε. ∆εν θα ήταν συνετό. Θα δηµι-
ουργούσαµε ένα πρόβληµα σε ένα σηµείο που δεν χρειαζόταν.

Και σας είπα ότι εάν δεν είχε προηγηθεί το Βουκουρέστι, θα
µπορούσα να συνταχθώ µαζί σας. Από την ώρα που έχουµε τη
σθεναρά και συγκεκριµένη ανυποχώρητη θέση της κόκκινης
γραµµής της Ελλάδος στο Βουκουρέστι, δεν πρόκειται να δώ-
σουµε εικόνα ότι είµαστε υποχωρητικοί. Μην ανησυχείτε. Ευχα-
ριστώ πολύ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ολοκληρώθηκε η συζή-
τηση των επικαίρων ερωτήσεων.

Πριν εισέλθουµε στην ηµερήσια διάταξη νοµοθετικής εργα-
σίας, θα ήθελα να ενηµερώσω το Σώµα ότι συνεδρίασε σήµερα
η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων µε θέµα ηµερήσιας
διάταξης, επεξεργασία και εξέταση του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών: «Κανόνες Τεκµηρίω-
σης Ενδοοµιλικών Συναλλαγών, Κανόνες Υποκεφαλαιοδότησης
Επιχειρήσεων, ∆ιαδικασία Ταχείας Αδειοδότησης και άλλες δια-
τάξεις».

Επίσης, η ∆ιαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων µε θέµα
ηµερήσιας διάταξης, επεξεργασία και εξέταση του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών: «Ταυτο-
ποίηση των κατόχων και χρηστών εξοπλισµού και υπηρεσιών κι-
νητής τηλεφωνίας».

Η ∆ιαρκής Επιτροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέ-
σεων µε θέµα ηµερήσιας διάταξης: «Ακρόαση σύµφωνα µε το
άρθρο 32 παράγραφος 7 του Κανονισµού της Βουλής, του πρέ-
σβη κ. Βασιλείου Κασκαρέλη, ο οποίος µετακινείται από τη Μό-
νιµη Ελληνική Αντιπροσωπεία στην Ευρωπαϊκή Ένωση, στην
Πρεσβεία της Ουάσιγκτον, προκειµένου να ενηµερώσει τα µέλη
της Επιτροπής επί θεµάτων της νέας αρµοδιότητας και αποστο-
λής του».

Η ∆ιαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων µε θέµα ηµε-
ρήσιας διάταξης «επεξεργασία και εξέταση του σχεδίου νόµου
του Υπουργείου Πολιτισµού: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Οργανι-
σµού Ηνωµένων Εθνών για την εκπαίδευση, την επιστήµη και τον
πολιτισµό που αφορά τη σύσταση Παρατηρητηρίου για τη γυ-
ναίκα, τον αθλητισµό και τη φυσική αγωγή υπό την αιγίδα της
UNESCO».

Τέλος η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας µε
θέµα ηµερήσιας διάταξης: «Συνέχιση της συζήτησης για την αλ-
λαγή του ν. 3126/2003 (Ποινική Ευθύνη Υπουργών)».
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων που είναι γραµµένα
στην ηµερήσια διάταξη.

Υπουργείου ∆ικαιοσύνης
Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου: «Μεταρρυθµίσεις

στην οργάνωση της Ιατροδικαστικής Υπηρεσίας, στη θεραπευ-
τική µεταχείριση χρηστών ναρκωτικών ουσιών και άλλες διατά-
ξεις».

Το νοµοσχέδιο θα ψηφιστεί στο σύνολο στη συνέχεια.
Υπουργείου Πολιτισµού
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Οργανωτική Επιτροπή Μεσογειακών Αγώ-
νων–Βόλος 2013 και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το νοµοσχέδιο κρατή-

θηκε και θα συζητηθεί κατά τη συνήθη διαδικασία.
Υπουργείου Ανάπτυξης
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «∆ιασυνοριακές Συγχωνεύσεις Κεφαλαιου-
χικών Εταιρειών».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το νοµοσχέδιο κρατή-

θηκε και θα συζητηθεί κατά τη συνήθη διαδικασία.
Εισερχόµεθα στην ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του

Υπουργείου ∆ικαιοσύνης «Μεταρρυθµίσεις στην οργάνωση της
Ιατροδικαστικής Υπηρεσίας, στη θεραπευτική µεταχείριση χρη-
στών ναρκωτικών ουσιών και άλλες διατάξεις».

Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι έχετε να κάνετε µία νοµοτεχνική
βελτίωση.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Μάλιστα,
κύριε Πρόεδρε. Σας ευχαριστώ.

Η νοµοτεχνική βελτίωση αφορά την τροπολογία την οποία συ-
νυπογράφουµε µε το Υπουργείο Εσωτερικών και στην πραγµα-
τικότητα αφορά το Υπουργείο Εσωτερικών και το οποίο, όπως
µου είπε ο Υφυπουργός κ. Νάκος, υπάρχει και µία συνεννόηση µε
τα κόµµατα.

Θα µου επιτρέψετε, λοιπόν, να αναγνώσω τη νοµοτεχνική βελ-
τίωση.

Στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 601 και ειδικό 45 που απο-
τελεί το άρθρο 49 του νοµοσχεδίου, στην παράγραφο 1 επανα-
φέρεται η αρχικώς κατατεθείσα φράση, «καταλαµβάνει, δε και
τις συµβάσεις που έχουν συναφθεί µετά τη δηµοσίευση του ανω-
τέρου νόµου, οι οποίες, σε κάθε περίπτωση, παύουν να ισχύουν
µετά την 31η ∆εκεµβρίου 2009». ∆ηλαδή, επαναφέρεται η διά-
ταξη, όπως ακριβώς είχε κατατεθεί.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης κ. Νικόλαος ∆έν-

διας καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα νοµοτε-
χνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό στο σύνολο το νοµοσχέδιο
του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης: «Μεταρρυθµίσεις στην οργάνωση
της Ιατροδικαστικής Υπηρεσίας, στη θεραπευτική µεταχείριση
χρηστών ναρκωτικών ουσιών και άλλες διατάξεις» ως διανεµήθη,
αλλά και µε τις φραστικές και νοµοτεχνικές βελτιώσεις του κυ-
ρίου Υπουργού;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς, το νοµοσχέδιο του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης: «Με-

ταρρυθµίσεις στην οργάνωση της Ιατροδικαστικής Υπηρεσίας,
στη θεραπευτική µεταχείριση χρηστών ναρκωτικών ουσιών και
άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου κατά πλειοψηφία και έχει ως εξής:

«Μεταρρυθµίσεις στην οργάνωση της Ιατροδικαστικής Υπη-
ρεσίας, στη θεραπευτική µεταχείριση χρηστών ναρκωτικών ου-
σιών και άλλες διατάξεις

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α’
ΟΡΓΑΝΩΣΗ ΤΗΣ ΙΑΤΡΟ∆ΙΚΑΣΤΙΚΗΣ ΥΠΗΡΕΣΙΑΣ

Άρθρο 1
∆ιάρθρωση

1. Η Ιατροδικαστική Υπηρεσία του Κράτους υπάγεται στο
Υπουργείο ∆ικαιοσύνης και διαρθρώνεται ως εξής:

α) Στην Ιατροδικαστική Υπηρεσία Αθηνών, µε έδρα την Αθήνα.
β) Στις Περιφερειακές Ιατροδικαστικές Υπηρεσίες που υπάγο-

νται διοικητικώς στην Ιατροδικαστική Υπηρεσία Αθηνών.
γ) Στις Τοπικές Ιατροδικαστικές Υπηρεσίες που υπάγονται δι-

οικητικώς στις Περιφερειακές Ιατροδικαστικές Υπηρεσίες, όπως
ορίζεται στην παράγραφο 2.

2. Περιφερειακές Ιατροδικαστικές Υπηρεσίες είναι:
α) Η Ιατροδικαστική Υπηρεσία Θεσσαλονίκης, µε έδρα τη Θεσ-

σαλονίκη, στην οποία υπάγονται οι Τοπικές Ιατροδικαστικές Υπη-
ρεσίες:

αα) ∆υτικής Μακεδονίας, µε έδρα την Κοζάνη.
ββ) Θράκης, µε έδρα την Κοµοτηνή.
γγ) Λάρισας, µε έδρα τη Λάρισα.
β) η Ιατροδικαστική Υπηρεσία Πειραιά, µε έδρα τον Πειραιά,

στην οποία υπάγονται οι Τοπικές Ιατροδικαστικές Υπηρεσίες:
αα) Λαµίας, µε έδρα τη Λαµία.
ββ) Αιγαίου, µε έδρα τη Σύρο.
γγ) ∆ωδεκανήσου, µε έδρα τη Ρόδο.
δδ) Κρήτης, µε έδρα το Ηράκλειο.
γ) η Ιατροδικαστική Υπηρεσία Πατρών, µε έδρα την Πάτρα,

στην οποία υπάγονται οι Τοπικές Ιατροδικαστικές Υπηρεσίες:
αα) Ναυπλίου και Καλαµάτας, µε έδρα το Ναύπλιο.
ββ) Ιωαννίνων, µε έδρα τα Ιωάννινα.
γγ) Κέρκυρας, µε έδρα την Κέρκυρα.
3. Η Ιατροδικαστική Υπηρεσία Αθηνών συγκροτείται από τα

εξής Τµήµατα:
α) Γραµµατείας
β) Εργαστηρίων (Τοξικολογικό, Ανάλυσης DNA, Παθολογοα-

νατοµικό, Ακτινολογικό και Φωτογραφικό).
4. Με διάταγµα, που εκδίδεται ύστερα από πρόταση των

Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και ∆ικαιοσύνης, επιτρέ-
πεται να συνιστώνται νέες, να καταργούνται ή να συγχωνεύονται
περιφερειακές και τοπικές ιατροδικαστικές υπηρεσίες και να επα-
νακαθορίζεται η έδρα, η διοικητική διάρθρωση και η κατά τόπο
αρµοδιότητα όλων των ιατροδικαστικών υπηρεσιών.

Άρθρο 2
Αρµοδιότητα

1. Η κατά τόπο αρµοδιότητα των ιατροδικαστικών υπηρεσιών
συµπίπτει προς εκείνη του οµώνυµου ή των οµώνυµων προς

αυτές Εφετείων. Οι ιατροδικαστικές υπηρεσίες διενεργούν ια-
τροδικαστικές πράξεις, στις οποίες συµπεριλαµβάνονται οι ψυ-
χιατρικές πραγµατογνωµοσύνες, ύστερα από παραγγελία των
εισαγγελικών και ανακριτικών αρχών και των ανακριτικών υπαλ-
λήλων, οι οποίοι ενεργούν ύστερα από εισαγγελική παραγγελία,
καθώς και των ποινικών δικαστηρίων που λειτουργούν στην πε-
ριφέρεια του οµώνυµου ή των οµώνυµων προς αυτές Εφετείων.
Οι ανωτέρω πράξεις δύνανται, υπό τις αυτές προϋποθέσεις, να
διενεργούνται από τα εργαστήρια Ιατροδικαστικής και Τοξικο-
λογίας των Πανεπιστηµιακών Ιδρυµάτων. Στα Ιδρύµατα αυτά οι
ιατροδικαστικές πράξεις εκτελούνται αποκλειστικώς από µέλη
∆ιδακτικού – Ερευνητικού Προσωπικού (∆.Ε.Π.).

Για τις πράξεις που διενεργούνται συντάσσονται από τους ια-
τροδικαστές και τα µέλη του ∆ιδακτικού – Ερευνητικού Προσω-
πικού (∆.Ε.Π.), χωρίς υπαίτια βραδύτητα, εκθέσεις.

2. Κατ’ εξαίρεση, επιτρέπεται, εφόσον κρίνεται αναγκαίο ή συ-
ντρέχει αδυναµία των κατά τόπο φορέων της παραγράφου 1 του
παρόντος, να δοθεί εντολή για διενέργεια ιατροδικαστικών πρά-
ξεων:

α) σε άλλη ιατροδικαστική υπηρεσία από εκείνη που ορίζεται
στην παράγραφο 1 και

β) σε Νοσηλευτικά Ιδρύµατα του Εθνικού Συστήµατος Υγείας
που διαθέτουν κατάλληλη υποδοµή και ειδικότητες.

3. Τα Υπουργεία Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων και
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης διαβιβάζουν στον Εισαγγε-
λέα του Αρείου Πάγου µέσα σε τέσσερις µήνες από την έναρξη
ισχύος του παρόντος νόµου πίνακα στον οποίο περιλαµβάνονται
τα κατάλληλα για τον πιο πάνω σκοπό ιδρύµατα και ενηµερώ-
νουν για κάθε µεταγενέστερη µεταβολή.

Άρθρο 3
Οργανικές θέσεις

1. Οι υφιστάµενες οργανικές θέσεις της Ιατροδικαστικής Υπη-
ρεσίας κατατάσσονται κατά κλάδους και κατηγορίες ως εξής:

α. Ιατροδικαστών 37
εκ των οποίων 3 θέσεις Α’ τάξεως

β. ΠΕ Ιατρών ειδικότητας
Παθολογοανατόµου 4

γ. ΠΕ ∆ιοικητικού - Οικονοµικού 7
δ. ΠΕ Χηµικού - Βιοχηµικού - Τοξικολογίας 5
ε. ΤΕ ∆ιοικητικού - Λογιστικού 6

στ. ΤΕ Υγείας Πρόνοιας ειδικότητας:
- Ιατρικών Εργαστηρίων - Τεχνολόγων
Εργαστηρίων 10

- Ακτινολογίας - Ραδιολογίας 2
- Νοσηλευτικής 2

ζ. ΤΕ Γραφικών Τεχνών 1
η. ∆Ε ∆ιοικητικού - Λογιστικού 8
θ. ∆Ε ∆ακτυλογράφων - Στενογράφων 12
ι. ∆Ε ∆ακτυλογράφων - Χειριστών 6

ια. ∆Ε Βοηθών Νοσοκόµων 11
ιβ. ∆Ε Γενικών Καθηκόντων 11
ιγ. ΥΕ Επιµελητών 4
ιδ. ΥΕ Προσωπικού Καθαριότητας 5
ιε. ΥΕ Νεκροτόµων 26
2. Στην Ιατροδικαστική Υπηρεσία συνιστώνται οι ακόλουθες

νέες θέσεις:
α) Τρεις (3) θέσεις Ιατροδικαστών Α’ Τάξης, των οποίων ο συ-

νολικός αριθµός ορίζεται στις σαράντα (40).
β) Τέσσερις (4) θέσεις κλάδου ΠΕ Ιατρών ειδικότητας Ψυχια-

τρικής.
γ) Μία (1) θέση κλάδου ΠΕ Ιατρών ειδικότητας Παθολογοανα-

τόµου, των οποίων ο συνολικός αριθµός ορίζεται σε πέντε (5).
δ) Πέντε (5) θέσεις Τοξικολογίας κλάδου ΠΕ Χηµικού, Χηµι-

κού-Μηχανικού, Βιοχηµικού και Βιολόγου.
Στον κλάδο αυτόν συγχωνεύεται ο κλάδος ΠΕ Χηµικού-Βιοχη-

µικού-Τοξικολογίας και ο συνολικός αριθµός των θέσεων ορίζε-
ται σε δέκα (10). Για την κατάταξη των υπηρετούντων υπαλλήλων
στον ενιαίο κλάδο, εκδίδεται διαπιστωτική πράξη.

ε) Τρεις (3) θέσεις κλάδου ΤΕ ∆ιοικητικού-Λογιστικού, των

668 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



οποίων ο συνολικός αριθµός ορίζεται σε εννέα (9).
στ) Τέσσερις (4) θέσεις κλάδου ΤΕ Υγείας Πρόνοιας ειδικότη-

τας Νοσηλευτικής, των οποίων ο συνολικός αριθµός ορίζεται σε
έξι (6).

ζ) Τέσσερις (4) θέσεις κλάδου ΥΕ Νεκροτόµων, των οποίων ο
συνολικός αριθµός ορίζεται σε τριάντα (30).

3. α) Οι οργανικές θέσεις των Ιατροδικαστών Α’ τάξεως κατα-
νέµονται ως εξής: τρεις στην Ιατροδικαστική Υπηρεσία Αθηνών
και από µία σε κάθε Περιφερειακή Ιατροδικαστική Υπηρεσία.

β) Εννέα (9) οργανικές θέσεις των Ιατροδικαστών Β’ τάξεως
κατανέµονται ως εξής: τρεις θέσεις στην Ιατροδικαστική Υπηρε-
σία Αθηνών και από δύο συνολικώς θέσεις σε κάθε Περιφερει-
ακή Ιατροδικαστική Υπηρεσία, συµπεριλαµβανοµένων και των
υπαγοµένων σε καθεµία από αυτές Τοπικών Ιατροδικαστικών
Υπηρεσιών.

γ) Με απόφαση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης διενεργείται η κα-
τανοµή στις κατά τόπους υπηρεσίες των λοιπών θέσεων της Ια-
τροδικαστικής Υπηρεσίας που αναφέρονται στις παραγράφους
1 και 2.

4. Καταργείται η θέση κατηγορίας ΠΕ Ιατρών ειδικότητας Πα-
θολογίας. Ο υπάλληλος που υπηρετεί στη θέση της καταργού-
µενης κατηγορίας, αφού συνεκτιµηθεί σχετική αίτησή του,
µετατάσσεται σε κενή οργανική θέση υπηρεσιών αρµοδιότητας
του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης ή σε θέση άλλης δηµόσιας υπηρε-
σίας ή ν.π.δ.δ., σύµφωνα µε τη διάταξη της παραγράφου 4 του
άρθρου 154 του Κώδικα Κατάστασης ∆ηµοσίων Πολιτικών ∆ιοι-
κητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Ν.Π.∆.∆., που κυρώθηκε µε
το άρθρο πρώτο του ν. 3528/2007 (ΦΕΚ 26 Α’).

5. Με διάταγµα, που εκδίδεται ύστερα από πρόταση των
Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και ∆ικαιοσύνης, επιτρέ-
πεται η σύσταση, συγχώνευση ή κατάργηση κατηγοριών, κλά-
δων ή ειδικοτήτων και θέσεων στην Ιατροδικαστική Υπηρεσία.

Άρθρο 4
Πρόσληψη

1. Η πρόσληψη ιατροδικαστών διενεργείται µε επιλογή, ύστερα
από δηµόσια προκήρυξη.

2. Για το διορισµό ιατροδικαστή απαιτείται: α) πτυχίο Ιατρικής,
Πανεπιστηµιακής Σχολής, β) ειδικότητα Ιατροδικαστικής και γ)
άδεια άσκησης επαγγέλµατος ιατρού.

3. Ιατροδικαστής διορίζεται όποιος έχει συµπληρώσει το 30ό
έτος της ηλικίας του.

4. Πέραν των περιπτώσεων που προβλέπονται στο άρθρο 8
του Κώδικα Κατάστασης ∆ηµοσίων Πολιτικών ∆ιοικητικών Υπαλ-
λήλων και Υπαλλήλων Ν.Π.∆.∆. δεν διορίζονται ιατροδικαστές
όσοι καταδικάστηκαν και για: α) εγκλήµατα περί τα υποµνήµατα
που προβλέπονται στα άρθρα 220, 221 και 222 του Ποινικού Κώ-
δικα, β) εγκλήµατα σχετικά µε την απονοµή της δικαιοσύνης που
προβλέπονται στα άρθρα 224, 225, 226, 228, 229, 230, 231, 232,
232Α και 234 του Ποινικού Κώδικα.

5. Η πρόσληψη των ιατροδικαστών διενεργείται από το Υπη-
ρεσιακό Συµβούλιο των Ιατροδικαστών, που προβλέπεται στο
άρθρο 76 του ν. 3659/2008 (ΦΕΚ 77 Α’).

6. Με απόφαση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης καθορίζονται τα
ειδικότερα προσόντα, ο τρόπος διαπίστωσης των γενικών και ει-
δικών προσόντων, τα απαιτούµενα δικαιολογητικά, τα κριτήρια
επιλογής, η διαδικασία και κάθε άλλη λεπτοµέρεια που είναι απα-
ραίτητη για την εφαρµογή του παρόντος άρθρου. Με όµοια από-
φαση ορίζεται τριµελής επιτροπή από δύο ιατροδικαστές Α’
τάξεως και έναν καθηγητή ή αναπληρωτή καθηγητή Ψυχιατρικής
της Ιατρικής Σχολής του Πανεπιστηµίου Αθηνών, η οποία γνω-
µοδοτεί προς το Υπηρεσιακό Συµβούλιο ως προς το βαθµό επάρ-
κειας του υποψηφίου για την άσκηση των καθηκόντων του
ιατροδικαστή.

7. Η πρόσληψη των νεκροτόµων διενεργείται µε επιλογή
ύστερα από δηµόσια προκήρυξη από τριµελή Επιτροπή που ορί-
ζεται µε απόφαση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης. Η Επιτροπή απο-
τελείται από τον Προϊστάµενο της Ιατροδικαστικής Υπηρεσίας
Αθηνών, έναν Ιατροδικαστή Α’ τάξεως και έναν Ιατροδικαστή Β’
τάξεως.

Γραµµατέας της Επιτροπής ορίζεται υπάλληλος της Κεντρι-
κής Υπηρεσίας του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης ή των Ιατροδικα-
στικών Υπηρεσιών.

Ουσιώδη κριτήρια για την επιλογή νεκροτόµου συνιστούν η
εµπειρία και η επιτυχής ανταπόκριση στην πρακτική δοκιµασία.

Άρθρο 5
Βαθµολογική διάρθρωση θέσεων και

εξέλιξη των ιατροδικαστών

1. Οι θέσεις των ιατροδικαστών κατατάσσονται στους βαθµούς
Α’, Β’, Γ’ και ∆’, µε εισαγωγικό τον ∆’ και καταληκτικό τον Α’. Ο
βαθµός του Ιατροδικαστή Α’ τάξεως είναι ανώτατος βαθµός της
ιεραρχίας.

2. Οι ιατροδικαστές, που διορίζονται σε οργανικές θέσεις, δια-
νύουν διετή δοκιµαστική υπηρεσία µετά την επιτυχή πάροδο της
οποίας µονιµοποιούνται µε απόφαση του υπηρεσιακού συµβου-
λίου. Κατά της αποφάσεως περί µη µονιµοποιήσεως επιτρέπεται
προσφυγή στο ∆ιοικητικό Εφετείο.

3. Οι διατάξεις της προηγούµενης παραγράφου εφαρµόζονται
για τους ιατροδικαστές που εισέρχονται στην υπηρεσία µετά την
έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου.

4. Οι θέσεις στους βαθµούς ∆’ έως Β’ είναι ενιαίες. Προαγω-
γές στο βαθµό Α’ διενεργούνται µόνον εφόσον υπάρχουν κενές
οργανικές θέσεις.

Οι προαγωγές των ιατροδικαστών στον επόµενο βαθµό διε-
νεργούνται ύστερα από απόφαση του υπηρεσιακού συµβουλίου
και εφόσον:

α) Έχουν σε ιδιαίτερα υψηλό επίπεδο τα προσόντα που προ-
βλέπονται στις εκάστοτε ισχύουσες διατάξεις για την αξιολόγηση
των δηµοσίων υπαλλήλων. Το υπηρεσιακό συµβούλιο, προκειµέ-
νου να διαπιστώσει τη συνδροµή των ουσιαστικών προσόντων,
λαµβάνει υπόψη όλα τα στοιχεία του προσωπικού µητρώου του
υπαλλήλου από τα οποία προκύπτει η δραστηριότητά του στην
υπηρεσία, η επαγγελµατική επάρκεια, η πρωτοβουλία και η απο-
τελεσµατικότητά του. Για το σχηµατισµό της κρίσης του το υπη-
ρεσιακό συµβούλιο λαµβάνει υπόψη του τις εκθέσεις
ουσιαστικών προσόντων της τελευταίας πενταετίας.

β) Έχουν συµπληρώσει χρόνο υπηρεσίας ως εξής: τριών ετών
στο ∆’ βαθµό, πέντε ετών στο Γ’ και επτά ετών στο Β’.

Η προαγωγή στο βαθµό του Ιατροδικαστή Α’ τάξεως διενερ-
γείται κατ’ απόλυτη εκλογή.

5. Ειδικές διατάξεις ορίζουν το µισθολόγιο των ιατροδικαστών.

Άρθρο 6
Προϊστάµενοι

1. Οι προϊστάµενοι των ιατροδικαστικών υπηρεσιών επιλέγο-
νται από το υπηρεσιακό συµβούλιο των ιατροδικαστών κατ’ από-
λυτη εκλογή, ύστερα από εκτίµηση των στοιχείων του
υπηρεσιακού φακέλου των κρινοµένων.

α) Το υπηρεσιακό συµβούλιο, προκειµένου να διαπιστώσει τη
συνδροµή των ουσιαστικών προσόντων, λαµβάνει υπόψη όλα τα
στοιχεία του προσωπικού µητρώου του υπαλλήλου, από τα οποία
προκύπτει η δραστηριότητά του στην υπηρεσία, η πρωτοβουλία
του, η άσκηση καθηκόντων ως προϊσταµένου και η ικανότητα πα-
ρακίνησης των υφισταµένων του για αυξηµένη απόδοση στην
υπηρεσία.

β) Προτιµώνται οι υποψήφιοι για τους οποίους προκύπτει από
τα προσωπικά τους µητρώα, µε βάση συγκεκριµένα πραγµατικά
στοιχεία, ότι επέδειξαν υψηλότερη έναντι των λοιπών υποψηφίων
πρωτοβουλία, διοικητική ικανότητα και δραστηριότητα στην υπη-
ρεσία. Αιτιολογία απαιτείται µόνον σε περίπτωση παραλείψεως
υποψηφίου που υπερέχει καταδήλως του επιλεγέντος.

2. α) Για τη θέση προϊσταµένου της Ιατροδικαστικής Υπηρε-
σίας Αθηνών κρίνονται Ιατροδικαστές Α’ τάξεως µε δεκαπενταετή
τουλάχιστον συνολική υπηρεσία στην Ιατροδικαστική Υπηρεσία.
Για την επιλογή στη θέση προϊσταµένου της Ιατροδικαστικής
Υπηρεσίας Αθηνών λαµβάνονται υπόψη κατά κύριο λόγο τα στοι-
χεία του προσωπικού µητρώου κάθε κρινόµενου ιατροδικαστή,
από τα οποία εκτιµώνται ιδιαίτερα η άρτια επαγγελµατική κα-
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τάρτιση και οι επιστηµονικές γνώσεις, η δραστηριότητα στην
υπηρεσία, η ικανότητα ανάληψης πρωτοβουλιών και ευθυνών, η
ευχέρεια προγραµµατισµού και συντονισµού, η ικανότητα παρα-
κίνησης των υφισταµένων για την επίτευξη στόχων. Επίσης, συ-
νεκτιµώνται η τυχόν συγγραφική δραστηριότητα σε συναφή για
τη λειτουργία ή τη δραστηριότητα της υπηρεσίας θέµατα, η συµ-
µετοχή σε προγράµµατα µετεκπαίδευσης και οι µεταπτυχιακοί
και διδακτορικοί τίτλοι σπουδών που συνδέονται µε το γνωστικό
αντικείµενο της Ιατροδικαστικής.

β) Για τη θέση προϊσταµένου Περιφερειακής Ιατροδικαστικής
Υπηρεσίας κρίνονται Ιατροδικαστές Α’ τάξεως ή αν δεν υπάρ-
χουν ή δεν επαρκούν, Ιατροδικαστές Β’ τάξεως µε έξι έτη υπη-
ρεσίας στο βαθµό αυτόν.

γ) Για τη θέση προϊσταµένου Τοπικής Ιατροδικαστικής Υπηρε-
σίας κρίνονται Ιατροδικαστές Α’ τάξεως και εάν δεν υπάρχουν Β’
τάξεως και αν δεν υπάρχουν ή δεν επαρκούν Γ’ τάξεως µε τρία
έτη υπηρεσίας στον κατεχόµενο βαθµό.

3. Ο προϊστάµενος της Ιατροδικαστικής Υπηρεσίας Αθηνών
προΐσταται όλων των Ιατροδικαστικών Υπηρεσιών και, ιδίως, συ-
ντονίζει, παρακολουθεί και επιβλέπει το έργο τους, συγκεντρώ-
νει τα αναγκαία για το σκοπό αυτόν στοιχεία που αποστέλλουν οι
ιατροδικαστικές υπηρεσίες, παρέχει τις αναγκαίες οδηγίες και
εντολές και προβαίνει σε κάθε ενέργεια που είναι αναγκαία για
την άσκηση εποπτείας προς το σκοπό της ταχείας και εύρυθµης
λειτουργίας τους. Το µήνα Μάϊο εκάστου έτους, υποβάλλει στον
Υπουργό ∆ικαιοσύνης έκθεση στην οποία καταγράφονται οι δρα-
στηριότητες του προηγούµενου ηµερολογιακού έτους των Ια-
τροδικαστικών Υπηρεσιών και περιλαµβάνονται προτάσεις για τη
βελτίωση της λειτουργίας τους και της αποτελεσµατικότητάς
τους.

4. Ο προϊστάµενος της Ιατροδικαστικής Υπηρεσίας Αθηνών, οι
προϊστάµενοι των Περιφερειακών Ιατροδικαστικών Υπηρεσιών
και οι προϊστάµενοι των Τοπικών Ιατροδικαστικών Υπηρεσιών
έχουν τις αρµοδιότητες των προϊσταµένων Γενικών ∆ιευθύνσεων,
∆ιευθύνσεων και Τµηµάτων αντιστοίχως και τις πάσης φύσεως
αρµοδιότητες που προσήκουν στους λοιπούς υπαλλήλους που
ασκούν τα καθήκοντα αυτά, όπως αρµοδιότητες πειθαρχικού χα-
ρακτήρα, σύνταξης εκθέσεων αξιολόγησης των ιατροδικαστών
και του λοιπού προσωπικού της Ιατροδικαστικής Υπηρεσίας.

Άρθρο 7
Μετάταξη

Μετάταξη των ιατροδικαστών και των νεκροτόµων σε άλλη
δηµόσια υπηρεσία ή νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου δεν επι-
τρέπεται. Μετάταξη του λοιπού προσωπικού της ιατροδικαστι-
κής υπηρεσίας σε άλλη υπηρεσία του ∆ηµοσίου ή νοµικού
προσώπου δηµοσίου δικαίου επιτρέπεται ύστερα από: α) πλή-
ρως αιτιολογηµένη βεβαίωση του προϊσταµένου της Ιατροδικα-
στικής Υπηρεσίας, στην οποία ιεραρχικώς υπάγεται ο
υπάλληλος, ότι η µετάταξη δεν επάγεται δυσµενείς συνέπειες
στη λειτουργία της υπηρεσίας, β) σύµφωνη γνώµη του υπηρε-
σιακού συµβουλίου και γ) εφόσον ο υπάλληλος έχει συµπληρώ-
σει πενταετή υπηρεσία στην Ιατροδικαστική Υπηρεσία.

Άρθρο 8
∆ωσιδικία

Τα πληµµελήµατα των Ιατροδικαστών υπάγονται στην αρµο-
διότητα του δικαστηρίου Εφετών.

Άρθρο 9
Κανονισµός λειτουργίας Ιατροδικαστικών

Υπηρεσιών

1. Με απόφαση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης καταρτίζεται κα-
νονισµός λειτουργίας της ιατροδικαστικής υπηρεσίας στον οποίο
περιλαµβάνονται, ιδίως, τα ειδικότερα καθήκοντα και υποχρεώ-
σεις του προσωπικού, οι όροι λειτουργίας της Υπηρεσίας και
κάθε άλλη λεπτοµέρεια.

2. Η ιατροδικαστική υπηρεσία ακολουθεί το ωράριο λειτουρ-

γίας των ∆ηµοσίων Υπηρεσιών.
Οι ιατροδικαστές και το προσωπικό του κλάδου ΥΕ Νεκροτό-

µων υποχρεούνται, εφόσον επιβάλλεται από τις συνθήκες, να
εκτελούν ιατροδικαστικές πράξεις και πέραν του ισχύοντος ωρα-
ρίου λειτουργίας των υπηρεσιών, καθώς και σε µη εργάσιµες
ηµέρες.

3. Η διοικητική µέριµνα για τη λειτουργία των Ιατροδικαστικών
Υπηρεσιών και η επιµέλεια διεκπεραιώσεως των διοικητικών
ενεργειών που αφορούν στην υπηρεσιακή κατάσταση των ια-
τροδικαστών και του λοιπού προσωπικού των ιατροδικαστικών
υπηρεσιών ανήκει στην αρµοδιότητα της Κεντρικής Υπηρεσίας
του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, στην οποία τηρούνται και όλοι οι
σχετικοί φάκελοι.

Άρθρο 10
Εφαρµογή Υπαλληλικού Κώδικα

και διατηρούµενες διατάξεις

1. Όσα θέµατα της υπηρεσιακής κατάστασης των ιατροδικα-
στών δεν ρυθµίζονται από τις διατάξεις του παρόντος νόµου, διέ-
πονται από τις διατάξεις του Κώδικα Καταστάσεως ∆ηµοσίων
Πολιτικών ∆ιοικητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Ν.Π.∆.∆..

2. Η υπηρεσιακή κατάσταση των υπαλλήλων των Ιατροδικα-
στικών Υπηρεσιών διέπεται από τις διατάξεις του Κώδικα Κατα-
στάσεως ∆ηµοσίων Πολιτικών ∆ιοικητικών Υπαλλήλων και
Υπαλλήλων Ν.Π.∆.∆..

3. Κάθε άλλη διάταξη αντίθετη προς τα άρθρα 1 έως 10 του
παρόντος νόµου καταργείται. Οι διατάξεις του άρθρου 76 του ν.
3659/2008 (ΦΕΚ 77 Α’), καθώς και οι ειδικές διατάξεις, που ρυθ-
µίζουν θέµατα λειτουργίας Ιατροδικαστικών Υπηρεσιών και δεν
ρυθµίζονται µε τον παρόντα νόµο, εξακολουθούν να ισχύουν.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β’
ΜΕΤΡΑ ΓΙΑ ΤΗ ΒΕΛΤΙΩΣΗ ΤΟΥ

ΣΩΦΡΟΝΙΣΤΙΚΟΥ ΣΥΣΤΗΜΑΤΟΣ

Άρθρο 11
Ίδρυση Κέντρων Απεξάρτησης

κρατουµένων χρηστών ναρκωτικών ουσιών

1. Ιδρύεται Ειδικό Θεραπευτικό Κατάστηµα µε τον τίτλο «Κέ-
ντρο Απεξάρτησης Τοξικοµανών Κρατουµένων». Η έδρα του Κα-
ταστήµατος ορίζεται µε απόφαση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης.

Σκοπός του Κέντρου είναι η θεραπευτική µεταχείριση τοξικο-
µανών κρατουµένων, η σωµατική και ψυχική τους απεξάρτηση
από τις ναρκωτικές ουσίες και η κοινωνική τους επανένταξη.

2. Στα Ειδικά Θεραπευτικά Καταστήµατα δύναται να εφαρµό-
ζεται πρόγραµµα υποκατάστασης.

3. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης και ∆ικαιοσύνης, µετά από γνώµη του Οργανισµού
κατά των Ναρκωτικών (Ο.ΚΑ.ΝΑ.), καθορίζονται, για τα Ειδικά
Θεραπευτικά Καταστήµατα, το είδος του προγράµµατος απε-
ξάρτησης, οι όροι και οι προϋποθέσεις εφαρµογής αυτού, καθώς
και κάθε άλλη λεπτοµέρεια.

Άρθρο 12
Αύξηση οργανικών θέσεων προσωπικού

καταστηµάτων κράτησης

1. Οι θέσεις του προσωπικού των Καταστηµάτων Κράτησης,
που προβλέπονται από τις διατάξεις της παραγράφου 2 του άρ-
θρου 49 του ν.2721/1999 (ΦΕΚ 112 Α’), της παραγράφου 3 του
άρθρου 24 του π.δ.36/2000 (ΦΕΚ 29 Α’), της παραγράφου 3 του
άρθρου 7 του ν. 3060/ 2002 (ΦΕΚ 242 Α’), της παραγράφου 13
του άρθρου 14 του ν. 3038/2002 (ΦΕΚ 180 Α’), του άρθρου 4Ζ
του ν. 3388/2005 (ΦΕΚ 225 Α’) και του άρθρου 59 του ν.
3659/2008 (ΦΕΚ 77 Α’), αυξάνονται ως εξής:

α. Του κλάδου ΠΕ Σωφρονιστικών Ενηλίκων κατά τρεις (3), ορι-
ζοµένου του συνολικού αριθµού αυτών σε εκατόν πενήντα (150).

β. Του κλάδου ΠΕ Φαρµακοποιών κατά µία (1), οριζοµένου του
συνολικού αριθµού αυτών σε τέσσερις (4).
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γ. Του κλάδου ΠΕ Ιατρών ειδικοτήτων κατά τρεις (3), που κα-
τανέµονται σε δύο (2) θέσεις ειδικότητας Ψυχιατρικής και µία (1)
θέση ειδικότητας Μικροβιολογίας, οριζοµένου του συνολικού
αριθµού αυτών σε ογδόντα πέντε (85).

δ. Του κλάδου ΠΕ Οδοντιάτρων κατά µία (1), οριζοµένου του
συνολικού αριθµού αυτών σε δεκαοκτώ (18).

ε. Του κλάδου ΠΕ Ψυχολόγων κατά δύο (2), οριζοµένου του
συνολικού αριθµού αυτών σε πενήντα δύο (52).

στ. Του κλάδου ΤΕ Υγείας Πρόνοιας κατά δεκαέξι (16), που κα-
τανέµονται σε δεκατρείς (13) θέσεις ειδικότητας Νοσηλευτικής
και τρεις (3) θέσεις ειδικότητας Κοινωνικής Εργασίας, οριζοµέ-
νου του συνολικού αριθµού αυτών σε διακόσιες τριάντα οκτώ
(238).

ζ. Του κλάδου ∆Ε ∆ιοικητικού Λογιστικού κατά δύο (2), οριζο-
µένου του συνολικού αριθµού αυτών σε διακόσιες εβδοµήντα
(270).

η. Του κλάδου ∆Ε Φύλαξης κατά σαράντα (40), οριζοµένου του
συνολικού αριθµού αυτών σε τρεις χιλιάδες τετρακόσιες ενενή-
ντα τέσσερις (3.494).

θ. Του κλάδου ∆Ε Εξωτερικής Φρούρησης κατά τριάντα (30),
οριζοµένου του συνολικού αριθµού αυτών σε τρεις χιλιάδες τρια-
κόσιες εξήντα πέντε (3.365).

ι. Του κλάδου ∆Ε Ηλεκτρονικών κατά µία (1), οριζοµένου του
συνολικού αριθµού αυτών σε δύο (2).

2. Οι θέσεις του προσωπικού των Καταστηµάτων Κράτησης,
που προβλέπονται από τις διατάξεις της παραγράφου 2 του άρ-
θρου 49 του ν. 2721/1999 (ΦΕΚ 112 Α’), της παραγράφου 3 του
άρθρου 24 του π.δ. 36/2000 (ΦΕΚ 29 Α’), της παραγράφου 3 του
άρθρου 7 του ν. 3060/2002 (ΦΕΚ 242 Α’), της παραγρά-
φου 13 του άρθρου 14 του ν. 3038/2002 (ΦΕΚ 180 Α’), του άρ-
θρου 4Ζ του ν. 3388/2005 (ΦΕΚ 225 Α’), του άρθρου 59 του ν.
3659/2008 (ΦΕΚ 77 Α’) και της παραγράφου 1 του παρόντος αυ-
ξάνονται ως εξής:

α. Του κλάδου ΠΕ Σωφρονιστικών Ενηλίκων κατά δύο (2), ορι-
ζοµένου του συνολικού αριθµού αυτών σε εκατόν πενήντα δύο
(152).

β. Του κλάδου ΠΕ Φαρµακοποιών κατά µία (1), οριζοµένου του
συνολικού αριθµού αυτών σε πέντε (5).

γ. Του κλάδου ΠΕ Ιατρών ειδικοτήτων κατά τρεις (3), που κα-
τανέµονται σε δύο (2) θέσεις ειδικότητας Ψυχιατρικής και µία (1)
θέση ειδικότητας Μικροβιολογίας, οριζοµένου του συνολικού
αριθµού αυτών σε ογδόντα οκτώ (88).

δ. Του κλάδου ΠΕ Οδοντιάτρων κατά µία (1), οριζοµένου του
συνολικού αριθµού αυτών σε δεκαεννιά (19).

ε. Του κλάδου ΠΕ Ψυχολόγων κατά δύο (2), οριζοµένου του
συνολικού αριθµού αυτών σε πενήντα έξι (56).

στ. Του κλάδου ΤΕ Πληροφορικής κατά δύο (2), οριζοµένου
του συνολικού αριθµού αυτών σε τριάντα επτά (37).

ζ. Του κλάδου ΤΕ Υγείας Πρόνοιας κατά δεκαπέντε (15), που
κατανέµονται σε δώδεκα (12) θέσεις ειδικότητας Νοσηλευτικής
και τρεις (3) θέσεις ειδικότητας Κοινωνικής Εργασίας, οριζοµέ-
νου του συνολικού αριθµού αυτών σε διακόσιες πενήντα τρεις
(253).

η. Του κλάδου ∆Ε ∆ιοικητικού Λογιστικού κατά δύο (2), οριζο-
µένου του συνολικού αριθµού αυτών σε διακόσιες εβδοµήντα
δύο (272).

θ. Του κλάδου ∆Ε Φύλαξης κατά τριάντα έξι (36), οριζοµένου
του συνολικού αριθµού αυτών σε τρεις χιλιάδες πεντακόσιες
τριάντα (3.530).

ι. Του κλάδου ∆Ε Εξωτερικής Φρούρησης κατά τριάντα (30),
οριζοµένου του συνολικού αριθµού αυτών σε τρεις χιλιάδες τε-
τρακόσιες πέντε (3.405).

Η ισχύς των διατάξεων της παρούσας παραγράφου αρχίζει
από 1.1.2010.

Άρθρο 13
Ένταξη στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας (Ε.Σ.Υ.)

1. Τα Ειδικά Θεραπευτικά Καταστήµατα του Υπουργείου ∆ι-
καιοσύνης:

α) Ψυχιατρείο Κρατουµένων Κορυδαλλού, που ιδρύθηκε µε

τον α.ν. 2349/1940 (ΦΕΚ 158 Α’), β) Νοσοκοµείο Κρατουµένων
Κορυδαλλού, που ιδρύθηκε µε το ν.δ. 1113/1949 (ΦΕΚ 235 Α’),
γ) «Κέντρο Απεξάρτησης Τοξικοµανών Κρατουµένων» µε έδρα
το δηµοτικό διαµέρισµα Ελαιώνα του ∆ήµου Θηβαίων, που ιδρύ-
θηκε µε το άρθρο 10 του ν. 2721/1999 (ΦΕΚ 112 Α’), δ) «Κέντρο
Απεξάρτησης Τοξικοµανών Κρατουµένων» µε έδρα το ∆ήµο Κασ-
σάνδρας Χαλκιδικής, που ιδρύθηκε µε το άρθρο 10 του ν.
2721/1999 (ΦΕΚ 112 Α’) και ε) «Κέντρο Απεξάρτησης Τοξικοµα-
νών Κρατουµένων», που προβλέπεται από το άρθρο 11 του πα-
ρόντος νόµου, εντάσσονται στο Ε.Σ.Υ. και υπάγονται στις
διατάξεις του ν. 1397/1983 (ΦΕΚ 143 Α’) «Εθνικό Σύστηµα
Υγείας», όπως ισχύει σήµερα, όσον αφορά στη µέριµνα για τη
στελέχωση µε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό, την υγειονο-
µική οργάνωση και την υλικοτεχνική υγειονοµική υποδοµή και
εξοπλισµό.

2. Με διάταγµα, που εκδίδεται ύστερα από πρόταση των
Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών, Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης και ∆ικαιοσύνης, καθορίζονται η διάρθρωση και ο
τρόπος λειτουργίας των ανωτέρω Θεραπευτικών Καταστηµάτων,
τα θέµατα εντάξεως και της υπηρεσιακής και µισθολογικής κα-
τάστασης του ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού, καθώς και
κάθε άλλη σχετική λεπτοµέρεια.

3. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης και ∆ικαιοσύνης εγκρίνονται οι εσωτερικοί κανονισµοί
λειτουργίας των ανωτέρω Θεραπευτικών Καταστηµάτων.

Άρθρο 14

1. Όσοι, κατά την έναρξη ισχύος του παρόντος, έχουν καταδι-
κασθεί σε χρηµατική ποινή ή σε στερητική της ελευθερίας ποινή,
που έχει µετατραπεί σε χρηµατική, και εκτίουν την ποινή τους
καθ’ οιονδήποτε τρόπο λόγω αδυναµίας καταβολής του ποσού
της µετατροπής ή της χρηµατικής ποινής, απολύονται µε διά-
ταξη του εισαγγελέα του τόπου έκτισης της ποινής, υπό τον όρο
ότι δεν θα υποπέσουν, µέσα σε τρία έτη από την αποφυλάκισή
τους, σε νέο από δόλο τελούµενο έγκληµα και καταδικαστούν
αµετάκλητα οποτεδήποτε σε ποινή στερητική της ελευθερίας µε-
γαλύτερη του έτους. Στην περίπτωση αυτή, εκτίουν αθροιστικά
και το υπόλοιπο της ποινής, για την οποία έχουν απολυθεί υπό
όρο.

2. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 16 του ν.
3727/2008 (ΦΕΚ 257 Α’) αντικαθίσταται από τότε που ίσχυσε ως
εξής:

«Η στερητική της ελευθερίας ποινή, η οποία έχει καταγνωσθεί
ή καταγιγνώσκεται εντός εννέα µηνών από την έναρξη ισχύος
του παρόντος και δεν υπερβαίνει τα πέντε έτη, συµπεριλαµβα-
νοµένης και της πενταετούς κάθειρξης, µετατρέπεται, µε αίτηση
του καταδικασθέντος, σε χρηµατική. Η προθεσµία για την
άσκηση τυχόν προβλεποµένων κατά της καταδικαστικής αποφά-
σεως ενδίκων µέσων αναστέλλεται κατά το διάστηµα από της
υποβολής της ανωτέρω αιτήσεως µέχρι της εκδόσεως αποφά-
σεως του δικαστηρίου περί της µετατροπής ή µη της ποινής. Αν
η αίτηση γίνει δεκτή, το τυχόν ένδικο µέσο κατά της καταδικα-
στικής αποφάσεως θεωρείται ως µη ασκηθέν. ∆εύτερη αίτηση
επιτρέπεται µετά την πάροδο έξι µηνών από την απόρριψη της
πρώτης.»

3. Στο τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 16
του ν. 3727/2008 απαλείφεται η λέξη «φυλάκισης».

Άρθρο 15

Το τρίτο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 29 του Κώ-
δικα Νόµων για τα Ναρκωτικά, που κυρώθηκε µε το άρθρο πρώτο
του ν. 3459/2006 (ΦΕΚ 103 Α’), όπως αντικαταστάθηκε από το
άρθρο 15 του ν. 3727/2008 (ΦΕΚ 257 Α’), αντικαθίσταται ως εξής:

«Ειδικά για τις ναρκωτικές ουσίες της ηρωΐνης, κοκαΐνης και
κατεργασµένης και ακατέργαστης κάνναβης, θεωρείται, εκτός
αν το δικαστήριο κρίνει άλλως, ότι καλύπτει τις ανάγκες ενός
χρήστη, έστω και εξαρτηµένου, όταν το όριο της κατασχεθείσας
ποσότητας κάθε επί µέρους ναρκωτικής ουσίας, ανεξαρτήτως
καθαρότητας, δεν υπερβαίνει το µικτό µε την άµεση συσκευασία
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βάρος του ενός και ηµίσεος (1 ½) γραµµαρίου ηρωΐνης ή κο-
καΐνης, των πενήντα (50) γραµµαρίων ακατέργαστης κάνναβης
και των πέντε (5) γραµµαρίων κατεργασµένης κάνναβης. Με
κοινή απόφαση των Υπουργών Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης και ∆ικαιοσύνης µπορεί να καθορίζονται και για τις υπόλοι-
πες ναρκωτικές ουσίες, που αναφέρονται στο άρθρο 1 του
παρόντος Κώδικα, το όριο της ως άνω ελάχιστης ποσότητας που
καλύπτει τις ανάγκες ενός χρήστη, έστω και εξαρτηµένου, για
ορισµένο χρόνο.»

Άρθρο 16

1. Στο τέλος της παραγράφου 6 του άρθρου 82 του Ποινικού
Κώδικα προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Η στερητική της ελευθερίας ποινή για οποιοδήποτε έγκληµα,
εκτός από εκείνα για τα οποία προβλέπεται ποινή ισόβιας ή πρό-
σκαιρης κάθειρξης τουλάχιστον δέκα ετών ή εκείνα που στρέ-
φονται κατά της γενετήσιας ελευθερίας και οικονοµικής
εκµετάλλευσης της γενετήσιας ζωής σε βάρος ανηλίκου, µπορεί
να µετατρέπεται, αν η δράστης είναι µητέρα ανηλίκου τέκνου το
οποίο δεν έχει συµπληρώσει το πέµπτο έτος της ηλικίας του, σε
ποινή παροχής κοινωφελούς εργασίας, αν το ζητεί ή το αποδέ-
χεται αυτή που καταδικάσθηκε.»

2. Οι διατάξεις της προηγούµενης παραγράφου εφαρµόζονται
και για όσες έχουν ήδη καταδικασθεί, µετά από αίτησή τους, που
υποβάλλεται στο δικαστήριο που εξέδωσε την απόφαση.

Άρθρο 17

1. Το Ειδικό Υπηρεσιακό Συµβούλιο των υπαλλήλων των κατα-
στηµάτων κράτησης, µε έδρα την Κεντρική Υπηρεσία του Υπουρ-
γείου ∆ικαιοσύνης, αποτελείται από πέντε µέλη και συγκροτείται,
µε απόφαση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης, από:

α) τον Προϊστάµενο της Γενικής ∆ιεύθυνσης Σωφρονιστικής
Πολιτικής του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, αναπληρούµενο από τον
Προϊστάµενο της Γενικής ∆ιεύθυνσης ∆ιοικητικής Υποστήριξης
του ίδιου Υπουργείου, ως Πρόεδρο,

β) έναν Προϊστάµενο ∆ιεύθυνσης της Κεντρικής Υπηρεσίας
του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, αναπληρούµενο από Προϊστάµενο
άλλης ∆ιευθύνσεως της ίδιας Κεντρικής Υπηρεσίας,

γ) έναν Προϊστάµενο ∆ιεύθυνσης των καταστηµάτων κράτη-
σης και

δ) δύο αιρετούς εκπροσώπους των υπαλλήλων των καταστη-
µάτων κράτησης, µε τους αναπληρωτές τους. Όταν εξετάζονται
θέµατα του κλάδου υπαλλήλων ∆Ε Εξωτερικής Φρούρησης, ως
αιρετά µέλη µετέχουν δύο εκπρόσωποι των υπαλλήλων εξωτερι-
κής φρούρησης.

2. Τα µέλη του Υπηρεσιακού Συµβουλίου, µε ισάριθµους ανα-
πληρωτές τους, ορίζονται για θητεία δύο ετών, που αρχίζει την
1η Ιανουαρίου, µε απόφαση που εκδίδεται κατά το ∆εκέµβριο
του προηγούµενου έτους. Κατά την πρώτη συγκρότηση του πα-
ρόντος Συµβουλίου, ορίζονται ως αιρετοί εκπρόσωποι οι ανα-
δειχθέντες κατά την εκλογή αιρετών εκπροσώπων των µεν
τακτικών µόνιµων υπαλλήλων των καταστηµάτων κράτησης στις
29.11.2008, των δε υπαλλήλων του κλάδου ∆Ε Εξωτερικής Φρού-
ρησης στις 13.12.2008. Κατά την πρώτη εφαρµογή του παρό-
ντος, η θητεία των µελών του Συµβουλίου λήγει την 31η
∆εκεµβρίου 2010.

Γραµµατέας του Υπηρεσιακού Συµβουλίου ορίζεται υπάλλη-
λος µε βαθµό τουλάχιστον Γ’, µε τον αναπληρωτή του, οι οποίοι
υπηρετούν στην Κεντρική Υπηρεσία του Υπουργείου ∆ικαιοσύ-
νης.

Στο Συµβούλιο συµµετέχει ως εισηγητής ο Προϊστάµενος της
∆ιεύθυνσης ∆ιοίκησης και Ανάπτυξης Ανθρώπινου ∆υναµικού
του ίδιου Υπουργείου, µε αναπληρωτή τον Προϊστάµενο του Τµή-
µατος ∆ιοίκησης Προσωπικού.

3. Κατά την πρώτη εφαρµογή των διατάξεων του παρόντος άρ-
θρου, το Υπηρεσιακό Συµβούλιο συγκροτείται εντός µηνός από
της ενάρξεως ισχύος του παρόντος νόµου, οπότε λήγει και η θη-
τεία των µελών του υφιστάµενου Υπηρεσιακού Συµβουλίου υπαλ-
λήλων καταστηµάτων κράτησης.

4. Κατά τα λοιπά, εφαρµόζονται αναλόγως οι διατάξεις του
εκάστοτε ισχύοντος Κώδικα Καταστάσεως ∆ηµοσίων Πολιτικών
∆ιοικητικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων Ν.Π.∆.∆..

Άρθρο 18

Το άρθρο 8 του ν. 692/1977 (ΦΕΚ 260 Α’) αντικαθίσταται ως
εξής:

«Άρθρο 8

Με απόφαση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης επιτρέπεται, σε πε-
ριπτώσεις εξαιρετικών υπηρεσιακών αναγκών, η απόσπαση των
προϊσταµένων και των υπαλλήλων των καταστηµάτων κράτησης
της χώρας σε άλλο κατάστηµα κράτησης, χωρίς προηγούµενη
γνώµη του Υπηρεσιακού Συµβουλίου. Στην περίπτωση αυτή, το
σχετικό ερώτηµα εισάγεται, υποχρεωτικώς, στο Υπηρεσιακό Συµ-
βούλιο εντός τριµήνου από την απόσπαση.»

Άρθρο 19

1. Με απόφαση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης επιτρέπεται η µε-
τατροπή των οργανικών θέσεων προϊσταµένων ∆ιευθύνσεως των
καταστηµάτων κράτησης σε οργανικές θέσεις της κατηγορίας
ειδικών θέσεων µε βαθµό 2ο του άρθρου 76 του ν. 3528/2007. Η
πλήρωση των ανωτέρω θέσεων, ο συνολικός αριθµός των οποίων
δεν µπορεί να είναι ανώτερος του ενός δευτέρου (1/2) του συ-
νολικού αριθµού των οργανικών θέσεων προϊσταµένων ∆ιευθύν-
σεως καταστηµάτων κράτησης, ενεργείται µε προκήρυξη, µε την
οποία ορίζονται τα δικαιολογητικά, η προθεσµία, ο τύπος, καθώς
και κάθε σχετική λεπτοµέρεια για την υποβολή της αίτησης. Η
προκήρυξη εκδίδεται από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης και δηµοσι-
εύεται σε περίληψη σε δύο (2) τουλάχιστον ηµερήσιες αθηναϊ-
κές εφηµερίδες.

2. Οι διευθυντές των καταστηµάτων κράτησης, που καταλαµ-
βάνουν τις ανωτέρω θέσεις, προσλαµβάνονται µε απόφαση του
Υπουργού ∆ικαιοσύνης, κατόπιν γνώµης τριµελούς επιτροπής
που συγκροτείται µε απόφαση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης και
αποτελείται από τον Νοµικό Σύµβουλο, ο οποίος προΐσταται του
Γραφείου Νοµικού Συµβούλου του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ως
Πρόεδρο, και δύο προϊσταµένους Γενικής ∆ιεύθυνσης του
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης. Οι ανωτέρω διευθυντές προσλαµβά-
νονται µε πενταετή θητεία, η οποία µπορεί να ανανεώνεται µε
όµοιο τρόπο. Η θητεία των διευθυντών αυτών δύναται να διακο-
πεί αζηµίως για το ∆ηµόσιο πριν τη λήξη της πενταετίας για
σπουδαίο λόγο σχετικό µε την άσκηση των καθηκόντων τους,
κατά την ίδια ως άνω διαδικασία.

3. Τα προσόντα που πρέπει να διαθέτει ο υποψήφιος διευθυ-
ντής είναι πτυχίο τριτοβάθµιας εκπαίδευσης, ιδιαίτερη ικανότητα
σε θέµατα οργάνωσης και διοίκησης, συνεκτιµωµένων των µε-
ταπτυχιακών σπουδών και της ανάλογης εµπειρίας στη διεύ-
θυνση διοικητικών µονάδων. Επιτρέπεται να είναι υποψήφιοι και
να προσλαµβάνονται και δηµόσιοι λειτουργοί ή υπάλληλοι δη-
µοσίων υπηρεσιών και Ν.Π.∆.∆. ή φορέων του δηµόσιου τοµέα.
Μετά τη λήξη ή τη διακοπή της θητείας τους οι δηµόσιοι λει-
τουργοί και υπάλληλοι του προηγούµενου εδαφίου επανέρχο-
νται στην προτέρα θέση τους και ο χρόνος της θητείας τους
θεωρείται ως πραγµατική υπηρεσία σε θέση προϊσταµένου δι-
εύθυνσης.

4. Με απόφαση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης ορίζεται ο τρόπος
και η διαδικασία για την επιλογή των υποψηφίων, τα ειδικότερα
προσόντα τους, τα ζητήµατα λειτουργίας της Επιτροπής που
γνωµοδοτεί για την καταλληλότητά τους, καθώς και κάθε άλλη
λεπτοµέρεια που είναι αναγκαία για την εφαρµογή των διατά-
ξεων του παρόντος άρθρου.

Άρθρο 20

1. Η παράγραφος 2 του άρθρου 19 του Σωφρονιστικού Κώ-
δικα, που κυρώθηκε µε το άρθρο πρώτο του ν. 2776/1999 (ΦΕΚ
291 Α’), αντικαθίσταται ως εξής:
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«2. Τα γενικά καταστήµατα κράτησης διακρίνονται σε Α’, Β’ και
Γ’ τύπου. Στα Α’ τύπου κρατούνται οι υπόδικοι, οι κρατούµενοι
για χρέη και οι κατάδικοι σε ποινή φυλάκισης. Στα Β’ τύπου κρα-
τούνται, µε την επιφύλαξη του επόµενου εδαφίου οι υπόλοιποι
κρατούµενοι. Στα Γ’ τύπου, τα οποία ορίζονται µε απόφαση του
Υπουργού ∆ικαιοσύνης, κρατούνται, χωρίς επικοινωνία µε κρα-
τουµένους άλλων κατηγοριών, κρατούµενοι που εκτίουν ποινή
ισόβιας κάθειρξης ή πρόσκαιρης κάθειρξης τουλάχιστον δέκα
ετών και κρίνονται ιδιαίτερα επικίνδυνοι για την οµαλή κοινή συµ-
βίωση στα καταστήµατα άλλου τύπου. Οι διατάξεις του δεύτε-
ρου και τρίτου εδαφίου της παραγράφου 4 του άρθρου 11 του
παρόντος έχουν εφαρµογή και στα καταστήµατα τύπου Γ’.»

2. Στο άρθρο 52 του Σωφρονιστικού Κώδικα προστίθεται πα-
ράγραφος 7 ως εξής:

«7. Τα καταστήµατα κράτησης επιτρέπεται να επισκέπτονται,
µετά από προηγούµενη ενηµέρωση του διευθυντή του καταστή-
µατος κράτησης, η ∆ιακοµµατική Επιτροπή της Βουλής για το
σωφρονιστικό σύστηµα και ο Συνήγορος του Πολίτη.»

3. Στην παράγραφο 2 του άρθρου 55 του Σωφρονιστικού Κώ-
δικα προστίθενται εδάφια ως εξής:

«Ο δικαστικός λειτουργός που προεδρεύει του Συµβουλίου,
σε περίπτωση διαφωνίας του ως προς τη χορήγηση της άδειας,
προσφεύγει εντός προθεσµίας πέντε ηµερών στο ∆ικαστήριο
Εκτέλεσης Ποινών ως Συµβούλιο, το οποίο αποφαίνεται αµετά-
κλητα. Στην περίπτωση αυτή, η εγκριθείσα άδεια αναστέλλεται
µέχρι την έκδοση της οριστικής αποφάσεως.»

4. Στην παράγραφο 2 του άρθρου 68 του Σωφρονιστικού Κώ-
δικα προστίθεται περίπτωση ι’ ως εξής:

«ι. Η χρήση ή η κατοχή κινητού τηλεφώνου.»
5. Η περίπτωση γ’ της παραγράφου 1 του άρθρου 69 του Σω-

φρονιστικού Κώδικα αντικαθίσταται ως εξής:
«γ) Βαθµοί ποινής από 1 έως 30 και για τη χρήση ή κατοχή κι-

νητού τηλεφώνου βαθµοί ποινής 100.»

Άρθρο 21

1. Οι διατάξεις του ν. 3213/2003 (ΦΕΚ 309 Α’) περί υποβολής
δήλωσης περιουσιακής κατάστασης εφαρµόζονται και για το
προσωπικό των καταστηµάτων κράτησης της χώρας, συµπερι-
λαµβανοµένου και του προσωπικού Εξωτερικής Φρούρησης. Ο
κατάλογος των ελεγχόµενων προσώπων διαβιβάζεται στην Επι-
τροπή του άρθρου 3 παράγραφος 2 του ανωτέρω νόµου από τον
Υπουργό ∆ικαιοσύνης.

2. Η παράγραφος 2 του άρθρου 30 του Σωφρονιστικού Κώ-
δικα, που κυρώθηκε µε το άρθρο πρώτο του ν. 2776/1999
(ΦΕΚ 291 Α’) αντικαθίσταται ως εξής:

«2. Κρατούµενοι ασθενείς, των οποίων η νοσηλεία δεν είναι δυ-
νατή στα αναρρωτήρια των αντίστοιχων καταστηµάτων κράτησης
ή στα ειδικά θεραπευτικά καταστήµατα κράτησης, παραπέπονται,
κατά περίπτωση, είτε σε δηµόσιο νοσοκοµείο του νοµού στον
οποίο εδρεύει το οικείο κατάστηµα κράτησης είτε, εάν δεν είναι
δυνατή η νοσηλεία στο νοσοκοµείο αυτό, µε εντολή του ∆ιευθυ-
ντή της οικείας κλινικής, στο πλησιέστερο δηµόσιο νοσοκοµείο
νοµού στον οποίο λειτουργεί άλλο κατάστηµα κράτησης.»

Άρθρο 22

Οι διατάξεις των τριών πρώτων εδαφίων της παραγράφου 4
του άρθρου 7 του ν. 1339/1983 (ΦΕΚ 35 Α’), όπως έχουν αντικα-
τασταθεί από τις διατάξεις της παραγράφου 3 του άρθρου 5 του
ν. 2452/1996 (ΦΕΚ 283 Α’) ισχύουν αναλόγως και για τους σω-
φρονιστικούς υπαλλήλους και τους υπαλλήλους Εξωτερικής
Φρούρησης των Καταστηµάτων Κράτησης, των οποίων ο/η σύ-
ζυγος ή τέκνο προσλαµβάνονται, σύµφωνα µε τις προϋποθέσεις
αυτών των διατάξεων, σε υπηρεσίες αρµοδιότητας του Υπουρ-
γείου ∆ικαιοσύνης. Η αίτηση διορισµού συνοδεύεται από αµετά-
κλητη δήλωση παραίτησης των λοιπών δικαιούχων από το
δικαίωµα διορισµού για την αυτή αιτία και συνεπάγεται, από την
ηµεροµηνία διορισµού, την αυτοδίκαιη παραίτηση του διοριζο-
µένου από τις οικονοµικές απαιτήσεις του έναντι του φορέα, στον
οποίο παρείχε την εργασία του ή ήταν ασφαλισµένος ο θανών ή

ο τραυµατισθείς, καθώς και την αναστολή του συνταξιοδοτικού
του δικαιώµατος. Για το βαθµό της ανικανότητας αποφαίνεται,
µε αιτιολογηµένη γνωµάτευσή της, η Ανωτάτη του Στρατού Υγει-
ονοµική Επιτροπή. Η συνδροµή των προϋποθέσεων για το διο-
ρισµό διαπιστώνεται µε ένορκη διοικητική εξέταση, που
ενεργείται από τον Πρόεδρο Πρωτοδικών ή τον από αυτόν ορι-
ζόµενο πρωτοδίκη του τόπου όπου έπαθε ο υπάλληλος. Ο διο-
ρισµός ενεργείται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Εσωτερικών
και ∆ικαιοσύνης.

Άρθρο 23

1. Στο τέλος της παραγράφου 2 του άρθρου 63 του ν.
3659/2008 (ΦΕΚ 77 Α’), που προστέθηκε µε το άρθρο 49 του ν.
3689/2008 (ΦΕΚ 164 Α’), προστίθενται εδάφια ως εξής:

«Καλούνται σε συνέντευξη, από τον πίνακα κατάταξης των
υποψηφίων που διαµορφώθηκε βάσει των λοιπών κριτηρίων,
αριθµός υποψηφίων που ισούται µε τον αριθµό των θέσεων που
προκηρύχθηκαν πολλαπλασιαζόµενο µε συντελεστή 5. Αν προ-
κύπτει κλασµατικός αριθµός, στρογγυλοποιείται στην επόµενη
ακέραιη µονάδα.»

2. Από τον αριθµό των προσλαµβανοµένων στους κλάδους ∆Ε
Φύλαξης και ∆Ε Εξωτερικής Φύλαξης Καταστηµάτων Κράτησης,
ποσοστό είκοσι τοις εκατό (20%) καλύπτεται από υποψήφιους
που κατέχουν απολυτήριο τίτλο Ενιαίου Πολυκλαδικού Λυκείου
κλάδου σπουδών που δεν αντιστοιχεί σε δέσµη ή πτυχίο Τεχνι-
κού-Επαγγελµατικού Λυκείου. Αν κατά τον υπολογισµό του αριθ-
µού των υποψηφίων, που αντιστοιχεί στο ανωτέρω ποσοστό,
προκύπτει κλασµατικό υπόλοιπο ίσο ή ανώτερο του ηµίσεος (0,5)
της µονάδος, τούτο υπολογίζεται ως ακεραία µονάδα, ενώ το µι-
κρότερο αυτού δεν λαµβάνεται υπόψη. Το υπόλοιπο ποσοστό
των προσλαµβανοµένων καλύπτεται από υποψήφιους, οι οποίοι
κατέχουν οποιοδήποτε άλλο απολυτήριο τίτλο όλων των τύπων
Λυκείου. Σε περίπτωση που οι θέσεις των προσλαµβανοµένων µε
τίτλο σπουδών µιας κατηγορίας υποψηφίων δεν καλύπτονται, οι
κενές θέσεις συµπληρώνονται από υποψήφιους της άλλης κα-
τηγορίας.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Γ’
ΜΕΤΡΑ ΓΙΑ ΤΗ ∆ΙΑΣΦΑΛΙΣΗ
ΤΗΣ ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ ΕΙΡΗΝΗΣ

Άρθρο 24

1. Η παράγραφος 2 του άρθρου 172 του Ποινικού Κώδικα αντι-
καθίσταται ως εξής:

«2. Όποιος γίνεται από αµέλεια υπαίτιος κάποιας από αυτές
τις πράξεις τιµωρείται µε φυλάκιση, αν ήταν για οποιονδήποτε
λόγο υπόχρεος να φυλάξει εκείνον που απέδρασε. Μένει εντε-
λώς ατιµώρητος αν µε δική του προσπάθεια συλληφθεί, µέσα σε
δεκαπέντε ηµέρες, αυτός που απέδρασε.»

2. Στην παράγραφο 2 του άρθρου 173 του Ποινικού Κώδικα
προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Αν ο συµµετέχων στην απόδραση έχει την ιδιότητα του σω-
φρονιστικού ή αστυνοµικού υπαλλήλου, επιβάλλεται κάθειρξη
µέχρι δέκα ετών.»

3. Ο υπάλληλος ο οποίος κατέχει ή χρησιµοποιεί κινητό τηλέ-
φωνο εντός του χώρου διαβίωσης και προαυλισµού των κρα-
τουµένων τιµωρείται µε φυλάκιση τουλάχιστον τριών µηνών. Με
την ίδια ποινή τιµωρείται όποιος, µε οποιονδήποτε τρόπο, προ-
µηθεύει µε κινητό τηλέφωνο κρατούµενο σε κατάστηµα κράτη-
σης.

4. Η πράξη της προηγούµενης παραγράφου αποτελεί πειθαρ-
χικό παράπτωµα και τιµωρείται µε την ποινή της προσωρινής ή
οριστικής παύσης. Η πράξη αυτή επιφέρει αυτοδικαίως τη µετά-
θεση του σωφρονιστικού υπαλλήλου σε άλλο κατάστηµα κράτη-
σης, κατά παρέκκλιση των ισχυουσών διατάξεων.

Άρθρο 25

1. Στο άρθρο 189 του Ποινικού Κώδικα προστίθεται νέα παρά-
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γραφος 3 και η παράγραφος 3 αναριθµείται σε παράγραφο 4,
ως εξής:

«3. Ο υπαίτιος της πράξεως της παραγράφου 1 τιµωρείται µε
φυλάκιση τουλάχιστον δύο ετών και ο υπαίτιος των πράξεων της
παραγράφου 2 τιµωρείται µε κάθειρξη µέχρι δέκα ετών, αν τέ-
λεσαν την πράξη τους µε καλυµµένα ή αλλοιωµένα τα χαρακτη-
ριστικά του προσώπου τους.»

2. Στο άρθρο 308Α του Ποινικού Κώδικα προστίθεται παρά-
γραφος 3 ως εξής:

«3. Ο υπαίτιος της πράξεως της παραγράφου 1 τιµωρείται µε
φυλάκιση τουλάχιστον ενός έτους και ο υπαίτιος της πράξεως
της παραγράφου 2 τιµωρείται µε φυλάκιση τουλάχιστον δύο
ετών, εάν ενήργησαν µε καλυµµένα ή αλλοιωµένα τα χαρακτη-
ριστικά του προσώπου τους.»

3. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 310 του Ποινικού Κώδικα
προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Ο υπαίτιος της πράξεως του προηγούµενου εδαφίου τιµω-
ρείται µε φυλάκιση τουλάχιστον τριών ετών, αν ενήργησε µε κα-
λυµµένα ή αλλοιωµένα τα χαρακτηριστικά του προσώπου του.»

4. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 380 του Ποινικού Κώδικα
προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Εάν ο υπαίτιος της πράξεως αυτής ενήργησε µε καλυµµένα
ή αλλοιωµένα τα χαρακτηριστικά του προσώπου του τιµωρείται
µε κάθειρξη τουλάχιστον δέκα ετών.»

5. Στο άρθρο 382 του Ποινικού Κώδικα προστίθεται παράγρα-
φος 5 ως εξής:

«5. Ο υπαίτιος των πράξεων των προηγούµενων παραγράφων
τιµωρείται µε φυλάκιση τουλάχιστον δύο ετών, αν ενήργησε µε
καλυµµένα ή αλλοιωµένα τα χαρακτηριστικά του προσώπου του.
Στην περίπτωση αυτή δεν εφαρµόζεται η διάταξη του άρθρου
383 του παρόντος.»

Άρθρο 26

1. Στο τέλος της παραγράφου 6 του άρθρου 105 του Ποινικού
Κώδικα, η οποία αναριθµείται σε παράγραφο 5, προστίθεται εδά-
φιο ως εξής:

«Επίσης, οι διατάξεις της παρούσας παραγράφου δεν εφαρ-
µόζονται σε όσους καταδικάσθηκαν για το έγκληµα της παρα-
γράφου 1 του άρθρου 299, εφόσον η πράξη τελέσθηκε εναντίον
υπαλλήλου κατά την εκτέλεση της υπηρεσίας του.»

2. Το άρθρο 315Α του Ποινικού Κώδικα αντικαθίσταται ως
εξής:

«Η τέλεση των εγκληµάτων των άρθρων 308A έως 311 ενα-
ντίον αστυνοµικού, λιµενικού, πυροσβεστικού και υγειονοµικού
υπαλλήλου κατά την εκτέλεση της υπηρεσίας του συνιστά ιδιαί-
τερα επιβαρυντική περίσταση.»

3. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 368 του Ποινικού Κώδικα
προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Αν ο παθών είναι αστυνοµικός, λιµενικός, πυροσβεστικός και
υγειονοµικός υπάλληλος και η πράξη συνέβη κατά την εκτέλεση
της υπηρεσίας του από πρόσωπο που ενήργησε µε καλυµµένα ή
αλλοιωµένα τα χαρακτηριστικά αυτού, η ποινική δίωξη στην πε-
ρίπτωση του άρθρου 361 ασκείται αυτεπάγγελτα.»

Άρθρο 27

1. Στο τέλος της παραγράφου 1 του άρθρου 111 του Κώδικα
Ποινικής ∆ικονοµίας προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Τα κακουργήµατα του άρθρου 173 παράγραφος 2 του Ποινι-
κού Κώδικα και εκείνα που τελέσθηκαν από πρόσωπο που έχει
καλυµµένα ή αλλοιωµένα τα χαρακτηριστικά αυτού και προβλέ-
πονται στα άρθρα 189 παράγραφος 3 και 380 του Ποινικού Κώ-
δικα, καθώς και τα συναφή µε αυτά πληµµελήµατα και
κακουργήµατα, έστω και αν τα τελευταία τιµωρούνται βαρύτερα
από τα ως άνω κύρια κακουργήµατα.»

2. Η περίπτωση γ’ του άρθρου 136 του Κώδικα Ποινικής ∆ι-
κονοµίας αντικαθίσταται ως εξής:

«γ) επιβάλλουν την παραποµπή σοβαροί λόγοι σχετικοί µε τη
δηµόσια ασφάλεια και τάξη ή συντρέχουν λόγοι ασφαλείας για
τη µη µεταγωγή του κατηγορουµένου, που επιβάλλουν την εκδί-

καση της υπόθεσης στο δικαστήριο που εδρεύει στο κατάστηµα
κράτησης αυτού.»

Άρθρο 28

Στο άρθρο 556 του Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας προστίθεται
περίπτωση στ’ ως εξής:

«και στ) αν η ποινή έχει µετατραπεί σε χρηµατική και δεν κα-
θίσταται δυνατή από τον συλληφθέντα η εξαγορά της, λόγω µη
λειτουργίας της αρµόδιας προς είσπραξη δηµόσιας υπηρεσίας.
Η αναβολή, για το αναγκαίο προς καταβολή της εξαγοράς της
ποινής χρονικό διάστηµα, διατάσσεται, έστω και προφορικά, από
τον αρµόδιο Εισαγγελέα Πρωτοδικών του τόπου συλλήψεως. Με
κοινή απόφαση των Υπουργών Εσωτερικών, Οικονοµίας και Οι-
κονοµικών και ∆ικαιοσύνης καθορίζεται η διαδικασία και κάθε
άλλη λεπτοµέρεια που είναι απαραίτητη για την εφαρµογή της
παραγράφου αυτής.»

Άρθρο 29

1. Στο άρθρο 21 του ν. 663/1977 (ΦΕΚ 215 Α’) προστίθεται πε-
ρίπτωση στ’ ως εξής:

«στ) των κακουργηµάτων που προβλέπονται στα άρθρα 173
παράγραφος 2, 189 παράγραφος 3 και 380 του Ποινικού Κώ-
δικα.»

2. Μετά το πρώτο εδάφιο του άρθρου πέµπτου του ν.
3625/2007 (ΦΕΚ 290 Α’), όπως έχει αντικατασταθεί από το άρθρο
7 του ν. 3727/2008 (ΦΕΚ 257 Α’) προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Τα κακουργήµατα του προηγούµενου εδαφίου εκδικάζονται
από το τριµελές εφετείο.»

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ∆’
ΜΕΤΡΑ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΠΙΤΑΧΥΝΣΗ ΤΗΣ ∆ΙΚΗΣ ΣΤΟ

ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΤΗΣ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ

Άρθρο 30

1. Στην παράγραφο 2 του άρθρου 21 του π.δ. 18/1989 (ΦΕΚ 8
Α’) προστίθεται περίπτωση ε’, ως εξής:

«ε. Σε περίπτωση εφέσεως, η κοινοποίηση προς τον εφεσί-
βλητο ιδιώτη γίνεται είτε προς τον ίδιο τον εφεσίβλητο είτε προς
τον αντίκλητό του είτε προς τον δικηγόρο, ο οποίος υπέγραψε
την αίτηση ακυρώσεως ή παρέστη κατά τη συζήτηση της υπο-
θέσεως ενώπιον του διοικητικού εφετείου. Στην τελευταία περί-
πτωση, ο δικηγόρος θεωρείται ως αντίκλητος του εφεσιβλήτου
και για τις επιδόσεις µεταγενεστέρων της οριστικής αποφάσεως
εγγράφων, εκτός εάν ο τελευταίος γνωστοποίησε στη Γραµµα-
τεία του Συµβουλίου της Επικρατείας, µετά την κατάθεση της
εφέσεως, το διορισµό νέου πληρεξουσίου ή αντικλήτου. Ο δικη-
γόρος ή ο αντίκλητος υποχρεούνται να παραδώσουν αµελλητί
τα έγγραφα στον εφεσίβλητο.»

2. Στο τέλος της παραγράφου 4 του άρθρου 21 του π.δ.
18/1989 προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Επί αιτήσεως αναιρέσεως κατά αποφάσεως που εκδίδεται επί
των εκλογικών διαφορών των άρθρων 244 έως 272 του Κώδικα
∆ιοικητικής ∆ικονοµίας, οι προβλεπόµενες κοινοποιήσεις γίνο-
νται από µεν τη Γραµµατεία του Συµβουλίου της Επικρατείας
τουλάχιστον είκοσι (20) ηµέρες, από δε τον αναιρεσείοντα του-
λάχιστον δέκα (10) ηµέρες πριν από τη δικάσιµο.»

Άρθρο 31

Στο άρθρο 32 του π.δ. 18/1989 προστίθεται παράγραφος 3 ως
εξής:

«3. Αν η κατά την προηγούµενη παράγραφο παύση της ισχύος
της προσβαλλόµενης πράξεως οφείλεται στο ότι αυτή ήταν πε-
ριορισµένης χρονικής ισχύος και µετά τη λήξη της εκδόθηκε νε-
ότερη πράξη οµοίου περιεχοµένου ή στο ότι αυτή
τροποποιήθηκε ή αντικαταστάθηκε µε πράξη η οποία εξακολου-
θεί να είναι δυσµενής για τον αιτούντα, η δίκη δεν καταργείται
αν ο αιτών προβάλει µε δικόγραφο, κατατιθέµενο έξι (6) πλήρεις
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ηµέρες πριν από την πρώτη συζήτηση της υποθέσεως, σχετικό
ισχυρισµό και ζητήσει τη συνέχιση της δίκης. Με το δικόγραφο
αυτό, ο αιτών µπορεί να προβάλει και νέους λόγους ακυρώσεως,
στρεφόµενους κατά της νέας πράξεως. Μπορεί επίσης µε το ίδιο
δικόγραφο να παραιτείται από την προσβολή πράξεων ή από λό-
γους ακυρώσεως που δεν έχουν αντικείµενο. Με αίτηµα του δια-
δίκου, που υποβάλλεται και προφορικώς στο ακροατήριο, η
συζήτηση αναβάλλεται για σύντοµο χρονικό διάστηµα προκει-
µένου να κατατεθεί και να κοινοποιηθεί στον αντίδικο το δικό-
γραφο αυτό, µέσα στην ίδια προθεσµία πριν από τη νέα
δικάσιµο.»

Άρθρο 32

1. Τα λοιπά, πλην του πρώτου, εδάφια της παραγράφου 3 του
άρθρου 27 του π.δ. 18/1989 αντικαθίστανται ως εξής:

« Οι διατάξεις των παραγράφων 3 και 4 του άρθρου 33 εφαρ-
µόζονται και επί ελλείψεων ή ανάγκης συµπληρώσεως ή επί αµ-
φιβολιών ως προς τη νοµιµοποίηση του πληρεξουσίου ή του
διαδίκου, όχι, όµως, επί παντελούς ελλείψεως νοµιµοποιητικών
στοιχείων. Τα στοιχεία της νοµιµοποιήσεως επιτρέπεται, σε κάθε
περίπτωση, να είναι και µεταγενέστερα της συζητήσεως.»

2. Στο άρθρο 33 του π.δ. 18/1989 προστίθενται παράγραφοι
2, 3 και 4, ως εξής:

«2. Εάν όλοι οι παριστάµενοι πληρεξούσιοι δηλώσουν ότι προ-
τίθενται να αναφερθούν στην εισήγηση ή στο δικόγραφο ή σε
υπόµνηµα που θα καταθέσουν, χωρίς προφορική ανάπτυξη, τότε
η υπόθεση αυτή µπορεί να συζητείται κατά προτεραιότητα µετά
την προεκφώνηση και ο εισηγητής αναφέρεται συνοπτικά στο
συµπέρασµα της εισήγησης.

3. Αν υπάρχουν τυπικές παραλείψεις, ο προεδρεύων της συν-
θέσεως ή ο εισηγητής καλεί, και µετά τη συζήτηση, τον πληρε-
ξούσιο δικηγόρο να τις καλύψει, τάσσοντας εύλογη κατά την
κρίση του προθεσµία.

4. Η πρόσκληση της προηγούµενης παραγράφου γίνεται τη-
λεφωνικώς από τον γραµµατέα, ο οποίος βεβαιώνει µε σηµείωση
στο εσωτερικό του φακέλου της δικογραφίας το χρόνο ειδοποί-
ησης, τα ζητούµενα στοιχεία και την προθεσµία. Αν η τηλεφω-
νική πρόσκληση είναι αδύνατη ή δυσχερής, αποστέλλεται
έγγραφο, αντίγραφο του οποίου τηρείται στο φάκελο της δικο-
γραφίας. Στο αντίγραφο αυτό σηµειώνεται η ηµεροµηνία απο-
στολής του εγγράφου.»

Άρθρο 33

Το άρθρο 34Α του π.δ. 18/1989, που προστέθηκε µε την πα-
ράγραφο 1 του άρθρου 33 του ν. 2721/1999 (ΦΕΚ 112 Α’), αντι-
καθίσταται ως εξής:

«Άρθρο 34Α

1. Ο οικείος δικαστικός σχηµατισµός µε πενταµελή σύνθεση
µπορεί, µε απόφασή του που λαµβάνεται σε συµβούλιο, να απορ-
ρίπτει ένδικα βοηθήµατα και µέσα που είναι προφανώς απαρά-
δεκτα ή αβάσιµα και να παραπέµπει στο αρµόδιο διοικητικό
δικαστήριο υποθέσεις που έχουν εισαχθεί στο Συµβούλιο της
Επικρατείας αναρµοδίως. Με την ίδια απόφαση απορρίπτεται ή
παραπέµπεται κατά περίπτωση και η τυχόν εκκρεµής αίτηση ανα-
στολής.

2. Η απόφαση κοινοποιείται σε αυτόν που άσκησε το ένδικο
βοήθηµα ή µέσο. Ο τελευταίος µπορεί, µε αίτησή του, που κα-
τατίθεται σύµφωνα µε την διάταξη της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 19 του παρόντος, εντός προθεσµίας εξήντα (60) ηµερών
από την κοινοποίηση, και πάντως όχι µετά την πάροδο τριών (3)
ετών από την έκδοση της απόφασης, να ζητήσει τη συζήτηση της
υπόθεσης στο ακροατήριο, καταβάλλοντας ως ειδικό επιπλέον
παράβολο το τριπλάσιο από το κατά περίπτωση προβλεπόµενο.
Στην περίπτωση αυτή, η απόφαση που ελήφθη σε συµβούλιο
παύει να ισχύει και ο Πρόεδρος εισάγει την υπόθεση για συζή-
τηση, σύµφωνα µε τις διατάξεις των άρθρων 20 και επόµενα του
παρόντος.

3. Για το καταβαλλόµενο κατά την προηγούµενη παράγραφο

ειδικό παράβολο εφαρµόζονται αναλόγως οι διατάξεις της πα-
ραγράφου 4 του άρθρου 36 του παρόντος. Επί απορρίψεως του
ενδίκου βοηθήµατος ή µέσου, το Συµβούλιο, εκτιµώντας τις πε-
ριστάσεις, απαγγέλλει τον πολλαπλασιασµό έως και του τριπλα-
σίου του ειδικού παραβόλου.»

Άρθρο 34

1. Στην παράγραφο 3 του άρθρου 52 του π.δ. 18/ 1989, όπως
ισχύει, προστίθεται εδάφιο, ως εξής:

«Με την κοινοποίηση αυτή γίνονται και οι κατά την παράγραφο
1 του άρθρου 21 κοινοποιήσεις, µε επιµέλεια του αιτούντος.»

2. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 4 του ίδιου άρθρου αντι-
καθίσταται ως εξής:

«Με εντολή του Προέδρου ή του εισηγητή της υποθέσεως
αντίγραφα της αιτήσεως αναστολής, της αιτήσεως ακυρώσεως
και της πράξεως ορισµού δικασίµου, κοινοποιούνται, µε επιµέ-
λεια του αιτούντος, σε εκείνον που έχει δικαίωµα να παρέµβει
στην ακυρωτική δίκη.»

3. Η παράγραφος 5 του ίδιου άρθρου αντικαθίσταται ως εξής:
«5. Ο Πρόεδρος του Συµβουλίου ή του αρµόδιου Τµήµατος

µπορεί, εφόσον υποβληθεί σχετικό αίτηµα µε την αίτηση ανα-
στολής ή αυτοτελώς µετά την κατάθεσή της, να εκδώσει προ-
σωρινή διαταγή αναστολής εκτελέσεως, η οποία καταχωρίζεται
κάτω από την αίτηση. Στην περίπτωση αυτή, ορίζεται αµέσως ει-
σηγητής και δικάσιµος για την εκδίκαση της αιτήσεως ακυρώ-
σεως και γίνονται, µε επιµέλεια του αιτούντος, οι κατά την
παράγραφο 3 κοινοποιήσεις.

Για την έκδοση προσωρινής διαταγής αποφαίνεται ο Πρόε-
δρος, το ταχύτερο δυνατόν µετά την προσκόµιση του αποδεικτι-
κού κοινοποίησης της αιτήσεως αναστολής που περιέχει το
σχετικό αίτηµα ή της αιτήσεως αναστολής και της αυτοτελούς
αιτήσεως στον Υπουργό ή στο νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δι-
καίου. Ο Υπουργός ή το νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου µπο-
ρούν να διατυπώσουν τις απόψεις τους µέσα σε πέντε (5)
εργάσιµες ηµέρες από την κοινοποίηση. Σε εξαιρετικά επείγου-
σες περιπτώσεις ο Πρόεδρος αποφαίνεται χωρίς τις πιο πάνω
κοινοποιήσεις, οι οποίες, σε περίπτωση εκδόσεως προσωρινής
διαταγής, γίνονται από τον αιτούντα αµέσως. Σε διαφορετική πε-
ρίπτωση η προσωρινή διαταγή ανακαλείται κατά τη διάταξη του
επόµενου εδαφίου.

Η προσωρινή διαταγή ισχύει µέχρι την έκδοση της αποφάσεως
της Επιτροπής, µπορεί δε να ανακληθεί, ακόµη και αυτεπαγγέλ-
τως, από τον Πρόεδρο ή την Επιτροπή. Η αίτηση ανακλήσεως
προσωρινής διαταγής κοινοποιείται στον αιτούντα, ο οποίος µπο-
ρεί να διατυπώσει τις απόψεις του µέσα σε δύο (2) εργάσιµες
ηµέρες από την κοινοποίηση. Η κοινοποίηση στον αιτούντα πα-
ραλείπεται σε εξαιρετικά επείγουσες περιπτώσεις.»

4. Η παράγραφος 12 του ίδιου άρθρου αντικαθίσταται ως
εξής:

«12. Ως προς τη δικαστική δαπάνη εφαρµόζονται αναλόγως οι
διατάξεις του άρθρου 39 του παρόντος.»

Άρθρο 35

1. Τα τρία πρώτα εδάφια της παραγράφου 3 του άρθρου 53
του π.δ. 18/1989, όπως ισχύουν, αντικαθίστανται ως εξής:

«3. ∆εν επιτρέπεται η άσκηση αίτησης αναιρέσεως όταν το
ποσό της διαφοράς που άγεται ενώπιον του Συµβουλίου της Επι-
κρατείας είναι κατώτερο από σαράντα χιλιάδες (40.000) ευρώ.
Ειδικώς στις διαφορές από διοικητικές συµβάσεις το όριο αυτό
ορίζεται σε διακόσιες χιλιάδες (200.000) ευρώ. Τα ποσά αυτά
µπορεί να αναπροσαρµόζονται µε διάταγµα που εκδίδεται µε
πρόταση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης µετά από γνώµη της Ολο-
µέλειας του Συµβουλίου της Επικρατείας. Κατ’ εξαίρεση, ασκεί-
ται παραδεκτώς αίτηση αναιρέσεως µε αντικείµενο κατώτερο
από τα ανωτέρω ποσά, όταν προβάλλεται από τον διάδικο µε συ-
γκεκριµένους ισχυρισµούς που περιέχονται στο δικόγραφο της
αιτήσεως αναιρέσεως ότι: α) η επίλυση της διαφοράς έχει γι’
αυτόν ευρύτερες οικονοµικές ή δηµοσιονοµικές επιπτώσεις που
δικαιολογούν την άσκηση της αίτησης, β) µε αυτήν τίθεται σπου-
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δαίο νοµικό ζήτηµα ή υφίσταται αντίθεση της αναιρεσιβαλλόµε-
νης αποφάσεως προς τη νοµολογία του Συµβουλίου της Επι-
κρατείας ή άλλου ανώτατου δικαστηρίου ή προς άλλες
αποφάσεις διοικητικών δικαστηρίων.»

2. Η παράγραφος 4 του ίδιου άρθρου αντικαθίσταται ως εξής:
«4. Η παράγραφος 3 δεν έχει εφαρµογή επί αιτήσεων αναιρέ-

σεως κατά αποφάσεων που εκδίδονται επί προσφυγών ουσίας,
εφόσον αφορούν περιοδικές παροχές ή αφορούν στη θεµελίωση
του δικαιώµατος σε σύνταξη ή στη θεµελίωση του δικαιώµατος
σε εφάπαξ παροχή και τον καθορισµό του ύψους της. Προκει-
µένου περί διαφορών, που δεν έχουν χρηµατικό αντικείµενο, η
άσκηση αίτησης αναιρέσεως επιτρέπεται εφόσον µε αυτήν τίθε-
ται σπουδαίο νοµικό ζήτηµα ή υφίσταται αντίθεση της αναιρεσι-
βαλλόµενης αποφάσεως προς τη νοµολογία του Συµβουλίου της
Επικρατείας ή άλλου ανωτάτου δικαστηρίου ή προς άλλες απο-
φάσεις διοικητικών δικαστηρίων.»

3. Οι διατάξεις αυτού του άρθρου δεν καταλαµβάνουν τις εκ-
κρεµείς κατά την έναρξη ισχύος του παρόντος υποθέσεις.

Άρθρο 36

1. Η παράγραφος 7 του άρθρου 3 του ν. 2522/1997 (ΦΕΚ 178
Α’) αντικαθίσταται ως εξής:

«7. Η άσκηση της αίτησης ασφαλιστικών µέτρων δεν εξαρτά-
ται από την προηγούµενη άσκηση της αίτησης ακυρώσεως ή της
κύριας αγωγής. Η προθεσµία άσκησης των ενδίκων βοηθηµάτων
διακόπτεται µε την κατάθεση της αίτησης ασφαλιστικών µέτρων
και αρχίζει από την επίδοση της σχετικής απόφασης. Ο διάδικος
που πέτυχε υπέρ αυτού τη λήψη ενός ασφαλιστικού µέτρου,
οφείλει εντός προθεσµίας τριάντα (30) ηµερών από την επίδοση
της απόφασης αυτής, να ασκήσει την αίτηση ακυρώσεως ή την
κύρια αγωγή, διαφορετικά αίρεται αυτοδικαίως η ισχύς του
ασφαλιστικού µέτρου. Η δικάσιµος για την εκδίκασή τους δεν
πρέπει να απέχει πέραν του τριµήνου από την κατάθεση του δι-
κογράφου.»

2. Το άρθρο 8 του ν. 2955/2001 (ΦΕΚ 256 Α’) καταργείται.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Ε’
ΘΕΜΑΤΑ ΕΛΕΓΚΤΙΚΟΥ ΣΥΝΕ∆ΡΙΟΥ

Άρθρο 37

Οι διατάξεις της παραγράφου 1 του άρθρου 42 του ν.
3316/2005 (ΦΕΚ 308 Α’) εφαρµόζονται αναλόγως και στους υπαλ-
λήλους της Κεντρικής Υπηρεσίας του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης,
καθώς και στους επιτρόπους του Ελεγκτικού Συνεδρίου ή τους
υπαλλήλους αυτού που ασκούν ελεγκτικό έργο.

Με απόφαση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης προσδιορίζονται ει-
δικότερα οι όροι και οι λοιπές προϋποθέσεις ανάθεσης, οι καλυ-
πτόµενες δαπάνες και υπηρεσίες, η διαδικασία καταβολής της
αµοιβής και κάθε άλλη λεπτοµέρεια που είναι αναγκαία για την
εφαρµογή των διατάξεων του παρόντος άρθρου.

Άρθρο 38

Με απόφαση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης, η οποία εκδίδεται
µετά από πρόταση του Προέδρου του Ελεγκτικού Συνεδρίου,
µπορεί να χορηγείται ειδική άδεια σε δικαστές του Ελεγκτικού
Συνεδρίου, µέχρι έξι κατ’ έτος, οι οποίοι γνωρίζουν µία εκ των
επισήµων γλωσσών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, προκειµένου να
απασχοληθούν για επιµορφωτικούς σκοπούς στο Ευρωπαϊκό
Ελεγκτικό Συνέδριο. Κατά τη διάρκεια της ειδικής αυτής άδειας,
η οποία δεν µπορεί να υπερβαίνει τους πέντε µήνες, καταβάλλο-
νται στους δικαστές αυτούς οι αποδοχές της οργανικής τους
θέσης.

Άρθρο 39

1. Οι οργανικές θέσεις του κλάδου επιτρόπων του Ελεγκτικού
Συνεδρίου, που συνεστήθησαν µε τις διατάξεις της παραγράφου
1 του άρθρου 38 του ν. 2721/ 1999 (ΦΕΚ 112 Α’), της παραγρά-

φου 8 του άρθρου 24 του ν. 3202/2003 (ΦΕΚ 284 Α’) και της πα-
ραγράφου 1 του άρθρου 12 του ν. 3472/2006 (ΦΕΚ 135 Α’) αυ-
ξάνονται κατά δύο (2) και ο συνολικός τους αριθµός ορίζεται σε
εκατόν έντεκα (111).

2. Οι επίτροποι, που καταλαµβάνουν τις ως άνω δύο θέσεις,
είναι αρµόδιοι για τον εντοπισµό και την αποτροπή φαινοµένων
κακοδιαχείρισης, κατάχρησης, σπατάλης ή διαφθοράς και για
την εν γένει διασφάλιση της χρηστής δηµοσιονοµικής διαχείρι-
σης των καταστηµάτων κράτησης. Ασκούν τακτικούς και εκτά-
κτους ελέγχους στη δηµοσιονοµική διαχείριση και στις πάγιες
προκαταβολές κάθε καταστήµατος κράτησης και ελέγχουν αν τα
ποσά, που δαπανώνται, χρησιµοποιούνται για τους σκοπούς για
τους οποίους εγκρίθηκαν ή χορηγήθηκαν. ∆ικαιούνται άµεσης
πρόσβασης σε κάθε πληροφορία ή στοιχείο που αφορά ή είναι
χρήσιµο στην άσκηση του έργου τους και εισηγούνται στον
Υπουργό ∆ικαιοσύνης κάθε κατάλληλο και αναγκαίο µέτρο για
την αποτελεσµατικότερη οικονοµική διαχείριση των καταστηµά-
των κράτησης.

3. Κατά τη διενέργεια του ελέγχου εφαρµόζονται αναλόγως οι
περί ελέγχου διατάξεις του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Τα ελλείµ-
µατα, η πληρωµή αχρεωστήτως καταβληθέντων ποσών ή µη νό-
µιµων δαπανών και η φθορά ή απώλεια τίτλων, απαιτήσεων και
περιουσιακών στοιχείων καταλογίζονται από τον αρµόδιο επί-
τροπο του παρόντος άρθρου σε βάρος των υπευθύνων, των
αχρεωστήτως λαβόντων και των τυχόν συνευθυνοµένων. Κατά
της καταλογιστικής πράξεως του επιτρόπου επιτρέπεται έφεση,
εντός προθεσµίας εξήντα ηµερών από της κοινοποιήσεως, ενώ-
πιον Τµήµατος του Ελεγκτικού Συνεδρίου, που ορίζεται από την
Ολοµέλειά του, κατά τις διατάξεις που εκάστοτε το διέπουν.

4. Με απόφαση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης, που εκδίδεται κα-
τόπιν προτάσεως του Προέδρου του Ελεγκτικού Συνεδρίου, κα-
θορίζεται η έδρα των Επιτρόπων, που είναι αρµόδιοι για τους
ελέγχους του παρόντος άρθρου, τα καταστήµατα κράτησης που
ελέγχει ο επίτροπος, το αναγκαίο προσωπικό από υπαλλήλους
του Ελεγκτικού Συνεδρίου, που µετακινείται για επικουρία των
επιτρόπων αυτών, καθώς και κάθε άλλη λεπτοµέρεια που είναι
αναγκαία για την εφαρµογή των διατάξεων του παρόντος.

Άρθρο 40

1. Η πλήρωση των κενών θέσεων δικαστικών υπαλλήλων του
Ελεγκτικού Συνεδρίου κατηγορίας ΠΕ, ΤΕ, ∆Ε και ΥΕ επιτρέπεται
να γίνει µε µετάταξη από µόνιµους υπαλλήλους που υπηρετούν,
στο ∆ηµόσιο και σε Ν.Π.∆.∆., στα οποία συµπεριλαµβάνονται οι
Οργανισµοί Τοπικής Αυτοδιοίκησης Α’ και Β’ βαθµού.

2. Η µετάταξη διενεργείται µε αίτηση του υπαλλήλου που υπο-
βάλλεται στην αρµόδια Υπηρεσία του Ελεγκτικού Συνεδρίου και
απαιτείται για την πραγµατοποίησή της: α) ο υπάλληλος να έχει
συµπληρώσει τριετή υπηρεσία από το διορισµό του και να έχει
ηλικία µέχρι σαράντα πέντε (45) ετών και β) να υπάρχει κατά την
υποβολή της αίτησης προηγούµενη σύµφωνη γνώµη του αρµό-
διου υπηρεσιακού συµβουλίου της υπηρεσίας στην οποία υπη-
ρετεί για την πραγµατοποίηση µετάταξης.

3. Η µετάταξη γίνεται σε κενή θέση κλάδου της κατηγορίας
στην οποία ανήκει αυτός που υπέβαλε την αίτηση για µετάταξη,
εφόσον έχει τα τυπικά και ουσιαστικά προσόντα που απαιτούνται
για τον κλάδο αυτόν.

4. Οι αιτήσεις µετάταξης εισάγονται στο Πενταµελές Υπηρε-
σιακό Συµβούλιο του Ελεγκτικού Συνεδρίου το οποίο συνεκτιµά
τόσο την καταλληλότητα του υποψηφίου για την άσκηση των κα-
θηκόντων του κλάδου στον οποίο ζητεί να µεταταγεί όσο και τις
ανάγκες της υπηρεσίας. Αν υποβληθούν περισσότερες αιτήσεις
για µετάταξη στην ίδια θέση, το υπηρεσιακό συµβούλιο λαµβά-
νει υπόψη την απόδοση των υπαλλήλων, το χρόνο συνολικής
υπηρεσίας στο βαθµό και τον κλάδο και τα λοιπά στοιχεία του
προσωπικού τους µητρώου.

5. Η µετάταξη διενεργείται, µετά από σύµφωνη γνώµη του
υπηρεσιακού συµβουλίου του Ελεγκτικού Συνεδρίου, µε κοινή
απόφαση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης και του αρµόδιου κατά πε-
ρίπτωση Υπουργού, που δηµοσιεύεται σε περίληψη στην Εφη-
µερίδα της Κυβερνήσεως.
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6. Θέσεις για τις οποίες εκδόθηκε προκήρυξη πλήρωσής τους
µε διορισµό δεν καλύπτονται µε µετάταξη.

7. Οι µεταταχθέντες στο Ελεγκτικό Συνέδριο υπάλληλοι απαι-
τείται, για να καταλάβουν θέση Προϊσταµένου Τµήµατος, να υπη-
ρετήσουν στο Ελεγκτικό Συνέδριο πέντε (5) έτη και για να
καταλάβουν θέση επιτρόπου τρία (3) έτη σε θέση Προϊσταµένου
Τµήµατος και συνολική δηµόσια υπηρεσία τουλάχιστον δεκαο-
κτώ (18) ετών.

Άρθρο 41

1. Οι επίτροποι του Ελεγκτικού Συνεδρίου που υπηρετούν σε
Υπηρεσίες αυτού, εκτός της Αττικής και του Νοµού Θεσσαλονί-
κης, µετατίθενται υποχρεωτικά και χωρίς αίτησή τους από το αρ-
µόδιο Πενταµελές Υπηρεσιακό Συµβούλιο του Ελεγκτικού
Συνεδρίου, ύστερα από τη συµπλήρωση επτά (7) ετών υπηρε-
σίας από της εµφανίσεώς τους στην Υπηρεσία στην οποία υπη-
ρετούν.

2. Η µετάθεση αυτή γίνεται κατά προτίµηση σε Υπηρεσία Επι-
τρόπου Νοµού ο οποίος υπάγεται στην ίδια διοικητική περιφέ-
ρεια στην οποία ανήκει ο Νοµός από τον οποίο µετατίθεται, αν
υπάρχει κενή θέση επιτρόπου, άλλως σε κενή θέση επιτρόπου
Υπηρεσίας Νοµού πλησιέστερης ∆ιοικητικής Περιφέρειας ή στην
Κεντρική Υπηρεσία του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Αίτηση προτίµη-
σης του επιτρόπου, ο οποίος µετατίθεται υποχρεωτικά, συνεκτι-
µάται από το αρµόδιο Υπηρεσιακό Συµβούλιο.

Οι διατάξεις του παρόντος άρθρου δεν έχουν εφαρµογή στους
Επιτρόπους που αποχωρούν από την υπηρεσία µέχρι τις
31.12.2010 λόγω ορίου ηλικίας.

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΣΤ’
ΑΛΛΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ

Άρθρο 42

1. Η παράγραφος 1 του άρθρου 4 του ν.δ. 1017/1971 (ΦΕΚ 209
Α’), όπως έχει τροποποιηθεί από το άρθρο 66 του ν. 3659/2008
(ΦΕΚ 77 Α’), αντικαθίσταται ως εξής:

«1. Το Ταµείο διοικείται από εννεαµελές διοικητικό συµβούλιο,
το οποίο αποτελείται από:

α) τον Γενικό Γραµµατέα του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ως
Πρόεδρο,

β) έναν σύµβουλο του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους, που
υποδεικνύεται από τον οικείο Πρόεδρο, ως Αντιπρόεδρο,

γ) δύο (2) υπαλλήλους της Κεντρικής Υπηρεσίας του Υπουρ-
γείου ∆ικαιοσύνης, που είναι τουλάχιστον προϊστάµενοι ∆ιευ-
θύνσεως, αναπληρούµενοι από προϊσταµένους άλλης
∆ιευθύνσεως, ή ένα υπηρεσιακό στέλεχος εποπτευοµένου από
το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης φορέα,

δ) έναν γενικό διευθυντή ή προϊστάµενο ∆ιευθύνσεως του
Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών (Γ.Λ.Κ.), ο οποίος υπο-
δεικνύεται από τον οικείο Υπουργό και

ε) τέσσερα (4) µέλη εγνωσµένου κύρους και εµπειρίας, εκ των
οποίων τρεις (3) είναι δικηγόροι παρ’ Αρείω Πάγω, ένας δε εξ
αυτών εκ του ∆ικηγορικού Συλλόγου Αθηνών.»

2. Το δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 12 του
ανωτέρω νοµοθετικού διατάγµατος, όπως έχει αντικατασταθεί
από την παράγραφο 6 του άρθρου 35 του ν. 1968/1991 (ΦΕΚ 150
Α’), αντικαθίσταται ως εξής:

«Για κάθε δαπάνη αποφασίζει το διοικητικό συµβούλιο του Τα-
µείου, το οποίο µπορεί µε απόφασή του να εξουσιοδοτήσει τον
πρόεδρο, τον αντιπρόεδρο ή µέλος αυτού, να αποφασίζει για δα-
πάνες ύψους µέχρι του ποσού που εκάστοτε ισχύει για την προ-
µήθεια υλικών µε απευθείας ανάθεση.»

Άρθρο 43

1. Η παράγραφος 11 του άρθρου 80 του Κώδικα Οργανισµού
∆ικαστηρίων και Κατάστασης ∆ικαστικών Λειτουργών, που κυ-
ρώθηκε µε το άρθρο πρώτο του ν. 1756/1988 (ΦΕΚ 35 Α’), όπως
ισχύει, αντικαθίσταται ως εξής:

«11. Σε επιθεώρηση υπόκεινται όλοι οι δικαστικοί λειτουργοί
έως και το βαθµό του εφέτη ή του αντεισαγγελέα εφετών. Οι
πρόεδροι και εισαγγελείς εφετών µπορεί, κατόπιν εντολής του
Προέδρου ή του Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου, αντιστοίχως, να
επιθεωρούνται από τον πρόεδρο του Συµβουλίου Επιθεώρησης.»

2. Η παράγραφος 11 του Κεφαλαίου Γ’ του άρθρου 82 του Κώ-
δικα Οργανισµού ∆ικαστηρίων και Κατάστασης ∆ικαστικών Λει-
τουργών, όπως ισχύει, αντικαθίσταται ως εξής:

«11. Σε επιθεώρηση υπόκεινται όλοι οι δικαστικοί λειτουργοί
έως και το βαθµό του εφέτη. Οι πρόεδροι εφετών µπορεί, κατό-
πιν εντολής του Προέδρου του Συµβουλίου της Επικρατείας, να
επιθεωρούνται από τον πρόεδρο του Συµβουλίου Επιθεώρησης.»

Άρθρο 44

Καθιερώνεται ως επίσηµη εορτή και ως ηµέρα αργίας για το
προσωπικό των Καταστηµάτων Κράτησης, η 16η Οκτωβρίου,
ηµέρα εορτασµού της µνήµης του Αγίου Λογγίνου, προστάτη των
σωφρονιστικών υπαλλήλων.

Άρθρο 45

Συµβάσεις έργου µε τις οποίες ανατέθηκε, µέχρι την έναρξη
ισχύος του παρόντος, το έργο της καθαριότητας, συντήρησης
και φύλαξης των δικαστικών κτηρίων και συντήρησης µηχανη-
µάτων και προγραµµάτων πληροφορικής των υπηρεσιών αρµο-
διότητας του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης θεωρούνται νόµιµες και
οι σχετικές δαπάνες βαρύνουν τον προϋπολογισµό του
ΤΑ.Χ.∆Ι.Κ., εφόσον βεβαιούται από τις αρµόδιες επιτροπές η
εκτέλεση του έργου.

Άρθρο 46

Στον πρόεδρο, στα µέλη και στον γραµµατέα των επιτροπών
και οµάδων εργασίας, που συγκροτούνται µε απόφαση του
Υπουργού ∆ικαιοσύνης, για την επιλογή προσωπικού αρµοδιό-
τητας Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, καταβάλλεται αποζηµίωση, σύµ-
φωνα µε τις ισχύουσες διατάξεις, η οποία ορίζεται µε κοινή
απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και ∆ικαι-
οσύνης.

Άρθρο 47

Στο τέλος της παραγράφου 3 του άρθρου 285 του Κώδικα ∆ι-
οικητικής ∆ικονοµίας, που κυρώθηκε µε το άρθρο πρώτο του ν.
2717/1999 (ΦΕΚ 97 Α’), όπως προστέθηκε µε το άρθρο 37 του ν.
3659/2008 (ΦΕΚ 77 Α’), προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Οι διατάξεις του προηγούµενου εδαφίου εφαρµόζονται στις
δικαστικές αποφάσεις που δηµοσιεύονται µετά την 7η Ιουνίου
2008.»

Άρθρο 48

1. Η περίπτωση γ’ της παραγράφου 1 του άρθρου 76 του ν.
3386/2005 (ΦΕΚ 212 Α’) αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«γ. Η παρουσία του στο ελληνικό έδαφος είναι επικίνδυνη για
τη δηµόσια τάξη ή την ασφάλεια της Χώρας. Ο αλλοδαπός θεω-
ρείται επικίνδυνος για τη δηµόσια τάξη ή ασφάλεια ιδίως όταν σε
βάρος του ασκηθεί ποινική δίωξη για αδίκηµα που τιµωρείται µε
στερητική της ελευθερίας ποινή τουλάχιστον τριών (3) µηνών.»

2. Η παράγραφος 3 του άρθρου 76 του ν. 3386/2005 αντικα-
θίσταται ως ακολούθως:

«3. Εφόσον ο αλλοδαπός εκ των εν γένει περιστάσεων κρίνε-
ται ύποπτος φυγής ή επικίνδυνος για τη δηµόσια τάξη ή απο-
φεύγει ή παρεµποδίζει την προετοιµασία της αναχώρησής του ή
τη διαδικασία αποµάκρυνσής του, µε απόφαση των οργάνων της
προηγούµενης παραγράφου, διατάσσεται η προσωρινή κράτησή
του µέχρι την έκδοση, εντός τριών (3) ηµερών, απόφασης ως
προς την απέλασή του. Εφόσον εκδοθεί απόφαση απέλασης, η
κράτηση συνεχίζεται ως την εκτέλεση της απέλασης, σε καµία
όµως περίπτωση δεν µπορεί να υπερβαίνει τους έξι (6) µήνες. Σε
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περίπτωση που η απέλαση καθυστερεί επειδή αυτός αρνείται να
συνεργαστεί ή καθυστερεί η λήψη των αναγκαίων για την απέ-
λασή του εγγράφων από τη χώρα καταγωγής ή προέλευσής του,
η κράτηση του αλλοδαπού είναι δυνατόν να παραταθεί για πε-
ριορισµένο χρόνο, που δεν υπερβαίνει τους δώδεκα (12) µήνες.
Ο αλλοδαπός πρέπει να πληροφορείται στη γλώσσα που κατα-
νοεί, τους λόγους της κράτησής του και να διευκολύνεται η επι-
κοινωνία µε τον πληρεξούσιο δικηγόρο του. Ο αλλοδαπός που
κρατείται, παράλληλα µε τα δικαιώµατα που έχει σύµφωνα µε
τον Κώδικα ∆ιοικητικής ∆ιαδικασίας, µπορεί να προβάλει και
αντιρρήσεις κατά της απόφασης κράτησης ή παράτασης της
κράτησής του ενώπιον του προέδρου ή του υπ' αυτού οριζόµε-
νου πρωτοδίκη του διοικητικού πρωτοδικείου, στην Περιφέρεια
του οποίου κρατείται.»

3. Η παράγραφος 5 του άρθρου 87 του ν. 3386/2005, όπως
συµπληρώθηκε µε την παράγραφο 4 του άρθρου 15 του ν.
3536/2007 (ΦΕΚ 42 Α’), αντικαθίσταται ως εξής:

«5. Όποιος διευκολύνει την είσοδο στο ελληνικό έδαφος ή την
έξοδο από αυτό υπηκόου τρίτης χώρας, χωρίς να υποβληθεί
στον έλεγχο που προβλέπεται στο άρθρο 5, τιµωρείται µε κά-
θειρξη µέχρι δέκα (10) ετών και χρηµατική ποινή τουλάχιστον εί-
κοσι χιλιάδων (20.000) ευρώ. Αν ο ανωτέρω ενήργησε εκ
κερδοσκοπίας ή κατ' επάγγελµα ή κατά συνήθεια ή το έγκληµα
τελείται από δύο (2) ή περισσότερους από κοινού, επιβάλλεται
κάθειρξη τουλάχιστον δέκα (10) ετών και χρηµατική ποινή του-
λάχιστον πενήντα χιλιάδων (50.000) ευρώ.»

4. Η παράγραφος 1 του άρθρου 88 του ν. 3386/2005 αντικα-
θίσταται ως εξής:

«1. Πλοίαρχοι ή κυβερνήτες πλοίου, πλωτού µέσου ή αερο-
πλάνου και οδηγοί κάθε είδους µεταφορικού µέσου που µετα-
φέρουν από το εξωτερικό στην Ελλάδα υπηκόους τρίτων χωρών,
που δεν έχουν δικαίωµα εισόδου στο ελληνικό έδαφος ή στους
οποίους έχει απαγορευθεί η είσοδος για οποιαδήποτε αιτία,
καθώς και αυτοί που τους παραλαµβάνουν από τα σηµεία εισό-
δου, τα εξωτερικά ή εσωτερικά σύνορα, για να τους προωθήσουν
στο εσωτερικό της Χώρας ή στο έδαφος κράτους - µέλους της
Ε.Ε. ή τρίτης χώρας ή διευκολύνουν τη µεταφορά τους ή εξα-
σφαλίζουν σε αυτούς κατάλυµα για απόκρυψη τιµωρούνται:

α. µε κάθειρξη µέχρι δέκα (10) ετών και χρηµατική ποινή δέκα
χιλιάδων (10.000) έως τριάντα χιλιάδων (30.000) ευρώ για κάθε
µεταφερόµενο πρόσωπο,

β. µε κάθειρξη τουλάχιστον δέκα (10) ετών και χρηµατική ποινή
τριάντα χιλιάδων (30.000) έως εξήντα χιλιάδων (60.000) ευρώ για
κάθε µεταφερόµενο πρόσωπο, αν ο υπαίτιος ενεργεί εκ κερδο-
σκοπίας, κατ' επάγγελµα ή κατά συνήθεια ή είναι υπότροπος ή
έχει την ιδιότητα του δηµοσίου υπαλλήλου ή τουριστικού ή ναυ-
τιλιακού ή ταξιδιωτικού πράκτορα ή αν δύο ή περισσότεροι ενερ-
γούν από κοινού,

γ. µε κάθειρξη τουλάχιστον δεκαπέντε (15) ετών και χρηµατική
ποινή τουλάχιστον διακοσίων χιλιάδων (200.000) ευρώ για κάθε
µεταφερόµενο πρόσωπο, αν από την πράξη µπορεί να προκύψει
κίνδυνος για άνθρωπο,

δ. µε ισόβια κάθειρξη και χρηµατική ποινή τουλάχιστον επτα-
κοσίων χιλιάδων (700.000) ευρώ για κάθε µεταφερόµενο πρό-
σωπο, αν στην περίπτωση γ’ επήλθε θάνατος.»

5. Μετά το τέλος της παραγράφου 6 του άρθρου 88 του ιδίου
ως άνω νόµου προστίθενται παράγραφοι 7, 8, 9,10 και 11 ως
εξής:

«7. Οι διατάξεις του άρθρου 253Α του Κ.Π.∆. εφαρµόζονται
και για τις αξιόποινες πράξεις που προβλέπονται από τις διατά-
ξεις του άρθρου 87 και του παρόντος άρθρου, ανεξάρτητα αν
συντρέχουν οι προϋποθέσεις των άρθρων 187 και 187Α του Π.Κ..

8. Η προθεσµία για την άσκηση της έφεσης και η άσκησή
της κατά της καταδικαστικής απόφασης για παραβάσεις του πα-
ρόντος άρθρου, καθώς και των παραγράφων 5, 6 και 8 του
προηγούµενου άρθρου, δεν αναστέλλουν την εκτέλεση της από-
φασης.

9. Για την εκδίκαση των κακουργηµάτων που προβλέπονται
στο παρόν άρθρο, καθώς και στο άρθρο 87, αρµόδιο είναι το Τρι-
µελές Εφετείο και εφαρµόζεται η διαδικασία που προβλέπεται
στο άρθρο 20 του ν. 663/1977 (ΦΕΚ 215 Α’), όπως ισχύει.

10. Περιουσία που αποτελεί προϊόν της εγκληµατικής δρα-
στηριότητας του παρόντος άρθρου, καθώς και των παραγράφων
5, 6 και 8 του άρθρου 87 του ν. 3386/2005 ή που αποκτήθηκε µε
οποιονδήποτε τρόπο από προϊόν τέτοιας εγκληµατικής δραστη-
ριότητας ή περιουσία που χρησιµοποιήθηκε, εν όλω ή εν µέρει,
για την ως άνω εγκληµατική δραστηριότητα κατάσχεται και, εφό-
σον δεν συντρέχει περίπτωση αποδόσεώς της στον ιδιοκτήτη,
κατά τα άρθρα 310 παράγραφος 2 και 373 Κ.Π.∆., δηµεύεται
υποχρεωτικά µε την καταδικαστική απόφαση. Η δήµευση επι-
βάλλεται ακόµη και αν η περιουσία ανήκει σε τρίτο, εφόσον
αυτός τελούσε εν γνώσει της εγκληµατικής δραστηριότητας
κατά το χρόνο κτήσεως της περιουσίας. Σε περίπτωση που η πε-
ριουσία ή το προϊόν κατά το προηγούµενο εδάφιο υπερβαίνει τις
τέσσερις χιλιάδες (4.000) ευρώ και δεν είναι δυνατόν να κατα-
σχεθεί, κατάσχονται και δηµεύονται υπό τους όρους του προη-
γούµενου εδαφίου περιουσιακά στοιχεία ίσης αξίας προς εκείνη
της προαναφερθείσας περιουσίας ή του προϊόντος.

11. Οι διατάξεις του παρόντος άρθρου και των παραγράφων
5, 6 και 8 του άρθρου 87 εφαρµόζονται και όταν οι προβλεπόµε-
νες σε αυτά αξιόποινες πράξεις τελέσθηκαν στην αλλοδαπή από
ηµεδαπό ή αλλοδαπό ακόµη και αν αυτές δεν είναι αξιόποινες
κατά τους νόµους της χώρας στην οποία τελέσθηκαν.»

Άρθρο 49

1. Η ισχύς της παραγράφου 1 του άρθρου 42 του ν.
3731/2008 (ΦΕΚ 263 Α’) παρατείνεται από τη λήξη της έως την
31η ∆εκεµβρίου 2009 καταλαµβάνει, δε, και τις συµβάσεις που
έχουν συναφθεί µετά τη δηµοσίευση του ανωτέρω νόµου, οι
οποίες σε κάθε περίπτωση, παύουν να ισχύουν µετά την 31η ∆ε-
κεµβρίου 2009.

2. Ανώνυµες Αναπτυξιακές εταιρίες ΟΤΑ πρώτου βαθµού που
υλοποιούν τα προγράµµατα «Βοήθεια στο Σπίτι», «Μονάδες Κοι-
νωνικής Μέριµνας» και «Κέντρα Ηµερήσιας Φροντίδας Ηλικιω-
µένων» συνεχίζουν να προσφέρουν τις ανωτέρω υπηρεσίες µέχρι
την υπογραφή της Σύµβασης από τους νόµιµους εκπροσώπους
των νέων αναδόχων, για την ανάληψη των προγραµµάτων «Ενί-
σχυση της κοινωνικής συνοχής και βελτίωση της ποιότητας ζωής
ηλικιωµένων και ατόµων που χρήζουν κατ' οίκον βοήθειας» και
«Στήριξη ηλικιωµένων ατόµων που χρήζουν βοήθειας για την ενί-
σχυση της απασχολησιµότητας των εµµέσως ωφελούµενων ατό-
µων» του Εθνικού Στρατηγικού Πλαισίου Αναφοράς 2007-2013,
εφόσον οι αντίστοιχες προκηρύξεις έχουν δηµοσιευθεί µέχρι την
31.8.2009 και εφόσον δεν έχουν ολοκληρωθεί οι διαδικασίες ανά-
ληψης των ήδη εκτελούµενων προγραµµάτων από κοινωφελείς
επιχειρήσεις των οικείων ΟΤΑ.

Άρθρο 50

1. Η παράγραφος 1 του άρθρου 495 του Κώδικα Πολιτικής ∆ι-
κονοµίας αντικαθίσταται ως εξής:

«Άσκηση 1. Τα ένδικα µέσα της ανακοπής ερηµοδικίας, της
έφεσης, της αναψηλάφησης και της αναίρεσης ασκούνται µε δι-
κόγραφο που κατατίθεται στο πρωτότυπο στη γραµµατεία του
δικαστηρίου, που έχει εκδώσει την προσβαλλόµενη απόφαση, ή
στον γραµµατέα του ειρηνοδικείου στην περιφέρεια του οποίου
κατοικεί ή διαµένει προσωρινά ο δικαιούµενος.»

2. Η προθεσµία της παραγράφου 6 του άρθρου 10 του ν.δ.
3082/1954 (ΦΕΚ 257 Α’) παρατείνεται µέχρι 31.12.2010.

Άρθρο 51
Έναρξη ισχύος

Κάθε γενική ή ειδική διάταξη, η οποία ρυθµίζει διαφορετικά τα
θέµατα στα οποία αναφέρεται ο παρών νόµος, καταργείται.

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός εάν στις επί µέρους
διατάξεις του ορίζεται διαφορετικά.”

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Παρακαλώ το Τµήµα να
εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση
των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρίασης ως προς την ψήφιση
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στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το Τµήµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Εισερχόµαστε τώρα στη συζήτηση του νοµοσχεδίου του

Υπουργείου Πολιτισµού: «Οργανωτική Επιτροπή Μεσογειακών
Αγώνων – Βόλος 2013 και άλλες διατάξεις».

Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίαση της
25ης Ιουνίου 2009 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε τρεις συνε-
δριάσεις.

Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθεί το νοµοσχέδιο επί της
αρχής.

Κύριε Υπουργέ, έχετε να κάνετε κάποια διόρθωση;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Η πρώτη

νοµοτεχνική βελτίωση είναι στον ένατο στίχο του άρθρου 2, όπου
διαγράφεται η λέξη «Εθνικής» και αντικαθίσταται από τη λέξη
«Ελληνικής».

∆εύτερον, η παράγραφος 3 του άρθρου 8 αντικαθίσταται ως
εξής: «Το ∆.Σ. µετά τη συγκρότησή του σε σώµα αποφασίζει τη
συγκρότηση Εκτελεστικής Επιτροπής αποτελούµενης από πέντε
(5) µέλη κατά ανώτατο όριο». Είναι αυτό που λέγαµε ότι είναι ολι-
γοµελής η Εκτελεστική Επιτροπή και εδώ βάζουµε ότι είναι πέντε
µέλη. «Επικεφαλής της επιτροπής ορίζεται ο ∆ιευθύνων Σύµ-
βουλος. Μέλη του ∆.Σ. δεν δύνανται να αποτελέσουν µέλη της
Εκτελεστικής Επιτροπής».

Η παράγραφος 1 του άρθρου 34 –είναι ο νόµος περί της βίας-
αντικαθίσταται ως εξής: «1. Η παράγραφος 6 του άρθρου 41 ΣΤ
του ν. 2725/1999 (ΦΕΚ Α’ 121), όπως προστέθηκε µε την παρά-
γραφο 3 του άρθρου 6 του ν. 3262/2004 (ΦΕΚ Α’ 173), και αντι-
καταστάθηκε µε την παράγραφο 1 του άρθρου 20 του ν.
3472/2006 (ΦΕΚ Α’ 135) αντικαθίσταται ως εξής: «6. Για την ανα-
στολή εκτέλεσης της ποινής για τα αδικήµατα των παραγράφων
1, 2, 3, 4 του παρόντος άρθρου εφαρµόζονται τα άρθρα 99 επ.
Π.Κ., µε την επιφύλαξη όσων ορίζονται στο τελευταίο εδάφιο της

παρούσας παραγράφου. Ως προς την µετατροπή της ποινής σε
χρηµατική –αυτό είναι που ζητήσατε- εφαρµόζεται το άρθρο 82
Π.Κ. Σε περίπτωση υποτροπής και ανεξάρτητα από το ύψος της
αρχικά επιβληθείσης ποινής δεν χορηγείται αναστολή εκτέλεσης
της ποινής που επιβλήθηκε ούτε επιτρέπεται η µετατροπή της
σε χρηµατική. Οι παρεπόµενες ποινές της περιπτώσεως α’ τη πα-
ραγράφου 7 του άρθρου 41 ΣΤ του παρόντος νόµου δεν ανα-
στέλλονται σε καµµία περίπτωση.»

Η τέταρτη νοµοτεχνική βελτίωση είναι στο τέλος του άρθρου
42. Είναι αυτό που λέγαµε ότι το 30% που τυχόν κατεδαφιστεί θα
αντικατασταθεί µε ίδια τετραγωνικά µε το 30% που θα κτιστεί.
Προστίθεται εδάφιο ως εξής: «Το εµβαδόν των νέων κτιρίων του
προηγούµενου εδαφίου δεν θα υπερβαίνει το εµβαδόν των κα-
τεδαφισθέντων κτιρίων.» Άρα, εξασφαλίζουµε ότι δεν θα κτιστεί
ούτε ένα τετραγωνικό επιπλέον.

Η τελευταία νοµοτεχνική βελτίωση αφορά το άρθρο 44, που
αντικαθίσταται ως εξής: «Στο άρθρο 50 του ν. 3028/2002 προ-
στίθεται παράγραφος 7 ως εξής: «7. Για επεµβάσεις ελάσσονος
σηµασίας σε µνηµεία που αποτελούν οικιστικά σύνολα, όπως
εξωτερικοί χρωµατισµοί κτηρίων, αντικαταστάσεις πεζοδροµίων,
επιχρίσµατα και σχετικές εργασίες που δεν θίγουν τη µορφή και
το κέλυφος των υπαρχόντων κτηρίων, οι αρµοδιότητες των Κε-
ντρικών Συµβουλίων της παραγράφου 5 του παρόντος για τα ζη-
τήµατα αυτά ασκούνται από τις τοπικές Εφορείες.»

Όλα αυτά είναι αυτά που ζητήσατε στην επιτροπή. Τα δεχθή-
καµε και άλλαξαν. Εποµένως, υλοποιούµε αυτό το οποίο υπο-
σχεθήκαµε στην επιτροπή.

Καταθέτω τις νοµοτεχνικές αυτές βελτιώσεις για τα Πρακτικά
και για να διανεµηθούν στους συναδέλφους.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού κ. Ιωάννης Ιωαν-
νίδης καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες νοµοτε-
χνικές βελτιώσεις στο νοµοσχέδιο: «Οργανωτική Επιτροπή
Μεσογειακών Αγώνων-Βόλος 2013 και άλλες διατάξεις», οι
οποίες έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Υφυπουργέ.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Χαλβατζής ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο την κ. Εύα Μελά και ειδικό αγορητή τον κ. Γκατζή.

Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο τη Βουλευτή κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου – Πασχαλίδου και
ειδικό αγορητή τον Βουλευτή κ. Περικλή Κοροβέση.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Μαυρουδής Βορίδης ορίζει ως ειδικό αγορητή το
Βουλευτή κ. Κυριάκο Βελόπουλο.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αγορα-
στός.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σή-

µερα για τον τρόπο που θα ιδρυθεί µια ανώνυµος εταιρεία, η
οποία θα κληθεί να διαχειριστεί και να υλοποιήσει για πρώτη
φορά ένα στόχο µεγάλο, µία µεγάλη επιτυχία της ελληνικής πε-
ριφέρειας: τους Μεσογειακούς Αγώνες Βόλος-Λάρισα 2013 ή Λά-
ρισα-Βόλος 2013.

Για πρώτη φορά ελληνική περιφέρεια έχει την ιδιαίτερη τιµή
να φιλοξενεί τέτοιους µεγάλους αγώνες, τους Μεσογειακούς
Αγώνες Βόλος-Λάρισα 2013 ή Λάρισα-Βόλος 2013. Γι’ αυτό πρέ-
πει να πετύχουµε και όχι να πετύχουµε τοπικά. Πρέπει να πετύ-
χουµε πάνω από το τοπικό, το οποίο ξέρω ότι θα πετύχουµε
σίγουρα. Πρέπει να πετύχουµε στη διεθνή αθλητική σκηνή.

Οι αγώνες αυτοί κερδήθηκαν µετά από µία επίµονη προσπά-
θεια, µεγάλη προσπάθεια, αλλά και µε στρατηγική. Και οδηγή-
θηκαν, όπως σας είπα, για πρώτη φορά στην ελληνική
περιφέρεια. Οι αγώνες αυτοί πέρα από τις αθλητικές υποδοµές,
τις οποίες θα προσφέρουν, θα δώσουν την ευκαιρία να γίνουν
και άλλες υποδοµές στην περιφέρεια πιο γρήγορα και ίσως υπο-
δοµές που δεν θα γίνονταν τα επόµενα δέκα µε δεκαπέντε χρό-
νια. Επίσης, θα δώσουν µία ανάπτυξη της τεχνογνωσίας γύρω
από αγώνες τέτοιου µεγάλου βεληνεκούς. Ταυτόχρονα θα είναι
και µία διαφήµιση της περιοχής όλης, αλλά και της ευρύτερης
περιοχής της Ελλάδος στο εξωτερικό. Γι’ αυτό πρέπει να πετύ-
χουµε.

Για να πετύχουµε χρειάζεται συναίνεση, χρειάζεται η ένωση
όλων των δυνάµεων. ∆εν χρειάζονται µικροκοµµατικές και µι-
κροπολιτικές σκοπιµότητες να παιχτούν πάνω σ’ αυτό τον τοµέα
του αθλητισµού. Γιατί στον αθλητισµό δεν χωρούν κοµµατικές
διενέξεις, δεν χωρούν µικροκοµµατικά και µικροπολιτικά παιχνί-
δια, δεν χωρά κοµµατισµός.

Εµείς θέλουµε να πετύχουµε προς όφελος της περιφέρειας
της Λάρισας, του Βόλου, της Θεσσαλίας, της Ελλάδος και των
αθλητών που θα συµµετάσχουν.

Πρέπει να πούµε ότι αυτοί οι αγώνες είναι µεγάλοι. Θα διεξα-
χθούν τον Ιούνιο του 2013 και θα διαρκέσουν δεκαέξι µέρες. Θα
φιλοξενήσουν πεντακόσιους χιλιάδες περίπου θεατές, τρεις χι-
λιάδες τριακόσιους αθλητές. Θα φιλοξενήσουν ακόµη χίλιους πε-
ντακόσιους δηµοσιογράφους, εννιακόσια µέλη της µεσογειακής
οικογένειας, αλλά και δέκα χιλιάδες περίπου εθελοντές που θα
βοηθήσουν σ’ αυτούς τους αγώνες.

Παράλληλα, θα γίνει και η Πολιτιστική Μεσογειάδα. Και εκεί
έχουµε πολλά να επιδείξουµε, αρκεί σύντοµα, συντονισµένα,
έγκαιρα, έγκυρα να προωθήσουµε την Πολιτιστική αυτή Μεσο-
γειάδα.

Η πολιτεία από την αρχή της διεκδίκησης µέχρι και την ανά-
ληψη και µετά τα πρώτα βήµατα, πήρε µέτρα. Γι’ αυτό και βρι-
σκόµαστε στη θέση αυτή που βρισκόµαστε. Και µετά τις
επισκέψεις της ∆ΕΜΑ στη Θεσσαλία, στο Βόλο και στη Λάρισα,
έχει διαπιστωθεί ότι βρισκόµαστε κανονικά στο χρονοδιάγραµµα
υλοποίησης και προετοιµασίας του έργου των Μεσογειακών
Αγώνων.

Να ξεκαθαρίσουµε, γιατί εδώ µπορεί να ακουστούν πολύ µε-
γάλες «κορώνες», ότι σήµερα συζητάµε πώς θα κάνουµε µία ανώ-
νυµη εταιρεία η οποία διασφαλίζει τη σωστή λειτουργία και τη
σωστή διαχείριση των Μεσογειακών Αγώνων. ∆εν συζητάµε για
τα έργα. Τα έργα έχουν καταγραφεί. Τα έργα υπάρχουν µέσα

στο φάκελο διεκδίκησης των Μεσογειακών Αγώνων. Τα αθλητικά
έργα και οι υποδοµές είναι ένα ξεχωριστό κεφάλαιο.

Και υπάρχει πρότασή µου στην επιτροπή, όπου θα έρχεται η
οργανωτική επιτροπή, αλλά και οι δήµαρχοι των περιοχών που
θα συµµετέχουν, να µας ενηµερώνουν στην Επιτροπή Μορφωτι-
κών Υποθέσεων για την πορεία αυτών των έργων. Αυτό είναι ξε-
κάθαρο. Γιατί µπορεί κάποιοι να στρέψουν σήµερα αλλού το
ενδιαφέρον.

Και βέβαια οι υποδοµές θα είναι µεγάλες για την περιφέρεια.
Και κλειστό γυµναστήριο θα γίνει και κωπηλατοδρόµιο θα γίνει
και κέντρο ιππασίας θα γίνει και κολυµβητήριο θα γίνει και άλλα
έργα στο Βόλο, τα οποία θα εκσυγχρονίσουν τις υφιστάµενες
υποδοµές και δεν θα τα αφήσουµε στη µέση, όπως έγινε το 2004
µε το Πρόγραµµα Αθήνα 2004 και τώρα έχετε µία στοίβα αιτη-
µάτων, κύριε Υπουργέ, στο γραφείο σας.

Αυτό είναι ξεκάθαρο, όπως ξεκάθαρο είναι ότι κάναµε µία µε-
γάλη διαβούλευση, θα έλεγα, πάρα πολύ σωστή µέσα στην επι-
τροπή, ακούστηκαν όλες οι απόψεις και κάναµε ένα νοµοσχέδιο,
για το οποίο είµαι περήφανος, γιατί εξασφαλίσαµε και διασφα-
λίσαµε όλες τις ασφαλιστικές δικλίδες που µπορεί να δηµιουρ-
γήσει ένα κλίµα διαφάνειας, αξιοπιστίας και ασφάλειας.
Ακούσαµε όλες τις προτάσεις και υιοθετήσαµε όλες τις καλές τις
προτάσεις που ακούστηκαν. Και µπορούµε αυτήν τη στιγµή και
τολµούµε τη σύγκριση µε το ανάλογο νοµοσχέδιο που είχε γίνει
για την Εθνική Επιτροπή Ολυµπιακών Αγώνων του 2004. Και εί-
µαστε εδώ να δούµε ποιο είναι διαφανέστερο, ποιο είναι καλύ-
τερο και ποιο είναι λειτουργικότερο. Εγώ δεν σας λέω ότι ήταν
κακό, αλλά εµείς είδαµε τα λάθη και είδαµε πού µπορούσαµε να
πατήσουµε και να πάµε βήµατα µπροστά. Γι’ αυτό είναι η πολι-
τική, γι’ αυτό είναι ο διάλογος, γι’ αυτό είναι η λογική µε κανόνες,
για να µπορούµε να θέτουµε τέτοιους κανόνες, να διορθωνόµα-
στε και να πηγαίνουµε µπροστά. Γι’ αυτό, αν κάποιος ισχυριστεί
γιατί δεν βάλατε µέσα στο νοµοσχέδιο τα έργα, τότε, ή το κάνει
εκ του πονηρού ή παίζει µικροπολιτικά παιγνίδια ή –συγγνώµη-
είναι εκτός τόπου και χρόνου ή δεν κατάλαβε για ποιο πράγµα µι-
λάµε, γιατί µέσα στο καταστατικό της εταιρείας δεν αναφέρονται
τα έργα, όπως δεν αναφέρονταν τα έργα –και εδώ είναι το κα-
ταστατικό της εταιρείας- για τους Ολυµπιακούς Αγώνες. Σταµα-
τήστε τη µικροπολιτική, δεν οδηγεί πουθενά, εκτίθεστε και δεν
νοµίζω ότι χρειάζεται να εκτίθεστε για τέτοια πράγµατα.

Από εκεί και πέρα, εµείς θα θέλαµε -εγώ προσωπικά επειδή
είµαι από τη Λάρισα και ακούγονται και κάποιες φωνές, το πρό-
τεινα και στην επιτροπή- η επιτροπή να ονοµαστεί «Βόλος-Λά-
ρισα 2013», γιατί ακούγονται φωνές, γιατί δεν την ονοµάζετε
«Λάρισα-Βόλος 2013» ή «Βόλος-Λάρισα 2013». Το λέω –χαίροµαι
που χαµογελάτε- γιατί θα ακολουθήσουν φωνές τέτοιες, οι
οποίες ξέρετε ότι όσο τα πράγµατα είναι πιο εύκολα, ξέρω τι θα
ακουστεί. Θα ήταν καλό να το κάνουµε, αν υπήρχε η δυνατότητα.
Μου εξηγήσατε τι γίνεται. Από εκεί και πέρα, πρόκειται εκτός από
το γραφείο που θα υπάρχει στο Βόλο, να υπάρχει και γραφείο
στη Λάρισα, όπως συµφωνήσαµε, και στη Νέα Ιωνία ή όπου
αλλού χρειαστεί να γίνει, αλλά µε προτεραιότητα στις πόλεις,
στις οποίες θα γίνουν αθλήµατα.

Ακόµη, για πρώτη φορά, σε αντιδιαστολή µε τον «ΑΘΗΝΑ
2004», τα µέλη του διοικητικού συµβουλίου θα είναι έως δεκα-
πέντε, θα ορίζονται από τον Υπουργό και η συµµετοχή τους στα
διοικητικά συµβούλια θα είναι τιµητική και άµισθη. Και παραλεί-
ψαµε, κύριε Υπουργέ, να πούµε ότι στην επιτροπή άµισθος πρέ-
πει να είναι και ο πρόεδρος, διότι έτσι ήταν και στον «ΑΘΗΝΑ
2004» και πρέπει να το λάβουµε σοβαρά υπόψη. Χαίροµαι που
έγινε και εκτελεστική επιτροπή και αυτό σηµαίνει ότι υπάρχει
προϊόν διαβούλευσης. Ακούµε, διορθώνουµε και θέλουµε να
πάµε τα πράγµατα σωστά, προς την κατεύθυνση της αποτελε-
σµατικότητας στον αθλητισµό.

Ακόµη αλλάξαµε στο νόµο εκείνο το οποίο υπήρχε και έλεγε
ότι περιληπτικά θα τηρούνται τα πρακτικά. Εµείς δεν θέλουµε πε-
ριληπτικά πρακτικά, εµείς θέλουµε όλα τα πρακτικά του διοικη-
τικού συµβουλίου, το οποίο θα παίρνει αποφάσεις για πολλά
πράγµατα.

Όσον αφορά το προσωπικό, εµείς είµαστε ξεκάθαροι. Όσοι
θέλουν να πάνε να δουλέψουν εκεί, θέλουν να πάρουν την εµπει-
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ρία, πιστεύουν ότι έχουν κάτι να προσφέρουν, θα πάνε µε τις
ίδιες ακριβώς αµοιβές, τα προνόµια, τις αποδοχές, τα συνταξιο-
δοτικά που είχαν και στην προηγούµενη θέση τους. ∆εν θα υπάρ-
ξει αυτή η ευελιξία της διαφάνειας του «ΑΘΗΝΑ 2004», που
ανάλογα έδιναν και παραπάνω χρήµατα σε αυτούς τους οποίους
αποσπούσαν εκεί.

Ακόµη ο πρόεδρος, ο διευθύνων σύµβουλος, οι γενικοί διευ-
θυντές, οι υπάλληλοι του «ΒΟΛΟΣ 2013», των θυγατρικών της
εταιρειών που εµπλέκονται µε οποιονδήποτε τρόπο στη διαδι-
κασία ανάθεσης και εκτέλεσης των συµβάσεων µελετών, υπηρε-
σιών, έργων και προµηθειών, καθώς και τα µέλη των επιττροπών
που συγκροτούνται στο πλαίσιο της διαδικασίας αυτής, υπάγο-
νται στους υπόχρεους για την υποβολή δήλωσης περιουσιακής
κατάστασης. Και εδώ κάποιοι κατηγορούν γιατί γίνονται θυγα-
τρικές εταιρείες. Μα, όταν διαχειρίζονταν κάποιοι τον «ΑΘΗΝΑ
2004» δεν είδαν ότι ήταν αναγκαιότητα πολλές φορές να γίνουν
τέτοιες εταιρείες, για να µπορεί να λειτουργήσει ευκολότερα,
αποτελεσµατικότερα και µε µεγαλύτερη ευελιξία το θέµα των
Μεσογειακών Αγώνων;

Έτσι γινόταν και το 2004. Εάν κατηγορείτε ότι αυτό υποκρύ-
πτει κάτι, τότε δυστυχώς κατηγορείτε και τους εαυτούς σας και
πείτε µας γιατί το χρησιµοποιήσατε σ’ εκείνη την περίπτωση των
Ολυµπιακών Αγώνων.

Ακόµη για πρώτη φορά αυτοί οι οποίοι θα βρίσκονται στο δι-
οικητικό συµβούλιο και θα είναι και στις επιτροπές ανάθεσης
έργων και θα εµπλέκονται σε όλα τα έργα, θα καταθέτουν πόθεν
έσχες σύµφωνα µε τη διαδικασία που καταθέτουν οι Βουλευτές.
∆ηλαδή θα έχουν πρόσβαση τα ΜΜΕ εκεί και θα δηµοσιοποιού-
νται, δεν θα στέλνονται απλώς στον Άρειο Πάγο.

Ακόµη σηµαντική καινοτοµία που δεν υπήρχε παλαιότερα είναι
όσοι θέλουν για οποιονδήποτε λόγο να γίνεται παραχώρηση χρή-
σης ακινήτων από τρίτους προς την εταιρεία και η εταιρεία πρό-
κειται να επενδύσει χρήµατα εκεί για ανακατασκευή, η εταιρεία
αυτή δεν µπορεί να επενδύσει πάνω από το 10% των χρηµάτων,
που αντιστοιχεί στην αντικειµενική αξία του οικήµατος αυτού.
∆εν µπορεί, δηλαδή, να ξοδέψει πάνω από το 10% και µετά να το
επιστρέψει στον κύριο κάτοχο. Αυτό δεν υπήρχε πουθενά. Πα-
λαιότερα µε τους Ολυµπιακούς Αγώνες γινόταν παραχώρηση,
έκανε όποια επένδυση ήθελε και στο τέλος το έπαιρνε ξανά ο κύ-
ριος κάτοχος. Εγώ δεν σας λέω τι µπορεί να συµβεί, αλλά εµείς
διασφαλίζουµε και αυτήν την περίπτωση.

Όσον αφορά στις απαλλοτριώσεις, γιατί ακούγονται διάφορες
φωνές, θα δείτε ότι υπάρχει πλήρης διαφάνεια και προκαλέσαµε,
εάν θέλατε, να βγει τελείως. Είπε ο Υπουργός µάλιστα, εάν θέ-
λετε να βγάλουµε τελείως το άρθρο. Αλλά βγάλαµε από µέσα
εκείνα τα οποία ίσχυαν στον «ΑΘΗΝΑ 2004». Ποια δηλαδή; Ότι
µπορεί να κάνουν νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου και φυσικά
πρόσωπα µε τις κατεπείγουσες αυτές διαδικασίες απαλλοτρίω-
σης. Εµείς αυτά τα βγάλαµε.

Σε αυτό το νοµοσχέδιο δηµιουργούνται οι προϋποθέσεις εκεί-
νες ούτως ώστε τα ακίνητα τα οποία πρόκειται να απαλλοτριω-
θούν να παραµένουν για πάντα στην αποκλειστική χρήση του
δηµοσίου.

Εκτός από το θέµα των Ολυµπιακών Αγώνων -που είναι ιδιαί-
τερη τιµή που θα σας φιλοξενήσουµε στη Θεσσαλία, στη Λάρισα
και στο Βόλο- τακτοποιούνται και κάποιες άλλες σηµαντικές εκ-
κρεµότητες οι οποίες υπάρχουν, όπως είναι το στέγαστρο στη
Σαντορίνη, όπως είναι µία τακτοποίηση του Υπουργείου στο Μου-
σείο της Ακρόπολης, ώστε να καταστεί εφικτό να φιλοξενήσει κά-
ποια αγάλµατα και να δηµιουργηθεί και ένα στέγαστρο.

Επίσης, αλλάζει ο νόµος που υπήρχε των τριών άνευ που ήταν
για τις βιαιοπραγίες στα γήπεδα. ∆ηλαδή, εκεί που υπήρχε άνευ
αναστολής, άνευ ανασταλτικού χαρακτήρα και άνευ µετατροπής
της ποινής σε χρηµατική, τώρα αλλάζει και µπορεί να υπάρχει
και αναστολή αλλά και να γίνεται µετατροπή σύµφωνα µε το
άρθρο 82 της ποινής σε χρηµατική.

Ακόµη προς όφελος των τοπικών κοινωνιών αλλά και διευκό-
λυνση των τοπικών εφορειών περνούν δύο άρθρα τα οποία δί-
νουν µία ευελιξία, µία ταχύτητα χρόνου στην τακτοποίηση για
επεµβάσεις ελάσσονος σηµασίας σε µνηµεία που αποτελούν οι-
κιστικά σύνολα.

Πιστεύουµε ότι µε το νοµοσχέδιο αυτό, το οποίο είναι προϊόν
διαβούλευσης, το οποίο είναι προϊόν συναίνεσης, το οποίο είναι
προϊόν µιας διαδικασίας που νοµίζω ότι ήταν από τις καλύτερες,
δηµιουργούµε µία ανώνυµη εταιρεία για να µπορέσει να διαχει-
ριστεί αποτελεσµατικότερα τους Μεσογειακούς Αγώνες. Οι Με-
σογειακοί αυτοί Αγώνες για µας είναι ένα µεγάλο στοίχηµα, είναι
ένα όραµα.

∆ηµιουργούµε µία µεγάλη παρακαταθήκη στην περιοχή. Κά-
νουµε έργα µεγάλης αθλητικής αξίας, υποδοµές µεγάλης προ-
στιθέµενης αξίας και προσπαθούµε να δηµιουργήσουµε µία
καλύτερη θετική ενέργεια σε όλη την περιοχή, να την κάνουµε
πιο ελκυστική αθλητικά, πιο ελκυστική τουριστικά, πιο ελκυστική
πολιτιστικά. Και προσπαθούµε να το κάνουµε αυτό χωρίς κοµ-
µατικές παρωπίδες. Στον αθλητισµό έχουµε αχρωµατοψία, διότι
ο αθλητισµός µας ενώνει, ο αθλητισµός είναι υγεία, διότι ο αθλη-
τισµός δηµιουργεί εκείνες τις ικανές και αναγκαίες συνθήκες για
να µπορέσουµε να δώσουµε όραµα στους νέους και να τους
αποτρέψουµε να πάρουν ατραπούς της ζωής που είναι επικίν-
δυνες σ’ αυτήν την εποχή που ζούµε όπου υπάρχουν περισσό-
τερες επικίνδυνες περιπλοκές απ’ ό,τι στο παρελθόν, νοµίζω ότι
δηµιουργούµε µία σοβαρή παρακαταθήκη. Θα εξαρτηθεί από τα
µέλη του διοικητικού συµβουλίου, θα εξαρτηθεί κατά πόσο θα
µπορέσουµε να πετύχουµε έγκαιρα και µε λίγα να κάνουµε πολλά
και όχι όπως στο παρελθόν, µε πολλά να κάνουµε λίγα προς όφε-
λος της πολιτείας, αλλά της κοινωνίας και του αθλητισµού.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.

Αγοραστό.
Θέλω να ενηµερώσω το Τµήµα ότι την προσεχή Κυριακή αντι-

προσωπεία της Βουλής θα µεταβεί στην Πεσκάρα και θα παρα-
στούµε εκεί στην τελετή παραλαβής της σηµαίας των
Μεσογειακών Αγώνων. Και αυτή τη σηµαία θα πρέπει να την τι-
µήσουµε. Είναι µία µεγάλη ευκαιρία προβολής, όχι του Βόλου
και της Λάρισας αλλά ολόκληρης της Ελλάδος.

Κύριοι συνάδελφοι, εάν θέλετε κάτι, θα ενηµερωθείτε εκτός
συνεδριάσεως ευχαρίστως και µπορείτε να δηλώσετε όσοι θέ-
λετε να µεταβείτε στην Πεσκάρα.

Επειδή, δεν θα πάρω το λόγο αφού προεδρεύω, θα ήθελα να
ευχαριστήσω τον κύριο Υπουργό για κάποιες τροποποιήσεις που
έκανε και ρυθµίσεις που δεν αφήνουν περιθώρια για παρεξηγή-
σεις όπως των απαλλοτριώσεων στις Συνιές για το γκολφ, αλλά
θα ήθελα να πω δύο κουβέντες µόνο: Αυτοί οι αγώνες πρέπει να
προετοιµαστούν µε πλήρη διαφάνεια. Να µη γίνει καµµία ανά-
θεση λόγω περιορισµένου χρόνου. Και θα επαναλάβω και εδώ
από την τιµητική θέση που έχω, να µην υπάρξει καµµία υπέρβαση
στους προϋπολογισµούς.

Έχω πει στην πόλη του Βόλου ότι θα πάω στον εισαγγελέα
όταν υπάρξει η παραµικρή υπέρβαση. Εάν κάποιο έργο προκύψει
και έχει ανάγκη, ναι. Αλλά τα των Ολυµπιακών Αγώνων, δεν πρό-
κειται να επαναληφθούν. Πιστεύω ότι και ο κύριος Υπουργός, ο
κ. Ιωννίδης ήταν από τους πρώτους που διαβεβαίωσε ότι θα κι-
νηθούν προς αυτήν την κατεύθυνση και πιστεύω ότι και ο πρόε-
δρος και το προσωρινό συµβούλιο, µεθαύριο µόνιµο, θα κινηθεί
προς την κατεύθυνση αυτή.

Μία κουβέντα ακόµα να πω.
Κύριε Αγοραστέ, είπατε ότι ο θεσµός ενώνει. Εµείς οι Θεσσα-

λοί ξέρουµε µεταξύ µας τι συµβαίνει. Είναι η πρώτη φορά που
ενώνεται ο Βόλος µε τη Λάρισα! Ήταν τόσο αγαπηµένες πόλεις
που τώρα είναι πιο κοντά.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Στα Τρίκαλα….
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Όχι, εσείς στα Τρίκαλα

είχατε πάντα καλές σχέσεις, αλλά εµείς στο Βόλο µε τη Λάρισα
ήµασταν πολύ αγαπηµένες πόλεις! Και αυτό –έτσι λίγο για να χα-
λαρώσουµε- οφείλεται στο ότι εγώ παντρεύτηκα γυναίκα από τη
Λάρισα και ο Αγοραστός από το Βόλο!

Γίνεται γνωστό στο Τµήµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία πα-
ρακολουθούν τη συνεδρίαση αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους
χώρους του Μεγάρου της Βουλής δεκατρείς Ελληνoαµερικανοί
φοιτητές, φιλοξενούµενοι της Γενικής Γραµµατείας Ενηµέρωσης
του Υπουργείου Εσωτερικών, σε συνεργασία µε τον αµερικάνικο
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φορέα «The Next Generation Initiative».
Τους καλωσορίζουµε και τους ευχόµαστε καλή παραµονή και

έµπρακτο ενδιαφέρον για την πατρίδα, την Ελλάδα.
Σας ευχαριστούµε για το ενδιαφέρον που δείξατε και δείχνετε

µέχρι τώρα, αλλά να το συνεχίσετε αυτό, όµως.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η κ. Σακοράφα έχει το λόγο.
ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι Μεσογειακοί Αγώνες είναι

µπροστά µας και κοντά, οι Ολυµπιακοί Αγώνες είναι πίσω µας,
αλλά επίσης κοντά µας. Μεταφέρουν εµπειρία, συγκροτούν πρό-
τυπα λειτουργίας και σχεδιασµών και κυρίως, υπάρχουν ως επι-
τυχές προηγούµενο σε ό,τι αφορά στη σύσταση, στη µορφή και
στο περιεχόµενο της οργανωτικής επιτροπής.

Η Κυβέρνηση, πριν έρθει το νοµοσχέδιο στην Βουλή, ισχυρι-
ζόταν διά του Υφυπουργού Αθλητισµού αλλά και διά του Υφυ-
πουργού Πολιτισµού ότι η «ΒΟΛΟΣ 2013» συγκροτείται κατά τα
πρότυπα της Επιτροπής «ΑΘΗΝΑ 2004», ότι συγκροτείται κατά
το επιτυχηµένο προηγούµενο του «ΑΘΗΝΑ 2004».

Όταν ήρθε ο νόµος στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων
διαπιστώσαµε ότι ο νόµος αυτός αποτελεί µια στρέβλωση του
νόµου ΠΑΣΟΚ για την οργανωτική επιτροπή των Ολυµπιακών
Αγώνων. Πέραν του γεγονότος ότι δεν έφερνε κάτι καινούργιο,
δεν συµπεριελάµβανε καµµία νέα επεξεργασία στη βάση των
νέων δεδοµένων και των νέων αναγκών. Ουσιαστικά διαστρέ-
βλωνε τον ν. 2598/1998. Τον επικαλούνταν αλλά στα κρίσιµα ση-
µεία τον διαστρέβλωνε.

Και τα κρίσιµα σηµεία κατά την άποψή µας, τα σηµεία που απο-
τέλεσαν τη βάση του ν. 2598 και είχαν να κάνουν µε το διαχειρι-
στικό έλεγχο και την εποπτεία της «ΒΟΛΟΣ 2013». Συγκεκριµένες
διατάξεις που κατοχύρωναν τη χρηστή διοίκηση και τη συνεπή
διαχείριση του δηµοσίου χρήµατος, συγκεκριµένες διατάξεις που
είχαν να κάνουν µε την αξιοκρατική στελέχωση και την αντιπρο-
σωπευτικότητα της επιτροπής, διατάξεις που είχαν να κάνουν µε
τη διασφάλιση της ευελιξίας και της αποτελεσµατικότητας της
επιτροπής, διατάξεις που είχαν να κάνουν µε την διασφάλιση των
χρήσεων της γης στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο ή παραλείφθη-
καν ή γενικεύθηκαν. Παραλείψεις αφ’ ενός και γενικεύσεις αφ’
ετέρου επικίνδυνες για τα κρίσιµα διακυβεύµατα της διαφάνειας,
της αξιοκρατίας, της ευελιξίας, της αποτελεσµατικότητας, της
ταχύτητας, της προστασίας των χρήσεων γης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν παραλάβαµε στα χέρια
µας το νόµο αλλά και πριν και πολύ νωρίτερα όταν επισκέφθηκα
τις δυο οργανώτριες πόλεις, τη Λάρισα και το Βόλο είχα τονίσει,
είχα υπογραµµίσει ότι η επιδίωξή µας, η θέση µας είναι ότι
αντλώντας και όλες τις εµπειρίες από τους Ολυµπιακούς Αγώ-
νες της Αθήνας µπορούµε να οργανώσουµε επιτυχηµένους και
καλούς αγώνες. Αγώνες χρήσιµους για την Ελλάδα, για τη Θεσ-
σαλία και πολύ ειδικότερα για το Βόλο και τη Λάρισα.

Είχα επισηµάνει ότι για µας επιτυχής διοργάνωση των Μεσο-
γειακών Αγώνων, για µας καλή διοργάνωση των Μεσογειακών
Αγώνων, για µας χρήσιµοι Μεσογειακοί Αγώνες σηµαίνει από-
λυτη διαφάνεια στην προετοιµασία των αγώνων, διασύνδεση των
έργων µε την περιβαλλοντική αναβάθµιση της περιοχής διεξά-
γοντας τους πράσινους Μεσογειακούς Αγώνες, αντιµετώπιση
των αγώνων σαν γεγονός διεθνούς εµβέλειας και όχι σαν γεγο-
νός τοπικού χαρακτήρα, προσδιορισµός και υλοποίηση των
έργων που θα γίνουν µε αφορµή τους Μεσογειακούς Αγώνες και
σχετίζονται µε τη γενικότερη αναβάθµιση και ανάπτυξη της πε-
ριοχής, διασφάλιση του κοινωφελούς χαρακτήρα των έργων για
τη µετά Μεσογειακών Αγώνων εποχή, µετατροπή των συγκριτι-
κών πλεονεκτηµάτων των δυο περιοχών σε ανταγωνιστικά πλεο-
νεκτήµατα και αντιµετώπιση των αγώνων σαν γιορτή του
αθλητισµού, γιορτή των µεσογειακών λαών, γιορτή µεγάλης κλί-
µακας µε επίκεντρο το Βόλο και τη Λάρισα.

Γι’ αυτές τις καίριες επισηµάνσεις έπρεπε να έχουµε συζητή-
σει και αποφασίσει εδώ και πάρα πολύ καιρό. Ούτε και σήµερα
όµως, στο παρά πέντε, δυστυχώς µε κυβερνητική ευθύνη δεν µι-
λάµε για πράσινους αγώνες, για περιβαλλοντική αναβάθµιση της
περιοχής, για γενικότερη αναβάθµιση και ανάπτυξη της ευρύτε-
ρης περιοχής, για ανάδειξη των συγκριτικών πλεονεκτηµάτων.

∆υστυχώς, δηλαδή, δεν µπορούµε να µιλάµε για αξιοποίηση του
γεγονότος για µεγιστοποίηση των αποτελεσµάτων του. Σήµερα,
δυστυχώς, µιλάµε µόνο για διαχείριση. Για διεκπεραίωση ενός
σηµαντικού γεγονότος. Και όταν λέω, δυστυχώς, το εννοώ. Το
εννοώ και σαν Θεσσαλή και σαν άνθρωπος του αθλητισµού και
σαν πολιτική εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, καθώς για µας καµµία
υπόθεση, πολύ περισσότερο υποθέσεις τόσο µεγάλης κλίµακας
δεν αποτελούν πεδίο µικροπολιτικών αντιπαραθέσεων, πεδίο
άντλησης µικροκοµµατικού οφέλους, κύριοι συνάδελφοι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µ’ αυτήν ακριβώς τη λογική προ-
σήλθαµε στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων. Με τη λογική
να ενισχύσουµε µε τις θέσεις µας, να εµπλουτίσουµε µε τις από-
ψεις µας, να διευρύνουµε µε τις επεξεργασίες µας τουλάχιστον
σε ό,τι αφορά στον τρόπο λειτουργίας της Οργανωτικής Επι-
τροπής «ΒΟΛΟΣ 2013». Επιθυµούσαµε να αναπτύξουµε τις από-
ψεις µας όλο το χρονικό διάστηµα που πέρασε και για άλλα
µείζονα θέµατα της διοργάνωσης, γι’ αυτό που εµείς ονοµάζουµε
αξιοποίηση του γεγονότος προς όφελος της περιοχής. Ποτέ
όµως µια τέτοια συζήτηση δεν κατέστη δυνατή από τις ηγεσίες
του Υπουργείου Πολιτισµού.

Έστω και έτσι όµως, έστω συζητώντας µόνο για την οργανω-
τική επιτροπή -και αυτή η παραχώρηση δεν είναι παραχώρηση
συµβιβασµού, αλλά παραχώρηση εν όψει και προς όφελος της
διοργάνωσης- προσήλθαµε µε εµφανή διάθεση να συνεισφέ-
ρουµε µε την εµπειρία µας, να συµβάλλουµε µε τις θέσεις µας,
να ενισχύσουµε τη διαφάνεια, να θωρακίσουµε την εποπτεία και
τον έλεγχο, να κατοχυρώσουµε την ευελιξία και την αποτελε-
σµατικότητα, να διασφαλίσουµε στο µέγιστο δυνατό την αξιο-
κρατία.

Η πρόθεσή µας, τα κίνητρά µας, ο στρατηγικός µας στόχος
τέθηκαν στην υπηρεσία των Μεσογειακών Αγώνων. Οφείλω να
αναγνωρίσω στον Υπουργό κ. Ιωαννίδη ότι και αντιλήφθηκε προ-
θέσεις, κίνητρα και στρατηγικό στόχο και σε µεγάλο βαθµό απο-
δέχτηκε όχι µόνο επί µέρους προτάσεις, όχι µόνο στοχευµένες
προτάσεις αλλά ένα ολόκληρο πλαίσιο διατάξεων, µια ολόκληρη
φιλοσοφία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε εκτεταµένο τµήµα του νο-
µοσχεδίου που αφορά στη σύσταση, στην εποπτεία, στο διαχει-
ριστικό έλεγχο, στη λειτουργία της οργανωτικής επιτροπής έγινε
ένα σηµαντικό, θετικό βήµα. Στην Επιτροπή Μορφωτικών Υπο-
θέσεων εσείς φέρατε λίγα και θολά. Εµείς µιλήσαµε ολοκληρω-
µένα και ξεκάθαρα. Είναι νίκη για τους Μεσογειακούς Αγώνες
ότι συµφωνήσατε στα ολοκληρωµένα και ξεκάθαρα. Είναι νίκη
που πιστώνεται εν µέρει και σε εσάς, καθώς δεν ταµπουρωθή-
κατε άκαµπτα, αλόγιστα και µικροκοµµατικά πίσω από µισές δια-
τάξεις, πίσω από κοµµένες διατάξεις, πίσω από ελλιπείς
διατάξεις. Είναι νίκη που απορρέει από την αφοριστική αντίληψή
µας για την πολιτική µικρότητα. Είναι νίκη που απορρέει από την
πάγια πρακτική µας να µην εστιάζουµε στο δένδρο και να χά-
νουµε το δάσος, είτε το δάσος αφορά στους Μεσογειακούς Αγώ-
νες είτε αφορά εργαζόµενους και σχέσεις εργασίας είτε αφορά
στο δηµόσιο χρήµα είτε αφορά στην προστασία της γης.

Κύριε Υπουργέ, αυτήν τη διαδικασία που περιγράφω που κά-
ποιοι υποβαθµίζοντάς τη θα την ονόµαζαν συναίνεση, εγώ την
ονοµάζω ισχυρή πολιτική βούληση απ’ όλους, την ονοµάζω καλή
και χρήσιµη επεξεργασία απ’ όλους, την ονοµάζω σύνθεση δη-
µιουργική, σύνθεση αποτελεσµατική, σύνθεση µε κοινό παρανο-
µαστή τους αγώνες και το διακύβευµά τους.

Αυτή η διαδικασία µπορεί και πρέπει να πάει µέχρι το τέλος.
∆ώστε την ευκαιρία, δώστε τη δυνατότητα στο νοµοσχέδιο να
είναι ολοκληρωµένο, ενισχυµένο και αποτελεσµατικό σε θέµατα
διαφάνειας και ελέγχου. ∆είτε τέσσερα κρίσιµα σηµεία που απο-
τελούν για εµάς επίµαχα σηµεία για την πλήρη ενίσχυση της δια-
φάνειας, για την πλήρη προστασία της δηµόσιας γης.

Το πρώτο σηµείο αφορά στο άρθρο 31. Ζητήσαµε επισταµέ-
νως και µέσα στην επιτροπή η διάταξη αυτή να γίνει σαφής και
ακριβής στην περιγραφή των χώρων, των χρήσεων, της σκοπι-
µότητας και του χρόνου αποπεράτωσης των έργων. Αυτό θα
ήθελα να το πω για τον κύριο συνάδελφο που είπε προηγουµέ-
νως ότι µάλλον δεν γνωρίζουµε τι συνέβαινε µε το νόµο του 2004
που αναφερόταν στις απαλλοτριώσεις. Κύριε συνάδελφε, τότε,
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πολύ συγκεκριµένα ο νόµος περιέγραφε πού, σε ποιες περιοχές,
τι και για ποιον λόγο απαλλοτριώνεται.

Επίσης, ζητήσαµε και έγινε δεκτό να µη µπορούν να γίνουν
απαλλοτριώσεις υπέρ φυσικών προσώπων. Την ίδια στιγµή όµως
προβλέπεται και ένα παράθυρο για τα νοµικά πρόσωπα ιδιωτι-
κού δικαίου στο µετοχικό κεφάλαιο των οποίων συµµετέχει απλά
και αόριστα το ελληνικό δηµόσιο.

Ζητήσαµε και από τους δηµάρχους των δύο πόλεων να µας
πουν µε βάση την εµπειρία τους, τη γνώση τους, συγκεκριµένες
περιοχές και έργα που έχουν την ανάγκη εφαρµογής των ανα-
γκαστικών απαλλοτριώσεων µε κατεπείγουσες διαδικασίες. Γιατί
το κάναµε αυτό; Για δύο σοβαρούς, σοβαρότατους λόγους που
και οι δύο αφορούν θετικά τις δύο περιοχές.

Ο πρώτος για να µη γίνει η διάταξη αυτή το όχηµα ώστε έργα
που δεν έχουν σχέση µε τους Μεσογειακούς Αγώνες να φορτω-
θούν στην περιοχή, να αλλοιώσουν τον ευαίσθητο χαρακτήρα
της, να προσβάλλουν το περιβάλλον µε µόνο στόχο το κέρδος
του όποιου επενδυτή.

Ο δεύτερος λόγος ώστε τώρα, έστω και στο παραπέντε, έστω
και αν τα σύνδροµα έργα του προαστιακού και του τραµ δεν προ-
λάβουν να εξυπηρετήσουν τους αγώνες, να γίνουν προς όφελος
της ευρύτερης περιοχής, προς όφελος της κεντρικής Ελλάδας,
προς όφελος του τρόπου ζωής όλων των Θεσσαλών, όλων των
επισκεπτών, προς όφελος της ανάπτυξης και της αναβάθµισης
της περιοχής.

Προσδιορίστε περιοχές, τεκµηριώστε περιοχές, αφαιρέστε το
γενικό ύφος. Είναι εύκολο να το κάνετε, δεδοµένου ότι το σύ-
νολο σχεδόν, των έργων, αφορούν σε βελτιώσεις υπαρχόντων ή
σε συγκεκριµένες χωροθετήσεις. Όχι µόνο ακολουθήστε τη λο-
γική του ν. 2598 αλλά ενισχύστε την κιόλας. Μην ακολουθείτε το
δρόµο της αποδυνάµωσης. Ενισχύστε τη, γιατί ακόµη και ο ν.
2598 είχε κρούσµατα παραβιάσεων τα οποία τα βλέπουµε σή-
µερα µπροστά µας. ∆ώστε ανάσα στην περιοχή, ώστε και να ανα-
πτυχθεί µε βάση τις πραγµατικές της ανάγκες, µε βάση τις
πραγµατικές της διεκδικήσεις, µε βάση την εξυπηρέτηση των
αγώνων και κλείστε την πόρτα σε ύποπτες φωτογραφικές δια-
τάξεις. Έχουµε την υποχρέωση σήµερα, τώρα, εδώ να αποδώ-
σουµε στις δύο περιοχές τη δυνατότητα να δηµιουργήσουν ό,τι
τους ανήκει, ό,τι τους αξίζει, ό,τι πιο χρήσιµο και για τους αγώ-
νες και για τη µετά αγώνων εποχή.

Το δεύτερο σηµείο, αφορά στο άρθρο 30 και στη µεγάλη διορ-
γάνωση του 2011 των Special Olympics. Η διοργάνωση αυτή, κυ-
ρίως υπό το πρίσµα των οικονοµικών µεγεθών, είναι µεγάλης
κλίµακας, καθώς οι αγώνες έχουν έναν προϋπολογισµό που αγ-
γίζει τα 90.000.000 ευρώ, από τα οποία το µεγαλύτερο µέρος θα
κληθεί να πληρώσει το ελληνικό δηµόσιο.

Επιµείναµε και επιµένουµε: Απαλλάξτε τέτοιες µεγάλες διορ-
γανώσεις από σκιές, από προχειρότητες, από γκρίζες ζώνες.

Πολύ ειδικότερα, τη διοργάνωση αυτή µε τον πολύ ιδιαίτερο
χαρακτήρα ενισχύστε την ώστε να διασφαλιστεί το µήνυµα που
φέρνει, το µήνυµα του ωραίου, του µεγάλου, του αληθινού.

Φέρτε στη Βουλή ένα ολοκληρωµένο νοµοσχέδιο για τη διορ-
γάνωση των αγώνων, ένα νοµοσχέδιο που θα θεσµοθετεί τις εγ-
γυήσεις τόσο για την άρτια διοργάνωση, όσο και για τη
διαχείριση του δηµοσίου χρήµατος.

Η διαφάνεια, πολύ ειδικότερα στις µεγάλες διοργανώσεις,
είναι το ζητούµενο της ελληνικής κοινωνίας. Η διασφάλιση της
διαφάνειας είναι το καλύτερο διαβατήριο γι’ αυτές τις διοργα-
νώσεις. Η επίκληση της διαφάνειας από πλευράς µας αναδει-
κνύει τις προθέσεις και τους σκοπούς γιατί περιφρουρεί,
προστατεύει, θεσµοθετεί.

Η ολοκληρωµένη διαχείριση του γεγονότος µ’ ένα ξεχωριστό
νοµοσχέδιο εγγυάται την αρτιότητα, αλλά και οργανώνει τη συµ-
µετοχή, την επικοινωνία, την εµπέδωση των τόσο σηµαντικών µη-
νυµάτων. Σύντοµα, κύριε Υπουργέ, γιατί και εδώ έχουµε
καθυστερήσει. Από τις 5 Ιουνίου 2007 η χώρα µας έχει επιλεγεί
ως διοργανώτρια χώρα και έχουν περάσει άπρακτα σχεδόν δυό-
µισι χρόνια. Σύντοµα, γιατί δεν υπάρχει άλλος χρόνος.

Εµείς όχι απλώς υιοθετώντας, αλλά και υπερασπιζόµενοι τη
διοργάνωση, θα ψηφίσουµε συµβολικά το άρθρο αυτό µόνο και
εφόσον το απαλλάξετε από την αναφορά για ανάλογη εφαρµογή

του άρθρου 22 περί προσωπικού. Απαλλάξτε τη διοργάνωση από
τα προβλήµατα της ανάγνωσης πραγµατικού ισολογισµού, από
την παθογένεια του βολέµατος κοµµατικών «ηµετέρων», από την
οικονοµική επιβάρυνση του δηµοσίου.

Το τρίτο σηµείο αφορά ακριβώς το άρθρο 22. Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, πρώτο βήµα για τη θωράκιση της διαφάνειας είναι
η διασφάλιση ανάγνωσης πραγµατικού ισολογισµού. Παράλληλο
βήµα για την κατοχύρωση της αξιοκρατίας είναι ένα διαφορετικό
µοντέλο προσλήψεων προσωπικού.

Τέλος, καθοριστικό βήµα περιστολής δηµοσίων εξόδων, µέσα
µάλιστα σε περίοδο κρίσης, είναι η ελάφρυνση του δηµοσίου
τοµέα από βάρη αποδοχών και ασφαλιστικών εισφορών που µπο-
ρεί να τα καλύψει η ανώνυµη εταιρεία.

Σας το ξαναλέµε: ∆εν µπορούµε να παίζουµε µε θέµατα ισο-
λογισµών, µε θέµατα που επιβαρύνουν οικονοµικά το δηµόσιο,
µε θέµατα βολέµατος κοµµατικών «ηµετέρων», την ίδια στιγµή
µάλιστα που στη Γενική Γραµµατεία υπάρχει ενεργό, έµπειρο,
αξιόµαχο προσωπικό, το οποίο µε µια απλή παράταση της σύµ-
βασης του, τουλάχιστον µέχρι το 2013, θα µπορούσε επαρκέ-
στατα να καλύψει και τις δύο διοργανώσεις. ∆εν µπορούµε να
παίζουµε µε θέµατα που προσβάλλουν τη δηµόσια αντίληψη, το
δηµόσιο συµφέρον. ∆εν παίζουµε και δεν επιτρέπουµε τα παι-
χνίδια άλλων.

Το τέταρτο σηµείο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αφορά στα
άρθρα 42 και 43. Τα άρθρα αυτά αφορούν στην επέκταση των
επιτρεπόµενων δραστηριοτήτων στον περιβάλλοντα χώρο της
Ολυµπιακής Εγκατάστασης Canoe-Kayak Slalom, στο Ελληνικό,
καθώς και στην περιοχή εκτός του περιγράµµατος των υφιστά-
µενων εγκαταστάσεων.

Η αποσπασµατική αδειοδότηση ενός ευρύτερου χωροταξικού
έργου, αυτού του Μητροπολιτικού Πάρκου, χωρίς να είναι δυνα-
τόν να διερευνηθούν και να αντιµετωπιστούν οι επιπτώσεις στο
σύνολό τους και αθροιστικά στην ευρύτερη περιοχή, συνιστά σα-
λαµοποίηση της περιοχής, και κατακερµατισµό στο σχεδιασµό.

Η µετατροπή ενιαίων εκτάσεων πρασίνου σε χώρο τσιµέντου,
η προσµέτρηση σαν χώρου πρασίνου της υπογειοποιηµένης λε-
ωφόρου είναι χαρακτηριστικά παραδείγµατα περιβαλλοντικών
εγκληµάτων για την περιοχή.

Εµείς το τονίζουµε: Σχεδιασµοί που αφορούν τέτοιας κλίµα-
κας παρεµβάσεις δεν µπορούν να γίνονται ερήµην και κόντρα
στην τοπική κοινωνία, ερήµην και κόντρα στα αιρετά αυτοδιοι-
κητικά όργανα. ∆εν µπορούν να γίνονται ερήµην και κόντρα
αυτών που ονοµάζουµε δηµόσιο συµφέρον, κοινωνική διεκδί-
κηση, τοπική απαίτηση, εκφρασµένη λαϊκή βούληση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι λυπηρό να συζητάµε το
θέµα των Μεσογειακών Αγώνων µόνο στη διάσταση της οργα-
νωτικής επιτροπής. Είναι λυπηρό να συζητάµε το θέµα των Με-
σογειακών Αγώνων µόνο στη βάση των τεχνικών θεµάτων.

Οι Μεσογειακοί Αγώνες θα έπρεπε να γίνουν σηµείο αναφο-
ράς για το περιβάλλον, µε τη διοργάνωση των πρώτων πράσινων
αγώνων, ακολουθώντας τις περιβαλλοντικές προοπτικές και τις
δεσµεύσεις που απορρέουν από τις οδηγίες των Πράσινων Αγώ-
νων του Τορίνο.

Οι Μεσογειακοί Αγώνες θα έπρεπε να γίνουν σηµείο αναφο-
ράς για την περιβαλλοντική αποκατάσταση της ευρύτερης πε-
ριοχής, για την ανασύσταση του οικοσυστήµατος της περιοχής
χωρίς καθυστερήσεις, χωρίς αντιφάσεις, χωρίς παλινδροµήσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα λεπτό, παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ.
Οι Μεσογειακοί Αγώνες θα έπρεπε να γίνουν σηµείο αναφο-

ράς για την αναπτυξιακή έκρηξη της περιοχής, απαντώντας στις
σύγχρονες ανάγκες, στις αδήριτες ανάγκες των δύο πόλεων που
θα φιλοξενήσουν ένα γεγονός τέτοιου µεγέθους.

Οι Μεσογειακοί Αγώνες θα έπρεπε να γίνουν σηµείο αναφο-
ράς για το µεσογειακό πολιτισµό, ξεκινώντας από το σηµείο της
ανάδειξής του ως το σηµείο της διασύνδεσής του µε το αίτηµα
της επιστροφής των Μαρµάρων µας.

Οι Μεσογειακοί Αγώνες θα έπρεπε να γίνουν σηµείο αναφο-
ράς για την ταυτότητα του πρότυπου των έργων, για τη συνεπή
και χωρίς παρεκκλίσεις τήρηση των χρονοδιαγραµµάτων, για τη
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µη υπερκοστολόγηση των έργων. Οι Μεσογειακοί Αγώνες οφεί-
λουν να υλοποιήσουν χωρίς εκπτώσεις το τρίπτυχο αθλητισµός
– πολιτισµός – περιβάλλον.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η επίκληση εκ µέρους της Κυ-
βέρνησης των αρχών της διαφάνειας, της χρηστής διοίκησης και
της προστασίας του δηµοσίου χρήµατος και µάλιστα µε τη µνη-
µόνευση του νόµου για τους Ολυµπιακούς Αγώνες, όταν κατα-
τέθηκε το νοµοσχέδιο στη Βουλή, αποτελούσαν αποκλειστικά και
µόνο επίκληση και όχι ουσία και µάλιστα µια επίκληση το βαθύ
περιεχόµενο της οποίας ήταν πρόχειρο και θολό.

Από πλευράς µας προτείναµε ένα ολοκληρωµένο πλαίσιο λει-
τουργίας εποπτείας και ελέγχου της Οργανωτικής Επιτροπής.
Και το κάναµε αυτό γιατί έχουµε υψηλό αίσθηµα ευθύνης απέ-
ναντι στο κορυφαίο γεγονός των Μεσογειακών Αγώνων. Το κά-
ναµε αυτό γιατί για το ΠΑΣΟΚ η διαφάνεια, ο έλεγχος και η
προάσπιση του δηµόσιου συµφέροντος σηµαίνει και θεσµική θω-
ράκιση.

Καταφέραµε αρκετά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Στο ορ-
γανωτικό επίπεδο διασφαλίσαµε την υψηλή λειτουργικότητα, την
απαραίτητη αντιπροσωπευτικότητα, την απαιτούµενη ευελιξία και
την προσδοκώµενη αξιοκρατία. Στο διαχειριστικό επίπεδο προ-
στατεύσαµε κατά το δυνατόν τη διαφάνεια, την εποπτεία και τον
έλεγχο του δηµόσιου χρήµατος.

Επιµένουµε να γίνουν δεκτά και τα σηµεία που σας επεσήµανα.
Όµως, κύριε Υπουργέ, επειδή οι Μεσογειακοί Αγώνες είναι ένα
τεράστιο, είναι ένα σηµαντικό γεγονός που αφορά τους πάντες,
ακριβώς επειδή δεν υπάρχει χρόνος για χάσιµο, παρά τις σοβα-
ρότατες αιτιάσεις µας σε σηµαντικά σηµεία του νοµοσχεδίου,
όπως ανέφερα και παραπάνω, τις οποίες θα συζητήσουµε στην
κατ’ άρθρον συζήτηση, λόγω αυτής της σοβαρότητας, µόνο γι’
αυτό, ψηφίζουµε επί της αρχής το νοµοσχέδιο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Αν και δεν συνηθίζω και

δεν επιτρέπεται να κάνω σχόλια, θα πρέπει να πω για την κ. Σα-
κοράφα ότι µε τα όσα παραγωγικά εξακόντισε, δικαιούται τον
τίτλο της κοινοβουλευτικής πρωταθλήτριας για τους Μεσογεια-
κούς Αγώνες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Τµήµα ότι:

1. Η ∆ιαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει την
έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού: «Κύ-
ρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆η-
µοκρατίας και του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών για την
εκπαίδευση, την επιστήµη και τον πολιτισµό που αφορά τη σύ-
σταση Παρατηρητηρίου για τη γυναίκα, τον αθλητισµό και τη φυ-
σική αγωγή υπό την αιγίδα της UNESCO».

2. Οι Υπουργοί Μεταφορών και Επικοινωνιών, Εσωτερικών, Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών, Εξωτερικών και Ανάπτυξης κατέθε-
σαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας Αεροπορικών
Μεταφορών µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρα-
τίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της Συριακής Αραβι-
κής ∆ηµοκρατίας».

3. Οι Υπουργοί Εθνικής Άµυνας, Εξωτερικών, Οικονοµίας και
Οικονοµικών και ∆ικαιοσύνης κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση
του Μνηµονίου Συνεργασίας (MOU) µεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου
Άµυνας της ∆ηµοκρατίας της Βουλγαρίας για την Συνεργασία
της Ελληνικής Υδρογραφικής Υπηρεσίας και της Υδρογραφικής
Υπηρεσίας της Βουλγαρίας».

4. Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµίας και Οικονοµικών, Εσω-
τερικών, Εθνικής Άµυνας, Ανάπτυξης, Περιβάλλοντος, Χωροτα-
ξίας και ∆ηµοσίων Έργων, Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας, Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, ∆ικαιο-
σύνης, Πολιτισµού, Τουριστικής Ανάπτυξης, Μεταφορών και
Επικοινωνιών και Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής
Πολιτικής, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας
εταιρικής σχέσης και συνεργασίας για τη σύναψη εταιρικής σχέ-
σης µεταξύ των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων και των Κρατών Μελών
τους, αφ’ ενός, και της ∆ηµοκρατίας του Τατζικιστάν, αφ’ ετέ-
ρου και της Τελικής Πράξης».

Παραπέµπονται στις αρµόδιες ∆ιαρκείς Επιτροπές.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του ΚΚΕ κ. Νικόλαος Γκατζής.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα κάνω

ορισµένες βασικές παρατηρήσεις που δίνουν τελικά το χαρα-
κτήρα αυτού του νοµοσχεδίου.

Το πρώτο που θέλω να επισηµάνω είναι ότι το νοµοσχέδιο
αυτό κινείται µέσα στο γενικότερο πλαίσιο της έως τώρα αντι-
λαϊκής πολιτικής που ακολουθείται και από τις δύο Κυβερνήσεις,
η µία συνέχεια της άλλης και στα προβλήµατα του αθλητισµού
µέσα στα πλαίσια των κανόνων της ελεύθερης αγοράς.

Ο αθλητισµός, όπως και ο πολιτισµός, από δικαίωµα για κάθε
νέο, έγινε ακριβό εµπόρευµα, εργαλείο κερδοσκοπίας επιχειρη-
µατιών και προνόµιο των παιδιών της αστικής τάξης.

Το αθλητικό αποτέλεσµα, οι επιδόσεις, τα ρεκόρ, ο πρωτα-
θλητισµός, οι µάχες που δίνουν οι αθλητές συνδέονται µε τα τε-
ράστια οικονοµικά συµφέροντα µεγάλων επιχειρήσεων, οµίλων
και εταιρειών, µε χορηγούς, σπόνσορες και άλλους.

Καταργεί και τις ελάχιστες εγγυήσεις του ν. 2725/1999 όπως
έγινε και µε τους Ολυµπιακούς Αγώνες και δίνει νέα προνόµια
στο κεφάλαιο που θα αναλάβει ουσιαστικά τους Μεσογειακούς
Αγώνες. Χτυπά οικονοµικά, συνταξιοδοτικά, εργασιακά δικαιώ-
µατα των εργαζοµένων, παραβιάζει κάθε διάταξη νόµων και κα-
νονιστικές πράξεις για ανάθεση µελετών, έργων, προµήθειες και
άλλα, τα οποία ρυθµίζονται κατά παρέκκλιση των νόµιµων διαδι-
κασιών. Παραβιάζει τον οικοδοµικό κανονισµό και αντί την έκ-
δοση αδειών, όπως κατά κόρον έκανε και το ΠΑΣΟΚ µε τους
Ολυµπιακούς Αγώνες, άρθρα του νοµοσχεδίου θα έχουν ισχύ οι-
κοδοµικής άδειας. Και εδώ να σηµειώσω ότι η µόνη οικοδοµική
άδεια, αν θέλετε, σε ένα µεγάλο έργο που έγινε τόσο µεγάλη τυ-
µπανοκρουσία µε φαµφάρες και ακυρώσεις κ.λπ. του Μουσείου,
η µόνη οικοδοµική άδεια που υπήρξε ήταν αυτή της θεµελίωσης,
της εκσκαφής θεµελίων και της αντιστήριξης, που τελικά και
αυτή η άδεια απορρίφθηκε από το Συµβούλιο της Επικρατείας
και καταργήθηκε ως παράνοµη. Τέλος, κύριοι Βουλευτές, µετα-
τρέπει τη Βουλή σε πρωτοκολλητή νοµιµοποίησης αυθαιρέτων
κτισµάτων ή αν θέλετε και σε γραφείο έκδοσης πολεοδοµικών
αδειών.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι παραπάνω παρατηρήσεις
αλλά και µόνο το γεγονός της εµπορευµατοποίησης των Μεσο-
γειακών Αγώνων του 2013 αλλά και της Πολιτιστικής Μεσογειά-
δας είναι αρκετά για να καταψηφίσουµε το νοµοσχέδιο επί της
αρχής. Να σηµειώσω πως δεν είµαστε γενικά αντίθετοι στην ανά-
ληψη και από τη χώρα µας αθλητικών διοργανώσεων και πολιτι-
στικών δραστηριοτήτων, αντίθετα πιστεύουµε ότι τέτοιες
εκδηλώσεις προωθούν τη φιλία και τη συνεργασία µεταξύ των
λαών, υπηρετούν τα ιδανικά της ειρήνης, πάντα όµως κάτω από
συγκεκριµένες προϋποθέσεις. Όµως, είµαστε εντελώς αντίθετοι
µε το µονοµερή και επίµονο προσανατολισµό σ’ ένα µοντέλο ανά-
πτυξης που στηρίζεται στους τοµείς των υπηρεσιών και του του-
ρισµού, σε τοµείς που είναι επισφαλείς και δεν υπηρετούν την
ισόρροπη ανάπτυξη, ενώ παράλληλα εγκαταλείπουν, δεν χρη-
µατοδοτούν και κυρίως δεν έχουν κανένα προσανατολισµό σε
βασικούς τοµείς, όπως της αγροτικής οικονοµίας, της µικροµε-
σαίας βιοτεχνίας, της έρευνας και άλλους, σε τοµείς που θα µπο-
ρούσαν να συµβάλλουν στην ολόπλευρη ανάπτυξη της χώρας,
στην ελαχιστοποίηση της εξάρτησής της σε εισαγωγές από
ξένες χώρες. Σε αυτό το µοντέλο της καπιταλιστικής ανάπτυξης
που κύριο στόχο έχει τη µέγιστη κερδοφορία του κεφαλαίου που
προωθείται σε ολόκληρη τη χώρα εντάσσεται και αυτό το νοµο-
σχέδιο των Μεσογειακών Αγώνων του 2013 που θα γίνει στο
Βόλο και στη Λάρισα. Και εδώ να σηµειώσω, κύριε Υπουργέ, ότι
στηρίζουµε το αίτηµα των Λαρισαίων ούτως ώστε η ανώνυµη
εταιρεία της Επιτροπής αυτής για τη διεξαγωγή των Ολυµπια-
κών «ΒΟΛΟΣ 2013» να γίνει «ΒΟΛΟΣ-ΛΑΡΙΣΑ 2013».

Στην ίδια λογική, κύριοι Βουλευτές, έγινε και η επιλογή έργων
στην περιοχή και βέβαια δεν θα έχουν ως στόχο την ικανοποίηση
των κοινωνικών αναγκών των εργαζοµένων, έργα που θα έπρεπε
να έχουν γίνει τον προηγούµενο αιώνα, έργα τα οποία ουσιαστικά
είχαν εξαγγελθεί µερικά από αυτά και κατά τους Ολυµπιακούς
Αγώνες, από τα οποία όµως δεν έχει γίνει ουσιαστικά τίποτε.
Έχουµε, λοιπόν, εµπειρίες από τη διεξαγωγή των Ολυµπιακών
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Αγώνων, τους οποίους χρυσοπλήρωσε ο ελληνικός λαός πάνω
από 10.000.000.000 και σε αρκετές περιπτώσεις επιβάρυναν το
περιβάλλον και το ένα µετά το άλλο όλα αυτά τα έργα εκχωρού-
νται αντί πινακίου φακής σε ιδιώτες. Όσο για τη νεολαία, αυτή
δεν δικαιούται δωρεάν άθληση στους αθλητικούς χώρους και σε
πολλές περιπτώσεις ούτε καν της απλής πρόσβασης στους χώ-
ρους αυτούς. Θέλετε να δείτε το Πανθεσσαλικό, ένα από αυτά τα
ολυµπιακά έργα που ανέλαβαν µεγάλες εταιρείες; Είναι ακριβώς
ένα δείγµα του πώς και η προηγούµενη κυβέρνηση αλλά και αυτή
σκέφτεται να χρησιµοποιήσει την υποδοµή αυτή.

Κύριοι Βουλευτές, αντί να επιδιώκουµε συνεχώς τη διοργά-
νωση πανελληνίων ή διεθνών αθλητικών συναντήσεων, θα ήταν
σηµαντικότερο και πιο ουσιαστική προσφορά να οργανώσουµε
και να επενδύσουµε στο µαζικό αθλητισµό και κυρίως σε επίπεδο
νεολαίας, που µαζί µε τον αθλητισµό, την τέχνη, τον πολιτισµό
και την καλλιτεχνική δηµιουργία θα δώσουν διέξοδο αλλά και πο-
λιτικό και κοινωνικό περιεχόµενο σε όλη τη νεολαία.

Αντί, λοιπόν, να επιδιώκουµε την προβολή της χώρας µας µε
την παραγωγή «πρωταθλητών» µε κάθε µέσο και µέσω της εµπο-
ρευµατοποίησης του αθλητισµού είναι ανάγκη να προωθηθεί η
δωρεάν άθληση για όλο τον ελληνικό λαό. ∆εν συµβιβάζεται η
πλήρης εκµετάλλευση του ερασιτεχνικού αθλητισµού µε τους
πανηγυρισµούς και µε τις ρωµαϊκές φιέστες που ακούγονται. Το
επόµενο διάστηµα αν κρίνουµε απ’ αυτά που είπε ο εισηγητής
της Πλειοψηφίας σίγουρα θα ακούσουµε ότι η επιτυχία της διορ-
γάνωσης των Μεσογειακών Αγώνων αποτελεί εθνικό στόχο.

Από την άλλη θεωρούµε απαραίτητο να προειδοποιήσουµε για
αρνητικές επιπτώσεις που αντικειµενικά θα προκύψουν στο επό-
µενο διάστηµα από ενέργειες στις οποίες το κόµµα µας έχει
πλήρη αντίθεση, όπως παραχώρηση εκτάσεων σε ιδιωτικά συµ-
φέροντα. Έχουµε εκεί ενδείξεις για διάφορες τοποθεσίες όπως
είναι το νησί Αλατάς, οι Νιές, ο Σωρός κ.λπ.. Ακόµη την ενίσχυση
της κατεύθυνσης των Σ∆ΙΤ στα δηµόσια έργα, την ύπαρξη περι-
βαλλοντικών επιπτώσεων από την ασύδοτη δράση των επιχειρη-
µατιών, η κορύφωση της εκµετάλλευσης των εργαζοµένων, η
ενίσχυση των µηχανισµών καταστολής στο όνοµα δήθεν της
ασφάλειας των αγώνων, φαινόµενα διαφθοράς συναλλαγών εξα-
γοράς συνειδήσεων που εντείνονται όπως οι πιέσεις και οι εκβια-
σµοί των επιχειρηµατιών για πανωπροίκι, για να γίνει ξέπλυµα
µαύρου χρήµατος.

Είναι, λοιπόν, χρήσιµο να σταµατήσουν οι διθύραµβοι που ορι-
σµένοι σκόπιµα καλλιεργούν και να δούµε τις πραγµατικές δια-
στάσεις των προβληµάτων που βασανίζουν τον ελληνικό λαό. Η
ανεργία, η φτώχεια, τα χαµηλά µεροκάµατα και συντάξεις, η δυ-
σκολία να τα βγάλουν πέρα τα λαϊκά νοικοκυριά στις καθηµερι-
νές ανάγκες, η υπερχρέωση στις τράπεζες και η
εµπορευµατοποίηση της υγείας και της παιδείας, η επιβάρυνση
του περιβάλλοντος και άλλα προβλήµατα θα συνεχίσουν να
υπάρχουν και να οξύνονται παρά τις όποιες φιέστες χωρίς να
βρίσκουν λύση.

Και επειδή και στην περιοχή µας καλλιεργούνται αυταπάτες
για την αναπτυξιακή προοπτική του δίπολου Βόλου-Λάρισας, ότι
εν όψει των Μεσογειακών Αγώνων θα προκύψουν πάρα πολλά
οφέλη για τους Θεσσαλούς θέλουµε να προειδοποιήσουµε ότι
τίποτα απ’ όλα αυτά δεν πρόκειται να λύσει τα βασικά λαϊκά κοι-
νωνικά προβλήµατα. Προειδοποιούµε ότι αν και θα βρίσκονται
στην ηµερήσια διάταξη αυτοί οι κανόνες του αποπροσανατολι-
σµού θα πρέπει οι εργαζόµενοι, το εργατικό λαϊκό κίνηµα να αντι-
δράσει και να µην πειστεί σε αυτά που διακηρύσσουν και
διατυµπανίζουν και να διεκδικήσει αυτά που του ανήκουν. Να
διεκδικήσει όλα αυτά που έχουν καταθέσει µε τις προτάσεις τους
οι εργαζόµενοι, για δωρεάν υγεία, παιδεία, πολιτισµό, για δικαί-
ωµα στη δουλειά, για δικαίωµα τελικά στη ζωή. Να προβάλλουν
τις δικές τους αξίες και ιδανικά και να αναδείξουν τα αθλητικά
ιδεώδη στο επίπεδο της υπεροχής απέναντι στη σαπίλα της
εµπορευµατοποίησης του αθλητισµού αλλά και του πολιτισµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο ειδικά από το
άρθρο 31 δεν κάνει τίποτε άλλο παρά να θεσµοθετεί τον τρόπο
εµπορευµατοποίησης του αθλητισµού των Μεσογειακών Αγώ-
νων του 2013. Έχει την ίδια αντιλαϊκή ταυτότητα µε το πλαίσιο εκ-
µετάλλευσης των Ολυµπιακών Αγώνων του 2013. Η καπιταλιστική

οικονοµία, η ελεύθερη αγορά αντανακλάται και στον αθλητισµό
και τον καθορίζει κατ’ εικόνα και οµοίωσή της µε τον άκρατο
ανταγωνισµό χωρίς αρχές µε µοναδικό κριτήριο το κέρδος των
λίγων πάση θυσία.

Ο συναγωνισµός στον πραγµατικό αθλητισµό έχει µετατραπεί
σε ανταγωνισµό στείρο και ανεξέλεγκτο στον αθλητισµό-επιχεί-
ρηση. Άλλωστε η υποχώρηση αρχών, αξιών, χαρακτηρίζει το κα-
πιταλιστικό σύστηµα και βεβαίως εκείνους που το υπηρετούν. Οι
αξίες της συλλογικότητας, της αλληλεγγύης, της άµιλλας υπο-
χωρούν µπροστά στην πίεση του άκρατου ατοµισµού, του ωφε-
λιµισµού και της προπαγάνδας για εύκολο πλουτισµό. Η ίδια η
∆ΟΕ έχει µετατραπεί σε πολυεθνική επιχείρηση µε πλήρη ταύ-
τιση µε τα συµφέροντα κολοσσών που λυµαίνονται τον αθλητι-
σµό, τηλεοπτικά, αθλητικά είδη, φάρµακα κ.λπ..

Υποκριτικά κόπτονται ότι δεν θέλουν το ντόπινγκ, αλλά την ίδια
ώρα θεσµοθετούν νέο δέλεαρ για τους νεαρούς αθλητές, νέες
ράβδους χρυσού, νέα βασιλικά προνόµια.

Στο ίδιο µήκος κύµατος βαδίζουν και οι κυβερνήσεις της
χώρας µας χρόνια τώρα. ∆είτε τους Ολυµπιακούς Αγώνες και το
νοµοσχέδιο που συζητάµε. Η πρώτη σελίδα της εισηγητικής έκ-
θεσης στο γενικό µέρος δίνει όλο το χαρακτηριστικό πλαίσιο
αυτής της πολιτικής και από την άλλη η µεγάλη πλειοψηφία των
εργαζοµένων και της νεολαίας στερούνται το δικαίωµα στην
άθληση και έντεχνα γίνεται προσπάθεια να υποκατασταθεί η ανά-
γκη τους για αθλητισµό µε την παρακολούθηση κατορθωµάτων
υπεραθλητών ή υπεροµάδων, στους οποίους µάλιστα µπορούν
να στοιχηµατίζουν και να ονειρεύονται ότι έτσι θα ξεφύγουν από
την οικονοµική µιζέρια.

Η µη επαρκής χρηµατοδότηση του αθλητισµού σπρώχνει τις
οµοσπονδίες και τους αθλητές στην αγκαλιά των επιχειρηµατιών.
Έτσι εξαγοράζονται ιστορικά σωµατεία. Έτσι στην ανώτερη βαθ-
µίδα του αθλητισµού της χώρας µας, στην Εθνική Ολυµπιακή
Επιτροπή, δεν αναδείχθηκε µία φυσιογνωµία του αθλητισµού όλα
τα προηγούµενα χρόνια, παραδείγµατος χάριν, ένας µεγάλος
αθλητής, αλλά η συναίνεση και των δύο κοµµάτων, Νέας ∆ηµο-
κρατίας και ΠΑΣΟΚ, συγκεντρώθηκε στο πρόσωπο επιχειρηµατία
µε οικονοµική δύναµη και ισχυρή παρέµβαση στα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης.

Σ’ αυτό το περιβάλλον, µ’ αυτήν την πολιτική, είναι ουτοπία να
ισχυρίζεται κανείς ότι µπορεί να υπάρξει καθαρός αθλητισµός,
αθλητισµός για όλους και ιδιαίτερα για τα παιδιά των φτωχών
λαϊκών στρωµάτων. Εµείς παλεύουµε ώστε να γίνει κατάκτηση
του δικαιώµατος του αθλητισµού και πολιτισµού στο λαό και τη
νεολαία.

Αποφασιστικό χτύπηµα πρέπει να δοθεί στην εµπορευµατο-
ποίηση και να υπάρξει κατάργηση του «αθλητισµού-επιχείρηση».
Προτείνουµε, δε, ορισµένα µέτρα όπως: Επαρκής χρηµατοδό-
τηση των αθλητικών οµάδων και σωµατείων, ώστε η άθληση να
είναι δωρεάν.

Καθιέρωση της απλής αναλογικής στην εκλογή όλων των ορ-
γάνων του αθλητικού οικοδοµήµατος, ώστε να εκφράζονται όλες
οι απόψεις και να υπάρχει ευρύτερος έλεγχος και διαφάνεια.

Σχολικός αθλητισµός µε άσκηση, αγωγή, υγεία, εκµάθηση κα-
νόνων αθληµάτων, ώστε να δηµιουργηθεί µεγάλη βάση για την
εξεύρεση και νέων ταλέντων στον αθλητισµό.

Για τη µάστιγα του ντόπινγκ να υπάρξει ειδική ενηµερωτική
φροντίδα για τις επιπτώσεις του.

Επίσης να υπάρξει ενιαίο προπονητικό πρόγραµµα για τις µι-
κρές ηλικίες.

Εξασφαλισµένη πλήρης υγειονοµική φροντίδα των αθλητών,
κάρτα εξέλιξης της υγείας τους και ενίσχυση του ελεγκτικού
ρόλου του ΕΟΦ.

∆ηµιουργία ειδικού Ταµείου στη Γενική Γραµµατεία Αθλητι-
σµού για συγκέντρωση δωρεών, οι οποίες θα κατανέµονται σύµ-
φωνα µε την επιθυµία του δωρητή και τις ανάγκες του
αθλητισµού, µε εποπτεία της Βουλής.

Ίδρυση Τµήµατος Αθλητιατρικής στην Ιατρική Σχολή και αντί-
στοιχη εξειδίκευση στο αθλητισµό ή στην Αθλητική Ψυχολογία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
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Τέλος, είµαστε αντίθετοι στην εµπορευµατοποίηση του Πολι-
τισµού που επιχειρείται κι εδώ µε την Πολιτιστική Μεσογειάδα.

Κύριοι Βουλευτές, είµαστε αντίθετοι σε κάθε χορηγία µέσω
της οποίας γίνεται ξέπλυµα «µαύρου χρήµατος», χειραγωγείται
η πολιτιστική δηµιουργία, αλλοιώνεται ο πολιτισµός, εµπορευ-
µατοποιείται η τέχνη, χτυπιούνται εργασιακά, συνταξιοδοτικά και
ασφαλιστικά δικαιώµατα των εργαζοµένων στο χώρο.

Για τους Μεσογειακούς Αγώνες του 2013 επειδή µπορεί να
πείτε ότι αρνούµαστε το µοντέλο «αθλητισµός-επιχείρηση», αλλά
δεν προτείνουµε κάτι, λέµε ότι µπορεί οι Μεσογειακοί Αγώνες –
και αυτό προτείνουµε- να γίνουν από τις αντίστοιχες Οµοσπον-
δίες µε την ευθύνη, εποπτεία και καθοδήγηση της Γενικής
Γραµµατείας Αθλητισµού, την χρηµατοδότηση από την πολιτεία,
έξω από κάθε επιχειρηµατική δραστηριότητα και ανάµιξη χορη-
γών, δίνοντας το παράδειγµα, κύριε Υπουργέ και κύριοι συνά-
δελφοι, σε όλο τον κόσµο ότι ο αθλητισµός, τα ολυµπιακά
αθλητικά ιδεώδη ξαναζούν στη χώρα που τα γέννησε.

Για όλους τους παραπάνω λόγους, καταψηφίζουµε επί της
αρχής το νοµοσχέδιο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε το συνά-

δελφο κ. Γκατζή.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Συνασπισµού Ριζοσπα-

στικής Αριστεράς κ. Περικλής Κοροβέσης.
ΠΕΡΙΚΛΗΣ ΚΟΡΟΒΕΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, ασφαλώς υπάρχει µια γοητεία κάτω από το

όνοµα Μεσογειακοί Αγώνες. Μεσόγειος, λίκνο του πολιτισµού,
ειδική σχέση µε την Ελλάδα. Η Αρχαία Ελλάδα είχε περίπου δια-
κόσιες σαράντα αποικίες γύρω στη Μεσόγειο µέχρι ψηλά και
ήταν όπως –κατά τον Πλάτωνα- οι βάτραχοι γύρω από το ποτάµι.

Αυτή, λοιπόν, η µεγάλη ειδική ιστορική βαρύτητα κανονικά θα
έπρεπε να έχει τον αντίκτυπό της µε τη διοργάνωση των Μεσο-
γειακών Αγώνων. Θα έπρεπε να έχει αυτή τη βαρύτητα. Οι Με-
σογειακοί Αγώνες δηλαδή είναι µια ευκαιρία για δύο πράγµατα:
για τη συνεργασία των λαών της Μεσογείου και την ανάδειξη του
ελληνικού πολιτισµού.

Εδώ πέρα τι έχουµε; Ωραίο όνοµα, Μεσογειακοί Αγώνες, πολύ
γοητευτικό. Βέβαια, θα γίνουν στη Θεσσαλία. Κι αυτό είναι πολύ
ωραίο. Θεσσαλία, λίκνο του ελληνικού πολιτισµού, πολύ σηµα-
ντικό. Όµως, το ότι θα γίνουν στη Θεσσαλία, αυτό σηµαίνει ότι
πρέπει να συνδυαστεί µε την ανάπτυξη όλης της περιοχής. Οποι-
οδήποτε διεθνές συµβάν γίνεται στην Ελλάδα σηµαίνει ανάπτυξη
όλης της περιοχής.

Ας δώσω ένα παράδειγµα. ∆εν θα µπορούσαµε να είχαµε προ-
βλέψει ότι αυτοί οι Αγώνες θα γίνουν σε µια Θεσσαλία που θα
άλλαζε τον τρόπο που φυτεύει τα σπαρτά της και να τα κάνει οι-
κολογικά; Να λέγαµε ότι θα είναι το πρώτο αθλητικό συµβάν που
γίνεται σε µια περιοχή οικολογική. Θα έδινε αέναη ανάπτυξη. Θα
µπορούσαµε να δούµε και πολλά άλλα πράγµατα, όπως τους δε-
σµούς των λαών της Μεσογείου, να πάρουµε αυτή την ευκαιρία.

Τι βλέπουµε, όµως; Ένα αγαθό που είναι και πολιτιστικό και
όχι µόνο αθλητικό –αν και βέβαια ο αθλητισµός είναι στον πολι-
τισµό, αλλά εµπεριέχει την έννοια του ανταγωνισµού, ενώ ο πο-
λιτισµός έχει την έννοια της δηµιουργίας- το µετατρέπουµε
συνειδητά σε µια πράξη του πιο επιθετικού καπιταλισµού.

Ζούµε στην εποχή που έχουµε µια επανάσταση των καπιταλι-
στών µε τη συναίνεση της Ουάσιγκτον και µε την καθιέρωση του
νεοφιλελευθερισµού, που µας οδήγησε στην κρίση όπου βρι-
σκόµαστε σήµερα. Αυτή είναι η αιτία. Ο καπιταλισµός έκανε µια
επανάσταση και πήρε όλα τα κεκτηµένα των εργαζοµένων, αυτά
που είχαν κερδηθεί µε αίµα.

Κάνει, λοιπόν, αυτή την επανάσταση και µας παίρνει συνέχεια
ένα-ένα τα δηµόσια αγαθά. Αυτό είναι παιδεία; Αυτό είναι υγεία;
Αυτό είναι αθλητισµός; Αυτό είναι ήλιος; Είναι αέρας; Γιατί και
τον ήλιο µας πήρε, από την άποψη ότι για να πάµε να κάνουµε
ένα µπάνιο το πληρώνουµε. Και τη θάλασσα µας την πήρε, γιατί
κι αυτό το πληρώνουµε. Αυτά είναι δηµόσια αγαθά και αυτά είναι
που δηµιουργούν την κοινωνική συνοχή.

( Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Βαΐτσης Αποστολάτος)

Αυτό που δηµιουργεί µια πολιτεία είναι η κοινωνική συνοχή,

όπου µοιράζονται κάποια αγαθά. Ο καπιταλισµός δεν αφήνει τί-
ποτα και στη ρίζα του, αν θέλετε, είναι και η αιτία των πολέµων.
Η αιτία των πολέµων είναι ακριβώς η ίδια µε τον τρόπο που κυ-
νηγάνε σήµερα τα µεγάλα µονοπώλια το κέρδος. Πρώτα σκότω-
ναν, σήµερα εξαγοράζονται κυβερνήσεις.

Άρα, λοιπόν, πρέπει να υπάρχει µια ευθύνη. Όταν κάνουµε ένα
έργο µιας τέτοιας υπευθυνότητας, πρέπει να το βάλουµε µε κρι-
τήριο να αναπτύξει τον τόπο και όχι τι θα µεγεθύνει την οικονο-
µία. Η µεγέθυνση είναι η φούσκα. Άλλο ανάπτυξη, άλλο
ανάπτυξη. Κι αυτές τις συνέπειες τις πληρώνουµε τώρα.

Εποµένως, επειδή βλέπω ότι η σύλληψη αυτού του νοµοσχε-
δίου είναι µια αρπαχτή του καπιταλισµού και όπως το έχουµε
κουβεντιάσει και µεταξύ µας, κατ’ αρχήν, είµαστε αντίθετοι. Το εί-
παµε και στην Επιτροπή.

Εν τούτοις, όπου δούµε την οποιαδήποτε θετική διάταξη και
έχουµε βρει κάποια άρθρα θετικά –θα προτείνουµε κάποια άλλα
κ.λπ.- αυτά θα τα βοηθήσουµε γιατί δεν είµαστε της άποψης ότι
όλα τα κακά προέρχονται από τη Νέα ∆ηµοκρατία. ∆εν µας εν-
διαφέρει. Οτιδήποτε θετικό προταθεί από οποιαδήποτε πτέρυγα
της Βουλής, εµείς θα το υποστηρίξουµε. Το θέµα είναι να προ-
χωρήσει η δουλειά και να µην κάνουµε µια αντιπολίτευση για την
αντιπολίτευση.

Και δεν λέµε, βέβαια, ότι κι εµείς ως Συνασπισµός Ριζοσπα-
στών Αριστερών –να το πω µε τρόπο ποιητικό- δεν βλέπουµε µε
ενδιαφέρον οποιαδήποτε θετική πρόταση που θα γίνει σ’ αυτήν
την Αίθουσα και θα την υποστηρίξουµε. ∆εν κάνουµε αντιπολί-
τευση για την αντιπολίτευση. Απλά κοιτάµε να βρούµε εκείνα τα
κριτήρια, τα οποία θα είναι για το συµφέρον των πολλών.

Προχωρώντας λίγο πιο ειδικά λέω το εξής: Έχουµε την κακή
εµπειρία των Ολυµπιακών Αγώνων. Οι Ολυµπιακοί Αγώνες ήταν
ένα είδος Μικρασιάτικης καταστροφής. Πόσα έχουµε χρεωθεί;
Ξέρουµε ακριβώς πόσα χρωστάµε ακόµα; Εγώ έχω ψάξει, αλλά
δεν έχω βρει ακριβώς πόσα χρωστάµε. Τι κερδίσαµε; Τα κτήρια
που καταρρέουν;

Στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» διάβαζα –για να µην πω µια δικιά µας
εφηµερίδα- ότι τα ρούχα έχουν µείνει, τα παπούτσια έχουν µεί-
νει, οι τηλεοράσεις έχουν µείνει, τα γραφεία έχουν µείνει, τα
πάντα έχουν µείνει σε αποθήκες και σαπίζουν. Ποιο είναι το
νόηµα τέτοιων αγώνων όταν δεν προωθεί την ανάπτυξη της
χώρας;

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Θα κάνουµε διάλογο; Επειδή προέρχοµαι από το θέατρο, µε

ενδιαφέρει αν θέλετε να πείτε καµιά ατάκα. ∆εν µε πειράζει…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεχίστε, κύριε Κο-

ροβέση, µην δίνετε σηµασία.
ΠΕΡΙΚΛΗΣ ΚΟΡΟΒΕΣΗΣ: ∆εν µπορώ. Σέβοµαι τους Βουλευ-

τές, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Να σεβαστούµε τον

Κανονισµό και οι δύο. Ευχαριστώ.
ΠΕΡΙΚΛΗΣ ΚΟΡΟΒΕΣΗΣ: Βεβαίως, και τον Κανονισµό και

τους κυρίους Βουλευτές.
Λοιπόν, προχωρώντας το µόνο χρήσιµο έργο που έγινε στους

Ολυµπιακούς Αγώνες ήταν το πράσινο και αυτό ξεράθηκε όλο.
Ήταν το µόνο χρήσιµο έργο. Θα είχε πρασινίσει η Αθήνα. Εγώ
έβλεπα που τα φύτευαν –δεν είµαι γεωπόνος- αλλά έλεγα: «Πώς
θα πιάσει κατακαλόκαιρο αυτό το πράγµα»; Και περνούσα την
άλλη µέρα κι έβλεπα τους πανσέδες να είχαν σαπίσει.

∆εν είµαι κράτος εγώ. Τότε, εν πάση περιπτώσει, γιατί τώρα
εν µέρει είµαι κράτος αντιπολιτευτικό…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν ήξεραν πότε φυτεύονται.
ΠΕΡΙΚΛΗΣ ΚΟΡΟΒΕΣΗΣ: Λοιπόν, θα δηµιουργήσουµε στη

Θεσσαλία θέσεις εργασίας ή απλά θα χρησιµοποιήσουµε τους
εργάτες, Έλληνες και ξένους, µε «STAGE» για να τα «κονοµή-
σουν» οι εργολάβοι; Ποιες είναι οι συµβάσεις εργασίας; Τι θα
πληρωθούν;

Εντάξει, εγώ είµαι υπέρ της άποψης του Κέηνς που έλεγε ότι
θα πληρώνουµε εργάτες να ανοίγουν τρύπες και µετά να τις γε-
µίζουν για να δηµιουργηθεί µια θέση εργασίας και επιπλέον οι
εργάτες θα κρατούνται σε φόρµα όταν χρειαστεί να ξαναδουλέ-
ψουν.

Εντάξει, να δουλεύουν σε άχρηστα έργα. Αλλά πώς θα πλη-
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ρωθούν; ∆εν υπάρχει τίποτα. Πώς θα σεβαστεί το περιβάλλον;
Ποια είναι η περιβαντολλογική µελέτη που έχει γίνει για αυτούς
τους αγώνες;

Τρίτον, ένα έγγραφο που έχω µπροστά µου από το Τεχνικό
Επιµελητήριο Ελλάδας λέει ότι παραβιάζει διάφορες συµβάσεις.
Νοµίζω ότι έχει κοινοποιηθεί και σε σας, κύριε Υπουργέ. ∆εν το
ξέρετε;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Όχι.
ΠΕΡΙΚΛΗΣ ΚΟΡΟΒΕΣΗΣ: Θα σας το χαρίσω.
Σύµφωνα µε αυτά που λέει το Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδας

υπάρχει περίπτωση να γίνει προσφυγή στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστή-
ριο, γιατί εδώ πέρα παραβιάζεται η Κοινοτική νοµοθεσία, οπότε
θα µας µείνουν στον αέρα.

Εδώ πέρα από ό,τι µελέτησα σ’ αυτό το έγγραφο, παραβιάζο-
νται όλες οι κοινοτικές οδηγίες. Εποµένως, φαντάζεστε τι έχει να
γίνει να σκιζόµαστε να οργανώσουµε αγώνες αυτής της κλίµακας
και να έρθει η Ευρωπαϊκή Ένωση να µας πει: «Τα έχετε παρα-
βιάσει, δεν γίνονται». Υποθέτω, δεν ξέρω, δεν είµαι νοµικός, αλλά
το σκέφτοµαι και το λέω.

Εγώ δε, φανταζόµουν, όταν µας δίνεται µια τέτοια ευκαιρία σε
διεθνές επίπεδο, αυτό να αξιοποιείται για το καλό του συνόλου
του αθλητισµού, εν προκειµένου και του πολιτισµού. Θα µπο-
ρούσαµε να είχαµε ιδέες για τον µαθητικό αθλητισµό µέχρι τον
αθλητισµό των ΚAΠΗ, γιατί όχι; Όλοι µπορούµε να αθληθούµε.

Θα είχαµε ιδέες, όπως σας είχα πει, κύριε Υπουργέ, ότι διορ-
γανώνεται ένα παγκόσµιο πρωτάθληµα για τους άστεγους, τους
άνεργους, τους εξαρτηµένους και µέσω του αθλητισµού τους
εντάσσει στην κοινωνία.

Θα µπορούσαµε να είχαµε τέτοιους αγώνες. Ο αθλητισµός,
δηλαδή, είναι µια µορφή επανένταξης σ’ ένα κοινωνικό σύνολο,
δηλαδή, το ποδόσφαιρο είναι µεγάλη ανακάλυψη της εργατικής
τάξης, γιατί έντεκα παιδιά από εδώ, έντεκα παιδιά από εκεί, µε
µία µπάλα από πανί έπαιζαν. ∆εν είναι σαν το γκολφ.

Είπα γκολφ. Γκολφ σε µια περιοχή που λείπει το νερό είναι µια
ύβρις. Ένα γήπεδο γκολφ χρειάζεται το νερό µιας πόλης δέκα χι-
λιάδων κατοίκων. Το γκολφ είναι επινόηση για τους βόρειους,
που έχουν γήπεδα φυσικά και δεν χρειάζεται να τα ποτίζουν. Θα
πάρουµε το νερό δέκα χιλιάδων ανθρώπων για κάποιους ηλικιω-
µένους -αν µείνουν µετά, γιατί υποθέτω ότι θα έχουν ξηραθεί και
αυτά- κυρίως να παίζουν; Και µάλιστα, τους αρέσει να παίζουν
γυµνοί. Εντάξει. Υπήρχαν και στην αρχαία Ελλάδα γυµνά αγάλ-
µατα, αλλά είχαν κάποια διαφορά στην αισθητική. Τέλος πάντων.
Ο καθένας δικαίωµά του είναι να κάνει ό,τι θέλει.

Γήπεδο, λοιπόν, γκολφ στην Ελλάδα, όταν υπάρχει έλλειψη
νερού, όταν στο Θεσσαλικό κάµπο κινδυνεύει να γίνει το έδαφος
αιχµηρόν, που σηµαίνει ερηµοποίηση, από την εξάντληση των
νερών που υπάρχουν, από µια καλλιέργεια, που απαιτούσε τόσο
πολύ νερό που κατέστρεφε τον υδάτινο ορίζοντα;

Όλα αυτά τα πράγµατα, λοιπόν, πρέπει να τα δούµε από την
αρχή, που σηµαίνει µια άλλη αντίληψη πολιτική, που να είναι για
το σύνολο και όχι για το κέρδος. Στο σηµείο που µπαίνουµε στη
λογική του κέρδους δηµιουργούνται τεράστιες καταστροφές,
όπως -ελπίζω να το έχετε διαβάσει- έχουµε ήδη τριακόσιες χι-
λιάδες ανθρώπους νεκρούς το χρόνο από την αλλαγή του κλί-
µατος. Έκθεση του ΟΗΕ είναι αυτή. Τριακόσιες χιλιάδες
άνθρωποι πέθαναν από το κλίµα, που σηµαίνει: Πού πατάµε και
τι κάνουµε; Εµείς, ως υπεύθυνοι πολιτικοί, που πατάµε και τι κά-
νουµε και ποιες είναι οι ευθύνες µας και η συνενοχή µας, γιατί εί-
µαστε εµείς, ως πολιτικοί, που δίνουµε εξουσία στα µονοπώλια
να καταστρέφουν την υποθήκη µας και το µέλλον µας.

Και όπως έλεγαν οι Ινδιάνοι της Βορείου Αµερικής: «Τίποτα
δεν είναι δικό µας. Τα πάντα τα έχουµε δανειστεί από το µέλλον
και πρέπει να υπερασπίσουµε το µέλλον».

Έχω ακόµα ένα λεπτό το οποίο, στα πλαίσια της δικής µου πα-
ρέµβασης στο Κοινοβούλιο, το χαρίζω, γιατί έχω βάλει στοίχηµα
να µην υπερβώ ούτε ένα δευτερόλεπτο το χρόνο µου, από την
άποψη ότι θεωρώ ότι η υπέρβαση του χρόνου είναι αντιδηµο-
κρατική, γιατί στερεί από το συνάδελφο το λόγο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

το συνάδελφο διανοούµενο κ. Κοροβέση.
Ακολουθεί ο ειδικός αγορητής του ΛΑΟΣ, ο κ. Κυριάκος Βε-

λόπουλος.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ρωτάω το συνάδελφο, το διανο-

ούµενο Περικλή Κοροβέση: Χρειάζεται υψηλή νόηση για να ακο-
λουθήσει την οδό…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κανένα σχόλιο, εάν
θέλετε, κύριε συνάδελφε, επ’ αυτού.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι συνάδελφος, κύριε Πρόε-
δρε. Είναι διανοούµενος ο Περικλής Κοροβέσης. Το ξέρουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τη µαχητικότητά
σας εσείς.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Να πάµε, λοιπόν, στην ουσία.
∆ε θα διαφωνήσω µε τον Περικλή Κοροβέση. Η χώρα µας γέν-

νησε τους Ολυµπιακούς Αγώνες. Τους γέννησε, βέβαια, σε µία
διαφορετική κοσµοθεώρηση, τελείως διαφορετική από τη σηµε-
ρινή, κάτω από την οποία αντιλαµβάνονται τα δύο µεγαλύτερα
κόµµατα τους όποιους αγώνες.

Για τους αρχαίους Έλληνες οι αγώνες ήταν αγώνες κάλλους,
κλέους, καλαισθησίας, αρµονίας και οµορφιάς. Εγώ θα δώσω
ένα παράδειγµα στους φίλους του ΠΑΣΟΚ, να µου πουν τι από τα
οικοδοµήµατα που έφτιαξαν έχει καλαισθησία, έχει αρχιτεκτο-
νική αρµονική και τι από αυτό που άφησαν έµεινε όρθιο ή δεν
εγκαταλείφθηκε.

Θα πω για ακόµα µια φορά ότι εκείνο το πνεύµα το διαφορε-
τικό, κύριε Καρτάλη …

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Θα µείνετε για να ακούσετε την
απάντηση.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: .. το πνεύµα των Ολυµπιακών Αγώ-
νων, το πνεύµα των Αγώνων συνολικά ήταν η σχέση του ανθρώ-
που µε τη φύση, µε το περιβάλλον και η εναγωνιώδης
προσπάθεια του ανθρώπου να αγγίξει το ιδεατό.

Σήµερα η αγωνία του ανθρώπου, του µέσου ανθρώπου, όλων
ηµών, είναι το πώς θα βγάλουµε χρήµατα. Αυτή είναι η πραγµα-
τικότητα. Τελείως διαφορετική κοσµοθεώρηση. Αυτό θέλω να
σας πω.

Θα πω, όµως και το άλλο. Για µας βασική προϋπόθεση, ώστε
να γίνει άρτια ο όποιος σχεδιασµός ή να γίνουν άρτια οι Ολυ-
µπιακοί Αγώνες, είναι δυο πράγµατα. Περιβάλλον και διαφάνεια.
Για το περιβάλλον δεν το συζητώ. Απεδείχθη εκ των Ολυµπιακών
Αγώνων, η λατρεία που έχει ο νεοέλληνας προς το περιβάλλον.
∆εν αφήσαµε κυριολεκτικά τίποτα σήµερα. Το να φτιάξουµε κάτι,
όπως είπε πολύ εύστοχα ο Περικλής Κοροβέσης, να κάνουµε
πέντε παρτέρια, να φτιάξουµε πέντε γκαζόν και πέντε πανσέδες,
για να δείξουµε σ’ ένα δεκαπενθήµερο ότι κάναµε έργα ή ότι κά-
ναµε πράσινο, δεν είναι τίποτα. Το θέµα είναι τι θα αφήσουµε
πίσω.

Σήµερα, λοιπόν, από το πράσινο που φτιάχτηκε για τους Ολυ-
µπιακούς Αγώνες απέµειναν λίγα πράγµατα. Η ευθύνη είναι των
εποµένων. Θα το συζητήσουµε.

Πάµε στη διαφάνεια, γιατί για µας είναι µείζον θέµα η διαφά-
νεια, κύριε Υπουργέ. Εγώ θα χρησιµοποιήσω τη στιχοµυθία του
Υφυπουργού και της κ. Σακοράφα.

Ακούστε, λοιπόν: «Έχουν γίνει ορισµένες νοµοτεχνικές βελ-
τιώσεις στο παρόν σχέδιο νόµου, το οποίο είναι ο νόµος που
έκανε το ΠΑΣΟΚ για τους Ολυµπιακούς Αγώνες. ∆ηλαδή είναι
αντιγραφή», λέει ο Υφυπουργός. «Οτιδήποτε αναφερόταν στην
Ολυµπιάδα, ακριβώς το ίδιο ισχύει για τους Μεσογειακούς». Αυτό
λέει ο Υφυπουργός.

Απαντάει η κ. Σακοράφα: «Πράγµατι τα τριάντα ένα από τα
άρθρα του νοµοσχεδίου είναι αντιγραφή των αντίστοιχων άρ-
θρων της Οργανωτικής Επιτροπής του 2004».

Ακούστε. Για Ολυµπιακούς Αγώνες που δεν ξέρουµε πόσο κό-
στισαν, πόσα χρήµατα δώσαµε, πόσα δανειστήκαµε και σήµερα
πληρώνουµε ακόµα τα δάνεια, ακόµη δεν έχει γίνει ισολογισµός.
Πέντε χρόνια πέρασαν και δεν έχουµε ισολογισµό Ολυµπιακών
Αγώνων.

Ερχόµαστε, λοιπόν, σήµερα και αντιγράφουµε ένα έκτρωµα
που φτιάξατε και πάµε να κάνουµε ένα νέο έκτρωµα. Αυτό εµείς
δεν θα το επιτρέψουµε, όσο µπορούµε. Υπό ποίαν έννοια; Πείτε
µου πόσα χρήµατα δόθηκαν στους Ολυµπιακούς Αγώνες, πόσα
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τελικά πληρώσαµε και πόσα πληρώνουµε ακόµη και σήµερα µε
δανεικά. Φτιάξατε Ολυµπιακούς Αγώνες προστρέχοντας και κα-
ταφεύγοντας σε δανεικά.

Και τι έµεινε στην υπόλοιπη Ελλάδα, κυρία Σακοράφα; Θα σας
πω εγώ. Στην Κατερίνη γήπεδα που δεν έχουν γίνει ποτέ …

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Όχι σε µένα. Ξέρω.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Λέω, λοιπόν, το εξής. Γήπεδα τα

οποία είναι ακόµα στα µπετά, είτε στη Λάρισα είτε στη Θεσσα-
λονίκη. Ακόµη το στάδιο του Άρη γίνεται προδιαγραφών ολυ-
µπιακών έργων.

Αυτό, λοιπόν, αποδεικνύει κάτι. Ότι το µόνο που ενδιέφερε κά-
ποιους ήταν να κάνουν Ολυµπιακούς Αγώνες για τις εντυπώσεις,
δίχως να σκεφθούν τι αφήνουν πίσω τους. Θα σας αφήσω τώρα
απλά στοιχεία για το τι αφήσατε πίσω σας.

Έφερε, λοιπόν, η Κυβέρνηση ένα νόµο καρµπόν των Ολυ-
µπιακών Αγώνων, και το λέει. Λέει ότι είναι ένας νόµος αντι-
γραφή, απλά για να µη διαφωνήσει το ΠΑΣΟΚ. Αυτό έκανε η
Κυβέρνηση. Σου λέει «αν διαφωνήσεις, θα εκθέσεις τον εαυτό
σου. Εµείς, λοιπόν, αντιγράφουµε ό,τι κάνατε εσείς και να συµ-
φωνήσουµε για να πορευθούµε». Αυτά λένε τα Πρακτικά στην
Επιτροπή και όποιος δεν πιστεύει, να πάρει τα Πρακτικά της Επι-
τροπής.

Περιµένω, λοιπόν, µε ανυποµονησία να µου πείτε, πόσο κό-
στισαν οι Ολυµπιακοί Αγώνες. Να σας πω εγώ; Μας κόστισαν το
C4I, µας κόστισαν τη SIEMENS, µας κόστισαν όλα αυτά που πλη-
ρώσαµε, δεν τα πήραµε και ακόµη τα πληρώνει το πολιτικό σύ-
στηµα, γιατί κάποιοι τα άρπαξαν. Αν, λοιπόν, θέλετε να
συνεχίζουν να τα αρπάζουν κάποιοι, εµείς δεν θα το επιτρέ-
ψουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑOΣ)
Και τονίζω από την πλευρά µου. Περιµένω µετά από πέντε έτη

έναν ισολογισµό για τους Ολυµπιακούς Αγώνες. Κάνω έκκληση
στην Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας να µας πει τελικά, πόσα
χρήµατα δώσαµε, πόσα ακόµα πρέπει να δώσουµε και πόσα υπο-
λείπονται.

Και επειδή κάποιοι δεν θυµούνται, θα τους θυµίσω το εξής.
Κύριε Καρτάλη, έχετε φέρει στη Βουλή τη µεταολυµπιακή αξιο-
ποίηση; Όχι. Από το Πανεπιστήµιο Θεσσαλίας καταθέσατε µία
έκθεση ιδεών και δεν ξέρουµε πώς θα αξιοποιηθούν ακόµα και
τώρα. Ούτε και οι επόµενοι. ∆εν καταλάβατε. Σας δείχνω τη συ-
νέχεια των λαθών. ∆εν λέω ότι έγιναν εκ δόλου. Λέω ότι έγιναν
λάθη, λάθη σηµαντικά, λάθη υπαρκτά, λάθη που εκθέτουν το πο-
λιτικό σύστηµα. Γιατί οι Ολυµπιακοί Αγώνες ήταν καλοί ως ιδέα,
αλλά όταν όλο το πολιτικό σύστηµα σήµερα παίρνει στην πλάτη
του υποθέσεις SIEMENS που αφορούν τα C4I και όλα τα υπό-
λοιπα, αυτό κάτι σηµαίνει.

Πρέπει να µιλήσουµε για διαφάνεια. Ακούστε. Να πιστέψω ότι
οι Μεσογειακοί Αγώνες είναι για την ανάπτυξη. Να το πιστέψω.
Εγώ δεν µπορώ να πιστέψω ότι το τσιµέντο είναι ανάπτυξη. Πι-
στέψτε µε. Το τσιµέντο είναι ανάπτυξη για λίγο καιρό, για ένα
χρόνο, για όσο γίνονται τα έργα.

Αν θέλετε να µιλήσουµε για ανάπτυξη, να περάσουµε σε συ-
γκεκριµένους λόγους και τρόπους. Θα σας πω ένα απλό παρά-
δειγµα. Όσον αφορά το Βουνό των Κενταύρων, το Πήλιο, τι θα
κερδίσει το Πήλιο από τους Μεσογειακούς Αγώνες; Για πείτε µου
εσείς.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Θα γίνουν…∆εν ξέρετε…
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όταν, λοιπόν, σας λέω ότι για να

πάω εγώ από τα Χάνια µέχρι το Βόλο δεν έχω δρόµο, κύριε Καρ-
τάλη ούτε τελεφερίκ, τι να τους κάνω εγώ τους Μεσογειακούς
Αγώνες; Τι να τους κάνω; ∆εν τους χρειάζοµαι.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: ∆εν ξέρετε το θέµα!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα µάθετε να ακούτε, κύριε Καρ-

τάλη.
Λέω, λοιπόν, το εξής: Όταν δεν έχεις έργα υποδοµής ώστε να

αναπτυχθεί τουριστικά η περιοχή σου, δεν τους χρειάζεσαι τους
Μεσογειακούς Αγώνες. Μου θυµίζει αυτόν που δεν έχει να φάει
και κοιτάει να πάρει τσάντα «Louis Vuitton». Έλεος πια! ∆εν χρει-
αζόµαστε Μεσογειακούς Αγώνες.

Και λέω το εξής: Ανάπτυξη δεν σηµαίνει τσιµέντο. Και θα σας
αποδείξω το εξής. Φτιάξατε ένα έργο στους Ολυµπιακούς Αγώ-

νες, το Ολυµπιακό Στάδιο του Βόλου. Το χρησιµοποιεί κανείς;
Ούτε η «Νίκη» Βόλου ούτε ο «Ολυµπιακός» Βόλου το χρησιµο-
ποιεί. Ποιον κοροϊδεύουµε εδώ µέσα;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Το Στάδιο λέτε;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι. Λέω ότι έγιναν έργα υποδο-

µής, χωρίς να έχετε σχεδιασµό και τα πλήρωσε ο ελληνικός λαός.
Αυτό θέλω να σας πω και δεν θέλετε να το καταλάβετε. ∆εν θέ-
λετε να το καταλάβετε!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: …η Νέα ∆ηµοκρατία…
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το ίδιο θα γίνει και τώρα. Και θα

σας πω γιατί θα γίνει το ίδιο και τώρα. Θα γίνει το ίδιο και τώρα,
κύριε Καρτάλη. ∆εν θέλετε να ακούσετε. ∆υστυχώς, είστε εν δυ-
νάµει Κυβέρνηση, αλλά έτσι όπως συµπεριφέρεστε, και ακόµα
µια φορά θα παραµείνετε Αντιπολίτευση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Θα µείνετε να ακούσετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Καρτάλη, σας

παρακαλώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Συνεχίζω. Νησιά, Σκιάθος, Σκόπε-

λος, Αλόνησος δεν έχουν ακτοπλοϊκή σύνδεση µε τη Βόρεια Ελ-
λάδα. ∆ηλαδή, τι µου λέτε; Για ποια ανάπτυξη µου λέτε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Θα µείνετε να ακούσετε ή θα
φύγετε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Βελόπουλε,
µπορείτε να µην απευθύνεστε ονοµαστικά σε κανέναν συνά-
δελφο;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ φταίω τώρα; Κύριε Πρόεδρε,
είστε ακριβοδίκαιος, αλλά µε αδικείτε τώρα.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Εσείς δεν απευθύνεστε σε µας;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρία Μερεντίτη,

σας παρακαλώ!
Συνεχίστε, κύριε Βελόπουλε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Λέω, λοιπόν, το εξής: Να πάµε στα

Ολυµπιακά Ακίνητα που αφέθηκαν στο έλεος του καιρού, θέλετε;
Στο έλεος του πλιάτσικου, θέλετε; Μην ξεχνάµε το πώς έπεσαν
επάνω οι Βατοπεδινοί! Μην τα ξεχνάµε αυτά!

Και επειδή κάποιοι ξεχνούν εύκολα και δεν θέλουν να θυµού-
νται, θα σας πω µόνο µερικά από τα έργα που έµειναν στα ράφια.
Πάµε µαζί τώρα στην παραλία να δούµε. Άρα, λοιπόν, το θέµα
δεν είναι αν θα κάνεις έργα, αλλά το πώς θα χρησιµοποιηθούν
µετά.

Και το κυριότερο από όλα; Θα σας διαβάσω τι µεγαλειώδες
έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία. Στις 8 Ιουλίου 2005, η Ελληνική Κυ-
βέρνηση δηµοσιεύει σε ξένες εφηµερίδες, στις «FINANCIAL
TIMES», «INTERNATIONAL HERALD TRIBUNE» και «WALL
STREET JOURNAL» την προκλητική διαφήµιση «Your Turn to
Win!», δηλαδή η σειρά σας να κερδίσετε. Και ξέρετε ποιο είναι το
κέρδος; Να εκµισθώσουν, να πάρουν αυτά τα ολυµπιακά έργα οι
ξένες εταιρείες, στο σφυρί! ∆ηλαδή, κάναµε ολυµπιακά έργα για
να έρθει ο νεολαίος να αθληθεί, αλλά σήµερα τα εκµισθώνουµε
σε κάποιους κερδοσκόπους. Αυτά είναι τα µεµπτά. Αυτό προ-
σπαθώ να σας πω. Τα κτήρια εγκαταλείπονται και αυτό είναι δε-
δοµένο.

Όσον αφορά το Ελληνικό, ας µην συζητήσουµε το τι γίνεται
εκεί. Το Ελληνικό που κάποιοι θέλουν να τα κάνουν και µπου-
ζούκια. Τα έργα, τα έργα υποδοµής των Ολυµπιακών Αγώνων,
που κάναµε, θα γίνουν µπουζουξίδικα! Θέλω να σας πω ότι αυτό
πρέπει να το δούµε σοβαρά. ∆εν είναι να κάνουµε ένα νόµο- αντί-
γραφο των Ολυµπιακών Αγώνων και να τρέχουµε πάλι στα ίδια
και στα ίδια.

Όσον αφορά την αργοπορία, ακούστε λίγο. Υπάρχει µία συ-
γκεκριµένη αργοπορία και φαίνεται από τα πράγµατα. Έχω
µπροστά µου το χρονοδιάγραµµα το οποίο µε εκπλήσσει. Στις
27/10/2007 αναλάβαµε αυτήν την ιστορία, πέρασαν δύο χρόνια
και δεν έγινε καµµία, µα καµµία µελέτη, για κανένα έργο. Καµµία
µελέτη! Όταν λέµε καµµία, καµµία! ∆εν θέλω να πω ότι υπάρχει
δόλος ή κάτι συµβαίνει για να πάµε σε αναθέσεις γρήγορα, γιατί
αυτό µε ενοχλεί εµένα.

Όταν κάποιος καθυστερεί από το 2007 να κάνει µελέτες, ση-
µαίνει ότι όταν θα έρθει η ώρα, η κρίσιµη στιγµή τού να τελειώ-
σουν τα έργα, θα πάµε σε αναθέσεις. ∆ιαφορετικά, δεν θα γίνουν
τα έργα. ∆εν γίνονται οι Μεσογειακοί Αγώνες. Αυτό είναι που φο-
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βάµαι. Το ίδιο έγινε και µε τους Ολυµπιακούς Αγώνες. Πέρασαν
είκοσι ένας µήνες και έχουµε άλλους εξήντα οκτώ. Νόµο για την
ΑΕ τώρα φέρνουµε. Τώρα! ∆ηλαδή, χάνουµε χρόνο.

Και να πω και κάτι άλλο; Θα σας πω τι είπε στην Επιτροπή ο
ίδιος ο Υπουργός, ο κ. Ιωαννίδης. Ακούστε: «∆εν θέλω να πω ότι
θα είναι η καλύτερη διαφάνεια που υπήρξε ποτέ, αλλά θα εξα-
ντλήσουµε όλα τα όρια». Το καταλάβατε, κύριοι συνάδελφοι;
Αυτό το είπε ο Υπουργός!

Αν, λοιπόν, ο ίδιος ο Υπουργός –γιατί το αντιλαµβάνεται, ο άν-
θρωπος είναι του αθλητισµού, δεν είναι κανένας τυχαίος ο κ. Ιω-
αννίδης, δεν είναι τυχαίο άτοµο- αντιλαµβάνεται αυτό που
έρχεται και µας το λέει έµµεσα, γιατί απλά είναι µια πραγµατικό-
τητα -προσπαθούµε, σου λέει, να εφαρµόσουµε τη διαφάνεια,
αλλά είναι λίγο δύσκολο- σηµαίνει ότι ανοίγουµε πόρτες σ’ αυ-
τούς που έρχονται και που είναι οι ίδιοι οι άνθρωποι που κέρδι-
σαν δισεκατοµµύρια από τους Ολυµπιακούς Αγώνες. Αυτή είναι
η πραγµατικότητα.

Συνεχίζουµε. Για να ξέρουµε, αυτό είναι ένα νοµοσχέδιο, το
οποίο αφορά ένα αθλητικό θέµα, αλλά και έργα για τον πολιτι-
σµό. Να τα πούµε και αυτά.

Για την Πολιτιστική Ολυµπιάδα καµµία αναφορά. Έχει δίκιο το
ΚΚΕ. Καµιά, µα καµµία αναφορά. Ακούστε ποια είναι για µένα η
υπέρβαση και καταστρατήγηση της δουλειάς µας εδώ µέσα.
Ακούστε κάτι απλό: Έγιναν, λοιπόν, κάποια έργα -το στέγαστρο
που ξέρουµε και το φυλάκιο- και ερχόµαστε εκ των υστέρων
µέσα από τη Βουλή να νοµιµοποιήσουµε τη διαδικασία. Αυτά
εµένα µε ενοχλούν ως Βουλευτή.

Να σας πω και κάτι άλλο; Το Συµβούλιο της Επικρατείας δεν
ακύρωσε την άδεια των εκσκαφών για το Μουσείο Ακροπόλεως;
∆εν έγινε αυτό από το Συµβούλιο της Επικρατείας; Όµως, και
πάλι από τη Βουλή το περάσαµε µόνο και µόνο, για να νοµιµο-
ποιήσουµε τις όποιες παρανοµίες.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα, κύριοι. Αυτή είναι η αλήθεια,
γιατί είµαστε η επισπεύδουσα αρχή. Έτσι καταντάει το Κοινο-
βούλιο. Να επισπεύδουµε το έργο, γιατί πρέπει να προλάβουµε
τις ηµεροµηνίες, µε συνέπεια να αναγκαστούµε να πάµε σε ανα-
θέσεις, να πάει ο εργολήπτης π.χ. ο Καζάκος, ο Ροντούλης, ο Βε-
λόπουλος, ο Φωτιάδης, οι διαπλεκόµενοι, αν θέλετε, για να
πάρουν τα έργα, κύριε Καρτάλη! Αυτό θα γίνει! Και συνεχίζω.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Στον Υφυπουργό να τα λέτε!
Όχι σ’ εµάς!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μη διακόπτετε,
κύριε συνάδελφε! Συνεχίστε, κύριε Βελόπουλε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Σιδηρόδροµος Βόλος-Λάρισα.
Μην κοροϊδευόµαστε! Προαστιακός. Τραµ Βόλου. Έγινε µια µε-
λέτη; Ρωτώ, κύριε Υφυπουργέ. Πείτε µας αν έγινε µια µελέτη ή
αν έγινε κάτι. ∆υστυχώς, δεν έγινε. Και το λέµε αυτό, γιατί θα
πάµε ταχύρρυθµα σε µελέτες και σε υλοποίηση. Ο ίδιος ο Υπουρ-
γός ΠΕΧΩ∆Ε δεν βλέπω να είναι εδώ. ∆εν πρέπει να είναι ο
Υπουργός ή ο Υφυπουργός ΠΕΧΩ∆Ε εδώ; ∆εν γνωρίζει πολλά
εκ των πραγµάτων.

Φέρνουµε, λοιπόν, εδώ ένα νοµοσχέδιο, κύριε Υφυπουργέ,
γιατί θέλετε να νοµιµοποιήσετε τις τυχόν παρανοµίες που θα γί-
νουν για τον ΓΟΚ. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Φέρνετε ένα νο-
µοσχέδιο εδώ, κύριε Υφυπουργέ, γιατί θα γίνουν φοβερές και
τροµερές παρανοµίες και πολεοδοµικές και για τον ΓΟΚ. Θέ-
λουµε δηλαδή να νοµιµοποιήσουµε πολεοδοµικές παραβάσεις
και παραβιάσεις από το παράθυρο, µέσα από τη Βουλή. Ε, αυτό
δεν είναι λογικό! ∆εν είναι καθόλου λογικό! Και εγώ δεν µπορώ
να συναινέσω, διότι δεν µπορεί ο κακοµοίρης, ο οποίος έφτιαξε
τον ηµιυπαίθριο χώρο να πληρώσει ένα πρόστιµο τώρα, αλλά ο
διαπλεκόµενος, ο µεγαλοεργολάβος να παραβιάζει πολεοδοµι-
κώς ό,τι υπάρχει και να µην πληρώνει τίποτα µε την ανοχή ή µε
τη συναίνεση του Κοινοβουλίου! Αυτά είναι τα ενοχλητικά. Θα
σας τα αποδείξω σε λίγο.

Να σας πω και κάτι άλλο, γιατί λέω ότι όλη η ιστορία είναι
«άρπα-κόλλα». Θα αναφέρω άλλο ένα παράδειγµα, κύριε Υφυ-
πουργέ, γιατί µου είπατε κάτι απλό. Ακούστε, λοιπόν, κύριε Υφυ-
πουργέ.

Είπατε εσείς προσωπικά για τα «STAGE» –αφού το πάτε εκεί-
ότι είναι για εµπειρία. Γι’ αυτό παρακαλούν οι Βουλευτές της

Νέας ∆ηµοκρατίας να βάζουν κόσµο εκεί µέσα, γιατί είναι οι πε-
ρισσότεροι άνεργοι και είναι όµηροι. Είναι για εµπειρία τα
«STAGE» ή για να βολεύουµε δικά µας παιδιά; Κάποια στιγµή θα
αναλάβουµε και τις ευθύνες µας. ∆εν µπορείς να στέλνεις σε
«STAGE» και χωρίς διαφανείς διαδικασίες το προσωπικό, γιατί
πολύ απλά θέλεις να βολέψεις «γαλάζια» παιδιά! Αυτό θέλω να
σας πω. Να είµαστε αντικειµενικοί και διαυγείς.

Και για να δείτε τι κράτος «άρπα-κόλλα» έχουµε –γιατί αυτή
είναι η πραγµατικότητα- θα σας πω το εξής για τη θέση του Με-
σογειακού Χωριού στον πρώτο και δεύτερο φάκελο. ∆ιεκδίκηση
ήταν δύο εκτάσεις ιδιοκτησίας του Οργανισµού Εργατικής Κα-
τοικίας. Αρχαιολογικοί χώροι, κύριε Υπουργέ. ∆εν φταίτε εσείς.
Οι προηγούµενοι. Ήταν αρχαιολογικοί χώροι. Το λέω, για να
δείτε τι κράτος έχουµε. Το κράτος δίνει εκτάσεις που είναι αρ-
χαιολογικοί χώροι. Ούτε να συντονιστούν µπορούν, ούτε να ορ-
γανωθούν.

Κατά τα άλλα –θα το πω ακόµη µια φορά- «πουλάµε φύκια για
µεταξωτές κορδέλες» στους ξένους. Αυτή είναι η αλήθεια. Τους
λέµε ότι τα ξέρουµε όλα και ότι τα γνωρίζουµε όλα και πάµε –ει-
λικρινά το λέω αυτό- να κάνουµε Μεσογειακούς Αγώνες, λες και
η Ελλάδα χρειάζεται και άλλους Αγώνες! Η Ελλάδα δεν χρειά-
ζεται Μεσογειακούς Αγώνες. Η Ελλάδα χρειάζεται Αγώνες µε
διαφάνεια. Κυρίως, όµως, χρειάζεται αγώνες για τα πλατιά λαϊκά
στρώµατα εναντίον της διαπλοκής, εναντίον των εργολάβων, ενα-
ντίον των καρτέλ. Αυτό χρειάζεται η Ελλάδα!

Έτσι όπως έχει έρθει το νοµοσχέδιο, εµείς δεν µπορούµε να το
ψηφίσουµε, γιατί η διαφάνεια είναι είδος πολυτέλειας στο νοµο-
σχέδιο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Κυριάκο Βελόπουλο, ειδικό αγορητή του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού.

ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω το λόγο επί προσω-
πικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Όχι, κύριε συνά-
δελφε! Το λόγο έχει ο κ. Ελευθέριος Αυγενάκης.

ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Μα, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πάρω το
λόγο!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε συνάδελφε,
δεν έχετε το λόγο!

ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Επί προσωπικού, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Επί προσωπικού; Για

ποιο θέµα;
ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Αναφέρθηκε το όνοµά µου!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Πείτε µου τι εννο-

είτε. Έχετε το λόγο µόνο για δύο λεπτά.
ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το προσωπικό µου κύρος

και η ηθική µου ακεραιότητα δεν επιτρέπουν έστω και έναν αστε-
ϊσµό εις την Αίθουσα αυτή, διότι εγώ δεν είµαι ούτε εργολάβος
ούτε άνθρωπος που ασχολήθηκα µε τέτοια έργα. Εγώ στη ζωή
µου είµαι ένας απλός γεωπόνος, ένας ιεροψάλτης της δεξιάς, αν
θέλετε, …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πάρα πολύ, κύριε συνάδελφε.

ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Εν πάση περιπτώσει. Θα ήθελα παρακαλώ
να αναφερθεί στο όνοµά µου ότι ήταν εκ περισσού ή ένα λάθος...

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το είπα.
ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Το είπατε;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, το είπα.
ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Εάν το είπε χαριτολογώντας, παρακαλώ,

µε καλύπτει ο κύριος συνάδελφος.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ κι εγώ.
Ο συνάδελφος κ. Αυγενάκης έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η παρούσα συ-

ζήτηση για το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Πολιτισµού, έρχεται
σε µία πολύ σηµαντική, αλλά και ευχάριστη για τη χώρα µας συ-
γκυρία.

Πραγµατοποιείται λίγες µέρες µετά από τα επίσηµα εγκαίνια
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του µεγαλόπρεπου Μουσείου της Ακρόπολης, τα οποία µάλιστα
σχολιάστηκαν µε τα καλύτερα λόγια από όλα τα διεθνή µέσα.

Να εκφράσω, λοιπόν, τα θερµά µου συγχαρητήρια σε όλους
όσους εργάστηκαν άοκνα για την εκπλήρωση αυτού του σηµα-
ντικού ονείρου. Βεβαίως, ιδιαίτερα συγχαρητήρια ανήκουν και
στην ηγεσία του Υπουργείου Πολιτισµού.

Επιτρέψτε µου στο σηµείο αυτό να υπενθυµίσω ότι το νέο
Μουσείο της Ακροπόλεως αποτέλεσε το όραµα όλων ανεξαρτή-
τως των µεταπολιτευτικών κυβερνήσεων από το 1975, ενώ σή-
µερα το όραµα αυτό συνιστά απτή πραγµατικότητα και διάνοιξε
τις πόρτες του στο κοινό.

Το νέο Μουσείο της Ακρόπολης αποτελεί µία ακόµα συµβολή
στην πολιτική της Ελληνικής Κυβέρνησης για την ενίσχυση της
παρουσίας της χώρας µας και του πολιτισµού µας σε όλα τα επί-
πεδα. Η αρχιτεκτονική του κτηρίου, αφήνοντας άπλετο φως, το
Αττικό φως, δίνει τη δυνατότητα στον επισκέπτη να έρθει σε
επαφή µε τον αρχαίο κόσµο µε ένα µοναδικό τρόπο, σεβόµενος
το χθες και συνάµα αντικατοπτρίζοντας την εξέλιξη και τις κα-
τακτήσεις του ανθρώπου στον εικοστό πρώτο αιώνα. Αποτελεί
γέφυρα του παρελθόντος µε το παρόν.

Σηµαντικότερη όµως, συµβολή του νέου Μουσείου είναι ότι
καθιστά το σχέδιο επαναπατρισµού των µαρµάρων από τη ζωο-
φόρο του Παρθενώνα που στεγάζονται στο Βρετανικό Μουσείο
πιο επίκαιρο από ποτέ. Όπως, όλοι οι συνάδελφοι από όλες τις
κοµµατικές πτέρυγες, έτσι και εγώ υποστήριξα και συνεχίζω να
υποστηρίζω αυτή την ιδέα γιατί θεωρώ δεδοµένο ότι τα µάρ-
µαρα αποτελούν αναπόσπαστο µέρος του Παρθενώνα και ανή-
κουν σ’ αυτόν µαζί µε το υπόλοιπο µέρος. Αποτελούν
αναπόσπαστο µέρος της πλούσιας ιστορικής και πολιτιστικής
µας κληρονοµιάς. Τα µάρµαρα ανήκουν σε όλους µας, ανήκουν
σε όλους τους Έλληνες. Σήµερα είναι καιρός να µας επιστραφεί
ό,τι δικαιωµατικά µας ανήκει!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµενος στο αντικείµενο
του συγκεκριµένου σχεδίου, επιτρέψτε µου να ξεκινήσω την το-
ποθέτησή µου από την τροπολογία που το συνοδεύει και αφορά
τη ρύθµιση ορισµένων ζητηµάτων που σχετίζονται µε το Μου-
σείο.

Με τις συγκεκριµένες διατάξεις, λοιπόν, δηµιουργείται αυτο-
τελές γραφείο για την υποστήριξη του έργου του ∆ιοικητικού
Συµβουλίου, αλλά και του Προέδρου, ενώ αίρονται πιθανές πα-
ρερµηνείες σχετικά µε τους στόχους και τους σκοπούς του Μου-
σείου, αλλά και τις υπηρεσίες που µπορεί να προσφέρει.

Η συνεχής και ουσιαστική βελτίωση της λειτουργίας του Μου-
σείου, αλλά και των υπηρεσιών προς τους επισκέπτες, συµβάλ-
λει στους στόχους, στο να δηµιουργήσουµε ένα από τα καλύτερα
αρχαιολογικά µουσεία στον κόσµο πλέον, ένας στόχος που µπο-
ρεί να επιτευχθεί, γιατί το Μουσείο αποτελεί δείγµα του τι κατα-
φέραµε στο παρελθόν αλλά και είναι ενδεικτικό, του τι µπορούµε
να καταφέρουµε σήµερα ως Έλληνες, όταν πιστέψουµε ότι µπο-
ρούµε να είµαστε όλοι ενωµένοι σ’ ένα κοινό στόχο.

Αναφορικά µε το κυρίως Σώµα του νοµοσχεδίου θέλω να υπο-
γραµµίσω πόση σηµαντική είναι η διοργάνωση διεθνούς εµβέ-
λειας αθλητικών γεγονότων στη χώρα µας, τόσο για την
περαιτέρω ανάπτυξη του αθλητισµού, όσο και για τον τουρισµό.
Και είναι γεγονός ότι η χώρα µας διαθέτει πια την απαραίτητη
τεχνογνωσία, αλλά και τις απαραίτητες και εξαιρετικές αθλητι-
κές υποδοµές για την ανάληψη µεγάλων αθλητικών διοργανώ-
σεων.

Σήµερα η συγκεκριµένη ικανότητα και τεχνογνωσία µας ανα-
γνωρίζεται διεθνώς, ύστερα µάλιστα από την επιτυχηµένη διορ-
γάνωση των Ολυµπιακών Αγώνων του 2004. Και είναι η διεθνής
αναγνώριση που συµβάλει ουσιαστικά στην προσπάθεια διεκδί-
κησης διοργανώσεων διεθνούς κύρους, όπως είναι οι 17οι Με-
σογειακοί Αγώνες που θα διεξαχθούν στο Βόλο το 2013, βάσει
της σύµβασης που υπογράφτηκε την 27η Οκτωβρίου του 2007
στην Πεσκάρα µεταξύ της ∆ιεθνούς Επιτροπής Μεσογειακών
Αγώνων, του ∆ήµου Βόλου και της Εθνικής Ολυµπιακής Επιτρο-
πής της Ελλάδας.

Υπενθυµίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι στη διοργά-
νωση που θα διεξαχθεί τον Ιούνιο του 2013 και για δεκαέξι ηµέ-
ρες θα µετάσχουν περίπου τρεις χιλιάδες τριακόσιοι αθλητές,

χίλιοι πεντακόσιοι δηµοσιογράφοι, εννιακόσια µέλη της µεσογει-
ακής οικογένειας, δέκα χιλιάδες εθελοντές και περίπου πεντα-
κόσιες χιλιάδες θεατές.

Νοµίζω πως οι αριθµοί µιλούν από µόνοι τους για το πόσο ση-
µαντικοί είναι αυτοί οι αγώνες. Και να συµπληρώσω ότι στους
Μεσογειακούς Αγώνες περιλαµβάνονται είκοσι εννιά αγωνίσµατα
και µετέχουν είκοσι τρεις χώρες της ευρύτερης περιοχής της Με-
σογείου. Τα δε χαρακτηριστικά των αγώνων, καθώς και οι απαι-
τήσεις της διοργάνωσής τους, είναι εξαιρετικά υψηλές και
εφάµιλλες των Ολυµπιακών Αγώνων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας αναγνωρίζοντας τη σηµασία του εγχειρήµατος, ενήρ-
γησε αµέσως ώστε το έργο της διοργάνωσης των αγώνων να
ξεκινήσει το συντοµότερο δυνατόν. Ήδη από τις 10/6/2008 και
ύστερα από τη δική σας απόφαση, κύριε Υφυπουργέ, συγκρο-
τήθηκε η Οργανωτική Επιτροπή Μεσογειακών Αγώνων 2013, η
οποία και λειτουργεί σήµερα στο πλαίσιο του αθλητικού νόµου.
Ωστόσο, οι διατάξεις του αθλητικού νόµου παρέχουν ταχύτητα
και ευελιξία σε συγκρότηση επιτροπών, που είναι κατάλληλες για
τη διεκδίκηση αθλητικών διοργανώσεων µικρής εµβέλειας. Για
την ανάληψη µεγαλύτερων και περισσότερων περίπλοκων επι-
χειρηµάτων εµφανίζουν κενά και αδυναµίες.

Αυτά τα κοινά, λοιπόν, έρχεται να καλύψει η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας µε το εν λόγω νοµοσχέδιο. Ειδικότερα, µε τις
διατάξεις που συζητούµε σήµερα, προτείνεται η υποκατάσταση
της υφιστάµενης οργανωτικής επιτροπής από ένα νοµικό πρό-
σωπο ιδιωτικού δικαίου, που θα έχει τη µορφή ανώνυµης εται-
ρείας και µοναδικό µέτοχο το ελληνικό δηµόσιο, σύµφωνα µε το
ήδη δοκιµασµένο και απόλυτα επιτυχηµένο πρότυπο της επιτρο-
πής των Ολυµπιακών Αγώνων του 2004.

Επιπλέον, µε τις προτεινόµενες ρυθµίσεις επιδιώκεται να αντι-
µετωπιστούν ιδιαίτερες ανάγκες της διοργάνωσης των 17ων Με-
σογειακών Αγώνων του 2013 στο Βόλο, παρέχοντας ευελιξία
στους διοργανωτές µε την απαραίτητη εποπτεία από το κράτος,
ώστε να διασφαλιστεί τόσο η αποτελεσµατικότητα όσο φυσικά
και η διαφάνεια.

Επιπροσθέτως, το νοµοσχέδιο ρυθµίζει θέµατα που αφορούν
τη φορολόγηση της οργανωτικής επιτροπής παγκόσµιων αγώ-
νων Special Olympics Αθήνα 2011 που έχει συσταθεί µε υπουρ-
γική απόφαση, όπως ορίζεται στο µνηµόνιο, για την οργάνωση
και διεξαγωγή τον αγώνων, που υπεγράφη στις 14/2/2008 από
τους εκπροσώπους της πολιτείας, της οργανωτικής επιτροπής
και της διεθνούς επιτροπής Special Olympics.

Και κλείνοντας, επιτρέψτε µου να σταθώ συνοπτικά σε µια
ακόµη σηµαντική τροπολογία που συνοδεύει το παρόν σχέδιο
νόµου. Αναφέροµαι στην τροπολογία που προβλέπει την αύξηση
των θέσεων του ειδικού επιστηµονικού προσωπικού στη ∆ιεύ-
θυνση Τεκµηρίωσης και Προστασίας Πολιτιστικών Αγαθών και η
οποία συµβάλλει ουσιαστικά στην προσπάθεια πάταξης της αρ-
χαιοκαπηλίας.

∆υστυχώς, εµείς στην Κρήτη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ξέρουµε καλά ότι η αρχαιοκαπηλία αποτελεί µορφή του οργα-
νωµένου εγκλήµατος µε διεθνή δικτύωση, αλλά και τις οµάδες
αρχαιοκαπήλων, που όπως έχει δείξει η πρακτική, να εµπλέκο-
νται και σε άλλες µορφές του οργανωµένου εγκλήµατος, όπως
είναι η παράνοµη εµπορία όπλων και ναρκωτικών ουσιών. Και δυ-
στυχώς, η χώρα µας αποτελεί βασικό στόχο αυτών των δικτύων
λόγω του µεγάλου αρχαιολογικού πλούτου.

Συνεπώς, η θεσµική θωράκιση της πάταξης της αρχαιοκαπη-
λίας, που αποτελεί το αντικείµενο της συγκεκριµένης τροπολο-
γίας, είναι πολύ σηµαντική. Όµως, πιστεύω ότι ο περιορισµός
του φαινοµένου πρέπει να αποτελέσει ουσιαστική προτεραιό-
τητα, όχι µόνο των υπηρεσιών του Υπουργείου Πολιτισµού, αλλά
και όλων των αρµοδίων φορέων ακόµη και των απλών πολιτών.
Γιατί είναι στο χέρι όλων µας να περιορίσουµε τη λεηλασία του
αρχαιολογικού µας πλούτου και να προστατεύσουµε την πλούσια
εθνική µας πολιτιστική κληρονοµιά.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Αυγενάκη.
Θα ήθελα µε την αναφορά σας στη λέξη «µάρµαρα» να τονίσω
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ότι πρέπει να γίνει συνείδηση και να έχουµε συνειδητότητα όλοι
ότι πρόκειται για τα γλυπτά του Φειδία για τη Σχολή του στον
Παρθενώνα. Σκέτη η λέξη «µάρµαρα» δεν συµφέρει, δεν µας
αφορά και δεν είναι έτσι.

Η κ. Αθανασία Μερεντίτη, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, έχει το λόγο
για επτά λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συζη-
τάµε σήµερα για τους Μεσογειακούς Αγώνες. Η διοργάνωση των
Μεσογειακών Αγώνων το 2013 είναι σίγουρα µια σηµαντική ευ-
καιρία για τη Θεσσαλία και γενικότερα την Ελλάδα. Οι Μεσογει-
ακοί Αγώνες είναι οι δεύτεροι σε µέγεθος κατά τους
Ολυµπιακούς από άποψη συµµετοχής χωρών, αριθµού αθλητών
και επισήµων καλεσµένων. Είναι, λοιπόν, αναµφίβολα µια ευκαι-
ρία, τόσο για την Ελλάδα, όσο και για τις πόλεις που θα τους φι-
λοξενήσουν.

Όµως, να κάνω µια επισήµανση. Εδώ και καιρό µαζί µε άλλους
συναδέλφους ζητήσαµε µε πολλαπλές µας παρεµβάσεις να διε-
ξαχθούν ορισµένα από τα αγωνίσµατα και στη δυτική Θεσσαλία,
να έχει συµµετοχή δηλαδή σ’ αυτό το µεγάλο γεγονός και η δυ-
τική Θεσσαλία. Να µετατραπεί σαν πεδίο αναφοράς και για τους
τέσσερις νοµούς της Θεσσαλίας.

Η απόφαση της Κυβέρνησης όµως να διεξαχθούν όλοι οι αγώ-
νες µόνο στο Βόλο και στη Λάρισα και όχι σε ολόκληρη τη Θεσ-
σαλία, έχει προξενήσει δικαιολογηµένα τις αντιδράσεις και την
απογοήτευση των πολιτών και των φορέων της δυτικής Θεσσα-
λίας που βλέπουν τις πόλεις τους να αποκλείονται από ένα τόσο
σηµαντικό αθλητικό γεγονός. Γιατί θα µπορούσε να έχει µια παν-
θεσσαλική αναφορά και πανθεσσαλική συµµετοχή και αποτελέ-
σµατα.

Όλοι ξέρουµε ότι η δυτική Θεσσαλία υπολείπεται σηµαντικά
σε ανάπτυξη από την Ανατολική. ∆εν διαθέτει τις αναγκαίες υπο-
δοµές που θα επέτρεπαν την άνθηση της επιχειρηµατικής δρα-
στηριότητας. Μέσω των Αγώνων θα µπορούσαν να
δηµιουργηθούν ευκαιρίες για να εξέλθει από αυτή την αποµό-
νωση και να αναπτυχθεί µε τις νέες υποδοµές που θα κατασκευ-
άζονταν για τους Αγώνες. Η διεξαγωγή αγωνισµάτων των
Μεσογειακών Αγώνων και στις πόλεις των Τρικάλων και της Καρ-
δίτσας, θα µπορούσαν να αποτελέσουν µοναδική ευκαιρία για να
βελτιωθούν και να αναβαθµιστούν οι αθλητικές υποδοµές των
δύο πόλεων, ενώ θα συνέβαλαν και στην τουριστική ανάπτυξη
των περιοχών, αφού θα τις καθιστούσαν διεθνώς γνωστές. Με
τον αποκλεισµό των Τρικάλων και της Καρδίτσας, διευρύνονται
οι ενδοπεριφερειακές ανισότητες.

Άκουσα πριν από λίγο τον Πρόεδρο να µιλάει για την αγάπη και
τη σύσφιξη των σχέσεων µεταξύ Λαρίσης και Βόλου. Απορώ: Τα
Τρίκαλα και η Καρδίτσα πότε θα είναι µέσα στην έννοια της Πε-
ριφέρειας της Θεσσαλίας;

Σας καταθέτω εδώ υπόµνηµα του Προέδρου της Βουλής του
κ. Σιούφα, ο οποίος ζητά –και έχει ζητήσει επανειληµµένα- τη
συµµετοχή της Καρδίτσας και των Τρικάλων σε αυτούς τους
Αγώνες.

Καταθέτω επίσης και το υπόµνηµα του Νοµάρχη Τρικάλων, ο
οποίος ζητά το ίδιο.

Καταθέτω και το υπόµνηµα του Νοµάρχη Καρδίτσας, που έχει
συγκεκριµένες προτάσεις.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Αθανασία Μερεντίτη κατα-
θέτει για τα Πρακτικά της Βουλής τα προαναφερθέντα έγγραφα
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα ήθελα, έστω και τώρα, να σας παρακαλέσω κύριε Υπουργέ,
να τα εξετάσετε, να δούµε εάν µπορούν να διεξαχθούν αγωνί-
σµατα, πιθανόν, αλλά και άλλες δραστηριότητες στους Νοµούς
Τρικάλων και Καρδίτσας. Όπως, παραδείγµατος χάριν, θα µπο-
ρούσαµε να φιλοξενήσουµε προπονήσεις αθλητών ή και κάποιες
πολιτιστικές εκδηλώσεις των Αγώνων, προκειµένου να έχουν και
οι πόλεις µας κάποια συµµετοχή σε αυτούς. Χρειάζεται αντι-
σταθµιστικότητα για ολόκληρη την Ελλάδα, πόσο µάλλον για τη
Θεσσαλία.

Υπάρχει παραδείγµατος χάριν, κύριε Υπουργέ, ένα ποδηλατο-
δρόµιο στα Τρίκαλα. Το είχαµε φτιάξει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
το αφήνετε και ερηµώνει, σαπίζει. Παίρνουν οι αγρότες τα ξύλα

για να τα χρησιµοποιήσουν για οτιδήποτε άλλο, παρά µόνο για
αθλητική λειτουργία.

Άκουσα πριν από λίγο, εδώ, να µας καταγγέλλουν για τους Με-
σογειακούς Αγώνες. Εγκαλούσαν µάλιστα και τον κ. Καρτάλη.
Μια παράλειψη: Κυβέρνηση πεντέµισι χρόνια είναι η Νέα ∆ηµο-
κρατία. Η εγκατάλειψη των υποδοµών των Ολυµπιακών Αγώνων
είναι αποκλειστικό, µεγάλο κατόρθωµα της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Οι Μεσογειακοί Αγώνες θα µπορούσαν να γίνουν εργαλείο
τουριστικής προβολής της Θεσσαλίας. Στα Τρίκαλα υπάρχουν
τα Μετέωρα, ένα µοναδικό στον κόσµο γεωλογικό φαινόµενο, τα
σηµαντικότερα επίσης από τα µνηµεία της Ορθοδοξίας. Εγώ στέ-
κοµαι όµως στο γεωλογικό φαινόµενο. Θα σας θυµίσω ότι το
1989 η UNESCO ενέγραψε τα Μετέωρα στον κατάλογο των µνη-
µείων της παγκόσµιας κληρονοµιάς ως ένα ιδιαίτερης σηµασίας
πολιτιστικό και φυσικό αγαθό. Και αυτό εσείς το αγνοείτε µέσα
στους Μεσογειακούς Αγώνες. Θα µπορούσαν να οργανωθούν
κάποιες πολιτιστικές εκδηλώσεις, να γίνουν ξεναγήσεις των επι-
σήµων προσκεκληµένων, να είναι το επίκεντρο των Μετεώρων.
Γιατί πρέπει να δηµιουργήσουµε ένα θετικό κλίµα ανάµεσα σε
όλες τις κοινωνίες και των τεσσάρων νοµών για να έχουµε τα κα-
λύτερα, δυνατά αποτελέσµατα και να µη γίνει αυτό που έγινε µε
τους Ολυµπιακούς Αγώνες.

Θέλω να τονίσω ότι εµείς στο ΠΑΣΟΚ αποδίδουµε ιδιαίτερη
σηµασία στην επιτυχή διοργάνωση των Αγώνων, προκειµένου και
η χώρα και οι διοργανώτριες πόλεις να αποκτήσουν όσο το δυ-
νατόν προστιθέµενη αξία και προβολή. Θα θέλαµε να µην επα-
ναληφθεί το αρνητικό προηγούµενο των Ολυµπιακών Αγώνων
του 2004 που αν και η χώρα µας οργάνωσε τους καλύτερους
Ολυµπιακούς Αγώνες, δεν µπορέσαµε να κεφαλαιοποιήσουµε τα
οφέλη από την κορυφαία αυτή διοργάνωση εξαιτίας της απαρά-
δεκτης αβελτηρίας και της ανικανότητας της Κυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ειλικρινά, θα ευχόµουν να µην έπρεπε να ασκήσουµε κριτική
σήµερα. ∆εν θέλουµε να κάνουµε στείρα αντιπολίτευση και εί-
δαµε και το αναγνωρίζουµε –το είπε και η εισηγήτριά µας πριν
από λίγο- ότι υπήρξε σχετική διάθεση συνεργασίας από την
πλευρά του Υπουργείου και έγιναν δεκτές κάποιες από τις βελ-
τιωτικές µας προτάσεις. Όµως, δυστυχώς, εξακολουθούν να
υπάρχουν σηµεία στο νοµοσχέδιο που χρίζουν αλλαγής και το
σπουδαιότερο κατά την άποψή µας είναι ότι η Κυβέρνηση εξα-
κολουθεί να αντιµετωπίζει αυτό το γεγονός σαν ένα γεγονός το-
πικού χαρακτήρα και όχι σαν µία µείζονος σηµασίας διεθνή
αθλητική συνάντηση. Και πρέπει να το δείτε, κύριε Υπουργέ, διότι
όλα στη ζωή κρίνονται εκ του αποτελέσµατος και βέβαια θα κρι-
θείτε. Ήδη κρίνεστε για δυόµισι χρόνια που χάθηκαν ευκαιρίες.
Σας καταθέτω εδώ σχετικές ερωτήσεις που είχα υποβάλλει επα-
νειληµµένα για την καθυστέρηση ως προς τη διοργάνωση των
Ολυµπιακών Αγώνων και όµως, δεν είχατε µέχρι τώρα επιδείξει
το ζήλο και την εγρήγορση που χρειάζεται.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Αθανασία Μερεντίτη κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες ερωτήσεις, οι οποίες
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Άκουσα πριν από λίγο τον Πρόεδρο της Βουλής να λέει ότι δεν
θα επιτρέψει καµµία υπερτιµολόγηση εξαιτίας καθυστερήσεων
για τα έργα και θα λάβει µέτρα κ.λπ.. ∆εν χρειάζεται να φτάνουµε
σε αυτό το σηµείο. Ξέρετε κι εσείς, όπως κι εγώ, ότι έχετε καθυ-
στερήσει αδικαιολόγητα. Επειδή το 2013 είναι πολύ κοντά και
δεν ξέρουµε ποιος θα κυβερνάει, αλλά ξέρουµε ότι θα κληθεί η
Ελλάδα -και πρέπει να φανεί αντάξια αυτής της διοργάνωσης-
πρέπει να αποδεχθείτε τις παρατηρήσεις µας, να εκµεταλλευ-
τείτε µε την καλή έννοια όσο το δυνατόν περισσότερο την εµπει-
ρία που έχουµε από τους Ολυµπιακούς Αγώνες. Σας έγιναν και
παρατηρήσεις µέσα στην επιτροπή, κύριε Υπουργέ. Ειδικά ο κ.
Καρτάλης έχει τεράστια εµπειρία, αναγνωρίζουµε όλοι ότι η
εµπειρία του είναι θετική, αξιοποιείστε την για το καλό της Ελ-
λάδας, της Θεσσαλίας, αλλά, θα έλεγα, και για τη δική σας προ-
σωπική υστεροφηµία, διότι όπως σας είπα όλοι και όλα κρίνονται
εκ του αποτελέσµατος. Κι εσείς θα κριθείτε αυστηρά που δεν
δείχνει η Κυβέρνησή σας την πρέπουσα προσοχή και εγρήγορση
για ένα τόσο µεγάλο εγχείρηµα.
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Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε την
κ. Μερεντίτη.

Ο συνάδελφος από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος, κ. Κων-
σταντίνος Καζάκος, έχει το λόγο για επτά λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µείνω σε ένα – δύο, αν προ-

λάβω, και τρία ζητήµατα αρχής, µια και συζητάµε επί της αρχής
το νοµοσχέδιο.

∆ιαπιστώνουµε σε κάθε ευκαιρία µε λύπη, µε πικρία και απο-
γοήτευση, ότι όλη η νοµοθετική εργασία που έρχεται εδώ από
την Πλειοψηφία έχει ένα στόχο. Με όλα τα νοµοσχέδια να ανοί-
γονται πόρτες και παράθυρα και να στρώνονται καινούργιοι δρό-
µοι και ευκαιρίες για την ασύδοτη δράση των εµπόρων σε όλους
τους τοµείς της κοινωνικής ζωής. Αυτό είναι µέσα στη γενικό-
τερη φιλοσοφία της νεοφιλελεύθερης αντίληψης για την οικονο-
µία, της απελευθέρωσης της αγοράς και του ανταγωνισµού που
θέλουν να υποτάξουν το σύνολο της ζωής µας στους νόµους του
εµπορίου και του µέγιστου κέρδους. Η καταστροφή!

Στο χώρο του αθλητισµού η δράση των εµπόρων έχει δηµι-
ουργήσει όλες αυτές τις γνωστές τερατογενέσεις και τα αδιέ-
ξοδα, για τα οποία βοά η Παγκόσµια Κοινότητα. Αυτές οι
γιγαντιαίες διοργανώσεις µε τα γιγαντιαία κέρδη, µε την απουσία
ουσίας και πολιτισµού, όλο αυτό το σπρώξιµο του αθλητισµού
στην υπερπροσπάθεια, µε τη δηµιουργία γιγάντων του στίβου
και των γηπέδων που συντρίβουν τα ρεκόρ το ένα µετά το άλλο,
αυτός ο πρωταθλητισµός, ο ανταγωνισµός, τα φάρµακα, οι ου-
σίες, τα αναβολικά, η εξαγορά των συνειδήσεων, έχουν δηµι-
ουργήσει ένα κλίµα που φαίνεται ότι έχουν παραδώσει τον
αθλητισµό στα χέρια µιας τεράστιας σε έκταση υποκοσµικής
δραστηριότητας, γιατί είναι γνωστό ότι όπου εισχωρεί ο έµπο-
ρος και το κέρδος, αποδρά ο πολιτισµός, όπως έχει αποδράσει
από την παιδεία, από την υγεία, από την εργασία, δηλαδή από
το σύνολο της ζωής µας, αφού έχουν παραδοθεί στη δράση των
επιχειρηµατιών, του µεγάλου κεφαλαίου και των µονοπωλίων.

Μέσα σε αυτήν τη λογική, σε αυτήν τη φιλοσοφία εντάσσεται
και το ζήτηµα των χορηγιών. Αφού πρώτα έχει λεηλατηθεί ο εθνι-
κός πλούτος, έχουν λεηλατηθεί τα ταµεία της κοινωνίας, όπως
λέµε, δηλαδή ο µόχθος των πολιτών και συγκεντρώνεται το
χρήµα όλο και σε λιγότερα χέρια, ένα µικρό µέρος των κλεµµέ-
νων χρηµάτων επιστρέφει µε τη µορφή κάθε είδους χορηγιών.
Είναι µία δραστηριότητα που έχει περιβληθεί τον µανδύα της χρι-
στιανικής φιλανθρωπίας και ελεηµοσύνης. Αλλά για να έχουµε
πολύ λίγους ελεήµονες χορηγούς, πρέπει να συντηρούµε τερά-
στια πλήθη ελεούµενων πολιτών.

Είναι φανερό ότι σε αυτό το σύστηµα του απάνθρωπου καπι-
ταλισµού που βιώνουµε ένας µεγάλος εγκληµατίας µπορεί πολύ
εύκολα να φορέσει την τήβεννο του µεγάλου ευεργέτη.

Σε αυτό το νοµοσχέδιο περιλαµβάνονται και άρθρα που, όπως
συµβαίνει και σε άλλα νοµοσχέδια, συσσωρεύουν σε ένα πρό-
σωπο τεράστιες ευθύνες µε πληρεξούσια, µε εξουσιοδοτήσεις.
Γίνεται δηλαδή µία προσπάθεια σαν να είναι στόχος η δηµιουρ-
γία αρχής του ενός ανδρός. Αυτό γίνεται σε όλη την πυραµίδα
της εξουσίας, από τον Πρωθυπουργό ξεκινώντας, τους Υπουρ-
γούς, τους τοµείς ευθύνης του καθενός και φθάνει µέχρι τη βάση
της πυραµίδας. Έτσι κάθε φορά που αλλάζει η Κυβέρνηση,
ακόµα και αν γίνεται ανασχηµατισµός του κυβερνητικού σχήµα-
τος, είναι ένας τεράστιος αριθµός ανθρώπων που διορίζονται µε
την ευθύνη του ενός ανδρός, από τους αρχιδικαστές, από τους
αρχηγούς των όπλων και των Σωµάτων, από τους προέδρους και
τους διευθυντές και τους παραδιευθυντές και τους συµβούλους
και τα συµβούλια χιλιάδων οργανισµών και ανωνύµων εταιρειών
και οργανωτικών επιτροπών και συµβουλευτικών σωµάτων. ∆εν
υπάρχει άνθρωπος, όµως, που να µπορεί να σηκώνει στους
ώµους του τόσες ευθύνες. Αυτό τι σηµαίνει; Στην πράξη αναιρεί
και την υπευθυνότητα και την αποτελεσµατικότητα του ανδρός
και δηµιουργεί ένα κλίµα κατάλληλο όπου φύονται αυτοµάτως η
ιδιοτέλεια, η συναλλαγή, η κατάχρηση εξουσίας, η γενική δια-
φθορά. ∆εν µπορεί η αρχή ενός ανδρός ούτε να εποπτεύει, ούτε
να ελέγχει, ούτε να καθοδηγεί.

Το ΚΚΕ, επειδή έχει εκ διαµέτρου αντίθετη αντίληψη και φιλο-
σοφία γι’ αυτά τα ζητήµατα, δεν θεωρεί ότι µπορεί να διορθω-
θούν µε µπαλώµατα και πράξεις αλλά έχει µία εντελώς
διαφορετική αντίληψη. Εµείς δεν θα πάψουµε, δεν θα κουρα-
στούµε να προτείνουµε στον ελληνικό λαό και να τον παροτρύ-
νουµε προς τον µόνο δρόµο που θεωρούµε ότι είναι σωτήριος
και εφικτός, που είναι ο δρόµος προς τον σοσιαλισµό, αυτό που
λέµε εµείς, προς τη λαϊκή εξουσία, τη λαϊκή οικονοµία. Θεω-
ρούµε ότι είναι ο µόνος δρόµος που µπορεί να δώσει στον τόπο
ένα µοντέλο ανάπτυξης προς όφελος του λαού και όχι προς όφε-
λος των µονοπωλίων και του µεγάλου κεφαλαίου.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ιδιαίτερα ευχαριστώ

τον κ. Καζάκο!
Η κ. Σοφία Ανδριοπούλου από το ΣΥΡΙΖΑ έχει το λόγο για επτά

λεπτά.
ΣΟΦΙΑ ΑΝ∆ΡΙΟΠΟΥΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχο-

ντας υπ’ όψιν µας και την ελληνική εµπειρία από τους Ολυµπια-
κούς Αγώνες πρέπει να σηµειώσουµε τα εξής: Στο σχέδιο νόµου
δεν γίνεται καµµιά ουσιαστική αναφορά και για κανέναν από τα
κρίσιµα ζητήµατα που έχουν σχέση µε τους Μεσογειακούς Αγώ-
νες. ∆ηλαδή, την γενικότερη οικονοµική διάσταση, τα περιβαλ-
λοντικά θέµατα, το µοντέλο τουριστικής και οικιστικής ανάπτυξης
που προωθείται, τα συνοδευτικά έργα που έχουν προγραµµατι-
στεί στον Βόλο και την Λάρισα, την πολιτιστική Μεσογειάδα κ.α.

∆υστυχώς φαίνεται ότι και η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας ακολουθεί την πεπατηµένη του ΠΑΣΟΚ δηµιουργώντας το
νοµικό πλαίσιο που θα επιτρέψει τη µετατροπή µιας ακόµα αθλη-
τικής διοργάνωσης σε πεδίο αδιαφανών πράξεων, ανταγωνι-
σµού, ιδιωτικών συµφερόντων και κατασπατάλησης του
δηµοσίου πλούτου µε καθυστερήσεις που θα οδηγήσουν στις
γνωστές λύσεις της τελευταίας στιγµής σε ειδικές ρυθµίσεις ανα-
θέσεις έργων και ανεξέλεγκτη εκτίναξη του κόστους της διορ-
γάνωσης.

Σύµφωνα µε τα όσα ακούσαµε και από τους εκπροσώπους της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης στην Επιτροπή δεν υπάρχουν ακόµα εξα-
σφαλισµένες και χρονικά κατανεµηµένες στο δηµόσιο προϋπο-
λογισµό χρηµατοδοτήσεις που απαιτούνται για την αθλητική
υποδοµή για τα έργα στον Βόλο και την Λάρισα. Πρόκειται για τις
αθλητικές υποδοµές που θα υλοποιηθούν από την Γενική Γραµ-
µατεία Αθλητισµού, τα µεγάλα έργα της ευρύτερης περιοχής της
Θεσσαλίας και τα ιδιαίτερα έργα της κάθε πόλης, του Βόλου και
της Λάρισας, όπως είναι ο προαστιακός σιδηρόδροµος, η περι-
φερειακή οδός του Βόλου, το τραµ, ο εκσυγχρονισµός των λι-
µανιών κ.λπ..

Σήµερα τίθενται σε αµφισβήτηση όλα αυτά τα σηµαντικά συ-
νοδευτικά έργα για τα οποία ακόµα δεν έχει γίνει προγραµµατι-
σµός ούτε ένταξη του προϋπολογισµού τους σε κανέναν
λογαριασµό. Πότε θα υπάρξει σχέδιο, το πρόγραµµα των έργων
µε χρονοδιαγράµµατα µε προϋπολογισµούς, µε πηγές χρηµατο-
δότησης, µε ιεράρχηση και δεδοµένα αξιολόγησης αυτών των
έργων και των δράσεων; Υπάρχει τραγική καθυστέρηση στον
προσδιορισµό και την υλοποίηση των συνοδευτικών έργων που
σχετίζονται µε τους αγώνες αλλά κυρίως αυτό που µας ενδια-
φέρει η ανάπτυξη της περιοχής.

Πιο συγκεκριµένα, ποιες είναι τελικά οι προθέσεις της Κυβέρ-
νησης σχετικά µε τον προαστιακό; Ακούσαµε πάλι στην Επιτροπή
ότι πριν από ενάµιση χρόνο ο πρώην διευθύνων σύµβουλος της
ΕΡΓΟΣΕ µε την ευκαιρία συνεδρίου που διοργανωνόταν από το
ΤΕΕ Μαγνησίας είχε δηλώσει ότι για την ηλεκτροκίνηση και των
εκσυγχρονισµό της γραµµής Βόλου-Λάρισας είναι εξασφαλι-
σµένη η µελέτη και η εκτέλεση του έργου µε 62.500.000 ευρώ
και θα τελειώσει τον Μάρτιο του 2012. Και ο διευθύνων σύµβου-
λος της ΕΡΓΟΣΕ άλλαξε όπως και ο καθ’ ύλην Υπουργός Μετα-
φορών. Είναι το έργο στον αέρα και ποια είναι τα συγκεκριµένα
χρονοδιαγράµµατα; Η γραµµή αυτή συνδέει τις δυο σηµαντικές
πόλεις που διενεργούνται οι Μεσογειακοί Αγώνες. Ποια είναι η
οριστική άποψη από την πλευρά του Υπουργείου σχετικά; Γιατί
δεν γίνεται καµµία αναφορά στο τραµ Βόλου; Έχουµε τέλος Ιου-
νίου και δεν έχει βγει η οικονοµοτεχνική µελέτη για την δυνατό-
τητα της υλοποίησης αυτού του µεγάλου έργου για την πόλη. Τι
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θα γίνει µε το Μεσογειακό Χωριό; Είναι λυµένα όλα τα θέµατα
χωροθέτησης στην Νέα Ιωνία; Όπως έχει γίνει γνωστό οι δυο δή-
µαρχοι υπέδειξαν µια τοποθεσία αγορασµένη από το δηµόσιο
στην οποία δεν µπορούσε να γίνει το Μεσογειακό Χωριό γιατί
ήταν αρχαιολογικός χώρος.

Τι θα γίνει µε το γκολφ; Θα προχωρήσετε στην διοργάνωση
του γκόλφ στις Νηές όπως έχετε δηλώσει; ∆ηλαδή, µε τεράστιες
περιβαλλοντικές επιπτώσεις όπως έχει ήδη αναλυθεί από τον ει-
σηγητή µας αλλά έχουν αναδείξει και οι τοπικοί φορείς; Και για
την εξυπηρέτηση γνωστών τουριστικών και εκκλησιαστικών συµ-
φερόντων θα επιλέξετε ένα µοντέλο τουριστικής ανάπτυξης το
οποίο δεν έχει ανάγκη η τοπική κοινωνία και η τοπική οικονοµία;

Σχετικά µε τον προϋπολογισµό των έργων της αθλητικής υπο-
δοµής, σύµφωνα µε τα στοιχεία που µας έχει δώσει η δηµοτική
αρχή του Βόλου και τα όσα ακούσαµε στην επιτροπή η προεκτί-
µηση για τα έργα της αθλητικής υποδοµής που θα γίνουν στον
Βόλο είναι 54.700.000 ευρώ. Για τα µεγάλα έργα δεν υπάρχει
εκτίµηση διότι δεν υπάρχουν προϋπολογισµοί εγκεκριµένοι. Ο
µόνος προϋπολογισµός αφορά στην ηλεκτροκίνηση Βόλου –Λά-
ρισας ο οποίος βρίσκεται στον αέρα και είναι περίπου στα
62.500.000 ευρώ. Τα έργα της πόλης είναι 24.700.000 ευρώ. Αν
και θεωρείται ότι ο προϋπολογισµός θα καλυφθεί από χορηγίες,
για τις οποίες είναι γνωστές οι επιφυλάξεις µας, δεν υπάρχουν
στοιχεία ότι αυτές θα είναι ικανές να τον καλύψουν. Θα κληθούµε
για ακόµα µια φορά στο τέλος να καλύψουµε το έλλειµµα από
τον κρατικό προϋπολογισµό και µάλιστα σε περιόδους οικονοµι-
κής κρίσης όπου γίνεται µια απελπισµένη προσπάθεια από την
Κυβέρνηση να καλύψει το έλλειµµα αυτό µε το λεγόµενο από
τους δηµοσιογράφους «φοροσαφάρι»;

Τι θα γίνει µε τη µεταµεσογειακή χρήση των έργων; ∆εν υπάρ-
χουν µελέτες χρήσης και βιωσιµότητας των εγκαταστάσεων µετά
τους Αγώνες και βαδίζουµε ολοταχώς προς επανάληψη του φαι-
νοµένου εγκατάλειψης και µετά άρον-άρον εκποίησης και εµπο-
ρευµατοποίησης των εγκαταστάσεων των Ολυµπιακών Αγώνων.

Κύριοι συνάδελφοι, αυτό είναι ιδιαίτερα σηµαντικό ιδίως από
την εµπειρία που έχουµε από τους Ολυµπιακούς Αγώνες. ∆εν βά-
λαµε µυαλό, ώστε κάθε ένα από τα έργα που πρόκειται να γίνουν
να είναι χρήσιµα για την τοπική κοινωνία. Ούτε τα σηµερινά προ-
βλήµατα λειτουργίας του Πανθεσσαλικού Σταδίου έγιναν µά-
θηµα, το οποίο στάδιο δεν µπορούν να συντηρήσουν οι σύλλογοι
που αγωνίζονται σε αυτό, οµάδες της οικονοµικής δυνατότητας
της Νίκης Βόλου και άλλοι φορείς.

Τέλος, δεν υπάρχει πουθενά καµµιά αναφορά στην Πολιτιστική
Μεσογειάδα, που αποτελεί µια από τις πιο σηµαντικές πλευρές
της διοργάνωσης. Προϋπολογισµοί, κόστη, δράσεις που σχε-
διάζονται είναι πραγµατικά ερώτηµα µε ποιους όρους θα υλο-
ποιηθούν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τη

συνάδελφο κ. Ανδριοπούλου.
Ο κ. Αστέριος Ροντούλης από το ΛΑΟΣ έχει το λόγο για επτά

λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, υπάρχει µια αντίληψη που λέει ότι είναι

ευτυχής ο τόπος εκείνος που σε ένα νοµοσχέδιο που τον αφορά
µπαίνει ως εισηγητής της Πλειοψηφίας Βουλευτής που προέρ-
χεται από την περιοχή αυτή, διότι έτσι θα µπορέσει να προβάλει
ένα διεκδικητικό πλαίσιο, προκειµένου να προχωρήσουν κάποια
πράγµατα κατά τον καλύτερο τρόπο.

∆υστυχώς, όµως, η εισήγηση που έγινε από τον κ. Αγοραστό
ήταν τουλάχιστον απογοητευτική και θα σας πω γιατί. Πρώτη
φορά είδα Λαρισαίο Βουλευτή ή θα δω Λαρισαίο Βουλευτή να
προσπαθεί να υποτιµήσει το γεγονός ότι στην επωνυµία της ανώ-
νυµης εταιρείας δεν υπάρχει η πόλη της Λάρισας. Ακούσαµε, δη-
λαδή, το εξής: «∆εν είναι και τόσο τραγικό που δεν υπάρχει η
Λάρισα, αλλά υπάρχει µόνο ο Βόλος».

Είναι τραγικό, αγαπητοί συνάδελφοι. Γιατί; ∆ιότι ένα δίπολο
διεκδίκησε και πήρε τους Μεσογειακούς Αγώνες του 2013. Τι θα
χάνατε, κύριε Υφυπουργέ, εάν βάζατε Βόλος-Λάρισα 2013 του-
λάχιστον σε επίπεδο συµβολισµού; Και µη µου πείτε ότι το κά-
νατε αυτό καθ’ υπόδειξιν της ∆ΕΜΑ, διότι σκοτίστηκε η ∆ΕΜΑ

εάν η ελληνική πολιτεία στο νοµοσχέδιό της ονόµαζε την εν λόγω
οργανωτική επιτροπή Μεσογειακών Αγώνων Βόλος-Λάρισα 2013,
γιατί εάν το πείτε αυτό, θα πρόκειται για αστεϊσµό µάλλον.

Έρχοµαι τώρα σε ένα δεύτερο επιχείρηµα που άκουσα επίσης
από τον εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας. Είπε ότι εδώ ήρθαµε να
συζητήσουµε για ένα οργανωτικό σχήµα και µόνο, να µην συζη-
τήσουµε για τα έργα καθόλου, σε µια προσπάθεια –εγώ καταλα-
βαίνω την αγωνία του- να προκαταλάβει τις θέσεις της Μείζονος
και Ελάσσονος Αντιπολιτεύσεως. Το επιχείρηµα ήταν «µα, γιατί
να συζητήσουµε για τα έργα, εφόσον υπάρχουν στο φάκελο διεκ-
δίκησης των Μεσογειακών Αγώνων; ∆εν χρειάζεται να συζητή-
σουµε για τα έργα».

Υπάρχει, όµως, το εξής αντεπιχείρηµα: Εφόσον υπάρχουν στο
φάκελο διεκδίκησης των Ολυµπιακών Αγώνων, τι θα πείραζε να
υπάρχουν ρητές πρόνοιες, ρητά άρθρα σε σχέση µε τα έργα που
θα πρέπει να γίνουν; Και θα πει κάποιος «τι θα κερδίζαµε εάν γι-
νόταν έτσι;». Θα κερδίζαµε τη δέσµευση των Υπουργείων, τη δέ-
σµευση της εκάστοτε πολιτικής εξουσίας, γιατί συν τω χρόνω
µπορεί να µεταβληθούν τα πράγµατα στην κεντρική πολιτική
σκηνή και έτσι τα επιµέρους Υπουργεία θα ήταν υποχρεωµένα
να χρηµατοδοτήσουν τα όποια έργα, τις όποιες δράσεις.

Άρα, λοιπόν, το επιχείρηµα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού είναι το εξής: Εφόσον υπάρχουν στο φάκελο διεκδίκησης,
θα έπρεπε να υπάρχουν ρητές προβλέψεις για έργα και στο
υπάρχον νοµοσχέδιο, προκειµένου να µην κλονιστεί, θεσµικά
τουλάχιστον, η οποιαδήποτε ροή χρηµατοδότησης.

Άρα λοιπόν, εµείς θα θέλαµε να δούµε γραµµένο το Ιππικό Κέ-
ντρο Λάρισας, το Ιστιοπλοϊκό Κέντρο Βόλου και για το µεσογει-
ακό χωριό. Θα θέλαµε να τα δούµε αυτά για να νιώσουµε
ασφάλεια ως άνθρωποι της επαρχίας, της περιφέρειας που πε-
ριµένουν µία αναπτυξιακή προοπτική από την έλευση των Μεσο-
γειακών Αγώνων.

Όµως, για να έλθω τώρα και στην Μείζονα Αντιπολίτευση, µια
που είναι και στην Αίθουσα ο αγαπητός µου κ. Καρτάλης, σε συ-
νέντευξη Τύπου που έδωσε ο κ. Καρτάλης, είπε το εξής: Ότι
όσον αφορά τους Μεσογειακούς Αγώνες, η πιθανότητα, το σε-
νάριο εκλογών το φθινόπωρο µπορεί να προκαλέσει µείζονες επι-
πλοκές στο όλο εγχείρηµα. Και εγώ ερωτώ το ΠΑΣΟΚ: Έχετε
ξεκαθαρίσει αν θέλετε εκλογές ή δεν θέλετε εκλογές; Ξεκαθα-
ρίστε επιτέλους. ∆ιότι εάν ο Αρχηγός σας ζητάει κατ’ επανάληψη
εκλογές και το ζητάει διότι –λέει- µετά τις ευρωεκλογές υπάρχει
αναντιστοιχία µεταξύ εκλογικού σώµατος και Κυβέρνησης, δεν
µπορεί να έρχεστε και να λέτε ότι εκλογές που εσείς ζητάτε θα
δυναµιτίσουν και θα προκαλέσουν επιπλοκές σε εκφάνσεις του
δηµοσίου βίου. Επιλέξτε τι από τα δύο θέλετε. Θέλετε εκλογές ή
δεν θέλετε εκλογές;

ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: ….(∆εν ακούστηκε)
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας παρακαλώ, θα µε ακούσετε.

Εδώ είναι ο κ. Καρτάλης, θα απαντήσει στη συνέχεια. ∆εν χρειά-
ζεται συνηγόρους.

Έρχοµαι τώρα σε ένα άλλο θέµα. Είχα στείλει µία επιστολή –
όχι σε εσάς κ. Ιωαννίδη, γιατί εσείς θα είχατε την ευθιξία, είµαι σί-
γουρος, να µου απαντήσετε- µε e mail στον αξιότιµο Υπουργό
Πολιτισµού, τον κ. Σαµαρά και του είπα το εξής, αναφερόµενος
στο άρθρο 22, που αναφέρεται στα του προσωπικού που θα προ-
σληφθεί: «Να συµφωνήσουµε στις διατάξεις αυτές υπό την απα-
ράβατη προϋπόθεση ότι θα εφαρµοστεί το κριτήριο της
εντοποιότητας». ∆ηλαδή, µε άλλα λόγια, θα πρέπει οι άνθρωποι
που θα προσληφθούν να προέρχονται από τα σπάργανα της
Θεσσαλικής τοπικής κοινωνίας. ∆εν θα γίνουν οι Μεσογειακοί
Αγώνες, Μεσογειακοί Αγώνες Αθηνών. Θα πρέπει να είναι Με-
σογειακοί Αγώνες της περιφέρειας, της Λάρισας και του Βόλου.
Αν βάλετε µία τέτοια ασφαλιστική δικλίδα θα ενισχύσετε και την
τοπική οικονοµία, αλλά θα δώσετε και δείγµα της πολιτικής σας
βούλησης, ότι πράγµατι θέλετε να κάνετε Μεσογειακούς Αγώ-
νες στην περιφέρεια.

Και για να τελειώσω, επιτέλους κύριε Υφυπουργέ, πρέπει να
µπει ένα τέλος στον εµπαιγµό και στην πολιτική οµηρία που υφί-
στανται εβδοµήντα τέσσερις υπάλληλοι που είναι αποσπασµένοι
από την ΟΠΑΠ Α.Ε. στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού. Θα πρέ-
πει οι συµβάσεις ορισµένου χρόνου των ανθρώπων αυτών να γί-
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νουν συµβάσεις αορίστου χρόνου. Πρόκειται για εβδοµήντα τέσ-
σερα άτοµα τα οποία είναι εξειδικευµένα, θα βοηθήσουν τα πλεί-
στα τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού στο έργο της και πρόκειται
για πρόσωπα τα οποία εσείς οι ίδιοι, στο άρθρο 35 του νοµο-
σχεδίου περί αϋλων τίτλων λέγατε και εκτιµούσατε ότι είναι απο-
λύτως αναγκαία στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού. Άρα θα
πρέπει να επέλθει ένα τέλος στον εµπαιγµό, στην πολιτική οµη-
ρία που υφίστανται οι άνθρωποι αυτοί.

Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
((Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Ροντούλη.

Ο κ Μάξιµος Χαρακόπουλος έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-

δρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Και εµείς.
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

είναι κρίµα θέµατα που θα έπρεπε να τυγχάνουν εθνικής συναί-
νεσης, συνεννόησης, να καθίστανται αντικείµενο κοµµατικής δια-
πάλης.

Η ανάληψη των Μεσογειακών Αγώνων του 2013 αποτελεί για
το δίπολο Βόλου-Λάρισας, για τη Θεσσαλία, την ελληνική περι-
φέρεια, αλλά και γενικότερα για τη χώρα µας, µία πρώτης τά-
ξεως δυνατότητα προβολής της πατρίδας µας µέσω της τέλεσης
των σπουδαιότερων, µετά τους Ολυµπιακούς, αγώνων.

Η ανάληψη των δέκατων έβδοµων Μεσογειακών Αγώνων,
βάσει της σύµβασης που υπογράφηκε στις 27 Οκτωβρίου 2007
στην Πεσκάρα της Ιταλίας, µας θέτει όλους ενώπιον των ευθυνών
µας, αναφορικά µε τις ευκαιρίες που δηµιουργούνται και που
οφείλουµε να εκµεταλλευτούµε στο έπακρο. Ευκαιρίες για έργα
υποδοµών στην περιφέρεια, ευκαιρίες για διεθνή προβολή της
χώρας.

Βεβαίως, οι Μεσογειακοί Αγώνες δεν έχουν τα τελευταία χρό-
νια τη λάµψη που είχαν στο παρελθόν. Το στοίχηµα για τη χώρα
µας είναι να ανακτήσουν οι Μεσογειακοί Αγώνες την αξία τους
ως αθλητικό γεγονός παγκοσµίου ενδιαφέροντος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το περίσσευµα τεχνογνωσίας
που µας κληροδότησε η επιτυχής έκβαση των Ολυµπιακών Αγώ-
νων του 2004 αφ’ ενός συνέβαλε στην επιτυχή διεκδίκηση των
αγώνων και αφ’ ετέρου λειτουργεί ως οδοδείκτης για την επιτυχή
διεξαγωγή των Μεσογειακών Αγώνων στο Βόλο και τη Λάρισα το
2013.

Χρέος µας είναι να διδαχθούµε από την εµπειρία των Ολυ-
µπιακών Αγώνων, αλλά και τις αστοχίες όσον αφορά στην πλήρη
αξιοποίηση των έργων και των υποδοµών µετά τη λήξη των αγώ-
νων.

Οι απαιτήσεις της διοργάνωσης µε τις οποίες θα έλθουµε αντι-
µέτωποι είναι υψηλές. Πιστεύω ακράδαντα, µελετώντας τα Πρα-
κτικά των συνεδριάσεων της ∆ιαρκούς Επιτροπής Μορφωτικών
Υποθέσεων που επεξεργάστηκε το νοµοσχέδιο, ότι έγινε µια ου-
σιαστική συζήτηση που δεν επικεντρώθηκε µόνο στα σηµαντικά,
αλλά εστίασε επαρκώς και σε επιµέρους ζητήµατα προτείνοντας
διευκρινήσεις και διορθώσεις, διορθώσεις που έγιναν αποδεκτές,
όπως ακούσαµε από τον Υπουργό στην αρχή της συνεδρίασης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το παρόν σχέδιο νόµου παρέχει
την απαιτούµενη ευελιξία, διασφαλίζει διαφάνεια και αποτελε-
σµατικότητα και παρέχει στην ανώνυµη εταιρεία «Οργανωτική
Επιτροπή Μεσογειακών Αγώνων - Βόλος 2013» όλο το απαραί-
τητο οπλοστάσιο κατά το επιτυχηµένο πρότυπο των Ολυµπιακών
Αγώνων του 2004 να φέρει εις πέρας το σηµαντικό έργο που ανα-
λαµβάνει.

Θα πρέπει να επισηµανθεί σε µια περίοδο ισχνών αγελάδων
για την παγκόσµια και την ελληνική οικονοµία, η εθελοντική προ-
σφορά των µελών της Οργανωτικής Επιτροπής, µιας Επιτροπής
που είναι απαραίτητο εργαλείο της πολιτείας για την επίτευξη
του στόχου της επιτυχούς διεξαγωγής των αγώνων.

Με το νοµοσχέδιο που συζητούµε εξορθολογίζεται η λειτουρ-
γία της ανώνυµης εταιρείας, γίνεται περισσότερο διαφανής µε
πρόσωπα που θα επιτελέσουν στο ακέραιο το καθήκον τους µε
συναίσθηση της κοινωνικής ευθύνης που αναλαµβάνουν. Πα-
ράλληλα η εταιρεία µέσω της δυνάµενης συµµετοχής της και σε

άλλες εταιρείες, θα µπορεί να συµµετέχει σε κατασκευές τεχνι-
κών έργων σε τηλεπικοινωνιακές και ραδιοτηλεοπτικές υποδο-
µές, στην επικοινωνιακή και τουριστική προβολή των αγώνων,
καθώς και σε λοιπές οικονοµικές και πολιτιστικές δράσεις.

Υπάρχουν λοιπόν όλα τα απαραίτητα εχέγγυα ώστε η επιτροπή
να κάνει πολύ καλά τη δουλειά της υπό την υψηλή εποπτεία βε-
βαίως του Υπουργείου Πολιτισµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου να αναφερθώ µε
την ιδιότητα του Βουλευτή Λαρίσης και στην ιδιαίτερη σηµασία
που διαδραµατίζουν οι αγώνες εκτός από την ευρύτερη περιοχή
και για την ιδιαίτερη πατρίδα µου τη Λάρισα.

Μπορεί η πόλη η οποία υπέγραψε να ήταν ο Βόλος, ουσιαστικά
όµως οι αγώνες θα τελεστούν από το δίπολο Βόλος-Λάρισα. Στο
σηµείο αυτό εγείρονται κάποια ζητήµατα.

Αναφέροµαι κύριε Υπουργέ, δειγµατικά στα υποκαταστήµατα
και τα γραφεία της επιτροπής, καθώς και στις πόλεις που θα συ-
νεδριάζει το ∆ιοικητικό Συµβούλιο της εταιρείας. Θεωρώ πως
απαιτείται στο θέµα αυτό ιδιαίτερη ευαισθησία, διότι δεν θα πρέ-
πει η Λάρισα από συνδιοργανώτρια πόλη να βρεθεί στο περιθώ-
ριο της όλης διαδικασίας, αλλά να συµµετέχει όσο το δυνατόν
ενεργότερα στην όλη προσπάθεια. Θα πρέπει λοιπόν να υπάρξει
σαφής αναφορά στο γραφείο που θα γίνει στη Λάρισα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν αρνούµαι ότι στην όλη δια-
δικασία προετοιµασίας από την ανάληψη το 2007 µπορεί να
υπήρξαν παραλείψεις ή καθυστερήσεις. Είναι γεγονός πως ο
χρόνος που έχει µείνει είναι τριάµισι χρόνια και ίσως δεν υπάρ-
χει η πολυτέλεια πλήρους ενασχόλησης µε κοµβικά ζητήµατα
υψηλών απαιτήσεων, όπως η πράσινη µεσογειακή ή η πολιτιστική
µεσογειάδα. Τούτη τη στιγµή προέχουν ζητήµατα, όπως η χω-
ροθέτηση και ο προϋπολογισµός των έργων, καθώς και ο προ-
γραµµατικός εξορθολογισµός αναφορικά µε κάποιες
προεκτιµήσεις του φακέλου της υποψηφιότητας.

Παράλληλα οφείλω να καταθέσω και τους προβληµατισµούς
του ΤΕΕ κεντρικής και δυτικής Θεσσαλίας που εστιάζει στο
άρθρο 23.

Το άρθρο αυτό επιτρέπει να ρυθµίζονται τεχνικά ζητήµατα
κατά παρέκκλιση από κάθε διάταξη νόµου ή κανονιστικής πράξης
εκτός από τους σχετικούς κανόνες της Ευρωπαϊκής Ένωσης
χωρίς να συνυπολογίσει πως το εθνικό θεσµικό πλαίσιο έχει
εναρµονιστεί πλήρως µε το κοινοτικό στην περίπτωση των δη-
µοσίων έργων. Η αντίφαση αυτή, αν δεν συνιστά δεοντολογική
παρέκλιση, ενέχει τον κίνδυνο να περιπέσουµε σε νοµικές επι-
πλοκές που θα προκαλέσουν περαιτέρω χρονοτριβές. Καταθέτω
στα Πρακτικά τις παρατηρήσεις του ΤΕΕ κεντρικής και δυτικής
Θεσσαλίας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μάξιµος Χαρακόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Βεβαίως, οι προβληµατισµοί αυτοί δεν αναιρούν το µέγεθος
της προσπάθειας που γίνεται και των προσδοκώµενων αποτελε-
σµάτων, γιατί, πέρα από τις καθυστερήσεις και τα γραφειοκρα-
τικά εµπόδια που δυστυχώς στην Ελλάδα είναι µια δυσάρεστη
πραγµατικότητα, οι Μεσογειακοί Αγώνες του δίπολου Βόλου -
Λάρισας αποτελούν µιας πρώτης τάξεως ευκαιρία αναπτυξιακή
για τις πόλεις που θα τους φιλοξενήσουν. Επιπροσθέτως, θα ανα-
δείξουν αξίες, θα δώσουν πολιτιστικές ευκαιρίες, θα εµπεδώσουν
ένα αίσθηµα συνεργασίας και θα αποτελέσουν ισχυρή παρακα-
ταθήκη για το µέλλον. Ειδικά για τη λεκάνη της Μεσογείου, µια
περιοχή µε πολιτιστικές ιδιαιτερότητες και ετερόκλιτα χαρακτη-
ριστικά, µια περιοχή µε ιδιαίτερο στίγµα αναφορικά µε τα ιστο-
ρικά πάθη και την πολιτισµική κινητικότητα, οι Μεσογειακοί
Αγώνες αποτελούν ευκαιρία δηµιουργικής σύνθεσης και άµ-
βλυνσης των ιδιαιτεροτήτων. Μακάρι οι Αγώνες να συνδράµουν
προς την κατεύθυνση αυτή και να καταστήσουν τη Μεσόγειο µια
θάλασσα ειρήνης και πολιτισµού και στο δρόµο αυτό να είναι
οδηγοί ο Βόλος και η Λάρισα.

Με αυτές τις σκέψεις, κύριε Πρόεδρε, υπερψηφίζω το νοµο-
σχέδιο και εκφράζω την πίστη και τη βεβαιότητα ότι, όπως ορ-
γανώσαµε τους καλύτερους Ολυµπιακούς Αγώνες στη χώρα
µας, το ίδιο καλούς Μεσογειακούς Αγώνες θα οργανώσουµε.
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Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Μάξιµο Χαρακόπουλο.

Ο Υφυπουργός κ. Ιωαννίδης, έχει το λόγο για εννέα λεπτά.
Κύριε Υπουργέ, παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Για πόσα

λεπτά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εννέα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Είναι δυ-

νατόν ο εισηγητής να έχει δεκαπέντε λεπτά και εγώ να έχω εννέα;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Αυτό, κύριε

Υπουργέ, θα το συζητήσουµε µε τον κύριο Πρόεδρο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Όχι να συ-

ζητήσετε, δεν προλαβαίνω. ∆εν µπορεί οι εισηγητές να έχουν δε-
καπέντε και ο Υπουργός να έχει εννέα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ναι, αλλά αυτός
είναι κανόνας και έχετε ακριβώς εννέα λεπτά. Μη µου το θέτετε
έτσι, δεν είναι δικό µου θέµα, είναι ο Κανονισµός της Βουλής.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ε, καλά.
Πιστεύω ότι κάνετε λάθος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆εν κάνω κανένα
απολύτως λάθος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κυρίες και
κύριοι, αγαπητοί συνάδελφοι, έχουµε φέρει ένα νοµοσχέδιο το
οποίο δεν αφορά την πορεία της οργάνωσης των Μεσογειακών
Αγώνων, ποιοι αγώνες θα γίνουν και ποιοι δεν θα γίνουν, παρά
µόνο αυτήν τη στιγµή το νοµοσχέδιο αυτό να λέει πώς ως οργα-
νωτική επιτροπή πρόκειται να συσταθεί µια ανώνυµος εταιρεία
κάτι που έχει γίνει µία φορά στο παρελθόν για τους Ολυµπιακούς
Αγώνες, και γι’ αυτόν το λόγο, δίνοντας βαρύτητα στους Μεσο-
γειακούς Αγώνες, συστήνουµε την ανώνυµη εταιρεία, η οποία
είναι πιο ευέλικτη.

Σε µία οργανωτική επιτροπή µπορείς να έχεις έναν άνθρωπο
τρεις έως έξι µήνες, εδώ µπορείς να έχεις µεγαλύτερη ευελιξία
στο χρόνο, εποµένως ένας άξιος άνθρωπος που µπορεί να βοη-
θήσει µπορεί να έρθει στην ανώνυµη εταιρεία που δεν θα ερχό-
ταν σαν οργανωτική. Εποµένως, αυτό είναι το θέµα µας σήµερα,
για να µην συγχέουµε τα πράγµατα, γιατί είπαµε στην Επιτροπή
Μορφωτικών ότι θα κάνουµε µια και δύο, αν θέλετε, συνεδριά-
σεις για να µιλήσουµε επάνω στα έργα για τους Μεσογειακούς
Αγώνες.

Επειδή όµως αναφέρατε τα έργα και έχετε την αγωνία, θα σας
πω πρώτα απ’ όλα ότι εδώ που λέει να λάβουµε υπ’ όψιν µας -είπε
και ο κ. Χαρακόπουλος για το ΤΕΕ- τις αντιρρήσεις, δεν γνωρίζει
το ΤΕΕ σε αυτό που έχει στείλει ότι έχουµε προβλέψει στο νο-
µοσχέδιο τη φράση «είτε οι νόµοι αυτοί έχουν ενσωµατωθεί στην
ελληνική νοµοθεσία είτε όχι». Και το λέει παρακάτω στο έγγραφο
το οποίο έχει στείλει, στις δύο τελευταίες παραγράφους ότι
«σύµφωνα µε την παραπάνω νοµική προσέγγιση λέει για τους
εθνικούς νόµους ότι πολλοί έχουν ενσωµατωθεί». Εποµένως,
θέλω την άποψή τους από τη στιγµή που εµείς έχουµε συµπλη-
ρώσει το «είτε έχουν ενσωµατωθεί στην ελληνική νοµοθεσία είτε
όχι». Για την κ. Σακοράφα, για τα Special Olympics, από τη στιγµή
που παραπέµπονται µε το νοµοσχέδιο για το θέµα των αµοιβών
του προσωπικού στο άρθρο 22 παράγραφος 3 του νοµοσχεδίου
που ορίζει ότι αυτές καθορίζονται µε ΚΥΑ Υπουργών Πολιτισµού
και Οικονοµικών, δεν είναι λοιπόν ανεξέλεγκτη η οργανωτική επι-
τροπή στο θέµα των αµοιβών. Τα Special Olympics λειτουργούν
µε τη µορφή της οργανωτικής επιτροπής του άρθρου 53 του
αθλητικού νόµου.

Η οργανωτική επιτροπή ελέγχεται σύµφωνα µε τον αθλητικό
νόµο από τον Υπουργό Πολιτισµού στον οποίο καταθέτει τον
προϋπολογισµό της δια των αρµοδίων υπηρεσιών της ΓΓΑ. Από
τη στιγµή που τα χρήµατα που δίνει το κράτος στην οργανωτική
επιτροπή των Special Olympics έχουν ενταχθεί στον κρατικό προ-
ϋπολογισµό έπειτα από την κατάργηση του ειδικού λογαριασµού
υπάρχει και ο έλεγχος του Ελεγκτικού Συνεδρίου, δηλαδή οι δι-
καστές. Υπάρχει ΚΑΕ ειδικά για τα χρήµατα των Special
Olympics, δηλαδή, κωδικός. Παρ’ όλα αυτά θα το δούµε και θα
το συζητήσουµε γιατί απόλυτη προτεραιότητα είναι η διαφάνεια.

Κάποιος που θέλει τη διαφάνεια το αποδεικνύει όταν είναι στην
εξουσία. Όταν είναι στην αντιπολίτευση όλοι θέλουν τη διαφά-
νεια. Αυτό το λέω χωρίς να θέλω να µειώσω τις παρατηρήσεις.
Αυτό, όµως, που µετράει είναι όταν είσαι στην εξουσία να λαµ-
βάνεις όλα τα αναγκαία µέτρα ώστε να µην µπορεί να γίνει η πα-
ραµικρή διαπλοκή. Αυτό θέλουµε εµείς. Και θα είµαστε ανοικτοί
σε οτιδήποτε µπορεί να συνεισφέρει στην κατεύθυνση αυτή.

Τα απαλλοτριωθέντα ακίνητα στο άρθρο 31 εκτός όλων των
άλλων είπαµε ότι παραµένουν στην αποκλειστική χρήση του δη-
µοσίου. Εποµένως για να το τελειώνουµε δεν µπορεί να γίνει
απαλλοτρίωση, µε συνεργασία δηµοσίου –ιδιωτικού τοµέα για να
κερδίσει ο ιδιωτικός τοµέας γιατί λέµε ότι οποιοδήποτε οικόπεδο
απαλλοτριωθεί, µένει πάντα στο δηµόσιο. Το δηµόσιο απαγο-
ρεύεται να το µεταβιβάσει.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Αν είναι για χρήση;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Να το βά-

λουµε και για χρήση και οτιδήποτε θέλετε για να δείτε ότι δεν
υπάρχει καµµία πρόθεση και καµµία διάθεση να εκµεταλλευτεί
κάποιος τα χρήµατα του ελληνικού λαού µε µία απαλλοτρίωση.
Γι’ αυτό το βάλαµε τόσο αυστηρά και τα δεχθήκαµε όλα.

Στο άρθρο 22 για τη διασφάλιση ισολογισµού, από το ν.2190
όλες οι ΑΕ έχουν ισολογισµούς. Εάν δείτε το άρθρο 1, στην πα-
ράγραφο 2 λέει ότι εκτός αυτού του νόµου υπάρχουν οι δε-
σµεύσεις που υπάρχουν για µία ανώνυµη εταιρεία.

Πάµε στο άρθρο 30. Προνόµια και τέλη του άρθρου 26 καθώς
και θέµατα προσωπικού του άρθρου 22 του παρόντος εφαρµό-
ζονται υπέρ της οργανωτικής επιτροπής την οποία ανέφερα.
Πάµε στο άρθρο 42-43. Είπαµε και δεσµευτήκαµε ότι όσα τε-
τραγωνικά θα γκρεµιστούν, τα ίδια ακριβώς θα κτιστούν. Σας λέω
ότι δεν υπάρχει κανένα µυστικό. Ήδη, αυτό το πάρκο το έχει η
εταιρεία. Είναι στις υπάρχουσες εγκαταστάσεις του κανόε-κα-
γιάκ. Έχει εξαντληθεί ο επιτρεπόµενος συντελεστής δόµησης
του οικοπέδου. Έχουν ήδη κτιστεί δέκα χιλιάδες τετραγωνικά
µέτρα και δεν υπάρχει περίσσεια συντελεστού για την ανέγερση
των απαραίτητων µικρών κτισµάτων στο θεµατικό πάρκο και στο
υδροπάρκο.

Προτείνεται, λοιπόν, η κατεδάφιση µέχρι ποσοστού 30% στα
ήδη υφιστάµενα κτήρια. Συγκεκριµένα στο παλαιό υπόστεγο της
Ολυµπιακής Αεροπορίας και µάλιστα στο τµήµα του υποστέγου
που στη διάρκεια των Ολυµπιακών Αγώνων στέγαζε τα γραφεία
των δηµοσιογράφων. Προτείνεται η ανέγερση ποσοστού µέχρι
30% των ως άνω απαραίτητων κτηρίων στο θεµατικό πάρκο και
στο υδροπάρκο. Αυτά είναι τουαλέτες, αποδυτήρια, κτήριο ει-
σόδου των πάρκων, εκδοτήρια εισιτηρίων. Άρα, το στέγαστρο
που είχε τους δηµοσιογράφους θα γκρεµιστεί. Τα ίδια τετραγω-
νικά θα κτιστούν για να βοηθήσουµε αθλητικούς σκοπούς, κυρία
Σακοράφα. Με αυτόν τον τρόπο εξασφαλίζεται η οµαλή λει-
τουργία των δύο πάρκων χωρίς να αυξάνεται ο επιτρεπόµενος
συντελεστής δόµησης διότι όποια επιφάνεια των υφισταµένων
κτηρίων κατεδαφιστεί, ίση επιφάνεια θα κτιστεί στα νέα κτήρια.

Η κυρία Μερεντίτη έφυγε. Είπε για τα Τρίκαλα και για την Καρ-
δίτσα. Εµείς, είµαστε υποχρεωµένοι να ακολουθήσουµε το φά-
κελο. Το φάκελο τον βρήκαµε. Οι δύο δήµαρχοι αγωνίστηκαν και
µετά η επιτροπή διεκδίκησης. Έχουµε ένα φάκελο και είµαστε
υποχρεωµένοι να τον ακολουθήσουµε.

Αυτό θα συµβεί. Εκτός και αν µας δώσει µία άδεια, που δεν το
συζητάει αυτή τη στιγµή η ∆ΕΜΑ, για να µπορούµε να κάνουµε
οτιδήποτε άλλο.

Όµως τα πολιτιστικά πράγµατι πρέπει να τα κάνουµε σε όλη τη
Θεσσαλία και πρέπει να γίνουν σ’ όλη τη Θεσσαλία για να βοη-
θήσουµε όλη την κεντρική Ελλάδα να αναπτυχθεί. Έχουµε υπο-
χρέωση να το κάνουµε αυτό. Συµφωνούµε για τα Μετέωρα,
συµφωνούµε για τη λίµνη την εκπληκτική. Υπάρχουν περιοχές οι
οποίες είναι εκπληκτικές. Πρέπει λοιπόν να τα αναδείξουµε. Είναι
καλό για την Ελλάδα και είναι καλό για την κεντρική Ελλάδα. Ορι-
σµένα έργα -όπως λένε και το επαναλαµβάνω- µπορεί να µην
έχουν σχέση τόσο πολύ µε τους Μεσογειακούς Αγώνες, αλλά
είναι ευκαιρία λόγω των Μεσογειακών Αγώνων να γίνουν, ώστε
να αυξήσουν την ποιότητα ζωής των ανθρώπων που κατοικούν
στην κεντρική Ελλάδα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
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Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)
Όσο για τις καθυστερήσεις, η Γιάννα Αγγελοπούλου ανέλαβε

το Μάιο του 2000, αφού περάσαµε από Στρατήγη, Μπακούρη
κ.λπ.. Από τους Ολυµπιακούς Αγώνες αυτά τα οποία άφησαν
ιστορία και θα λέµε πάντα ότι και οι Νεοέλληνες κατάφεραν κι
έκαναν κάτι για να αποδείξουν ότι και αυτοί αξίζουν, είναι δύο
πράγµατα που δεν κόστισαν χρήµατα. Γιατί για ό,τι κόστισε χρή-
µατα πονάει ακόµη ο ελληνικός λαός.

Το ένα είναι ότι έγιναν οι τελετές έναρξης και λήξης από άν-
θρωπο ο οποίος ήταν άγνωστος σχετικά και δεν ζητάµε υπέρο-
γκες αµοιβές σε σχέση µε άλλους ενδεχοµένως ανθρώπους.
Άρα, λοιπόν, αυτό που κόστισε λίγα χρήµατα έµεινε στην Ιστορία.

Και το δεύτερο ήταν ο εθελοντισµός.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υφυπουργού)
Θα σταµατήσετε το κουδούνι, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ιωαννίδη, θα

το σταµατήσουµε, αλλά θα σας παρακαλέσω να µην κάνετε
αυτές τις παρεµβάσεις προς το Προεδρείο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Το λέω για
να µπορέσω να µιλήσω, για να µη χάνουµε το χρόνο. ∆ιότι θα
µου πείτε µετά ότι χάνουµε το χρόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το Προεδρείο ξέρει
τι πρέπει να κάνει, κύριε Ιωαννίδη.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Εποµένως
είναι ηλίου φαεινότερον το τι πήγε καλά στους Ολυµπιακούς
Αγώνες. ∆εν µιλάω για µεταολυµπιακές αξιοποιήσεις κ.λπ..

Έρχοµαι στον Προϋπολογισµό των Αγώνων, επειδή είπατε δύο
στοιχεία τα οποία δεν είναι στο νοµοσχέδιο. Σας είπα για το νο-
µοσχέδιο. Γιατί κάποτε πρέπει εδώ ο Βουλευτής να βγαίνει και να
µιλάει ακριβώς για το θέµα το οποίο συζητούµε. Ο προϋπολογι-
σµός της ΟΕΜΑ λοιπόν για τα έτη 2009-2013 αποτελεί προϊόν
µιας σειράς ρεαλιστικών υποθέσεων εργασίας, µε γνώµονα τη
διασφάλιση της παροχής υπηρεσιών υψηλής ποιότητας στο σύ-
νολο της µεσογειακής οικογένειας και τήρηση των δεσµεύσεων
που καταγράφηκαν στο φάκελο διεκδίκησης των Αγώνων και την
παραγωγική αξιοποίηση του στελεχιακού δυναµικού της Επι-
τροπής.

Στο επιχειρησιακό σχέδιο πραγµατοποιείται σύνοψη του προ-
ϋπολογισµού εξόδων των λειτουργικών περιοχών, µε στόχο τη
σχηµατοποίηση µιας σηµαντικής εικόνας για τον χρηµατοοικο-
νοµικό προγραµµατισµό της ΟΕΜΑ, καθώς και προσέγγιση κα-
τανοµής των εκτιµώµενων εσόδων και των αναγκών ενίσχυσης
από τον κρατικό προϋπολογισµό. Τα µεγαλύτερα ποσοστά επί
του συνολικού προϋπολογισµού εξόδων προβλέπεται να δαπα-
νηθούν: για τις ανάγκες των λειτουργικών περιοχών αθληµάτων
15%, µάρκετινγκ και επικοινωνίας και χορηγιών 14%, ενώ σηµα-
ντικό κοµµάτι καταλαµβάνει και ο προϋπολογισµός της χρηµα-
τοοικονοµικής διαχείρισης 11%, που περιλαµβάνει και το κόστος
προµηθειών, επίπλων, εξοπλισµού και στολών.

Στο συνολικό κόστος των 76.000.000 δεν συµπεριλαµβάνεται
το εκτιµώµενο κόστος των µεσογειακών προσαρµογών. Είναι
16.670.000. Υπάρχει δέσµευση του κράτους για πλήρη χρηµα-
τοδότηση. Το ύψος της κρατικής επιχορήγησης καθορίζεται από
τη διαφορά µεταξύ προϋπολογιστικών εσόδων και εξόδων, που
σχετίζονται µε τη διοργάνωση των Αγώνων. Μία αρχική εκτίµηση
για το ύψος, την πηγή προέλευσης και την χρονική κατανοµή των
εσόδων παρουσιάζεται σε πίνακα και θα κάνουµε µία συζήτηση
µόνο για τα θέµατα αυτά.

Η επιχορήγηση που εµφανίζεται στον παραπάνω πίνακα
αφορά το µετοχικό κεφάλαιο της «ΒΟΛΟΣ 2013» και ορίζεται σε
28.000.000. Το µετοχικό κεφάλαιο αναλαµβάνεται και καλύπτεται
εξ ολοκλήρου από το Ελληνικό ∆ηµόσιο. Η καταβολή του κεφα-
λαίου γίνεται τµηµατικά, µε την πρώτη δόση σε ένα µήνα από τη
δηµοσίευση του νόµου στην Εφηµερίδα της Κυβέρνησης, ενώ το
υπόλοιπο σε τέσσερις ετήσιες δόσεις από το 2010 έως το 2013.

Για το Μεσογειακό Χωριό που ρωτήσατε οι ενέργειες που
έχουν γίνει είναι ότι οριστικοποιήθηκε η παραχώρηση στον ΟΕΚ
έκτασης από το ∆ήµο Λάρισας για την ανέγερση του Μεσογεια-
κού Χωριού της Λάρισας, για εκατόν εξήντα οκτώ κατοικίες. Η
έκταση είναι διακόσια πενήντα στρέµµατα και βρίσκεται έναντι

του Αθλητικού Κέντρου Νεάπολης Λάρισας. Καταρτίστηκε από
τις Υπηρεσίες του ΟΕΚ το πολεοδοµικό σχέδιο και για την έκταση
της Λάρισας.

Παρουσιάστηκε η πρόταση των δύο Χωριών στη Συντονιστική
Επιτροπή της ∆ΕΜΑ που επισκέφθηκε το Βόλο και τη Λάρισα και
κατεγράφησαν τα ερωτήµατα που είχε η Επιτροπή σε θέµατα µε-
σογειακής χρήσης του Χωριού στη βαµβακουργία.

Καταρτίστηκε αµέσως ειδική µελέτη-τεύχος για τη µεσογειακή
χρήση του Χωριού µε βάση τόσο τις προδιαγραφές του φακέ-
λου όσο και την εµπειρία των Ολυµπιακών Αγώνων.

Παρουσιάστηκε η µελέτη της µεσογειακής χρήσης του Χωριού
στη συνέλευση της Εκτελεστικής Επιτροπής της ∆ΕΜΑ στην Πε-
σκάρα.

Υποβλήθηκε αίτηση στην Υπηρεσία Νεώτερων Μνηµείων του
Βόλου για την έγκριση της κατεδάφισης των κτισµάτων στη βαµ-
βακουργία.

Ολοκληρώθηκε ο φάκελος της πολεοδοµικής µελέτης και των
όρων δόµησης της βαµβακουργίας. Έχει υποβληθεί για έγκριση
στο ΥΠΕΧΩ∆Ε και εγκρίθηκε ήδη από το δηµοτικό συµβούλιο του
∆ήµου Νέας Ιωνίας Βόλου, όπου βρίσκεται σε διαδικασία ανάρ-
τησης. Παράλληλα, εκδόθηκε η απόφαση του ΚΑΣ για την
έγκριση της κατεδάφισης του παλιού εργοστασίου.

Υποδοµές των µεσογειακών έργων. Όλες σχεδόν οι απαιτού-
µενες για τους Αγώνες εγκαταστάσεις υπάρχουν, αλλά απαιτούν
παρεµβάσεις για να ανταποκρίνονται στις απαιτήσεις της διορ-
γάνωσης είτε αυτό αφορά εγκαταστάσεις, στις οποίες είναι προ-
γραµµατισµένη η διεξαγωγή των Αγώνων είτε προπονητήρια.

Οι νέες εγκαταστάσεις είναι λίγες. Η Κάρλα –το κωπηλατο-
δρόµιο- το Κλειστό Γυµναστήριο για χάντµπολ, το Κέντρο Ιππα-
σίας, ο Ιστιοπλοϊκός Όµιλος και το νέο γήπεδο ποδοσφαίρου στη
Λάρισα, καθώς και το κολυµβητήριο.

Η Ελληνική Κυβέρνηση διά του αρµόδιου Υπουργού Οικονο-
µίας και Οικονοµικών έχει ήδη εγκρίνει το συνολικό προϋπολο-
γισµό για τα παραπάνω αθλητικά έργα, που είναι 81.000.000
ευρώ. Εγώ πιστεύω ότι θα πάνε πιο κάτω και το λέω αυτό από το
Βήµα της Βουλής.

Στο ποσό αυτό δεν συµπεριλαµβάνεται η δαπάνη για το νέο
γήπεδο ποδοσφαίρου στη Νεάπολη της Λάρισας, το οποίο επι-
βαρύνει αποκλειστικά την ιδιωτική εταιρεία που έχει αναλάβει την
κατασκευή του, συµπεριλαµβανοµένης και της κατασκευής των
γηπέδων τένις –πλην του κυρίου γηπέδου- καθώς και οι δαπάνη
για τις προσωρινές κατασκευές, που είναι αξίας 1.000.000 ευρώ.

Πρέπει επίσης να σηµειωθεί ότι όλες οι σχετικές διαδικασίες
για την κατασκευή του νέου γηπέδου ποδοσφαίρου στη Λάρισα
και των γηπέδων τένις έχουν ολοκληρωθεί εκ µέρους της πολι-
τείας.

Ο χρόνος έναρξης των έργων για την υλοποίηση τόσο των
νέων έργων όσο και των άλλων –όποιος ανοίξει το φάκελο και
διαβάσει, θα τα δει- είναι η διετία 2011-2012. Μέχρι τότε είναι οι
µελέτες. Η δική µας τεράστια αγωνία ήταν για το Μεσογειακό
Χωριό, στο οποίο καθυστερήσαµε, χωρίς να έχουµε καµµία ευ-
θύνη. Γιατί την ώρα που έδειχναν το οικόπεδο, ήξεραν τι είναι το
οικόπεδο. ∆εν υπάρχει ντόπιος που να µην ξέρει.

Εποµένως, όταν εµείς βρισκόµαστε προ απροόπτου και
έχουµε έναν χώρο, τον οποίο δεν τον έχουµε, είναι θαύµα και ευ-
λογία το ότι καταφέραµε και λύσαµε αυτό το πρόβληµα, µε τη
βοήθεια του ∆ήµου της Νέας Ιωνίας και του ∆ήµου Λάρισας,
ώστε για το σοβαρότερο έργο που είναι το Μεσογειακό Χωριό
να µην έχουµε πρόβληµα και να κατασκευαστεί.

Συνεπώς, αν δείτε το φάκελο, θα καταλάβετε ότι δεν αργή-
σαµε καθόλου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώστε πα-
ρακαλώ, κύριε Υφυπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Τελείωσα,
κύριε Πρόεδρε.

Βλέπουµε, λοιπόν, το φάκελο και την υλοποίηση. Ήδη έχουµε
κάνει εργασίες ως Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού για τα τέσ-
σερα έργα, τα οποία ανέφερα στην Επιτροπή. Αύριο θα µιλήσω
επί του νοµοσχεδίου. Όσα σας είπα σήµερα ήταν απαντήσεις
στις αγωνίες που αναφέρατε, που δεν είναι όµως στο σχέδιο
νόµου. Πιστεύω να έλυσα ορισµένες απορίες. Θα γίνουν δύο συ-
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νεδριάσεις στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων, να καθί-
σουµε να µιλήσουµε, να πείτε τις απόψεις σας και να συζητή-
σουµε αποκλειστικά για τα έργα.

Αύριο, λοιπόν, θα επανέλθω και θα µιλήσω επί του νοµοσχε-
δίου.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έχουν ζητήσει το
λόγο οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι του ΚΚΕ, του ΣΥΡΙΖΑ και
του ΛΑΟΣ και θα πάµε µε τη σειρά της δύναµης των κοµµάτων.

Θα ξεκινήσουµε µε την κ. Μελά, Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπο
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

Ορίστε, κυρία Μελά, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Συζητάµε σήµερα για τους Μεσογειακούς Αγώνες του 2013.

Αν θέλουµε να ακριβολογούµε, συζητάµε για τη διαχείριση των
Μεσογειακών Αγώνων του 2013. Κι εδώ σ’ ένα νοµοσχέδιο που
αφορά το Υπουργείο Πολιτισµού που ρυθµίζει ζητήµατα αθλητι-
σµού και πολιτισµού, πάλι συγκρούονται δύο δρόµοι ανάπτυξης.

Τα έργα που πρόκειται να γίνουν, για ποιον θα γίνουν και ποιον
θα ωφελήσουν; Αυτό είναι σχετικό µε την ίδια την ιδεολογία των
αγώνων και µε το πώς αντιλαµβανόµαστε τον αθλητισµό σε
σχέση µε την πνευµατική και τη σωµατική υγεία και τις επιπτώ-
σεις των έργων στο περιβάλλον.

Μπαίνει το ζήτηµα τι εννοεί η Κυβέρνηση σήµερα, όπως τι εν-
νοούσαν τότε στους Ολυµπιακούς Αγώνες, όταν ακούγονται λέ-
ξεις, όπως η «αξιοποίηση των υποδοµών». Πραγµατικά το µεγάλο
ζήτηµα είναι, αξιοποίηση για ποιον; Αξιοποίηση για τους εργα-
ζόµενους, για τα λαϊκά στρώµατα, για τη νεολαία, για τους µα-
θητές, ή αξιοποίηση για το ιδιωτικό κεφάλαιο; Αυτό, δηλαδή, που
έχουµε βιώσει όλοι, όταν τα φώτα των Ολυµπιακών Αγώνων
έσβησαν.

Ο χαρακτήρας του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου που συζητάµε,
όπως και τα κοµµάτια του που αναφέρονται σε άλλα ζητήµατα
του Υπουργείου Πολιτισµού στην κυριολεξία αντιµετωπίζουν το
δικαίωµα στον αθλητισµό στο πλαίσιο των κανόνων της ελεύθε-
ρης αγοράς. Αυτό απέχει παρασάγγας από την έννοια του αθλη-
τισµού, όπως ακριβώς όλοι µας την κατανοούµε ή θα θέλαµε να
την κατανοούµε ή τουλάχιστον όπως εµείς στο Κοµµουνιστικό
Κόµµα την κατανοούµε, που ο αθλητισµός είναι πνεύµα αλλη-
λεγγύης, επικοινωνίας, άµιλλας, συνεργασίας και αρµονίας.

Ο αθλητισµός –και µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο- αντιµετω-
πίζεται σαν εµπόρευµα, όπως άλλωστε και στα άρθρα εκείνα που
αναφέρονται στον πολιτισµό. Οι επιδόσεις, όταν η Κυβέρνηση µι-
λάει για τον αθλητισµό, έτσι και αλλιώς είναι σε άµεση συνάρ-
τηση µε την αγορά. Και αυτό για µας, για το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδος είναι η στρέβλωση του ίδιου του αθλητικού ιδε-
ώδους. Το νοµοσχέδιο παραβιάζει κανόνες και κανονισµούς δί-
νοντας στη Βουλή το ρόλο να νοµιµοποιεί εκ των υστέρων,
ζητήµατα που σχετίζονται µε το ΥΠΕΧΩ∆Ε, µε τα κτήρια.

Θα πρέπει να πούµε ότι η ουσία του νοµοσχεδίου είναι ότι ο
αθλητισµός, δηλαδή οι Μεσογειακοί Αγώνες του 2013, είναι
«πεδίο δράσης λαµπρό» των µεγάλων επιχειρήσεων, όπως άλ-
λωστε είχε γίνει και µε τους Ολυµπιακούς Αγώνες. Βλέπουµε –
αυτό λέει και η εµπειρία- ότι τα έργα σήµερα εκχωρούνται.

Να δούµε όµως, ποιο είναι το µεγάλο ζήτηµα. Τι είναι αυτές οι
διοργανώσεις; Τι σηµαίνουν αυτές οι φιέστες; Είναι συνδεδεµέ-
νες µε τις πραγµατικές λαϊκές ανάγκες για άθληση; Σχετίζονται
µε την έννοια της ανάπτυξης προς όφελος του λαού της περιο-
χής; Τι είναι αυτοί οι Αγώνες; Είναι ο παρά φύσιν πρωταθλητι-
σµός, η ντόπα και το εµπόριο των φαρµάκων, αυτή η στρέβλωση,
ο αθλητισµός-επιχείρηση;

Εµείς είµαστε αντίθετοι µε τη φιλοσοφία του συγκεκριµένου
νοµοσχεδίου. Με τα προγράµµατα που θα υλοποιήσει σε συνερ-
γασία µε το ιδιωτικό κεφάλαιο µέσω των Σ∆ΙΤ. Παρ’ όλο που δεν
συζητάµε αυτή τη στιγµή τα συγκεκριµένα πράγµατα, όπως είπε
πριν και ο κύριος Υπουργός, είναι γνωστό ότι µέσα από τα Σ∆ΙΤ
θα γίνουν µια σειρά από πράγµατα κι αυτό είναι σε βάρος των
λαϊκών συµφερόντων.

Το νοµοσχέδιο ανοίγει δρόµο, πάλι στο όνοµα εξυπηρέτησης
ιδιωτικών συµφερόντων, να υπάρξουν αρνητικές συνέπειες στο

περιβάλλον. Εκχώρηση εκ των υστέρων χώρων. Αυτό το ζήσαµε
µε τους Ολυµπιακούς Αγώνες. Ήδη υπάρχουν οι τεράστιοι αγώ-
νες του λαού του Λεκανοπεδίου σε σχέση µε τη χρήση των Ολυ-
µπιακών χώρων και τα αποτελέσµατα είναι φανερά.

Το µεγάλο κοµµάτι είναι πώς αντιλαµβάνεται σήµερα η Κυ-
βέρνηση –και πώς αντιλήφθηκε και παλαιότερα η Κυβέρνηση
στους Ολυµπιακούς Αγώνες- το ζήτηµα των εργασιακών σχέ-
σεων που θα στηρίξουν όλη αυτή την τεράστια διοργάνωση. Οι
εργασιακές σχέσεις που προβλέπονται είναι µέσα από την ελα-
στικοποίηση των δικαιωµάτων των εργαζοµένων, τη συµπίεση
τους προς τα κάτω µέσα από «STAGE», συνολικά µέσα από το
θεσµό των συµβασιούχων και από εργαζόµενους οµήρους. Βε-
βαίως δεν έχει και τόση σηµασία αν θα είναι Θεσσαλοί ή από πού
θα είναι, αλλά σηµασία είναι ότι δεν θα εξασφαλιστεί κανενός εί-
δους εργασία. Θα είναι προσωρινή δουλειά.

Και εδώ υπάρχει ένα ακόµη ζήτηµα. Οι αξίες της συλλογικό-
τητας και της άµυνας, που είναι µέσα στα ιδεώδη του αθλητι-
σµού. Μέσα από το συγκεκριµένο τρόπο αντίληψης για τη
διοργάνωση των Μεσογειακών Αγώνων καταρρακώνονται. Και
καταρρακώνονται µέσα από την εµπορευµατοποίηση, µέσα από
τη διαφηµιστική προβολή των χορηγών, µέσα από το σφιχτό ενα-
γκαλισµό των ίδιων των αγώνων από την εµπορευµατική δράση,
µέσα από το «ξέπλυµα» χρήµατος.

Εµείς, λοιπόν, ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, απέναντι σε
αυτήν την εµπορευµατοποίηση του αθλητισµού αντιτάσσουµε το
µεγάλο ζήτηµα του ότι αντιλαµβανόµαστε και τους Μεσογεια-
κούς Αγώνες και όλων των ειδών τις µεγάλες διοργανώσεις µέσα
στο πνεύµα του διεθνισµού, της αλληλεγγύης και της φιλίας των
λαών, ως µία διοργάνωση που θα έπρεπε να συγκεντρώνει ως
στόχο την ανάπτυξη πρώτα απ’ όλα του αθλητισµού, στη βάση
της ενίσχυσης και του µαζικού λαϊκού αθλητισµού και της συµ-
µετοχής των φορέων και των κατοίκων της περιοχής.

Για µας, το κεφαλαιώδες, όταν συζητάµε για αθλητισµό, είναι
ο αθλητισµός δωρεάν δικαίωµα για όλους, είναι ο αθλητισµός
στο σχολείο, ο αθλητισµός των εργαζοµένων, η δυνατότητα των
εργαζοµένων να αθληθούν και αυτό βεβαίως, δεν είναι ξεκοµ-
µένο από τα γενικότερα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι ερ-
γαζόµενοι, από την υγειονοµική φροντίδα των αθλητών και από
τις υποδοµές που θα είναι ελεύθερες για το λαό.

Για να περάσω τώρα στο δεύτερο κοµµάτι, στο κοµµάτι που
σχετίζεται µε ρυθµίσεις που αφορούν συνολικότερα το Υπουρ-
γείο Πολιτισµού, θα πρέπει να πούµε, κύριοι Βουλευτές, ότι τα
«φώτα» του Μουσείου της Ακρόπολης, των εγκαινίων έσβησαν
και βεβαίως, όλη η Ελλάδα είναι περήφανη, όπως έχουµε ξανα-
πεί, για το περιεχόµενο του Μουσείου της Ακρόπολης. Και εµείς
θα συµφωνήσουµε ότι είναι λάθος να λέγεται «τα Μάρµαρα του
Παρθενώνα». ∆εν είναι οποιαδήποτε µάρµαρα. Είναι γλυπτά.
Εµπεριέχουν την ανθρώπινη εργασία στην ύψιστη µορφή της,
στην τέχνη.

Ως προς το νέο Μουσείο, λοιπόν, της Ακρόπολης µε τις ρυθ-
µίσεις που προβλέπει το νοµοσχέδιο, προχωράει η Κυβέρνηση
στο να ζητάει από τη Βουλή να νοµιµοποιήσει εκ των υστέρων
παραβάσεις πολεοδοµικές που έχουν ήδη γίνει, έχουν ήδη κα-
τασκευαστεί.

Και εδώ είναι και ένα ζήτηµα, κύριε Υπουργέ, ποιο ρόλο επι-
φυλάσσει η Κυβέρνηση για τη Βουλή, να έρχεται να δίνει νοµι-
µοποίηση σε έργα που έχουν ήδη πραγµατοποιηθεί, όπως,
άλλωστε, είχε κάνει και το ΠΑ.ΣΟ.Κ. Και θα θυµίσω -το είπε και
ο εισηγητής µας- ως προς το ίδιο το Μουσείο της Ακρόπολης,
όταν είχε χωροθετηθεί ότι θα γίνει στη συγκεκριµένη θέση και εί-
χαµε διαφωνήσει, µια σειρά ρυθµίσεις που δεν υπήρχε περί-
πτωση να πάρουν άδεια από τις πολεοδοµίες, ήρθαν και δόθηκαν
άδειες από τη Βουλή. Αυτό είναι µία πάγια τακτική των κυβερνή-
σεων, κατά παρέκκλιση.

Επίσης, θα πρέπει να πούµε ότι µε το συγκεκριµένο νοµοσχέ-
διο και µε την τροπολογία που κατατέθηκε πρόσφατα πάλι για
το θέµα του Μουσείου της Ακρόπολης, επιβεβαιώνεται το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδας σε µία πρόβλεψη που είχε κάνει, όταν
αποσχίστηκε το Μουσείο της Ακρόπολης από την Αρχαιολογική
Υπηρεσία. Είχαµε προβλέψει ότι αυτό είναι το πρώτο βήµα για
τη σταδιακή ιδιωτικοποίηση της πολιτιστικής κληρονοµιάς. Ήδη
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έχετε φέρει σήµερα τροπολογίες και µέσα σ’ αυτές τη διεύ-
ρυνση, αν θέλετε, της ιδιωτικοποίησης κάποιων λειτουργιών του
Μουσείου.

Και θα πρέπει να πούµε ότι υπάρχει και ένα σκέλος το οποίο
είχε καταγγελθεί από τότε. Τα έσοδα του Μουσείου, που αυτήν
τη στιγµή και µε την τροπολογία που φέρνετε, θα στερούν συ-
νολικά την Αρχαιολογική Υπηρεσία και τα µικρότερα µουσεία από
χρήµατα τα οποία µέχρι στιγµής διατίθενται συνολικά για το έργο
διάσωσης της πολιτιστικής κληρονοµιάς.

Επίσης, να πούµε ότι µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, η Κυ-
βέρνηση επιχειρεί, ζητώντας από τη Βουλή λευκή επιταγή προς
τον Υπουργό Πολιτισµού για έκδοση Προεδρικού ∆ιατάγµατος,
να ρυθµίσει θέµατα µουσικής παιδείας, τις προϋποθέσεις και τη
διαδικασία αναγνώρισης τίτλων µουσικών σπουδών που σήµερα
είναι αδιαβάθµητες, όπως ξέρετε.

Εµείς λέµε ότι δεν θεωρούµε ότι πρέπει µε «λευκή επιταγή» να
διαµορφώνονται οι όροι και οι προϋποθέσεις για την αναγνώριση
τίτλων σπουδών. Θεωρούµε ότι η µουσική εκπαίδευση στη χώρα
µας, όπως και η θεατρική και συνολικά η καλλιτεχνική παιδεία,
θα πρέπει να διαπερνά όλη τη ραχοκοκαλιά της εκπαίδευσης
µέσα στο σύστηµα της αποκλειστικά δηµόσιας και δωρεάν παι-
δείας.

Επίσης, να πω ότι υπάρχει σοβαρό ζήτηµα µε το κανόε-καγιάκ
και το χώρο του Ελληνικού, όπου το νοµοσχέδιο θέτει ζητήµατα
παραπέρα εµπορευµατοποίησης των χώρων αυτών και εµείς
έχουµε συνταχθεί µε τους…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): ∆εν είναι
παραπέρα. Το είπα µε τη µεγαλύτερη σαφήνεια.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Το είπατε. Ήδη οι χώροι αυτοί έχουν
εκχωρηθεί στο ιδιωτικό κεφάλαιο. Από αυτή την άποψη, λοιπόν,
εµείς θεωρούµε ότι είναι µια λάθος πολιτική, µια πολιτική που
εξυπηρετεί συγκεκριµένα οικονοµικά συµφέροντα, ενώ έπρεπε
να έχουν διατεθεί, όπως ζητάει και ο λαός της περιοχής, για τον
αθλητισµό και τον πολιτισµό για τους κατοίκους της περιοχής
και συνολικά του Λεκανοπεδίου. Είναι λαϊκή περιουσία και ως τέ-
τοια θα έπρεπε να προστατευθεί.

Τέλος, θα ήθελα να πω ότι υπάρχει το ζήτηµα µε τις χορηγίες
που βεβαίως ζητάτε µια ρύθµιση τεχνική, αλλά θα πρέπει να
πούµε ότι στο όνοµα της χορηγίας έχουν διαπραχθεί τεράστια
εγκλήµατα σε βάρος του πολιτισµού. Και µη δηµιουργούµε συγ-
χύσεις. Άλλο πράγµα είναι η δωρεά προς το κράτος για την ανά-
πτυξη πολιτιστικών δραστηριοτήτων και άλλο πράγµα είναι αυτό
που και εσείς σήµερα και οι προηγούµενες κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ έχουν υλοποιήσει µέσα από τους νόµους για την πολιτι-
στική χορηγία. Εµείς λέµε ότι αυτός ο εναγκαλισµός της καλλι-
τεχνικής δηµιουργίας µε τα συµφέροντα του µεγάλου
κεφαλαίου, των επιχειρηµατιών, αλλοιώνει τη φύση του ίδιου του
πολιτισµού.

Για όλους τους παραπάνω λόγους, το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας, όπως είπαµε, καταψηφίζει το συγκεκριµένο νοµοσχέ-
διο και θεωρούµε ότι οι Μεσογειακοί Αγώνες Βόλου 2013, που
εµείς θα συµφωνήσουµε να είναι Λάρισας-Βόλου 2013, θα
έπρεπε να γίνουν σε συνεργασία µε τις οµοσπονδίες της περιο-
χής και υπό την εποπτεία και µόνο της Γενικής Γραµµατείας
Αθλητισµού του Υπουργείου Πολιτισµού, χωρίς να είναι αυτή η
ανώνυµη εταιρεία, η οποία τελικά µε τη δοµή της και µε τις λει-
τουργίες της θα συµβάλλει ακόµη παραπέρα στην εµπορευµα-
τοποίηση αυτού του ύψιστου αγαθού που είναι ο αθλητισµός.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η Κοι-

νοβουλευτική Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ευαγγελία Αµµανατί-
δου-Πασχαλίδου.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε ένα
ακόµη πολυνοµοσχέδιο του Υπουργείου Πολιτισµού που κινείται
στο πλαίσιο, όχι της ανάδειξης του αθλητισµού και των αναπτυ-
ξιακών µοντέλων που σέβονται το περιβάλλον και θα µείνουν ως
παρακαταθήκη υποδοµών στις τοπικές κοινωνίες, αλλά κινείται
στο ίδιο πρότυπο των Ολυµπιακών Αγώνων που πληρώνουν
ακόµη οι φορολογούµενοι πολίτες και βέβαια θα συνεχίσουν και

οι επόµενες γενιές.
Για τις Ολυµπιακές εγκαταστάσεις είχαµε δει τι έχει συµβεί.

Πρώτον, η απαξίωση. Ρηµάζουν και είναι έγκληµα να στερούνται
οι πολίτες αθλητικούς χώρους και εγκαταστάσεις που θα έπρεπε
να έχουν περάσει στις τοπικές κοινωνίες και να είναι ανοιχτές σε
όλους τους πολίτες.

∆εύτερον, εκποιούνται ή παραχωρούνται σε ηµέτερους που
εµπλέκονται σε «ιερά σκάνδαλα», όπως της Μονής Βατοπεδίου,
αντί να δίδονται σε δηµόσιους οργανισµούς, όπως προείπα και
υπηρεσίες. Και εδώ θέλω να πω για το Υπουργείο Απασχόλησης
και Κοινωνικής Προστασίας που παραγκωνίστηκε µε τις ευλογίες
βέβαια του Εφραίµ και πολλών άλλων.

Όσες εταιρείες ενεπλάκησαν στα Ολυµπιακά Έργα, έφαγαν
µε «χρυσά κουτάλια», ενώ κάποια έργα έµειναν ηµιτελή. Όµως,
ο ελληνικός λαός καλείται να πληρώσει την κατασπατάληση του
δηµόσιου χρήµατος µέσα από φοροεπιδροµές που η Κυβέρνηση
ψηφίζει στα προτεινόµενα νοµοσχέδια, ενώ απαλλάσσει προ-
κλητικά το µεγάλο κεφάλαιο.

Εµείς ως Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς δεν αντι-
τασσόµαστε στα έργα, στις υποδοµές, στους αθλητικούς αγώ-
νες, αλλά στην πολιτική σας, κύριοι της Κυβέρνησης και κυρίες
και κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Αλληλοκατηγορείστε
για τις ίδιες πολιτικές, όταν τα αναπτυξιακά σας µοντέλα έχουν
ως στόχευση τη διαχείριση δηµόσιου πλούτου και το πέρασµά
τους σε ιδιωτικά χέρια, χωρίς να λαµβάνεται υπ’ όψιν ο παράγων
«άνθρωπος» και ο παράγων «περιβάλλον». Κατά τα άλλα βέβαια,
κάποιοι ευαγγελίζονται την «πράσινη ανάπτυξη».

Αυτό το νοµοσχέδιο που αναφέρεται στους Μεσογειακούς
Αγώνες-Βόλος 2013 -και καλά ειπώθηκε εδώ ότι δεν θα έπρεπε
να είναι µόνο Βόλος, αλλά και Λάρισα µαζί, Βόλος-Λάρισα 2013-
δεν µας έχει πείσει ότι θα φέρει ανάπτυξη στο σύνολο της Θεσ-
σαλίας. ∆εν υπάρχει πλάνο για τον προϋπολογισµό όλων των
έργων και βέβαια, µέσα σ’ αυτά τα έργα είναι οι αθλητικές υπο-
δοµές, το Μεσογειακό Χωριό, η ηλεκτροκίνηση Βόλου, οι υπο-
δοµές της περιοχής, τα συνοδευτικά έργα, ο Προαστιακός
Σιδηρόδροµος, η Περιφερειακή Οδός Βόλου, το τραµ, ο εκσυγ-
χρονισµός λιµανιών.

Και εδώ επειδή είπα «εκσυγχρονισµός λιµανιών», θέλετε να κά-
νετε σε µια περιοχή, αν δεν κάνω λάθος, του ∆ήµου Ιωλκού, να
χωροθετήσετε εκεί -εκεί είναι µία έκταση για να γίνει το γκολφ
που εσείς θέλετε- να κάνετε τουριστικό λιµένα. Και αν θυµάµαι
καλά, σε άλλο νοµοσχέδιο είχε περάσει µία τροπολογία για του-
ριστικούς λιµένες που θα είναι ιδιωτικοί.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): ∆εν ξέ-
ρετε ότι το γκολφ…

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κύριε Υπουργέ, αφή-
στε µε να µιλήσω. Εσείς µιλήσατε. Αν θέλετε, µιλήστε µετά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Υφυπουργέ,
σας θυµίζω ότι κατά τον Κανονισµό αν θέλετε να πάρετε το λόγο,
θα πρέπει να το ζητήσετε από το Προεδρείο. Και όταν υπάρχει
οµιλητής στο Βήµα, θα πρέπει να συµφωνήσει για τη διακοπή
που θα επιχειρήσετε να κάνετε.

Θα σας παρακαλέσω να µην το επαναλάβετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Να µου

έδινε το χρόνο ο προηγούµενος Πρόεδρος που δεν ήξερε και
δεν µου έδωσε το χρόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ιωαννίδη,
κάντε τον κόπο να διαβάσετε πάλι τον Κανονισµό της Βουλής.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ξέρω
πολύ καλά τον Κανονισµό της Βουλής.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο συνάδελφός µου,
ο προηγούµενος Πρόεδρος, ο Προεδρεύων που κατέβηκε από το
Έδρανο του Προεδρείου πριν ανέβω εγώ, εφήρµοσε ορθά τον
Κανονισµό.

Ο Κανονισµός γράφει στο σχετικό άρθρο ότι όταν Υφυπουρ-
γός ζητά το λόγο, παίρνει το λόγο για το ήµισυ του χρόνου που
δικαιούται ο Υπουργός. Όµως, σας λέω …

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ο οποίος
είναι παρών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): ∆εν λέει κάτι τέτοιο
το άρθρο. Όµως, όπως είδατε, στην ουσία άφησα να εξελιχθεί η
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δική σας τοποθέτηση και σας διέθεσα δεκαπέντε λεπτά, δηλαδή
σχεδόν διπλάσιο χρόνο από τον αρχικό χρόνο που σας είχε πα-
ραχωρηθεί από τον προκάτοχό µου. Άρα, δεν έχετε δικαίωµα
τώρα να παραπονιέστε.

Αν θέλετε, επίσης, µετά τους οµιλητές, µετά τους Κοινοβου-
λευτικούς…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): …(δεν
ακούστηκε)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μισό λεπτό, κύριε
Ιωαννίδη. Σας παρακαλώ! Μάθετε να ακούτε. Εδώ κάνουµε ένα
διάλογο και πετάγεστε συνεχώς.

Έχετε, λοιπόν, δικαίωµα από τον Κανονισµό της Βουλής να κά-
νετε τρίλεπτες παρεµβάσεις. Αν κρίνετε κάποια στιγµή ότι µετά
από όσα ακούτε από τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους ότι
χρειάζεστε µια τρίλεπτη παρέµβαση, ευχαρίστως θα σας δώσω
το χρόνο, όπως προβλέπει ο Κανονισµός. Όµως, θα σας παρα-
καλούσα να µην διακόπτετε συνεχώς. ∆ιακόψατε νωρίτερα την κ.
Μελλά και είπα να µην παρέµβω. Τώρα διακόπτετε την κ. Αµµα-
νατίδου και πετάγεστε κάθε τόσο. Θα πρέπει να εφαρµόσουµε
τον Κανονισµό.

Κυρία Αµµανατίδου, συνεχίστε.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Νοµίζω, βέβαια, ότι ο χρόνος θα µου δοθεί µετά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα έχετε ανοχή χρό-

νου εκ των πραγµάτων.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Άκουσα τον εισηγητή

της Νέας ∆ηµοκρατίας, τον κ. Αγοραστό, να λέει ότι είναι υπε-
ρήφανος για το έργο. Τι νόηµα έχει σήµερα να νιώθει κάποιος
υπερήφανος; Ας έρθει το 2013, ας δούµε τα έργα που θα παρα-
δοθούν στο τέλος, ας κοστολογήσουµε τους τελικούς προϋπο-
λογισµούς, ας δούµε τι θα γίνει µε τις απαλλοτριώσεις και µετά
το 2013 να κάτσουµε και να δούµε τι θα γίνουν οι όποιες εγκα-
ταστάσεις έχουν γίνει µέχρι τότε και τα οφέλη των τοπικών κοι-
νωνιών και τότε θα καταλήξουµε ποιος τελικά είναι υπερήφανος
και ποιος όχι.

Το νοµοσχέδιο αυτό καθορίζει τους όρους σύστασης ανώνυ-
µης εταιρείας για τη διαχείριση των Μεσογειακών Αγώνων. Η
εταιρεία που θα συσταθεί θα διαχειριστεί τους Μεσογειακούς
Αγώνες και πουθενά δεν αναφέρεται η πολιτιστική «Μεσογει-
άδα», που αποτελεί µία από τις πιο σηµαντικές πλευρές της διορ-
γάνωσης.

Οι χρηµατοδοτήσεις δεν είναι εξασφαλισµένες και µέσα από
το νοµοσχέδιο γίνεται µεγάλη µνεία για τις χορηγίες. Εκεί βασί-
ζεται τελικά η Κυβέρνηση, στις χορηγίες, για ένα τόσο µεγάλο
έργο; Αν δεν υπάρχει σήµερα η ξεκάθαρη εικόνα του συνολικού
κόστους όλων των έργων µε κατανεµηµένους και εξασφαλισµέ-
νους προϋπολογισµούς, ξεκινάµε λάθος. Το έργο αυτό το έχουµε
ξαναδεί µε τους Ολυµπιακούς Αγώνες.

Κανένας λόγος δεν γίνεται για το περιβάλλον, για τις χρήσεις
γης, τους όρους δόµησης, τους υδατικούς πόρους, τους βιολο-
γικούς καθαρισµούς.

Η χωροθέτηση γκολφ, κύριε Υπουργέ, είναι επιβεβληµένη για
τους Μεσογειακούς Αγώνες. Προβλέπεται; Θα µου απαντήσετε
µετά στην οµιλία σας. Όλοι θυµόµαστε την επιµονή κάποιων
γύρω από τη χωροθέτηση µιας συγκεκριµένης περιοχής για
γκολφ, που εµπλέκεται, βέβαια, και η Μητρόπολη ∆ηµητριάδος.

Και αναρωτιέµαι, πώς κάθε φορά άραγε πίσω από τα µεγάλα
έργα σε εµβέλεια και σε κόστος βρίσκεται µια µητρόπολη, ένα
µοναστήρι ή κάποιοι παράγοντες που τα προωθούν;

Και επειδή αναφέρθηκα στο γκολφ, επιµένετε σ’ ένα άθληµα,
που για µια µεσογειακή χώρα θα επιφέρει ανεπανόρθωτες κα-
ταστροφές στην περιοχή. Οι µόνοι κερδισµένοι θα είναι τα µε-
γάλα ξενοδοχεία που θα φέρουν κλειστά γκρουπ τουριστών. Το
κλειστό γκρουπ σηµαίνει ότι δεν βγαίνει από το ξενοδοχείο. ∆εν
θα έχουν καµµία σχέση και δεν θα αφήνουν κανένα κέρδος στις
τοπικές κοινωνίες, αλλά θα αυξάνουν µόνο τα δικά τους τα
κέρδη, δηλαδή των µεγαλοεπιχειρηµατιών.

Το αναπτυξιακό τουριστικό µοντέλο σας είναι καταστροφικό
για τη χώρα µας και δεν βοηθά τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις
που δραστηριοποιούνται γύρω από τον τουρισµό.

Ο εισηγητής µας Περικλής Κοροβέσης σας κατέθεσε το έγ-
γραφο του Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος, που αναφέρει ότι
υπάρχει καταστρατήγηση της κοινοτικής νοµοθεσίας για τα δη-
µόσια έργα. Αυτό µπορεί να οδηγήσει σε προσφυγές και να ανα-
στείλει τα έργα. Το έχετε λάβει υπ’ όψιν ή αν προκύψει, τότε θα
το αντιµετωπίσετε; Βέβαια, τον τρόπο εσείς θα µας τον πείτε.

Η Βουλευτής µας Σοφία Ανδριοπούλου περιέγραψε µε σαφή
τρόπο την εικόνα που προδιαγράφει το έργο. Εγώ θέλω να
σταθώ στους εργαζόµενους. Αναφέρεται ότι περιορίζεται σε πο-
σοστό 10% επί του προσωπικού συνόλου της ανώνυµης εται-
ρείας ο αριθµός των εργαζοµένων που προσλαµβάνονται µε
προγράµµατα «STAGE».

Οι αµοιβές, αντιµισθίες και αποζηµιώσεις του προσωπικού που
προβλέπονται στο άρθρο 22 και ο τρόπος καταβολής αυτών ορί-
ζονται µε κοινή υπουργική απόφαση. Εµείς πιστεύουµε ότι για
άλλη µια φορά µια µεγάλη αθλητική διοργάνωση θα στηριχθεί
αφενός µεν σε µια µικρή οµάδα αδρά αµειβόµενων εξωτερικών
τεχνοκρατών ή των αποσπασµένων από άλλες υπηρεσίες, αφε-
τέρου δε στην εκµετάλλευση των ελαστικά και επισφαλώς απα-
σχολουµένων νέων ανθρώπων µέσα από τα προγράµµατα
«STAGE», αλλά και των εθελοντών, που και αυτοί ανασφάλιστοι
θα προσφέρουν την εργασία τους εκτός των άλλων.

Η µετατροπή των Μεσογειακών Αγώνων σε εργαλείο προε-
κλογικών ρουσφετιών και οµηρίας µιας ακόµη γενιάς νέων ερ-
γαζόµενων είναι προ των πυλών. Το είδαµε µε τους
Ολυµπιακούς. Αύριο θα γίνει µε τους Μεσογειακούς. Μεθαύριο
µε κάτι άλλο. Θα βρείτε εσείς τον τρόπο.

Βεβαίως, ένα άλλο θέµα είναι και η αξιοποίηση των ήδη εργα-
ζόµενων της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού, τι ρόλο θα παίξει
ο κορµός της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού µε την πλούσια
τεχνογνωσία στους αγώνες και τι θα γίνει µε τους συµβασιού-
χους της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού και τους αποσπα-
σµένους από τον ΟΠΑΠ µε τις συµβάσεις µιας ηµέρας.

Εµείς έχουµε καταθέσει για τους συµβασιούχους µια τροπο-
λογία. Θα αναφερθούµε µεθαύριο στη συζήτηση εκτενέστερα.
Θέλω, όµως, να πω ότι ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς
έχει κάνει αρκετές ερωτήσεις και παρεµβάσεις για τους συµβα-
σιούχους της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού, που ασχολού-
νται σε µεγάλες αθλητικές διοργανώσεις και τους οποίους
κρατάτε σε οµηρία εδώ και πάρα πολλά χρόνια. ∆εν είστε µόνον
εσείς. Είναι και το ΠΑΣΟΚ.

Έχουµε ζητήσει να µπει τέρµα σε αυτό το καθεστώς και να µε-
τατραπούν οι συµβάσεις του σε αορίστου χρόνου. ∆υστυχώς, η
Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού δεν τους πάει σε µόνιµες λύσεις,
αλλά από τρίµηνο σε εξάµηνο και πάει λέγοντας. Πάλι στο νο-
µοσχέδιο δεν υπάρχει καµµία λύση για τους εργαζόµενους και
φαίνεται ότι τους εµπαίζετε.

Θέλω να αναφερθώ σε εκείνα τα δύο άρθρα για το Ελληνικό,
στα άρθρα 42 και 43, τα οποία βέβαια τα καταψηφίζουµε. Ανα-
φέρονται στις Ολυµπιακές εγκαταστάσεις του Ελληνικού.

Με τις προτεινόµενες τροποποιήσεις του ν. 3342/2005 επιδιώ-
κεται η προσαρµογή του νοµοθετικού πλαισίου στο σχέδιο ανά-
πτυξης του χώρου όπως αυτό έχει κατατεθεί από ιδιώτη
επενδυτή. Συγκεκριµένα επιδιώκεται η εκ των υστέρων τακτο-
ποίηση των θεµάτων που είχε αναδείξει ο ∆ήµος Ελληνικού και
µιλάµε για ένα δήµο που µε το ∆ήµαρχό του πρωτοπόρο έκανε
απεργία πείνας για να ανοίξει η παραλία και να είναι ελεύθερη
προς όλους τους πολίτες. Και βέβαια, ο ∆ήµος Ελληνικού ανέ-
δειξε το πολύ σηµαντικό ζήτηµα µε την αίτηση ακυρώσεως που
είχε υποβληθεί από τη ∆ηµοτική Αρχή και το ∆ικηγορικό Σύλλογο
στο Συµβούλιο της Επικρατείας.

Κάνατε εδώ µία νοµοτεχνική βελτίωση, αλλά φοβάµαι ότι θα
επανέλθετε. Είναι µία πολιτική που σ’ ένα επόµενο νοµοσχέδιο,
εάν το έχετε βάλει στόχο, θα το υλοποιήσετε τελικά.

Αντιθέτως, από τα αναφερόµενα στην αιτιολόγηση των σχετι-
κών άρθρων της προωθούµενης νοµοθετικής ρύθµισης και χωρίς
να αναφέρεται απαλείφεται ο δεσµευτικός όρος «αθλητικός» ως
προς την ανάπτυξη του θεµατικού πάρκου και νοµιµοποιείται η
πρόταση που έχει την έγκριση περιβαλλοντικών όρων. Με απλά
λόγια το θεµατικό πάρκο δεν είναι υποχρεωτικό να έχει αθλητικό
χαρακτήρα και σε αυτό µπορούν σταδιακά να αναπτυχθούν ποι-
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κίλες εµπορικές δραστηριότητες.
Προστίθεται η χρήση συνάθροισης κοινού καθώς και κινηµα-

τογράφος που είχε ενταχθεί στο επιχειρηµατικό σχέδιο. ∆εν τρο-
ποποιούνται µεν οι όροι δόµησης, αλλά δεν επιτρέπεται η
κατεδάφιση τµήµατος του κτίσµατος που κατασκευάστηκε για
την υποστήριξη της αθλητικής εγκατάστασης του κανόε - καγιάκ
και η χρησιµοποίηση του συντελεστή δόµησης για την κατασκευή
κτισµάτων στον περιβάλλοντα χώρο. Αυτός ο χώρος ήταν µία πε-
ριοχή φυτεύσεων.

Επιτρέπεται η τοποθέτηση προσωρινών λυόµενων κατασκευών
στο σύνολο της έκτασης µε χρήση εστίασης κοινού, καταστή-
µατα πώλησης αναµνηστικών ειδών ή ειδών σχετικών µε το θε-
µατικό πάρκο και το υδροπάρκο.

Ορίζεται ότι δεν προσµετράται η τοποθέτηση, η εγκατάσταση
παιχνιδιών, κατασκευών συνδεδεµένων µε τη λειτουργία του θε-
µατικού πάρκου και του υδροπάρκου.

Με τα παραπάνω άρθρα νοµιµοποιείται έντεχνα η υπέρβαση
των ορίων της εγκατάστασης µε τη χωροθέτηση του χώρου
στάθµευσης εκτός αυτής. Επί της ουσίας η έκταση του πάρκου
επεκτείνεται εις βάρος της ευρύτερης έκτασης, καθώς δεν ανα-
λώνεται χώρος της συγκεκριµένης για την κάλυψη των θέσεων
στάθµευσης που δηµιουργεί, αλλά ο χώρος αυτός λαµβάνεται
από την ευρύτερη περιοχή, δηλαδή αυτήν που προορίζεται για τη
δηµιουργία µητροπολιτικού πάρκου. Σηµειώνεται ότι τις ηµέρες
αιχµής, βάσει µελέτης, αναµένονται δεκαπέντε χιλιάδες επισκέ-
πτες. Ας αναλογιστεί ο καθένας από εµάς τι θα γίνει στην πε-
ριοχή.

Καταψηφίζουµε σίγουρα αυτά τα δύο άρθρα για το ∆ήµο Ελ-
ληνικού. Επί της αρχής καταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο, όπως
είπα κι εγώ και οι συνάδελφοί µου. Στα υπόλοιπα, θα δούµε την
τελική µορφή και θα αποφασίσουµε και περιµένω να ακούσω τι
θα πει ο Υπουργός για όλα αυτά τα θέµατα που έβαλα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Μαυρουδής Βορίδης.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Εν όψει του ότι διάφορα ζητήµατα ανεδείχθησαν και από τους

οµιλητές του κόµµατός µας και από τον εισηγητή µας, επιτρέψτε
µου να θέσω κατά τη γνώµη µου το κεντρικό ζήτηµα το οποίο
αποτελεί την οργανωτική αρχή αυτού του σχεδίου νόµου.

Εγώ θα µείνω, ακολουθώντας την αυστηρή παραίνεση του κυ-
ρίου Υπουργού, στο σχέδιο νόµου, δεν θα συζητήσω για τίποτε
διαφορετικό.

Το σχέδιο νόµου λέει ένα απλό πράγµα. Μιλώ στο βασικό του
κοµµάτι, δεν µιλώ στις λοιπές διατάξεις. Στο βασικό του κοµµάτι
υιοθετεί µία οργανωτική αρχή. Αυτό κάνει αυτό το σχέδιο νόµου.
Φτιάχνει µία εταιρεία η οποία ουσιαστικά έχει µία δουλειά να ορ-
γανώσει τους Μεσογειακούς Αγώνες. Και εξοπλίζει αυτή την εται-
ρεία µε µία σειρά από προνόµια, τα οποία είναι προνόµια
διοικητικά, είναι προνόµια δικαστικά, είναι προνόµια διαδικαστικά
και υποθέτω, αν καταλαβαίνω καλά ότι επιλέγεται το συγκεκρι-
µένο σχήµα µε την ίδια ακριβώς επιχειρηµατολογία που υιοθε-
τήθηκε και το συγκεκριµένο σχήµα για τη διοργάνωση
Ολυµπιακών Αγώνων.

Το επιχείρηµα από την πλευρά της Κυβερνήσεως είναι ότι αυτό
είναι ένα σχήµα ευέλικτο και αποτελεσµατικό και ότι µ’ αυτόν τον
τρόπο µπορούµε όπως διεξήγαµε αποτελεσµατικά τους Ολυ-
µπιακούς Αγώνες, να οργανώσουµε αποτελεσµατικά και τους
Μεσογειακούς Αγώνες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν έχεις να κάνεις ένα έργο,
ένα ζήτηµα βέβαια είναι το να το κάνεις. Εποµένως, να κάνεις τη
δουλειά. Αλλά υπάρχει ένα δεύτερο ζήτηµα, το οποίο είναι το
πόσο θα το πληρώσεις. Και υπάρχει και ένα τρίτο ζήτηµα, το
οποίο είναι επίσης πολύ σηµαντικό. Όταν το έργο αυτό φτιάχνε-
ται από το δηµόσιο πρέπει να εξασφαλίσεις τη διαφάνεια των συ-
ναλλαγών ακριβώς γιατί µιλάµε για δηµόσιο χρήµα. Αυτό είναι
µια δηµόσια λειτουργία. ∆εν µπορούµε να µιλήσουµε για την επι-
τυχία ενός έργου µόνο και µόνο γιατί κάτι θα γίνει. Πρέπει να συ-
σχετιστεί µε το κόστος του και πρέπει επίσης να συσχετιστεί µε
τη διαφάνεια, δηλαδή µε τη χρηστή διαχείριση των χρηµάτων
όλων των οικονοµικών µεγεθών που θα εµπλακούν, αν θέλετε,

στη διαδικασία της κατασκευής του έργου.
Όταν αρχίζουν, κύριε Υφυπουργέ, οι εξαιρετικές ρυθµίσεις,

εγώ, που σας λέω ευθέως ότι υπερασπίζοµαι την ευελιξία, υπε-
ρασπίζοµαι πολλώ µάλλον τον ιδιωτικό τοµέα, θα σας πω ότι οι
νόµοι, οι διατάξεις, οι διαδικασίες οι δύσκαµπτες πολλές φορές
που υπάρχουν στο δηµόσιο λογιστικό, δεν υπάρχουν µόνο εξαι-
τίας της διαστροφής της διοικήσεως. Υπάρχουν ακριβώς γιατί
αυτές οι δύσκολες διατάξεις διασφαλίζουν τη χρηστή διαχείριση,
διασφαλίζουν τη διαφάνεια. Γι’ αυτό και τίθενται όλες αυτές οι
ασφαλιστικές δικλίδες.

Όταν, λοιπόν, αρχίζουµε και τις αφαιρούµε αυτές τις ασφαλι-
στικές δικλίδες, χωρίς ταυτοχρόνως να µεταφέρουµε αρµοδιό-
τητες στον ιδιωτικό τοµέα, τότε στην πραγµατικότητα
φτιάχνουµε και νοµικά εκτρώµατα και κυρίως εκείνο το οποίο κά-
νουµε είναι να υπονοµεύουµε τη δυνατότητα της διοικήσεως να
λειτουργήσει αποτελεσµατικά µε την έννοια που σας περιέ-
γραψα. Όχι αποτελεσµατικά µόνο µε την έννοια ότι θα κάνει το
έργο, αλλά αποτελεσµατικά µε την έννοια ότι το έργο αυτό θα
είναι σωστά κοστολογηµένο και αποτελεσµατικά υπό την έννοια
ότι δεν θα υπάρχει διασπάθιση του δηµοσίου χρήµατος.

Ακούστε τι ορίζετε στο συγκεκριµένο καταστατικό, στο οποίο
φτιάχνετε µια ανώνυµη εταιρεία, η οποία διέπεται βεβαίως στις
βασικές της διατάξεις από τις διατάξεις του ν.2190/1920 περί
Ανωνύµων Εταιρειών. Φτιάχνετε, λοιπόν, µια ανώνυµη εταιρεία
που λειτουργεί µε αυτές τις αρχές και λέτε το εξής στο άρθρο 23
«Συµβάσεις»: «Με κανονισµούς, που καταρτίζονται από το ∆.Σ…»
-δηλαδή από την ίδια την εταιρεία- «…εγκρίνονται από τους
Υπουργούς, γνωστοποιούνται στην επιτροπή της Βουλής…» -
απλή γνώση δηλαδή- «…ρυθµίζονται οι προϋποθέσεις και η δια-
δικασία για την ανάθεση εκπόνησης µελετών και παροχής
υπηρεσιών, τη διενέργεια προµηθειών, την κατασκευή έργων, τη
σύναψη, εκτέλεση και λύση των σχετικών µε τις παραπάνω περι-
πτώσεις α’ και β’ συµβάσεων». Άρα, µε την κατάρτιση ενός κα-
νονισµού, στον οποίο θα συµφωνήσουν οι Υπουργοί χωρίς
καµµία άλλη πρόσθετη διαδικασία, παρακάµπτοντας όλη τη νο-
µοθεσία για τα δηµόσια έργα, έχετε τη δυνατότητα να κάνετε
τους συγκεκριµένους Μεσογειακούς Αγώνες.

Το ερώτηµα, λοιπόν, που έχω να κάνω εγώ είναι: Γιατί είναι
αυτό αναγκαίο; Και η κλασική και στερεότυπη απάντηση που
ακούµε από την κυβερνητική πλευρά είναι ότι είναι αναγκαίο γιατί
πρέπει να έχουµε αποτελεσµατικότητα και ευελιξία. Αυτό βε-
βαίως δηµιούργησε ένα τεράστιο κόστος στους Ολυµπιακούς
Αγώνες.

Και ερωτώ, γιατί αυτά δεν µπορούν να γίνονται έγκαιρα; Γιατί
αυτά δεν µπορούν να γίνουν σε χρόνο ώστε και να τηρηθούν οι
διατάξεις του δηµοσίου λογιστικού και ταυτόχρονα να γίνει πραγ-
µατικά το έργο; Βάζετε επίσης, για να είµαι απολύτως δίκαιος
στην κριτική µου, ότι όταν οι συµβάσεις είναι ύψους µεγαλύτερου
του 1.000.000 ευρώ, τότε αυτές θα ελέγχονται ως προς τη νοµι-
µότητά τους και τη συµφωνία τους µε τους όρους του καταστα-
τικού –προσέξτε- και των οικείων κανονισµών από την τριµελή
ελεγκτική επιτροπή.

Είναι η τριµελής επιτροπή του άρθρου 9 η οποία απαρτίζεται
από µέλη του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Παρά ταύτα δεν υπάρχει
καµµιά αµφιβολία ότι υπάρχει µια διαδικασία παρακάµψεως του
δηµόσιου λογιστικού. Τι είναι εκείνο, ξαναλέω, που διασφαλίζει
ότι αυτή η παράκαµψη δεν θα οδηγήσει σε αδιαφάνεια; Τι είναι
εκείνο που µας το διασφαλίζει αυτό; Πώς θα πείσουµε εδώ το
Ελληνικό Κοινοβούλιο σήµερα ότι πράγµατι θα γίνει χρηστή δι-
οίκηση των χρηµάτων του ελληνικού λαού; ∆ιότι, ξαναλέω, πάντα
στη δηµόσια διαχείριση κοιτάµε δύο πράγµατα. Κοιτάµε βεβαίως
το αποτέλεσµα που είναι οι καλοί Μεσογειακοί Αγώνες που είµαι
βέβαιος ότι όλοι θέλουµε να οργανωθούν, αλλά δεν µπορώ εγώ
να αποσυνδέσω αυτό το αποτέλεσµα από το κόστος, δεν µπορώ
να το αποσυνδέσω από τη διαφάνεια. Πώς διασφαλίσατε τη δια-
φάνεια; Με αυτή την τριµελή ελεγκτική επιτροπή; Με κανονι-
σµούς που θα φτιάχνει η ίδια η εταιρεία οι οποίοι θα εγκρίνονται
από τον Υπουργό και εν συνεχεία θα κάνουν ουσιαστικά ό,τι θέ-
λουν στο επίπεδο των αναθέσεων;

Κάτι άλλο. Κάπου µέσα λέει στο άρθρο 23 παράγραφος 1 στο
προτελευταίο εδάφιο: «Κατακερµατισµός συµβάσεων που έχουν
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το αυτό ή συναφές αντικείµενο, δεν επιτρέπεται». Ορθώς. Εάν
συµβεί ποια είναι η κύρωση; Πώς ελέγχεται αυτό στα πλαίσια της
λειτουργίας µιας ανώνυµης εταιρείας; Στο πλαίσιο του δηµοσίου,
το καταλαβαίνουµε. Στο πλαίσιο της λειτουργίας µιας ανώνυµης
εταιρείας, πώς θα το ελέγξετε; Εγώ λέω ότι παρανοµεί κάποιος
και τις κατακερµατίζει. Τι θα γίνει πρακτικά; Ποιος θα στραφεί
εναντίον του; ∆ιότι προφανώς ο αντισυµβαλλόµενος έχει νόηµα
να τις κατακερµατίζει, γιατί είναι αντισυµβαλλόµενος. Ο ίδιος που
τις έχει κατακερµατίσει, προφανώς δεν πρόκειται να το κάνει. Η
Ελεγκτική Επιτροπή που είναι δικαστική του Ελεγκτικού Συνε-
δρίου, δεν θα το πάρει χαµπάρι γιατί ακριβώς είναι κατακερµα-
τισµένες. Ποιος; Οι ορκωτοί ελεγκτές που ελέγχουν ούτως ή
άλλως κάθε ανώνυµη εταιρεία;

Εκείνο που λέω λοιπόν, είναι ότι επιλέγετε µια οργανωτική
µορφή η οποία θα µου επιτρέψετε να σας πω, είναι µια µορφή
που δεν διασφαλίζει όλα τα µεγέθη µιας αποτελεσµατικής λει-
τουργίας του δηµοσίου. ∆εν το λέω αυτό ξανά γιατί εµείς a priori
και κατ’ αρχήν είµαστε ξανά υπέρ του περιορισµού του δηµοσίου
τοµέα, είµαστε υπέρ µιας αποτελεσµατικής λειτουργίας, είµαστε
υπέρ των συµπράξεων. Όλα αυτά, ναι. Αλλά, όταν έρχεται η δια-
χείριση του δηµοσίου χρήµατος, δεν µπορείτε εύκολα να φεύ-
γετε από τις δεσµεύσεις του δηµοσίου λογιστικού. Και στην
πραγµατικότητα µε αυτή την οργανωτική αρχή, αυτό κάνετε σή-
µερα, κύριε Υφυπουργέ, και υπ’ αυτή την έννοια η αντίρρησή µας
είναι πράγµατι επί της αρχής. ∆εν πιστεύουµε ότι σώζεται µε βελ-
τιώσεις του καταστατικού για να σας πούµε βάλτε ακόµη µια
πρόσθετη δικλίδα ασφαλείας εδώ ή µια πρόσθετη δικλίδα ασφα-
λείας εκεί, διότι σε τελευταία ανάλυση αν εσείς θέλατε να υπάρ-
χουν όλες αυτές οι δικλίδες ασφαλείας, τότε προφανώς δεν θα
επιλέγατε ένα σχήµα το οποίο σας δίνει αυτές τις ελαστικότη-
τες. Με αυτή την έννοια διαφωνούµε, αυτή είναι η διαφωνία µας
επί της αρχής και γι’ αυτό το λόγο, κύριε Πρόεδρε, καταψηφί-
ζουµε το σχέδιο νόµου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το

λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σε τι συνίσταται το

προσωπικό; Γιατί όση ώρα ήµουν στην Αίθουσα βέβαια, δεν αντι-
λήφθηκα κάποια αναφορά που δικαιολογεί την αναφορά σας επί
προσωπικού.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχετε δίκιο.
∆εν ήσασταν εσείς εδώ ούτε εγώ ήµουν στην Αίθουσα αλλά
όπως πληροφορήθηκα και όπως διάβασα στα Πρακτικά ανα-
φέρθηκε το όνοµά µου. Αναφέρθηκε γιατί υπήρχε µια λάθος κα-
τανόηση αυτών που είπα σήµερα εδώ.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Αυτό το προσωπικό θέµα τίθεται
στο τέλος της συνεδρίασης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): ∆εν ξέρουµε σε τι
συνίσταται το προσωπικό αλλά ζητώ και την κατανόηση των συ-
ναδέλφων. Ας κάνει µια σύντοµη αναφορά ο κ. Αγοραστός σ’
αυτό που θεωρεί ότι αποτελεί προσωπική αιχµή από ό,τι αντι-
λαµβάνοµαι από την οµιλία κάποιου άλλου συναδέλφου για σας.

Έχετε δύο λεπτά, κύριε Αγοραστέ, για να αναπτύξετε το θέµα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε

και ευχαριστώ και τους συναδέλφους.
Πρέπει να καταλάβουµε, όταν αποσπασµατικά παρακολου-

θούµε ένα νοµοσχέδιο, ότι οπωσδήποτε δικαιολογούνται και
λάθη και αδυναµίες στην κατανόηση της προσπάθειας ανθρώ-
πων οι οποίοι ήταν καθ’ όλη τη διάρκεια και έθεσαν ορισµένα θέ-
µατα και πέτυχαν πολλά.

Θέλω να σας πω ότι παρερµηνεύτηκε αυτό που πρότεινα στην
επιτροπή -και χάρηκα που στη συνέχεια βρήκε και άλλους µιµη-
τές για άλλους λόγους- να ονοµαστεί η ανώνυµος αυτή εταιρεία,
όπως λένε τα Πρακτικά που έχω στο χέρι µου, «Βόλος-Λάρισα
2013». Πήρα τις απαντήσεις…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μέχρι εδώ πάνε όλα
πολύ καλά, προτείνατε.. κ.λπ. Το προσωπικό σε τι συνίσταται;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Ο συνάδελφος κ. Ροντούλης
χρησιµοποίησε τη φράση: «∆εν είναι τόσο τραγικό που δεν υπάρ-
χει η Λάρισα, αλλά µόνο ο Βόλος» και το έχει εντός εισαγωγικών.
Αυτό δεν ειπώθηκε ποτέ. Και χρησιµοποίησε κάποιες εκφράσεις

οι οποίες είναι ατυχέστατες.
Θέλω να πω για την ιστορία πως όταν κάποιοι ανακάλυψαν

τους Μεσογειακούς Αγώνες, σήµερα ή χθες, έπρεπε να κατα-
λάβουν την ιστορία τους από την ηµέρα της σύλληψης, της συ-
µπλήρωσης του φακέλου, αλλά και της διεκδίκησης να
πετύχουµε να είναι ο Βόλος και η Λάρισα από τις πόλεις που θα
προκριθούν από την Ελλάδα να πάρουµε τους Μεσογειακούς
Αγώνες. Το πρώτο είναι αυτό.

∆εύτερον, πρέπει κάποιοι να κατανοήσουν ότι υπάρχουν κα-
νονισµοί και οι διεθνείς αυτοί κανονισµοί δεν µπορούν να ανα-
τραπούν χάριν οποιουδήποτε λαϊκισµού ή τακτικιστικής
µικροπολιτικής. Οπωσδήποτε, θα πρέπει να καταλάβουν κάποιοι
ότι δεν υπήρχε στο φάκελο «Μεσογειακό Χωριό» για τη Λάρισα
και κάποιοι προσπάθησαν, ένωσαν τις δυνάµεις τους συντονι-
σµένα και γίνεται στη Λάρισα Μεσογειακό Χωριό εκατόν εξήντα
οκτώ κατοικιών. Και ακόµη, θα πρέπει να πούµε ότι στη Λάρισα
πετύχαµε, διεκδικήσαµε να γίνουν και κλειστό γυµναστήριο και-
νούργιο χάντ µπολ και το νέο γήπεδο της Λάρισας, που εδώ µέσα
δώσαµε µάχες για να γίνει, και το Κέντρο Ιππασίας και το κο-
λυµβητήριο, αλλά οπωσδήποτε να αναβαθµιστούν όλοι οι αθλη-
τικοί χώροι. Συνεπώς, κάποιοι, οι οποίοι έχουν άγνοια αθλητικής
διεκδίκησης, προσπαθούν εφήµερα, πρόσκαιρα, εντυπωσιοθη-
ρικά να δηµιουργήσουν µια άλλη εικόνα.

Σας είπα και το επαναλαµβάνω ότι ο αθλητισµός δεν έχει χρώ-
µατα, έχει αχρωµατοψία και ο αθλητισµός ενώνει και πρέπει κά-
ποτε να µιλάµε επί της αλήθειας. Βέβαια, υπάρχει και το δόγµα
ότι όταν η αλήθεια δεν µας συµφέρει, τόσο χειρότερο για την
αλήθεια. Αυτό το δόγµα εγώ δεν πρόκειται να το παρακολου-
θήσω ποτέ. Υπάρχει συνέπεια, υπάρχει ιστορία, έχουν καταγρα-
φεί, υπάρχει ποιοι διεκδίκησαν και ποιοι ήταν απόντες, υπάρχουν
τα αποτελέσµατα, τα οποία είναι απτά, µετρήσιµα, καταγεγραµ-
µένα.

Σας ευχαριστώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μισό λεπτό, κύριε

Ροντούλη. Όλοι αντελήφθηµεν ότι εσάς εννοεί. Άλλωστε, το ανέ-
φερε ο κ. Αγοραστός. Ως Λαρισαίο θα δώσω και σε εσάς το λόγο,
αν και κατά την άποψή µου –φαντάζοµαι και την ίδια εκτίµηση
κάνουν και οι συνάδελφοι- δεν πρόκειται περί προσωπικού θέ-
µατος, ούτε και υφίσταται ανάγκη τώρα να πάρει έκταση αυτό
το θέµα. Φαίνεται, κύριε Ροντούλη, ότι κάνατε µία αναφορά, η
οποία έχει καταγραφεί στα Πρακτικά, την οποία θεώρησε ο κ.
Αγοραστός, εκ Λαρίσης επίσης, µειωτική για τον εαυτό του.
Εκτιµώ, κύριε Ροντούλη, ότι δεν θα είχατε την πρόθεση αυτή,
αλλά θα σας δώσω το λόγο για να επαναβεβαιώσετε και εσείς
ότι δεν είχατε καµµία πρόθεση µείωσης του συναδέλφου κ. Αγο-
ραστού.

Ο έτερος των Λαρισαίων κ. Ροντούλης έχει το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Εγώ βεβαίως δεν είχα καµµία πρόθεση, αλλά ο κ. Αγοραστός

θα πρέπει να καταλάβει ότι είναι ο εισηγητής του νοµοσχεδίου
αυτού. Άρα, λοιπόν, αναποφεύκτως το όνοµά του θα ακουγόταν
στην Αίθουσα, διότι προσπάθησε –και καλά έκανε- να υποστηρί-
ξει το νοµοσχέδιο. Όµως, προσπαθώντας τώρα µε την παρέµ-
βασή του αυτή να συµµαζέψει τα ασυµµάζευτα είπε κάποιες
αλήθειες που χαρακτηρίζουν την όλη προσπάθεια του κόµµατός
του σε σχέση µε τους Μεσογειακούς Αγώνες. Τι µας είπε δη-
λαδή; Ότι µόνο κάποιοι της Νέας ∆ηµοκρατίας γνώριζαν τα της
διεκδίκησης, τα των κατασκευών, τα των έργων κ.λπ. και κανείς
άλλος.

Άρα, τι θέλει να πει; Θέλει ξεκάθαρα να κοµµατικοποιήσει µια
αθλητική προσπάθεια που είναι εθνικής εµβέλειας, εθνικής και
περιφερειακής σηµασίας. Εποµένως, λοιπόν, πρώτο ολίσθηµα.

∆εύτερο ολίσθηµα. Αυτό το οποίο ισχυρίστηκα, κύριε Πρόε-
δρε, είναι το εξής, που είναι και η µεγάλη µας διαφορά: Ο κ. Αγο-
ραστός στην εισήγησή του τώρα, στο Τµήµα, έκανε µνεία στο ότι
θα πρέπει να υπάρχει και η Λάρισα στην επωνυµία της ανωνύ-
µου εταιρείας. Χαίροµαι γιατί ήρθε στη δική µας θέση, την οποία
εκφράσαµε στο Τµήµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Είπε ότι είχε κάνει
από την αρχή αυτήν την πρόταση ο κ. Αγοραστός.
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ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εύτερον, το µεγάλο ζήτηµα είναι η
αναφορά ή µη των έργων στο παρόν νοµοσχέδιο. Άποψή µας,
ταπεινή αν θέλετε, είναι ότι εφόσον υπάρχουν κάποια έργα στο
φάκελο διεκδίκησης, δεν πειράζει απολύτως τίποτα, ίσα-ίσα βοη-
θάει στην υλοποίηση των όποιων έργων, τα ίδια αυτά έργα να
καταγραφούν και στο σχέδιο νόµου.

Ο κ. Αγοραστός το θεώρησε περιττό. ∆ικαίωµά του να το θε-
ωρεί αυτό περιττό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ροντούλη,
όµως, τώρα τοποθετείστε επί της εισήγησης του κ. Αγοραστού.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Περιττό, όµως, δεν είναι για τον πο-
λίτη της Λάρισας, διότι τίθεται ένα µεγάλο θέµα υλοποίησης των
συνοδών έργων, των υποδοµών δηλαδή.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έχει λήξει το θέµα,

κύριε Ροντούλη.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, να πω µια

λέξη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Αγοραστέ,

έχει λήξει το θέµα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο διάλογος

έχει σηµασία όταν γίνεται µε λογική. Όταν δεν υπάρχει λογική
στο διάλογο και δεν υπάρχουν κανόνες, δεν χρειάζεται.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έχει λήξει το θέµα.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, να ανακαλέσει, διότι

χρησιµοποιεί υβριστικούς χαρακτηρισµούς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας παρακαλώ,

κύριε Ροντούλη!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να ανακαλέσει!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Είστε και οι δύο εκ

Λαρίσης. Συζητάµε εδώ για τους Μεσογειακούς Αγώνες. Συµ-
φωνείτε όλοι για τα έργα που θα πρέπει να γίνουν και στη Λά-
ρισα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ελλείψει επιχειρηµατολογίας κατα-
θέτει απαράδεκτους χαρακτηρισµούς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το Προεδρείο δια-
πιστώνει ότι δεν υπάρχουν προσωπικά θέµατα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να µάθει να ανέχεται την κριτική!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώθηκε η

συζήτηση για αυτό το παρεµπίπτον θέµα.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ορίστε, κύριε Βενι-

ζέλο, έχετε το λόγο επί της διαδικασίας.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή έχουµε

τρεις συνεδριάσεις σύµφωνα µε τα όσα έχουµε πει στη ∆ιάσκεψη
των Προέδρων και επειδή αποµένουν αρκετοί συνάδελφοι για να
ολοκληρωθεί ο κατάλογος, έχουµε τη δυνατότητα να διακό-
ψουµε εδώ και να συνεχίσουµε αύριο τη συζήτηση. Θεωρώ ότι γί-
νεται µια παράλληλη συζήτηση επί της αρχής και επί των
άρθρων, τουλάχιστον για τον κορµό του νοµοσχεδίου, δηλαδή
για τους Μεσογειακούς Αγώνες. Την Πέµπτη µπορούµε να συ-
ζητήσουµε για τα άλλα θέµατα και για τις τροπολογίες.

Άρα προτείνω τώρα να διακόψουµε και να συνεχίσουµε αύριο
επί της αρχής. Θα συζητηθούν µετά και τα άρθρα του κορµού
και την Πέµπτη, όπως είπα, τα υπόλοιπα. Να τελειώσουµε τώρα,
διότι βλέπω ότι η συνεδρίαση λόγω κοπώσεως παράγει πολλά
προσωπικά θέµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κατ’ αρχάς, γιατί
λέτε «λόγω κοπώσεως»; ∆εν έχουµε πάρα πολλές ώρες που συ-
νεδριάζουµε. Το θέµα είναι αθλητικό, βέβαια, αλλά δεν έχουµε
αρχίσει να τρέχουµε και να σηκώνουµε βάρη εντός της Αίθου-
σας.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κατέβαλαν µεγάλη προσπάθεια
στην προπόνηση και τώρα είναι κοπωµένοι οι συνάδελφοι. Νο-
µίζω ότι πρέπει να διακόψουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριοι συνάδελφοι,
υπάρχουν και συνάδελφοι οι οποίοι αναµένουν τη σειρά τους να
οµιλήσουν. Άκουσαν µε πολλή υποµονή και τους προλαλήσαντες
αλλά και τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους, γι’ αυτό και
προτείνω να συνεχίσουµε δι’ ολίγων και ανάλογα µε την εξέλιξη
της συζήτησης παίρνουµε µετά την απόφαση.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε
Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θέλετε να κάνετε
τώρα µία παρέµβαση;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ναι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Σγουρίδη, µία

τρίλεπτη παρέµβαση θα κάνει ο κύριος Υφυπουργός και αµέσως
µετά θα έχετε το λόγο.

Ορίστε, κύριε Ιωαννίδη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Θα µι-

λήσω δύο λεπτά και µετά θα µιλήσει ο κ. Σγουρίδης, ο οποίος
είναι από την αρχή εδώ.

Ο κ. Αγοραστός έχει δώσει αγώνα στην επιτροπή για το θέµα
αυτό της Λάρισας. Αυτά, όµως, είναι θέµατα της ∆ΕΜΑ. Εµείς
δώσαµε µάχη για να γίνει το Μεσογειακό Χωριό στη Λάρισα, όχι
για τους τύπους, αλλά για να έχει η πόλη ουσία και κέρδος. Κα-
ταφέραµε ένα πράγµα το οποίο δεν το δεχόταν η ∆ΕΜΑ µε τί-
ποτα, να γίνει η διάσπαση του Μεσογειακού Χωριού.

Όσον αφορά την Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ η
οποία έχει φύγει, µίλησε για τα γκολφ. Είπα, λοιπόν, πολλάκις ότι
είκοσι εννέα αθλήµατα περιλαµβάνουν οι Μεσογειακοί Αγώνες.
Το γκολφ δεν είναι υποχρεωτικό να γίνει. Είναι καθαρά θέµα της
τοπικής κοινωνίας, εάν το θέλει ή δεν το θέλει.

Εάν τυχόν, λοιπόν, θέλουµε να το βγάλουµε, θα το βγάλουµε.
∆εν υπάρχει κανένα πρόβληµα. Και αν µας υποχρεώσει η ∆ΕΜΑ
να κάνουµε το γκολφ, θα το κάνουµε στην Αθήνα, όπου έχουµε
εγκαταστάσεις.

Εποµένως, για να µη συζητούµε εδώ περί διαφάνειας ή γκολφ
ή περιοχών, αν τυχόν η τοπική κοινωνία δεν το θέλει το γκολφ,
γιατί έχει έλλειψη ύδατος, πράγµατι, που είναι σοβαρό, δεν θέλει
την ανάπτυξη, είναι δικό της θέµα. Είναι καθαρά θέµα της τοπι-
κής κοινωνίας.

Τρίτον, απαντώντας στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΛΑΟΣ, η τριµελής επιτροπή και οι ορκωτοί λογιστές είναι αυτοί οι
οποίοι επιβλέπουν αν τυχόν γίνονται ή δεν γίνονται σωστά τα
πράγµατα. Βάλαµε τη διάσπαση για να έχουµε πλήρη διαφάνεια
και να µη χρησιµοποιήσει κάποιος τη διάσπαση –έχουν γίνει αυτά
στο παρελθόν- ώστε να κερδίσει. Από εκεί και πέρα τώρα, εάν
τυχόν το κάνει κάποιος, είναι άκαιρη η σύµβαση και δεν υπάρχει
περίπτωση να κερδίσει.

Να λάβουµε υπ’ όψιν ότι θέλουµε να κάνουµε τους αγώνες.
Καλό είναι να κάνουµε τους αγώνες µε όσο το δυνατόν λιγότερα
χρήµατα, αλλά κάνουµε ανώνυµη εταιρεία για να γίνουν οι αγώ-
νες. Και η ανώνυµη εταιρεία δεν έχει σχέση µε τα έργα. ∆εν µπο-
ρεί, λοιπόν, η ανώνυµη εταιρεία να κάνει οτιδήποτε πάνω στα
έργα. Τα έργα τα κάνει η Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού, τα κάνει
το δηµόσιο, τα κάνουµε εµείς τα έργα, µε τη δική µας υπηρεσία.
Αυτό που γίνεται χρόνια, από τους Ολυµπιακούς Αγώνες και πριν,
κάνουµε µία ΕΥ∆Ε, αν χρειαστούµε βοήθεια σε µελέτη ή οτιδή-
ποτε άλλο, για να χρησιµοποιήσουµε την ΕΥ∆Ε. Τα έργα θα τα
κάνουµε εµείς. Είναι τέσσερα καινούργια έργα και πολλά τα
οποία πρέπει πράγµατι να αναβαθµιστούν και να γίνουν πολύ κα-
λύτερα απ’ ό,τι είναι και οπωσδήποτε χρειάζεται η Γενική Γραµ-
µατεία.

Το λέω αυτό, γιατί η ανώνυµη εταιρεία θα διαχειριστεί κρα-
τικά χρήµατα, εφόσον όλα πάνε καλά, 28.000.000 ευρώ, για να γί-
νουν οι αγώνες και όχι για να γίνουν τα έργα. Γι’ αυτό θέλω να
είµαστε πάνω στο σχέδιο νόµου, για να µπορέσουµε να µην
µπερδεύουµε τα έργα, γιατί οι περισσότεροι µπερδεύονται µε το
τι έργα έχουµε να κάνουµε, ενώ δεν είναι θέµα της ανώνυµης
εταιρείας το οιοδήποτε έργο. Είναι της ΓΓΑ, µε το προσωπικό το
οποίο έχει και θα το χρησιµοποιήσει αν χρειαστεί η ΕΥ∆Ε, που το
έχουµε τροπολογία για να περάσει και να µπορούµε να χρησι-
µοποιήσουµε και µία ΕΥ∆Ε. ∆ηλαδή τα έργα θα γίνουν καθαρά
από το δηµόσιο. Το λέω για να µην παρεξηγηθούµε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Και σε ό,τι αφορά

το γκολφ φαντάζοµαι ότι και ο κ. Αγοραστός και ο κ. Ροντούλης
θα συµφωνήσουν είτε ότι πρέπει να γίνει είτε ότι δεν πρέπει να
γίνει, λόγω της υπερβολικής κατανάλωσης ύδατος. Ως Λαρισαίοι
θα έχετε µία κοινή άποψη για το αν πρέπει ή δεν πρέπει να γίνει
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το γκολφ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Είναι στο Βόλο. ∆εν µας πέ-

φτει λόγος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Σγουρίδης έχει

το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς θα κάνω µία διαδικαστική παρατήρηση. Ο κανονι-

σµός είναι άδικος για το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.
Έχουµε µιλήσει επί του νοµοσχεδίου από τις 19.00’ έως τις
22.00’, τρεις ώρες και µόνο δύο Βουλευτές της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης µίλησαν, παρ’ όλο που στη σειρά ήταν γραµµέ-
νοι πρώτος-δεύτερος. ∆ιότι αυτός που παρεµβάλλεται µε την
κάρτα του όγδοος ή ένατος, του ΛΑΟΣ ή, αν θέλετε, του Συνα-
σπισµού, προηγείται και αυτοµάτως όλοι οι υπόλοιποι έπονται.
Και ενώ έχουν µιλήσει από τα µικρότερα κόµµατα τρεις, από το
κόµµα της Συµπολιτεύσεως τρεις, από το κόµµα της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης µόνο δύο. Είναι άδικος ο Κανονισµός. Τέλος
πάντων. Είπαµε ισότητα, αλλά όχι ισοπέδωση.

ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΝΙΚΗΦΟΡΑΚΗΣ: Ο Κανονισµός έγινε επί κ. Κα-
κλαµάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Συνεχίστηκε και επί κ. Σιούφα και
επί της κ. Μπενάκη κ.ο.κ..

ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΝΙΚΗΦΟΡΑΚΗΣ: Είναι κληρονοµιά …
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Ο κ. Κακλαµάνης ευτυχώς βελ-

τίωσε τον Κανονισµό και τον βελτίωσε, διότι κάποτε οι Βουλευτές
δεν µιλούσαν καθόλου, γιατί µιλούσε ο Υπουργός επί µία ώρα …

ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΝΙΚΗΦΟΡΑΚΗΣ: Συµφωνώ µαζί σας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Αφού συµφωνείτε, λοιπόν, αφή-

στε µε να µιλήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έχετε δίκιο. ∆εν

αφορά όµως, θα έλεγα, αυτή η διάταξη, έτσι όπως είναι και προ-
βλέπει στο άρθρο 64 την εναλλαγή των έξι πρώτων οµιλητών ει-
δικών αγορητών, δεν λειτουργεί θα έλεγα σε βάρος µόνο της
Αντιπολίτευσης γενικώς, αλλά λειτουργεί, σε βάρος των Βου-
λευτών µε τη σειρά εγγραφής που κάνουµε ανεξαρτήτως από
ποιον πολιτικό χώρο προέρχονται. Και ίσως θα πρέπει σε κάποια
νέα προσπάθεια εκσυγχρονισµού του Κανονισµού να το δούµε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Μελετήστε το καλύτερα, κύριε
Προεδρεύοντα, και θα δείτε ότι οποιοσδήποτε είναι από µικρό-
τερο κόµµα αυτοµάτως προηγείται, διότι οι πρώτοι πέντε είναι
από τα κόµµατα κατά σειρά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Από τη στιγµή λέγω
που πηγαίνει …

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Αν δεν είσαι πρώτος γραµµένος
από την Αντιπολίτευση, δεν µπορείς να µιλήσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): ∆εν έχει να κάνει
όµως µόνο µε την Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Έχει να κάνει µε
τους πρώτους έξι εγγραφόµενους.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Εφόσον στους πρώτους έξι δεν
είναι εγγεγραµµένος από µικρότερο κόµµα, που δεν µπορεί να
είναι, τότε προηγείται.

Τέλος πάντων, το θέµα δεν θα λυθεί τώρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Είναι κατανοητό.

Ας έλθουµε τώρα επί του νοµοσχεδίου.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Η δεύτερή µου παρατήρηση είναι

η εξής, κύριε Πρόεδρε. Άκουσα τους δύο Λαρισαίους Βουλευ-
τές να διαγκωνίζονται και µου θύµισε το γεγονός ότι διαγκωνί-
ζονται δύο ξένοι για µία άλλη πόλη, διότι οι αγώνες είναι
«Μεσογειακοί Αγώνες - Βόλος 2013». Παρεµπιπτόντως έρχεται
και η Λάρισα.

Η τρίτη παρατήρησή µου έχει να κάνει µε το συλλογισµό του
κυρίου Βορίδη, από το ΛΑΟΣ. Ο κ. Βορίδης ανέπτυξε µία πραγ-
µατικά σοβαρή λογική ως προς το θέµα της εκτέλεσης των
έργων και ότι το δηµόσιο θα πρέπει να παίζει ρόλο. Αλλά ποιο
δηµόσιο; Το δηµόσιο εκείνο το οποίο είναι πραγµατικά ευέλικτο,
έχει θεσµούς τους οποίους και τηρεί. Έχουµε ένα τέτοιο κράτος
όπου το δηµόσιο να λειτουργεί µε πλήρη επίγνωση του στόχου
και του ρόλου που πρέπει να έχει; Γι’ αυτό αναγκαζόµαστε πολ-
λές φορές νοµοθετικά να παρακάµπτουµε το δηµόσιο γιατί αν
δεν το παρακάµψουµε οι αρτηριοσκληρωτικές διαδικασίες που
υπάρχουν στο δηµόσιο δεν θα µπορέσουν να οδηγήσουν σε απο-

τέλεσµα.
Τώρα θα αναπτύξω τα δικά µου επιχειρήµατα πάνω σ’ αυτό

που είπε ο κύριος Υπουργός. Είπε ο κύριος Υπουργός, µα µιλάµε
τώρα εδώ πέρα για την οργανωτική επιτροπή των Μεσογειακών
Αγώνων. Γιατί ασχολείστε µε τα έργα;

Θα σας πούµε, κύριε Υπουργέ, γιατί ασχολούµαστε µε τα
έργα. Και θα ξεκινήσω λέγοντας ότι η Ελλάδα ως χώρα έχει προι-
κοδοτηθεί από πολλές απόψεις και από απόψεως γεωπολιτικής
και γεωστρατηγικής. Από απόψεως θέσεως είµαστε η εύκρατη
Πολυνησία. Αλλά και από απόψεως φήµης φρόντισαν οι αρ-
χαίοι ηµών πρόγονοι γι’ αυτό. Αλλά κάποια στιγµή και η θέση µας
και η φήµη µας θα πρέπει να ξαναυποµνίσκονται διεθνώς. Άρα
η οργάνωση µεγάλων εκδηλώσεων είτε αθλητικών είτε άλλων,
παγκόσµιας εµβέλειας νοµίζω ότι «ξεσκονίζουν» από τη µία µεριά
τη φήµη της Ελλάδος, από την άλλη δε µεριά είναι η αφορµή
για επεµβάσεις σε υποδοµές των οργανωτριών πόλεων και πε-
ριοχών.

Ο ΟΟΣΑ σε µια µελέτη την οποία είχε κάνει για τον «ΑΘΗΝΑ
2004» αναφέρει ότι οι Ολυµπιακοί Αγώνες άλλαξαν την εικόνα
της Αττικής. Από απόψεως µεταφορών, Αττική Οδός, ο Κηφισός
που έκλεισε και έγινε ο δρόµος, το τραµ, το µετρό. Από απόψεως
πολιτισµού, κτήρια καινούργια, πολλά αναπαλαιώθηκαν, αλλά
έγιναν και πολλές πολεοδοµικές παρεµβάσεις µε αποτέλεσµα πε-
ριοχές που είναι στο θαλάσσιο µέτωπο στον Πειραιά και γενικά
στην Αττική, να έχουν αναβαθµιστεί. Ουσιαστικά άλλαξε το πρό-
σωπο της Αθήνας, της Αττικής µε τους Ολυµπιακούς Αγώνες.
Κατέστησαν οι Ολυµπιακοί Αγώνες την Αθήνα ελκυστικό τόπο για
προσέλευση τουριστών αλλά και κεφαλαίων. ∆υστυχώς για τη
Θεσσαλία µε τους Μεσογειακούς Αγώνες του 2013, που θα γί-
νουν στο Βόλο και τη Λάρισα, µε την κυβέρνηση της απραξίας
της Νέας ∆ηµοκρατίας δεν θα ωφεληθούν ούτε ο Βόλος ούτε η
Λάρισα ούτε γενικά η Θεσσαλία.

Και αυτό γιατί δεν υπάρχει σχέδιο για την ανάπλαση, δεν υπάρ-
χει όραµα και καταργούνται οι υποδοµές. Ουσιαστικά ελάχιστα
θα ωφεληθούν, ώστε να γίνουν ελκυστικές σε κεφάλαια και επι-
σκέπτες.

Θα επανέλθω στην Αθήνα, για να δείτε πού βρίσκεται η αγω-
νία µας. Η Αθήνα όταν τελείωσαν οι Ολυµπιακοί Αγώνες είχε ένα
σχέδιο που το είχε ετοιµάσει το Πανεπιστήµιο Θεσσαλίας για την
αξιοποίηση των ολυµπιακών εγκαταστάσεων. Αυτή η αξιοποίηση
έµεινε στα χαρτιά. Ξεκινήσατε από την αρχή και χάσατε χρόνο.
Πέντε χρόνια, εκτός από το εµπορικό κέντρο του Αµαρουσίου
που ουσιαστικά συσσώρευσε κυκλοφοριακά αλλά και περιβαλ-
λοντικά προβλήµατα στην περιοχή, δεν έχετε κάνει τίποτα. Οι
ολυµπιακές εγκαταστάσεις καταρρέουν. Το κόστος της στοιχει-
ώδους συντήρησής τους είναι περίπου 25.000.000 ευρώ το
χρόνο.

Λεηλατήθηκαν οι στολές από τις τελευτές έναρξης και λήξης
αλλά και οι στολές από τους Παραολυµπιακούς Αγώνες. Λεηλα-
τήθηκε υλικό όπως κοµπιούτερς. Ότι απέµεινε ουσιαστικά έχει
απαξιωθεί γιατί θα µπορούσατε τα κοµπιούτερς να τα δώσετε
στα σχολεία αλλά τα αφήσατε µέσα στις αποθήκες. Ο Άγιος Κο-
σµάς τελµατώθηκε. Το κωπηλατοδρόµιο είναι κλειστό. Το κανόε-
καγιάκ είναι ράβε ξήλωνε. Τώρα ψηφίζουµε διάταξη. Το µπιτς
βόλευ, το τάε κβο ντό, η Βουλιαγµένη, το θαλάσσιο µέτωπο
έχουν εγκαταλειφθεί στην τύχη τους. Όλα είναι µνηµεία της
απραξίας της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Τα µεγάλα σχέδια του νόµου Πετραλιά 3342/2005 ουσιαστικά
έµειναν στα χαρτιά. Οι δηλώσεις του «γκόλντεν µπόι» κ. Χατζη-
εµµανουήλ καθώς και του αλήστου µνήµης κακήν κακώς εκδιω-
χθέντος Κλαδά έµειναν στα λόγια. Ψέµατα είναι αυτά που λέω;
Τι έγινε µε αυτά που έλεγε ο κ. Κλαδάς; Τι έγινε µε αυτά που
έλεγε ο κ. Χατζηεµµανουήλ; Τι έγινε µε αυτά που περιγραφό-
ντουσαν στο νόµο της κ. Πετραλιά;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Υπουργέ, ο κ.
Σγουρίδης εδώ και ώρα απευθύνεται σε εσάς θέτοντας ερωτή-
µατα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: ∆εν πειράζει, δεν τον ενδιαφέ-
ρουν, όπως δεν τους ενδιαφέρουν και οι ολυµπιακές εγκατα-
στάσεις που είναι κλειστές. Αυτό που τους ενδιαφέρει είναι να
κερδίσουν πολιτικό χρόνο και τίποτα άλλο.
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Φέρατε το νόµο για τα Σ∆ΙΤ ως εργαλείο για µεταρρύθµιση
του κράτους. Από την ιστοσελίδα του κ. Κορρέ βλέπουµε µόνο να
υπάρχουν 327 Σ∆ΙΤ που θα γίνουν αλλά παράλληλα υπάρχουν
χρυσοπληρωµένες επιτροπές. Όµως, τίποτα δεν γίνεται. Πλήρης
απραξία. Τα πάντα καρκινοβατούν. Μόνο πέντε πυροσβεστικοί
σταθµοί τελείωσαν και δεν έχουν βάλει θεµέλιο ακόµη. Ούτε καν
το συνεδριακό κέντρο του τάε κβο ντο που θα ήταν η ναυαρχίδα
του συνεδριακού τουρισµού στην Αθήνα για την Ελλάδα δεν έχει
προχωρήσει. Τώρα µάλιστα που έχουµε ανάγκη από άλλες µορ-
φές τουρισµού. Όλα αυτά είναι τελµατωµένα.

Όση καλή θέληση και να δείχνει ο κύριος Υπουργός δεχόµενος
κάποιες παρατηρήσεις µας στο νοµοσχέδιο µόνο διαχείριση µπο-
ρεί να κάνει γιατί ο πολιτικός τους χρόνος έχει τελειώσει, κύριε
Πρόεδρε. Όσο δε γρηγορότερα φύγουν τόσο καλύτερα για την
Ελλάδα και για τους Μεσογειακούς Αγώνες του 2013.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Βενιζέλος έχει το λόγο.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, αύριο θα µιλήσω
αναλυτικότερα. Θέλω µόνο να πω ότι έχω ζήσει την εµπειρία του
Υπουργού που είχε την ευθύνη της οργάνωσης των Ολυµπιακών
Αγώνων και έχω εισηγηθεί εδώ σχεδόν όλα τα ολυµπιακά νοµο-
σχέδια αντιµετωπίζοντας µια σκληρή και κακόπιστη αντιπολί-
τευση από το 1998 µέχρι το 2004.

Όπως είπε η εισηγήτριά µας και όλοι οι συνάδελφοι, εµείς ψη-
φίζουµε επί της αρχής το νοµοσχέδιο αυτό, παρά τις κριτικές πα-
ρατηρήσεις, τις συστάσεις, τις επιφυλάξεις, γιατί θέλουµε να
δείξουµε ότι αντιλαµβανόµαστε την προσπάθεια αυτή. Ότι είναι
µια προσπάθεια εθνική, µια προσπάθεια συλλογική, µέσα σε
κλίµα συναίνεσης. Όµως θέλουµε εγγυήσεις και οι εγγυήσεις
πρέπει να είναι νοµοθετηµένες για να µπορεί να ελέγχεται η
εφαρµογή τους.

Είµαι βέβαιος ότι ο Υφυπουργός Πολιτισµού, αρµόδιος για θέ-
µατα αθλητισµού, ο κ. Ιωαννίδης, αγωνίστηκε να φέρει πολύ συ-
ντοµότερα το νοµοσχέδιο αυτό στη Βουλή, αλλά προφανώς
προσέκρουσε στην κορυφή της Κυβέρνησης, στο οικονοµικό επι-
τελείο, σε δυστοκίες πέραν του δικού του επιπέδου. ∆ιότι αλλιώς
δεν θα εδικαιολογείτο να έχουν περάσει άπρακτοι είκοσι ένας
µήνες από την ανάθεση των Μεσογειακών Αγώνων στη χώρα
µας, στο Βόλο και τη Λάρισα.

Θέλω να σας πω ότι το πρώτο νοµοσχέδιο για τη διοργάνωση
των Ολυµπιακών Αγώνων κατατέθηκε και συζητήθηκε στη Βουλή
στις αρχές του ’98, µέσα σε λιγότερο από έξι µήνες από την ανά-
θεση των Ολυµπιακών Αγώνων στη χώρα µας. Και τώρα τα πράγ-
µατα είναι εύκολα, διότι στην πραγµατικότητα έχουµε µια
αναπαραγωγή του ολυµπιακού µοντέλου. Όµως το ολυµπιακό
µοντέλο ήθελε και µία κυβέρνηση, µια διυπουργική επιτροπή συ-
ντονισµού της ολυµπιακής προετοιµασίας που επιλύει θέµατα.
Θέλει Υπουργούς που αναλαµβάνουν πρωτοβουλίες, ευθύνες µε-
γάλες, έναν Πρωθυπουργό που έχει προσωπική εµπλοκή, ανά-
µιξη, που καθοδηγεί το κυβερνητικό έργο. Αλλιώς µη νοµίζετε
ότι µπορεί να γίνει µια µεγάλη διοργάνωση και να αφήσει µια µε-
γάλη κληρονοµιά, κληρονοµιά σε υποδοµές, κληρονοµιά σε λει-
τουργίες, κληρονοµιά σε σύµβολα. ∆ιότι όλα αυτά έχουν πάρα
πολύ µεγάλη σηµασία για µία περιοχή, όπως είναι η Θεσσαλία, η
οποία µπορεί να αποτελέσει πρότυπο ανάπτυξης ως περιφέρεια.
Και έχει ζήσει η Θεσσαλία την ευεργετική επίπτωση των Ολυ-
µπιακών Αγώνων: όχι µόνον ο Βόλος ως ολυµπιακή πόλη –το
ξέρει πολύ καλά ο κ. Καρτάλης, ο οποίος είχε την ευθύνη της Γε-
νικής Γραµµατείας της ολυµπιακής προετοιµασίας- αλλά και η
Λάρισα και όλες οι πόλεις στο πλαίσιο του προγράµµατος «Ελ-
λάδα 2004».

Εµείς δεν µεµψιµοιρούµε. Γνωρίζουµε τις δυσκολίες και γνω-
ρίζουµε πάρα πολύ καλά πόσο επώδυνο είναι το να βάλεις µια
πέτρα από εδώ εκεί, πόσω µάλλον να διαµορφώσεις το δίκτυο
των ολυµπιακών υποδοµών. Θα µου πείτε: Μπορεί να συγκρίνει
κανείς τα έργα των Ολυµπιακών Αγώνων µε τα τέσσερα πρό-
σθετα έργα των Μεσογειακών; Τηρουµένων των αναλογιών. Και
το ένα έργο είναι δύσκολο!

Επιφυλάσσοµαι να σας πω λεπτοµέρειες αύριο, συζητώντας
επί των άρθρων, και επιφυλάσσοµαι να διατυπώσω τις παρατη-
ρήσεις µου για τις διατάξεις που αφορούν το Υπουργείο Πολιτι-

σµού και όχι τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού, παρισταµένου
του Υπουργού Πολιτισµού, τον οποίο τον καλούµε να είναι τη
στιγµή που θα συζητήσουµε τα θέµατα που αφορούν τις δικές
του αρµοδιότητες: το Μουσείο Ακρόπολης, τα θέµατα του Κε-
ντρικού Αρχαιολογικού Συµβουλίου και του νόµου για την προ-
στασία των αρχαιοτήτων, θέµατα τα οποία είναι πάρα πάρα, πολύ
σηµαντικά.

Θέλω επίσης να πω µόνο -και τελειώνω- ότι στο νοµοσχέδιο
περιλαµβάνεται και µία διάταξη που αφορά ποινική πολιτική, αρ-
µοδιότητας του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, και παρατήρησα ότι ο
Υπουργός ∆ικαιοσύνης δεν υπογράφει το νοµοσχέδιο ούτε την
αιτιολογική έκθεση, παρ’ ότι τίθενται πολύ σοβαρά προβλήµατα
σεβασµού της αρχής της αναλογικότητας, ποινικού φιλελευθε-
ρισµού. Και γιατί επιπλέον δικαιώνεται και το ΠΑΣΟΚ που είχε πει
όσα έπρεπε να πει όταν ψηφίστηκε η τώρα τροποποιούµενη διά-
ταξη, η οποία υπερέβαινε τα όρια του κράτους δικαίου. Όµως
τότε δεν γίναµε αντιληπτοί. Κάποιοι θεώρησαν ότι µε δρακό-
ντειες διατάξεις και µε επίδειξη ποινικής αυστηρότητας θα αντι-
µετωπίσουµε τα θέµατα της βίας στα γήπεδα, ενώ το ζήτηµα
είναι πολυσύνθετο και το γνωρίζει πάρα πολύ καλά ο κ. Ιωαννίδης
γιατί είναι του επαγγέλµατος, δεν είναι περαστικός. Αντιλαµβά-
νεται τώρα τι εννοούσα κι εγώ ως Υπουργός, τι εννοούσε και ο κ.
Λιάνης ως Υφυπουργός και πόσο δίκιο είχαµε.

Όµως θα ήθελα να ενηµερώσετε τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ο
οποίος και θα υπογράψει αναγκαστικά τον ψηφισµένο νόµο, γιατί
πρέπει να το λάβει αυτό υπ’ όψιν του και στις δικές του ρυθµίσεις
για µια σειρά από θέµατα που έχουµε παρατηρήσει ότι αποκλί-
νουν από την αρχή της αναλογικότητας και από το πλαίσιο, το
φιλοσοφικό και αξιακό πλαίσιο του ποινικού φιλελευθερισµού.

Νοµίζω ότι καλό θα ήταν, κύριε Υπουργέ, να έχετε ανοικτά τα
αυτιά σας στις παρατηρήσεις, ιδίως τις παρατηρήσεις συναδέλ-
φων που έχουν ζήσει τα προβλήµατα και που µπορούν µε πολύ
συγκεκριµένο και πρακτικό τρόπο να βοηθήσουν στη βελτίωση
των διατάξεων.

Είδα µε χαρά ότι ήδη από τη φάση της επιτροπής δεχθήκατε
κάποια πράγµατα και βελτιώσατε διατάξεις. Για παράδειγµα, δε-
χθήκατε να υπάρχει ένα τριµελές ελεγκτικό όργανο, κατά τα πρό-
τυπα του ελεγκτικού οργάνου που λειτούργησε στην Οργανωτική
Επιτροπή των Ολυµπιακών Αγώνων.

Και βεβαίως είναι προφανές ότι κανείς δεν µπορεί να υπερβεί
ούτε το Σύνταγµα ούτε την κοινοτική νοµοθεσία, ανεξάρτητα από
τη νοµική µορφή της Οργανωτικής Επιτροπής, διότι πάντα ισχύει
ούτως ή άλλως και το Σύνταγµα και η ευρωπαϊκή κοινοτική νο-
µοθεσία και αυτό να το έχουν καλά στο µυαλό τους όποιοι ανα-
λάβουν να διοικήσουν και να διαχειριστούν τα θέµατα αυτά,
πέραν της ΕΥ∆Ε βεβαίως και πέραν των τεχνικών υπηρεσιών της
Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού που εφαρµόζει µια νοµοθεσία
περί δηµοσίων έργων λίγο ή πολύ γνωστή.

Κρατήστε, λοιπόν, τις σηµειώσεις που πρέπει να κρατήσετε και
να εκτιµήσετε τον τρόπο, µε τον οποίο αντιµετωπίζει τα θέµατα
αυτά το ΠΑΣΟΚ τώρα, έχοντας συνείδηση ότι όπως διαµορφώ-
νεται το πολιτικό σκηνικό, κάποια δικά µας στελέχη θα είναι αυτά
που θα έχουν την ευθύνη να ολοκληρώσουν αυτή την προσπά-
θεια και να παρουσιάσουν το πλήρες πρόγραµµα των Μεσογει-
ακών Αγώνων του 2013, που ελπίζουµε να είναι µία πολύ καλή
συνέχεια στην αλυσίδα των θετικών εντυπώσεων της χώρας µετά
τους Ολυµπιακούς Αγώνες του 2004.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Γεώργιος Νικητιάδης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Σγουρίδη, ενώνω τη φωνή µου µαζί σας σε όσα είπατε

προηγουµένως.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι βέβαιο ότι

όλοι αποδεχόµαστε πως η οργάνωση των Μεσογειακών Αγώνων
αποτελεί ένα τεράστιο διεθνές αθλητικό γεγονός, ένα αθλητικό
γεγονός το οποίο µπορεί να έχει για τη χώρα µας εθνικά οφέλη,
µπορεί να έχει για τη χώρα µας αναπτυξιακά οφέλη, µπορεί να
έχει για τη χώρα µας τουριστικά οφέλη και βέβαια αυτά τα τε-
λευταία υπό την προϋπόθεση ότι θα γίνουν οι Αγώνες µε µια άλλη
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κυβέρνηση.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-

πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ)
Γιατί αν δούµε τι έγινε µε τα τουριστικά οφέλη που είχαµε µετά

τους Ολυµπιακούς Αγώνες και την πολιτική της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, είναι βέβαιο ότι δεν µπορούµε να αισθανόµαστε αισιόδοξοι
ότι θα έχουµε τα τουριστικά οφέλη που µπορεί να έχει ένα τέ-
τοιο γεγονός, όταν γίνεται στη χώρα σου.

Με όλα αυτά, λοιπόν, εκ των πραγµάτων δεν θα µπορούσαµε
να µη δεχθούµε επί της αρχής το νοµοσχέδιο, αλλά κυρίως για να
µην πω µόνο γι’ αυτά. ∆ιότι η Νέα ∆ηµοκρατία µε το νοµοθέτηµα
που φέρνει, νοµίζω ότι καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια για
να µας κάνει ακόµα και επί της αρχής να προβληµατιζόµαστε.

Κύριε Ιωαννίδη, σέβοµαι απολύτως την προσφορά σας στον
αθλητισµό. Θεωρώ ότι είστε έντιµος κι ένας άνθρωπος µε καλή
πρόθεση, αλλά πρέπει να σας πω ότι αυτά δεν αρκούν για να
µπορέσει κάποιος να οργανώσει µε επιτυχία αντίστοιχους Αγώ-
νες και αυτά δεν αρκούν, για να µπορέσει πολιτικά να τοποθετη-
θεί και να αντιπαρατεθεί, όταν υπάρχουν διαφορετικές απόψεις.

Πρέπει να σας πω ότι έµεινα άναυδος, όταν µετά τη δεκαεξά-
λεπτη οµιλία σας κλείσατε λέγοντας ότι αύριο θα αναφερθείτε
και στο νοµοσχέδιο, εσείς, ο κατ’ εξοχήν εισάγων το νοµοσχέδιο
αυτό στο Εθνικό Κοινοβούλιο και ο κατ’ εξοχήν αρµόδιος να
θέσει τα πολιτικά ζητήµατα που σχετίζονται µε αυτό το νοµο-
σχέδιο.

Θα διατυπώσω τις ενστάσεις µου επί της αρχής για το νοµο-
σχέδιο, αναφέροντας συγκεκριµένα παραδείγµατα.

Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο που προβλέπεται γι’ αυτή την εται-
ρεία, την ανώνυµη εταιρεία που θα διευκολύνει την οργάνωση
των Μεσογειακών Αγώνων, διορίζεται ολόκληρο από τον
Υπουργό! Ένας θεσµικός δεν είχε η Κυβέρνηση την ευαισθησία
να αποδεχθεί ότι θα πρέπει να υπάρχει στο ∆ιοικητικό Συµβούλιο;

Με τους Ολυµπιακούς Αγώνες υπήρχαν θεσµικοί. Εσείς δεν
προβληµατιστήκατε; ∆ηλαδή, τι θα πείτε στο ∆ήµαρχο του Βόλου
ή της Λάρισας; Τι θα πείτε στα µέλη της Εθνικής Επιτροπής Ολυ-
µπιακών Αγώνων; Έναν θεσµικό δεν µπορούσατε να κατοχυρώ-
σετε µέσα από το νόµο; ∆ηλαδή, ο Υπουργός όποιους θέλει –ή
για να το πω µε λαϊκότερη έκφραση- όποιους γουστάρει θα είναι
τα µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου;

Για να δείτε καµµιά φορά και την προχειρότητα –επαναλαµ-
βάνω ότι δεν νοµίζω ότι είναι δική σας η ευθύνη σε ό,τι αφορά τις
διατυπώσεις- λέω το εξής:

Έρχεστε και φέρνετε κάποιες νοµοτεχνικές βελτιώσεις και
λέτε ότι η παράγραφος 3 του άρθρου 8 αντικαθίσταται ως εξής:

«Το διοικητικό συµβούλιο µετά τη συγκρότησή του σε σώµα
αποφασίζει τη συγκρότηση εκτελεστικής επιτροπής αποτελού-
µενης από πέντε µέλη κατά ανώτατο όριο. Επικεφαλής της επι-
τροπής ορίζεται ο διευθύνων σύµβουλος. Μέλη του διοικητικού
συµβουλίου δεν δύνανται να αποτελέσουν µέλη της εκτελεστι-
κής επιτροπής».

Πέρα από οποιεσδήποτε ουσιαστικές ενστάσεις –και σας πα-
ρακαλώ, σηµειώστε το, γιατί αύριο-µεθαύριο θα ψάχνετε και δεν
θα µπορείτε να εφαρµόσετε το νόµο- ακούστε τούτο: Αυτό που
φέρατε τώρα αντικαθιστά αυτό που θα σας διαβάσω, που είναι το
προηγούµενο και λέει:

«Το διοικητικό συµβούλιο µετά τη συγκρότησή του σε σώµα
αποφασίζει τη συγκρότηση εκτελεστικής επιτροπής αποτελού-
µενης από πέντε µέλη κατά ανώτατο όριο. Τα καθήκοντα της
εκτελεστικής επιτροπής θα είναι συγκεκριµένα και διακριτά και
θα καθορίζονται µε απόφαση του διοικητικού συµβουλίου».

Αυτό λέγατε στο προηγούµενο και εδώ το εξαφανίσατε. Και
εγώ ερωτώ: Ποιος θα καθορίζει τις αρµοδιότητες της εκτελεστι-
κής επιτροπής, αφού το απαλείψατε και δεν σκεφθήκατε να βά-
λετε και εδώ αυτό που θέλατε, ανεξαρτήτως του αν διαφωνούµε
ή δεν διαφωνούµε.

Παρακαλώ, προσέξτε το γιατί νοµοτεχνική παρατήρηση είναι,
αλλά –προς θεού!- οδηγεί σε αδιέξοδο τη λειτουργία που εσείς
επιθυµείτε, χωρίς να υπεισέλθω –το επαναλαµβάνω- στο ότι δεν
είναι τα µέλη του διοικητικού συµβουλίου µέλη της εκτελεστικής
επιτροπής και δεν καταλαβαίνω γιατί φοβάστε να είναι µέλη της
εκτελεστικής επιτροπής.

Έρχοµαι τώρα σ’ ένα άλλο θέµα. Λέει ότι πράξεις του διοικη-
τικού συµβουλίου ακόµη και αν είναι εκτός του εταιρικού σκο-
πού –προσέξτε το εσείς που είσαστε ένας κατ’ εξοχήν
εντιµότατος, κατά την εκτίµησή µου, πολιτικός- δεσµεύουν την
εταιρεία. ∆ηλαδή, ο πρόεδρος, ο διευθύνων σύµβουλος υπο-
γράφει έχων την εξουσιοδότηση για την εταιρεία µία συναλλαγή
που δεν έχει καµµία σχέση µε τους Μεσογειακούς Αγώνες. ∆ε-
σµεύεται η εταιρεία να πληρώσει, δεσµεύεται η εταιρεία να απο-
ζηµιώσει και το λέτε στο νόµο. Και µην έλθει κάποιος να µου πει
ότι ο νόµος περί ανωνύµων εταιρειών θέτει παρόµοια ζητήµατα,
διότι ακόµη κι αν ήταν έτσι –που δεν είναι έτσι- θα µπορούσατε
µε το νόµο το δικό σας –νόµο κάνουµε εδώ πέρα, ό,τι θέλουµε
εµείς µπορούµε να ψηφίσουµε- να προβλέψετε ότι εάν οποιαδή-
ποτε συναλλαγή υπογραφεί που εκφεύγει των εταιρικών σκοπών,
αυτή να µη δηµιουργεί αξιώσεις στην άλλη πλευρά.

Να σας πω για τη διά περιφοράς δυνατότητα να αποφασίζει το
διοικητικό συµβούλιο, όπως είχε κάνει τότε ο Άρειος Πάγος να
αποφασίσει διά τηλεφώνου και να γίνουµε ρεζίλι; Γιατί; Γιατί τόσο
σηµαντικά θέµατα µπορεί να αποφασίζονται διά περιφοράς; Να
πάρουµε, δηλαδή, τηλέφωνο λέγοντας «ψηφίζεις», «δεν ψηφί-
ζεις» και εκ των υστέρων να βάζουµε υπογραφές; Γιατί; Για ποιο
λόγο; Γιατί τόση σπουδή; ∆ύο χρόνια έχετε µπροστά σας.

Έπειτα λέει ότι η γενική συνέλευση είναι αρµόδια για συγχω-
νεύσεις, για διάσπαση, για µετατροπή. Αυτά υπάρχουν στο
άρθρο 16. Τι έχετε κατά νου; Υπάρχει περίπτωση αυτή η ανώ-
νυµη εταιρεία να συγχωνευθεί µε κάποια άλλη;

Τι πάει να πει «να συγχωνευθεί»; Με ποιον θα συγχωνευθεί; Με
ποιον θα διασπαστεί; Πώς θα εξελιχθεί; ∆εν θα είναι µία ανώνυµη
εταιρεία από την αρχή µέχρι το τέλος που θα κάνει τα έργα; Θα
συγχωνευθεί µε κάποια άλλη από τον ιδιωτικό τοµέα; Κι αν γίνει
αυτό έρχεστε και µου λέτε ότι θα αποσπώνται υπάλληλοι από τα
υπουργεία για να πηγαίνουν να εργάζονται σ’ αυτήν την εταιρεία;
Να πληρώνονται από τα Υπουργεία και να έχει συγχωνευθεί αυτή
µε µία ιδιωτική εταιρεία και να πληρώνει το δηµόσιο αυτούς που
θα κερδίζουν µε την ιδιωτική εταιρεία;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Προσλήψεις προσωπικού: Τι πάει να πει δηµόσια προκήρυξη,
έτσι γενικά; Με ποια διαδικασία θα προσληφθούν ;
Αλλά νοµίζω εν τη ειλικρινεία σας είπατε ότι κάναµε µία ανώνυµη
εταιρεία –εδώ το είπατε- για να µπορείς να προσλάβεις τους αν-
θρώπους που θέλεις. Και περί αυτού πρόκειται.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Όχι,
λάθος έχετε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΙΤΙΑ∆ΗΣ: Στα Πρακτικά έτσι είναι γραµµένο.
∆είτε το και διορθώστε το. Εγώ σας τονίζω ότι είναι έτσι. Το κα-
τέγραψα, όπως ακριβώς το είπατε. Μακάρι να µην είναι έτσι.
Εµείς είναι προφανές ότι θέλουµε κάτι άλλο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΙΤΙΑ∆ΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Να πω κάτι που αφορά τους δικηγόρους. Νοµική υπηρεσία:

Θα προσλάβει τέσσερις δικηγόρους «αυξηµένων προσόντων».
Αυτή είναι η διατύπωση.

Τι σηµαίνει «αυξηµένων προσόντων»; ∆εν έχει διατυπωθεί
µέχρι σήµερα από την επιστήµη τη νοµική, ούτε από το δικαιακό
µας σύστηµα ούτε από πουθενά. Και προσέξτε τώρα τι λέει: Θα
προσλάβουµε τους τέσσερις, δηλαδή, θα πάρουµε τέσσερις δι-
κούς µας και για συγκεκριµένη υπόθεση θα µπορούµε να ορί-
ζουµε άλλο δικηγόρο. ∆ηλαδή, θα πάρουµε που θα πάρουµε
τέσσερις, που µπορεί και να µην είναι ικανοί, διότι δεν προβλέ-
πεται πως θα τους πάρουµε και αν βρούµε τα ζόρια σε κανένα
ποινικό, σε καµµία χονδρή υπόθεση, να µπορούµε να πάρουµε
και πέµπτο δικηγόρο για να µας ξελασπώσει.

Πού τα βρήκατε όλα αυτά, Νοµική Υπηρεσία, τέσσερα άτοµα
για τους Μεσογειακούς Αγώνες και να µπορείτε να προσλαµβά-
νετε και πέµπτο;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ, ολο-
κληρώστε.
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Κλείνοντας, για το θέµα των Special
Olympics, επειδή αναφερθήκατε, κύριε Υπουργέ, σας πληρο-
φορώ ότι δεν υπάρχει νόµος µέχρι σήµερα να καθορίζει τη λει-
τουργία των Special Olympics. ∆ιεθνείς νόµοι καθορίζουν πώς
γίνονται οι Special Olympics, αλλά το όργανο που σήµερα δια-
χειρίζεται την υπόθεση Special Olympics στην Ελλάδα…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κλείστε, κύριε Νι-
κητιάδη. Κλείστε, παρακαλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: …µόνο µε υπουργικές αποφάσεις
έχει καθοριστεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Μάλιστα. Ευχαρι-
στώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Και θα πρέπει να το δείτε. Και τα
λέω σε εσάς, γιατί πιστεύω…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Νικητιάδη,
παρακαλώ τελειώσατε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ και εγώ.
Κύριε Λιντζέρη, σας βλέπω ότι είστε οπαδός της ∆ωδεκανή-

σου. Εκεί θα παραθερίσετε εφέτος;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Για να γραφεί «παρατεταµένα χει-

ροκροτήµατα», κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ο Υπουρ-

γός ορίζει, αλλά είναι ξεκαθαρισµένο ότι είναι το λιγότερο πέντε
άτοµα ex officio. Είναι οι τρεις δήµαρχοι και είναι τα δύο άτοµα.
Ο Πρόεδρος της ΕΦΕ ο Έλληνας Μέλος της ∆ΟΕ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Το λέει ο νόµος, κύριε Υπουργέ;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Βιάζεστε,

βιάζεστε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Το λέει ο νόµος, κύριε Υπουργέ;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Μα, βιά-

ζεστε. Θέλετε να τα πείτε; Πείτε τα. Κανένας δεν πληρώνει εφο-
ρία όταν λέει. Πείτε τα. Μα, λέει: Θα ορίσει ο Υπουργός. ∆εν
γίνεται, λοιπόν, να ορίσει και άτοµα, όπως είναι οι τρεις ∆ήµαρ-
χοι, Βόλου, Νέας Ιωνίας και Λάρισας, να µην είναι στην επιτροπή
και να µην είναι ο Πρόεδρος της ΕΟΕ και ο Γενικός Γραµµα-
τεύς…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Να υπάρχει θε-
σµική εκπροσώπηση. Είναι σαφές αυτό.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Όχι, ένα
λεπτό.

∆εύτερον. ∆ιά περιφοράς. Όταν θέλει να προσλάβει µια κα-
θαρίστρια θα πρέπει -γι’ αυτό µιλάµε, όχι για σοβαρά θέµατα-
να µαζεύονται όλοι και να πληρώνουν και να έχουµε όλα αυτά τα
έξοδα τα οποία για µία απόφαση, η οποία διά περιφοράς µπορεί
να γίνει; ∆εν µιλάµε για σοβαρά θέµατα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Επουσιώδη. Προσθέστε το.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ναι. Επου-

σιώδη. Θα το βάλουµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Προσθέστε το: Για επουσιώδη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ακούστε.

Μα, δεν µπορεί…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Συγγνώµη που διακόπτω, αλλά βοη-

θάµε. Για επουσιώδη θέµατα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Εντάξει.

Τα λέτε µε καλή πίστη και τα δεχόµαστε.
Τα Special Olympics, ο ν. 2725/1999 -ο Φούρας τον έκανε- µι-

λάει για το τι είναι οι οργανωτικές επιτροπές και πώς λειτουρ-
γούν. Έχουν γίνει πάρα πολλές οργανωτικές επιτροπές και µία
από τις οργανωτικές επιτροπές είναι τα Special Olympics.

Το ίδιο ακριβώς µέχρι τώρα ήταν και οι Μεσογειακοί Αγώνες,
οργανωτική επιτροπή και εκτελεστική επιτροπή. Και η εκτελε-
στική επιτροπή πλέον, αυτό που γινόταν βάσει του αθλητικού
νόµου µέχρι τώρα, το µεταφέρουµε και το κάνουµε Α.Ε., για να
βοηθήσουµε να γίνονται πιο γρήγορα και πιο ευέλικτα τα σχή-
µατα. Και όταν χρειαζόµαστε κάποιον, εάν θέλουµε έναν άν-
θρωπο που έχει µία εξειδίκευση που δεν µπορούµε να τη βρούµε
µέσα στους δικούς µας εργαζόµενους, εάν τυχόν είναι οργανω-

τική επιτροπή, έχει δικαίωµα µέχρι τρεις και έξι µήνες. ∆εν θα
έρθει κάποιος άνθρωπος να αφήσει τη δουλειά του για να δου-
λέψει τους τρεις µήνες ή τους έξι, ενώ στην ανώνυµη εταιρεία
µπορείς να το κάνεις ένα χρόνο, δύο χρόνια.

Αυτή είναι η διαφορά και το λέω, για να καταλαβαίνουµε ότι
ούτε είναι δυνατόν ποτέ δήµαρχοι να µείνουν έξω, δήµαρχοι που
διεκδίκησαν, που κέρδισαν…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Γράψτε το.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Μα, το

λέω ξεκάθαρα. Να σας πω κάτι; Ξέρετε πόσοι δήµαρχοι ήθελαν;
Ήθελε ο παλιός ο δήµαρχος, ο καινούργιος, ο νοµάρχης. Εγώ
λέω, λοιπόν: Οι δήµαρχοι οι τρεις, γιατί ο Νέας Ιωνίας είναι τα
αθλητικά έργα, είναι το Μεσογειακό Χωριό, οι άλλοι δύο δήµαρ-
χοι διεκδίκησαν και κέρδισαν τους Μεσογειακούς Αγώνες, επο-
µένως, θα είναι σίγουρα. ∆ιότι, πράγµατι το λέω, για να το
ξεκαθαρίσω, για να µη γίνεται η συζήτηση αυτή, ότι είναι ex offi-
cio, όπως είναι και ο Πρόεδρος της ΕΟΕ και ο Έλληνας Μέλος
της ∆ΟΕ.

Με αυτά τα πέντε άτοµα ξεκινούµε και µετά είναι όποιος άλλος
µπορεί να µπει. Το λέω για να το ξεκαθαρίσω, γιατί πράγµατι,
έτσι όπως είναι, µπορεί να πιστεύετε ότι, αν είναι δυνατόν, να
τους βγάλουµε. ∆εν υπάρχει περίπτωση να βγούνε. Έχουν προ-
σφέρει και θα προσφέρουν µέχρι το τέλος στους Μεσογειακούς
Αγώνες και µακάρι να είναι από πάνω, όπως είναι µέχρι τώρα και
να βοηθούν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Λακωνίας, κα-
θηγητής κ. Γρηγοράκος.

ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µου επιτρέ-

ψετε να ξεκινήσω µε ένα παράπονο. Το παράπονο της Λακωνίας
είναι ότι µια πόλη σύµβολο, όπως η Σπάρτη, δεν έχει τιµηθεί ανά-
λογα, όπως έχουν τιµηθεί άλλες πόλεις.

Εγώ δεν έχω εµπόλεµη κατάσταση µε καµµία πόλη. Η Αθήνα
τιµήθηκε στους Ολυµπιακούς Αγώνες, τιµώνται τώρα οι πόλεις
της Θεσσαλίας, ο Βόλος και η Λάρισα, έχει επανειληµµένως τι-
µηθεί η Θεσσαλονίκη. Αυτή η πατρίδα µου η Σπάρτη, µε τόσο µε-
γάλη ιστορία, που µπορεί να σας την πει και ο σύµβουλός σας κ.
Μαρτάκος, ο οποίος έχει γράψει ένα καταπληκτικό βιβλίο, πι-
στεύω να το έχετε διαβάσει …

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Το έχω
προλογίσει τρεις φορές.

ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Πολύ ωραία, λοιπόν.
… έχει το δικαίωµα να έχει παράπονο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Μπορώ να

σας διακόψω για ένα δευτερόλεπτο;
ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Μπορείτε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Επειδή µε

κτυπάτε σε ευαίσθητες χορδές, θα πω ότι είναι αδικηµένη πράγ-
µατι η Λακωνία. Είναι γεγονός αναµφισβήτητο. Παντού είναι αδι-
κηµένη.

Έχω πει και στους Βουλευτές και θα ενηµέρωνα και τους υπο-
λοίπους ότι θέλω να πάω κάτω για να δω τι ελλείψεις έχουν, του-
λάχιστον εγώ να προσφέρω ό,τι καλύτερο µπορώ σ’ αυτή την
περιοχή, η οποία πράγµατι είναι αδικηµένη. Το λέω και ήθελα να
γραφτεί κιόλας και συµφωνώ µαζί σας.

ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Αν και προνοµιακή η παράταξή
σας στο νοµό αυτόν.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Συµφωνώ
σε αυτά που είπατε ότι είναι αδικία.

ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: Πολύ ωραία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Και ο κ.

Γρηγοράκος, επειδή είναι Λάκωνας, ξέρει αν τα λέω µε την ψυχή
µου ή όχι.

ΛΕΩΝΙ∆ΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ: ∆εύτερον. Είπατε προηγουµένως
για κάποια χρήµατα, για 28.000.000, ότι είναι της Γενικής Γραµ-
µατείας Αθλητισµού και ότι τα έργα θα κοστίσουν περίπου
81.000.000. Ο ∆ήµαρχος Βόλου είπε ένα ποσόν.

Εγώ δεν µπαίνω σ’ αυτά, κύριε Υπουργέ. Ξέρω ότι είστε ένας
έντιµος πολιτικός. ∆εν έχετε δώσει δικαίωµα σε κανέναν να αµ-
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φισβητήσει την εντιµότητά σας. Μπορεί κάποιοι να αµφισβητή-
σουν τα άλλα σας προσόντα στην προπονητική ή στον αθλητι-
σµό ή σε οτιδήποτε άλλο, αλλά στην πολιτική σας εντιµότητα όχι.

Θέλω να σας πω, λοιπόν, το εξής. ∆εν µπορούµε να παίρνουµε
θέση και να βάζουµε το στήθος µας για κάποιους άλλους. Το λέω
αυτό, γιατί ένα έργο που είχε ξεκινήσει έξω από τη Σπάρτη και το
ΠΑΣΟΚ το είχε προκηρύξει µε 48.000.000 ευρώ. Ήρθε η Νέα ∆η-
µοκρατία λέγοντας ότι θα κάνει περικοπές σε όλα και ότι όλα
αυτά γίνονταν ανέντιµα και προκήρυξε το έργο µε 32.000.000
ευρώ. Τώρα το έργο, µετά από πέντε χρόνια, έχει φτάσει
64.000.000 ευρώ και δεν έχει ξεκινήσει ακόµη. Οληµερίς το φτιά-
χνανε, το βράδυ γκρεµιζόταν!

Στο νοµοσχέδιο τώρα, κύριε Υπουργέ. Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, θα µου επιτρέψετε να ξεκινήσω την τοποθέτησή µου
µε τα λόγια ενός σηµαντικού ανθρώπου για τον ελληνικό αθλη-
τισµό, αλλά και για την ελληνική πεζογραφία.

«Στην Αθήνα» είχε πει «ασφαλώς δεν θα έχουµε τη δυνατότητα
να διοργανώσουµε µεγαλοπρεπείς γιορτές, αλλά ταις πολλαίς
ελλείψεις µας θα αναπληρώσει η εγκαρδιότητα της υποδοχής
µας. ∆εν θα προσφέρουµε στους επισκέπτες µας διασκεδάσεις
άξιες προς την περίσταση, αλλά έχουµε να δείξουµε τα µνηµεία
και τον πολιτισµό της αρχαιότητας και να τους οδηγήσουµε
στους τόπους όπου τελούσαν οι Αρχαίοι Έλληνες τους αγώνες
τους».

Αυτός ήταν ο εµπνευσµένος λόγος που εκφωνήθηκε από το
συγγραφέα του περιλάλητου Λουκή Λάρα, που γαλούχησε γε-
νιές Ελληνοπαίδων, τον Έλληνα λόγιο, ποιητή, πεζογράφο, ∆η-
µήτριο Βικέλα. Ήταν το 1894, σε ένα Συνέδριο στο Πανεπιστήµιο
της Σορβόνης που έγινε από τις 16 έως τις 23 Ιουνίου, όταν ο βα-
ρόνος Πιερ Ντε Κουµπερτέν παρουσίασε τις ιδέες του για την
αναβίωση των αρχαίων Ολυµπιακών Αγώνων.

Οι κανονισµοί που έθεσε ο βαρόνος ήταν σαφείς. Ο πρώτος
Πρόεδρος της ∆ιεθνούς Ολυµπιακής Επιτροπής έπρεπε να είναι
από τη χώρα η οποία θα διοργάνωνε τους επόµενους Ολυµπια-
κούς Αγώνες. Και πίστευε βέβαια ότι θα είναι το Παρίσι. Έγινε,
όµως, η µεγάλη ανατροπή κι έτσι, ο ∆ηµήτριος Βικέλας ήταν ο
πρώτος Πρόεδρος των Ολυµπιακών Αγώνων στην Αθήνα το
1896.

Ο ίδιος ήταν απλά εκεί, αυτός ο µεγάλος Έλληνας άνδρας,
επειδή βρισκόταν σαν αντιπρόσωπος του Πανελλήνιου Γυµνα-
στικού Συλλόγου. Από εκεί και πέρα, αυτή και µόνο η τοποθέ-
τησή του ήταν η ικανή και η κύρια αιτία να βγει ένας
ανεπανάληπτος ενθουσιασµός, απρόσµενος για την ελληνική
γοητεία του πολιτισµού κι έτσι, λοιπόν, κερδήθηκαν οι Ολυµπια-
κοί Αγώνες για το 1896.

Έτσι, ιδρύθηκε η ∆ιεθνής Ολυµπιακή Επιτροπή, της οποίας
πρώτος Πρόεδρος ήταν ο Βικέλας. Έτσι, λοιπόν, έγιναν οι Ολυ-
µπιακοί Αγώνες στην Αθήνα.

Ερχόµαστε τώρα στους Ολυµπιακούς Αγώνες του 2004. Η επι-
τυχηµένη διοργάνωση των Αγώνων οφείλεται σε ένα σηµαντικό
βαθµό στην εγκαρδιότητα της υποδοχής µας, όπως είχε πει ο Βι-
κέλας. Έτσι, λοιπόν, εµείς δεν στερηθήκαµε ούτε στερήσαµε από
κανέναν τη φιλοξενία, τη ζεστασιά και το φιλότιµο των εθελοντών
µας που άφησαν το ανεξίτηλο σηµάδι τους στην ιστορία των
Ολυµπιακών Αγώνων. Όµως, αυτή είναι η µία άποψη των Ολυ-
µπιακών Αγώνων.

Η άλλη είναι αυτή των υπέρογκων ποσών που δαπανήθηκαν
για λόγους εξωαγωνιστικούς και της πλήρους εγκατάλειψης από
την Κυβέρνηση όλων αυτών των υπερσύγχρονων αθλητικών
εγκαταστάσεων που τόσο ακριβά πλήρωσε και θα συνεχίσει να
πληρώνει ο ελληνικός λαός.

Είναι σηµαντικό το γεγονός ότι οι δέκατοι έβδοµοι Μεσογεια-
κοί Αγώνες θα γίνουν το καλοκαίρι του 2013 στην Ελλάδα, στην
περιφέρεια, στο Βόλο, στη Λάρισα και στις άλλες πόλεις της
Θεσσαλίας. Θα γίνουν στη χώρα του Ιάσωνα και της Έλλης, θα
γίνουν στη χώρα των Αργοναυτών, στη Θεσσαλία, στη χώρα του
Αχιλλέα, τη χώρα των γενναίων Μυρµιδόνων, του Ολύµπου και
των Θεών του. Θα έχουν τόσα πολλά να µάθουν όσοι έρθουν εδώ
τότε και θα έρθουν πάρα πολλοί. Θα είναι πολύ µεγάλοι αγώνες.
Θα έρθουν, λοιπόν, πολλοί για να γνωρίσουν την ιστορία µας, να
τους πούµε ότι στη ζωή υπάρχουν και αξίες και όταν αγωνίζεται

κανείς, τότε υπάρχουν και χρυσόµαλλα δέρατα που µπορεί να
τα κερδίσει κανείς µέσα από την εντιµότητα και µέσα από το «ευ
αγωνίζεσθαι».

Έτσι, λοιπόν, σ’ αυτούς τους ανθρώπους που θα έρθουν τότε
πρέπει να πούµε -και πρέπει από σήµερα να τους το πούµε- ότι
υπάρχει και µια άλλη Ελλάδα και ότι δεν υπάρχει µόνο η Ελλάδα
του Βατοπεδίου, της «Siemens» και των οµολόγων. Υπάρχουν
Έλληνες που ονειρεύονται, υπάρχουν παιδιά που ονειρεύονται
και θα συνεχίσουν να ονειρεύονται, επειδή είναι Έλληνες.

Έτσι, λοιπόν, εγώ πιστεύω ότι οι Μεσογειακοί Αγώνες είναι ένα
καινούργιο καλό εθνικό χαρτί. Όπως και να το δει κανείς, οι Με-
σογειακοί Αγώνες θα ωφελήσουν και κυρίως θα ωφελήσουν από
τη χρηστή διαχείριση του εγχειρήµατος.

Οι Μεσογειακοί Αγώνες είναι η δεύτερη σε µέγεθος µετά την
Ολυµπιάδα διοργάνωση που υπάρχει στον κόσµο. Αυτή η διορ-
γάνωση ξεπερνά ακόµα και τους σηµερινούς Ολυµπιακούς Αγώ-
νες.

Έτσι, λοιπόν, οι Μεσογειακοί Αγώνες είναι οι αγώνες των αθλη-
τών. Όχι των προβεβληµένων αθλητών, αλλά αυτών οι οποίοι θέ-
λουν να κερδίσουν µέσα στους στίβους. Είναι αλήθεια ότι έχουν
αλλάξει πολλά, κύριε Υπουργέ, στον αθλητισµό. Όµως, και στο
µυαλό των υποψιασµένων πολιτών έρχεται αµέσως ο ανελέητος
ανταγωνισµός, το ντόπινγκ, το χρήµα και η δόξα που τα είδαµε
στους Ολυµπιακούς Αγώνες του Πεκίνου.

Αυτήν την καχυποψία που αιωρείται πάνω από τον αθλητισµό
εµείς, κύριε Υπουργέ, πρέπει να την αντιµετωπίσουµε µε συνεν-
νόηση, συναίνεση και τόλµη. Η αποτυχία τόσων ετών έχει στοι-
χειώσει τέτοιου είδους προσπάθειες και έχει αποκαλύψει σαπίλα,
διαπλοκή και διαφθορά στον ελληνικό παραγοντικό αθλητισµό,
τον οποίο εσείς επανειληµµένως έχετε καταγγείλει.

Σήµερα καλούµαστε όλοι να σταθούµε µε υπευθυνότητα απέ-
ναντι σε λάθη που αγκυροβόλησαν την Ελλάδα στο 2004 και έγι-
ναν στρατηγικά σφάλµατα που διέπραξαν οι δικές σας
κυβερνήσεις. Όµως, και εµείς κάνουµε την αυτοκριτική µας γι’
αυτό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ειδικά η ερήµωση ειδικά διαµορφωµένων χώρων, το µαρά-

ζωµα των ολυµπιακών εγκαταστάσεων, η απώλεια της δυναµικής
που αναπτύχθηκε από την παγκόσµια προβολή της χώρας µας
κατά τη διάρκεια των Ολυµπιακών Αγώνων του 2004, η τόνωση
του τουρισµού, όλα αυτά, η µοναδική αύρα που περιέβαλε την
Αθήνα και την Ελλάδα το καλοκαίρι του 2004 χάθηκε ή για την
ακρίβεια πετάχτηκε χωρίς όραµα και χωρίς στρατηγική για τη
χώρα.

Η αδιαφορία και ο µικροκοµµατισµός κυριάρχησαν όλα αυτά
τα χρόνια και σήµερα, παρά τη δική σας επιµονή –πραγµατικά
εγώ βλέπω ότι επιµένετε και αγωνίζεστε- το νοµοσχέδιο αυτό
είναι ένα καταστατικό της ανώνυµης εταιρείας των Ολυµπιακών
Αγώνων.

Ας µην απολέσουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την ευκαι-
ρία που µας δίνεται. Η Ελλάδα είναι χώρα-κλειδί στη Μεσόγειο.
∆ιαµορφώνει αποφασιστικό ρόλο στην περιοχή και αποτελεί µό-
νιµη έδρα της ∆ιεθνούς Επιτροπής των Μεσογειακών Αγώνων.
Η περιφέρεια έχει παραγκωνιστεί τα τελευταία χρόνια και µπορεί
να αναζωογονηθεί σε σηµαντικό βαθµό από αυτή τη συγκυρία.
∆εν θα γίνουν κοσµοϊστορικές αλλαγές µ’ αυτό το νοµοσχέδιο
ούτε µε τους Μεσογειακούς Αγώνες στη Λάρισα και στο Βόλο.
Όµως, κάποια πράγµατα µπορούν να βελτιωθούν τόσο στους νο-
µούς που θα γίνουν οι Ολυµπιακοί Αγώνες όσο και στους άλλους
νοµούς γύρω. Οι σύγχρονες αθλητικές εγκαταστάσεις, καθώς
και τα έργα υποδοµής στις πόλεις της Θεσσαλίας πρέπει αυτή τη
φορά να µείνουν κληροδοτήµατα προστιθέµενης αξίας βελτιώ-
νοντας την ποιότητα ζωής των πολιτών και τονώνοντας την το-
πική περιφερειακή οικονοµία και ανάπτυξη.

Τελειώνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να πω
ότι, όπως δείχνουν τα πολιτικά γεγονότα, η επόµενη κυβέρνηση
θα είναι του ΠΑΣΟΚ, η οποία και θα διαχειριστεί τη διοργάνωση
των Μεσογειακών Αγώνων του Βόλου, όπως έγινε βέβαια µε τη
δική σας Κυβέρνηση που διαχειρίστηκε τους Ολυµπιακούς Αγώ-
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νες της Αθήνας του 2004.
Η ευθύνη που βρίσκεται ενώπιόν µας είναι µεγάλη. Είναι ευ-

θύνη όλων µας. Μεγάλη ευθύνη σηµαίνει πολλή δουλειά, ευέλι-
κτη προσέγγιση, σφυρηλατηµένη εθνική λαϊκή ενότητα και πάνω
απ’ όλα, κύριε Υπουργέ, όχι σπατάλη στο χρήµα του λαού. Γι’
αυτό και οι συνεδριάσεις της Βουλής στο υπό συζήτηση νοµο-
σχέδιο αποκτούν ιδιαίτερη σηµασία. Πετύχαµε όλοι µαζί –εγώ το
λέω αυτό- να διορθώσουµε και να απαλείψουµε ή να παραλεί-
ψουµε και να προσθέσουµε κάτι σ’ αυτό το νοµοσχέδιο. Υπάρ-
χουν ακόµη πολλά που µπορούν να γίνουν στην Ελλάδα και από
τους Έλληνες. Εγώ δεν έχω χάσει την ελπίδα µου. Πιστεύω ότι
αυτήν την προσπάθεια πρέπει να τη στηρίξουµε όλοι, διότι είναι
αληθινή και πάνω απ’ όλα είναι µια εθνική υπόθεση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Και εκ Λακωνίας, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας βλέπω ανή-

συχο, κύριε Λιντζέρη. Τι συµβαίνει;
Είχε ροµαντικά στοιχεία και ιστορικά η αγόρευση του συνα-

δέλφου. Ε, τα πολιτικά στοιχεία δεν µας βρίσκουν όλους συµ-
φώνους. Όµως, αυτό είναι µια άλλη ιστορία.

Το λόγο έχει ο κ. Σαµπαζιώτης, Βουλευτής της Νέας ∆ηµο-
κρατίας στο Νοµό Μεσσηνίας.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΜΠΑΖΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι Μεσογειακοί Αγώνες του

2013 αποτελούν ένα πραγµατικά µεγάλο και διεθνές γεγονός,
που έχει όχι µόνο τοπικό ή περιφερειακό χαρακτήρα, αλλά έχει
σίγουρα εθνικό χαρακτήρα. Είναι οι δεύτεροι σε µέγεθος αθλη-
τικοί αγώνες µετά τους Ολυµπιακούς από άποψη συµµετοχής
χωρών, αριθµού αθλητών, συνοδών και επίσηµων καλεσµένων.
Θα συγκεντρωθούν περίπου τρεις χιλιάδες τριακόσιοι αθλητές,
χίλιοι πεντακόσιοι δηµοσιογράφοι, εννιακόσια µέλη της µεσογει-
ακής οικογένειας, δέκα χιλιάδες εθελοντές και πεντακόσιες χι-
λιάδες θεατές. Θα συµµετάσχουν είκοσι τρεις µεσογειακές
χώρες από τρεις ηπείρους: την Ευρώπη, την Ασία και την Αφρική.

Οι Μεσογειακοί Αγώνες έχουν ένα ιδιαίτερο στίγµα, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, γιατί απευθύνονται στις χώρες και στους
λαούς της Μεσογείου. Είναι µια λεκάνη που φιλοξενεί τόσο δια-
φορετικούς πολιτισµούς, µια λεκάνη που έχει γνωρίσει έντονα
πάθη, µια λεκάνη που τη θέλουµε αναµφίβολα θάλασσα ειρήνης
και πολιτισµού.

Παράλληλα, είναι µια ευκαιρία για τις πόλεις που θα φιλοξε-
νήσουν αυτούς τους αγώνες να αναπτύξουν την αστική τους
υποδοµή και, βεβαίως, να δηµιουργήσουν πάνω απ’ όλα δεσµούς
φιλίας, συνεργασίας και πολιτισµού µε άλλες πόλεις.

Για τους λόγους, λοιπόν, αυτούς έχουν δίκαια χαρακτηριστεί
απ’ όλους οι συγκεκριµένοι αγώνες ως ένα µεγάλο γεγονός µε
αθλητικό, πολιτισµικό και αναπτυξιακό χαρακτήρα.

Με γνώµονα, λοιπόν, αυτά η Κυβέρνηση δεν θεώρησε τη διορ-
γάνωση των Μεσογειακών Αγώνων από το Βόλο και τη Λάρισα
ως ένα απλό γεγονός που πραγµατοποιείται µέσα σε συγκεκρι-
µένη χρονική περίοδο, αλλά ως µία ισχυρή παράµετρο, για να
ενισχύσει την περιφερειακή ανάπτυξη µε έργα και δράσεις, αλλά
και σηµαντικές παρεµβάσεις.

Η πολιτεία, πέρα από τη διεκδίκηση της τέλεσης των αγώνων
και την επιτυχία της ανάθεσης στην Ελλάδα, προχώρησε µε βάση
συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα και ενήργησε αµέσως, ώστε το
έργο της προετοιµασίας της διοργάνωσης να ξεκινήσει το συ-
ντοµότερο δυνατό. Γι’ αυτόν το λόγο και δηµιουργήθηκε η πρώτη
Οργανωτική Επιτροπή Μεσογειακών Αγώνων. Σήµερα λειτουρ-
γεί στο πλαίσιο του αθλητικού νόµου και οι διατάξεις αυτού του
αθλητικού νόµου της παρέχουν τη δυνατότητα της ευελιξίας και
της ταχύτητας στη συγκρότηση των επιτροπών.

Σήµερα µε το νοµοσχέδιο αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
κάνουµε ένα νέο µεγάλο εγχείρηµα µετά τους Ολυµπιακούς Αγώ-
νες, διότι ιδρύουµε µια επιχείρηση ΑΕ, µε τίτλο «Οργανωτική Επι-
τροπή Μεσογειακών Αγώνων - Βόλος 2013», που η επιτυχία της
στελέχωσης και της λειτουργίας θα κρίνει την ταχύτητα, την απο-
τελεσµατικότητα και την επιτυχή τέλεση των αγώνων, αλλά προ-
πάντων τη σωστή κατασκευή όλων των προβλεποµένων έργων
και αθλητικών εγκαταστάσεων, που έχουν προβλεφθεί µέσα από

το φάκελο διεκδίκησης, όπως αυτός τροποποιήθηκε µετά τις συ-
ναντήσεις της ∆ιεθνούς Επιτροπής Μεσογειακών Αγώνων.

Συνεπώς, σήµερα συστήνεται ένα νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού
δικαίου, µε τη µορφή ανώνυµης εταιρείας, που πρόκειται να λει-
τουργήσει, σύµφωνα µε τους κανόνες της ιδιωτικής οικονοµίας
και θα τελεί, βεβαίως, υπό την εποπτεία του Υπουργείου Πολιτι-
σµού.

Το διοικητικό συµβούλιο δύναται να είναι µέχρι 15 µέλη. Μέσα
στο νοµοσχέδιο προτείνεται µε κοινή απόφαση του Υπουργού
Οικονοµίας και Οικονοµικών και του Υπουργού Πολιτισµού να
ορίζονται και να καθορίζονται οι µηνιαίες αποδοχές του προέ-
δρου και διευθύνοντος συµβούλου, οι οποίες, βεβαίως, πρέπει
να είναι λελογισµένες και να συναρτώνται άµεσα µε την αποτε-
λεσµατικότητα.

Εδώ πιστεύουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και αγαπητέ,
κύριε Υπουργέ, ότι θα πρέπει η συµµετοχή των µελών να είναι τι-
µητική και άµισθη.

∆ηλαδή, όποιος θέλει να προσφέρει µέσα από αυτές τις επι-
τροπές, θα πρέπει να προσφέρει άµισθα -τέτοιους ανθρώπους
έχουµε πολλούς- και µάλιστα να το θεωρεί ότι είναι και ιδιαίτερη
τιµή του.

Επίσης, προβλέπεται ότι η σύσταση οργανωτικής επιτροπής
αποτελούµενη από το ανώτατο όριο των τριάντα µελών και εδώ
βεβαίως το διοικητικό συµβούλιο που θα πάρει αυτή την από-
φαση, πρέπει να είναι ιδιαίτερα προσεκτικό, ώστε αυτές οι επι-
τροπές να έχουν συγκεκριµένα καθήκοντα….

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Έχει αλ-
λάξει, είναι µέχρι πέντε µέλη.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΜΠΑΖΙΩΤΗΣ: Μέχρι πέντε µέλη. Πολύ ωραία!
Έχουν λοιπόν συγκεκριµένα καθήκοντα όπως αγωνιστικό, υπο-

δοµής, διοικητικής υποστήριξης αλλά να είναι επίσης ευέλικτες
και αποτελεσµατικές.

Σχετικά µε το θέµα του προσωπικού θα ήθελα να πω ότι είναι
ένα σηµαντικό θέµα, διότι πολλοί νοµίζουν ότι τέτοιες οργανωτι-
κές επιτροπές, πιθανόν να είναι και ένας εύκολος τρόπος για να
αυξήσουν το εισόδηµά τους. Όµως, αυτές οι οργανωτικές επι-
τροπές δεν είναι τέτοιο καταφύγιο, αλλά είναι ένα χρήσιµο ερ-
γαλείο για να πετύχουµε ένα στόχο και ένα όραµα για την
περιοχή. Γι’ αυτό και όσοι θέλουν να αποσπασθούν από το δη-
µόσιο, πρέπει να πάνε εκεί µε το µισθό τους και τα επιδόµατα
που έπαιρναν στην οργανική τους θέση, χωρίς καµµία µα καµµία
πρόσθετη αµοιβή.

Η ανάληψη των Μεσογειακών Αγώνων, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, από τη χώρα µας, είναι µία µεγάλη στιγµή για την ελ-
ληνική περιφέρεια, γιατί είναι οι µεγαλύτεροι αγώνες που έχουν
γίνει ως τώρα εκτός Αθηνών.

Τα χαρακτηριστικά των αγώνων και οι απαιτήσεις της διοργά-
νωσης είναι αρκετά υψηλές. ∆εν θέλω να πω ότι είναι εφάµιλλες
των Ολυµπιακών Αγώνων, αφού οι Ολυµπιακοί Αγώνες είναι µο-
ναδικοί, αλλά είναι και αυτοί πολύ υψηλού επιπέδου.

Στους Μεσογειακούς Αγώνες λοιπόν του 2013, έχουµε έναν
αριθµό δεκαεπτά αθληµάτων που πραγµατοποιούνται στο Βόλο
και στις όµορες πόλεις, καθώς επίσης και επτά αθληµάτων, τα
οποία πραγµατοποιούνται στη Λάρισα.

Άκουσα πάρα πολλούς συναδέλφους να µιλούν για το πρά-
σινο, αλλά, κύριοι συνάδελφοι, δεν τίθεται ζήτηµα γιατί από τα
είκοσι εννέα αγωνίσµατα δεν είναι όλα υποχρεωτικά. Κάποια είναι
υποχρεωτικά, κάποια είναι προαιρετικά. Σε ό,τι αφορά το γκολφ,
για παράδειγµα, που ανήκει στα µη προαιρετικά, εµείς αν δεν
έχουν ολοκληρωθεί οι εγκαταστάσεις, έχουµε την εναλλακτική
λύση να τους µεταφέρουµε στην Αθήνα. Ως εκ τούτου, δεν νο-
µίζω ότι µπαίνει περιβαλλοντικής προστασίας, γιατί το συγκεκρι-
µένο άθληµα δεν είναι υποχρεωτικό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το νοµοσχέδιο αυτό δηµι-
ουργούµε ένα ευέλικτο σχήµα που πιστεύουµε πως θα επιτελέ-
σει στο ακέραιο το καθήκον του, χωρίς τις καθυστερήσεις και τα
λάθη του παρελθόντος. Θεωρώ πως και το στοίχηµα της επιτυ-
χίας των αγώνων θα κερδίσουµε, ανταποκρινόµενοι µε άψογο
τρόπο στις προσδοκίες της διεθνούς αθλητικής κοινότητας, αλλά
και την τοπική κοινωνία θα ωφελήσουµε, αξιοποιώντας τους Με-
σογειακούς Αγώνες, ως µοχλό ανάπτυξης της Κεντρικής Ελλά-
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δος, µε όρους διαφάνειας αλλά και σεβασµό στα χρήµατα του
Έλληνα φορολογούµενου.

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να πω το
εξής. Άκουσα για άλλη µία φορά απόψε σ’ αυτήν την Αίθουσα
υψηλούς τόνους αντιπαράθεσης. ∆ιεκδικούµε για τον εαυτό µας
–το έχουµε κάνει πάρα πολλές φορές- την πολυτέλεια για µικρά
ή για µεσαία θέµατα να διαφωνούµε σε πολύ υψηλούς τόνους,
ανάγοντάς τα σε πρώτα θέµατα. Τουλάχιστον, ας στείλουµε ένα
µήνυµα αυτή τη στιγµή στους πολίτες που µας παρακολουθούν,
ότι σε ζητήµατα σαν το αποψινό που είναι υψίστης εθνικής ση-
µασίας, µπορούµε επιτέλους να οµονοήσουµε.

Σας καλώ λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, να ψηφίσετε το παρόν
νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας ευχαριστώ και
εγώ, κύριε Σαµπαζιώτη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο νοµό Μαγνησίας ο
κ. Κώστας Καρτάλης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
θα ήθελα ξεκινώντας την τοποθέτησή µου να αναφερθώ στον κ.
Βελόπουλο, τον εισηγητή του ΛΑΟΣ, ο οποίος είχε δεσµευτεί ότι
θα παραµείνει µέχρι το τέλος για να παρακολουθήσει τις απα-
ντήσεις στα ερωτήµατα που έθεσε, αλλά προφανώς, ακολουθώ-
ντας την προσφιλή του συνήθεια, είναι απών. ∆εν είναι τυχαίο
άλλωστε που το ΛΑΟΣ είναι απόν και στις τέσσερις συνεδριάσεις
της Επιτροπής Μορφωτικών Υποθέσεων που επεξεργάστηκε το
νοµοσχέδιο, δείγµα της µεγάλης του ευαισθησίας και της προ-
στασίας που θέλει να δώσει στους Μεσογειακούς Αγώνες.

Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι κάνατε µία πολύ φιλότιµη προ-
σπάθεια για να τροποποιήσετε το νοµοσχέδιο και να ικανοποιη-
θούν τέσσερις βασικές αρχές που πρέπει να έχει η οργανωτική
επιτροπή. Να έχει ευελιξία, πάντα στο πλαίσιο της νοµιµότητας,
να έχει διαφάνεια, να έχει αξιοκρατία και να έχει επαρκή συνέρ-
γεια µε το δηµόσιο τοµέα. Όµως, οι καθυστερήσεις στην προε-
τοιµασία των Μεσογειακών Αγώνων, είναι πολλές και µεγάλες.

Εµείς υποστηρίζουµε τη διοργάνωση των Μεσογειακών Αγώ-
νων, υποστηρίζουµε την ανάγκη να δροµολογηθούν τα έργα που
θα στηρίξουν και τη διοργάνωση αλλά και το µέλλον της περιο-
χής και ανησυχούµε για την πορεία της προετοιµασίας.

Και αυτό το οποίο υποστηρίζουµε είναι ότι θα έπρεπε να υπάρ-
ξει ένα σχέδιο διάσωσης των Μεσογειακών Αγώνων. ∆εν ισχυρί-
ζοµαι ότι δεν θα γίνουν οι αγώνες, απλώς ισχυρίζοµαι ότι µε τους
ρυθµούς µε τους οποίους κινείται η σηµερινή Κυβέρνηση, οι αγώ-
νες θα γίνουν µε εκπτώσεις, σοβαρές εκπτώσεις, σε έργα που
έχουν περιγραφεί στο φάκελο διεκδίκησης και αναµένονται από
την τοπική κοινωνία για να υπάρχει µία επόµενη µέρα που είναι
καλύτερη από τη σηµερινή.

∆εν είναι τυχαίο άλλωστε κύριε Υπουργέ, ότι στην τοποθέτησή
σας είπατε για τέσσερα καινούργια έργα, γιατί προφανώς έχετε
βγάλει από το σκεπτικό σας ως Κυβέρνηση τον προαστιακό σι-
δηρόδροµο Βόλου-Λάρισας, το τραµ του Βόλου, που αναφέρο-
νται στο φάκελο διεκδίκησης. Και αν τα προσθέτατε στα τέσσερα
νέα έργα, θα τα είχατε κάνει έξι. Άρα, υπάρχει ένα σοβαρό θέµα.

∆εν υπάρχει διαφοροποίηση αθλητικών και µη αθλητικών
έργων. Όταν διεκδικείς και αναλαµβάνεις ένα µείζον γεγονός σαν
αυτό, έχεις την υποχρέωση να δροµολογήσεις έργα που είναι
αθλητικά και έργα που δεν είναι αθλητικά. Στους Ολυµπιακούς
Αγώνες της Αθήνας δεν θα είχαµε τη δυνατότητα να στηρίξουµε
τη µεταφορά των αθλητών εάν δεν είχε γίνει η Βάρης-Κορωπίου,
εάν δεν είχε γίνει η σύνδεση της Αττικούς Οδού και της Εθνικής
Οδού µε τους Θρακοµακεδόνες. ∆εν ήταν αθλητικά έργα, όµως
έγιναν για τις ανάγκες των αγώνων.

Άρα, εδώ δροµολογείτε µία σειρά από εκπτώσεις που είναι αρ-
νητικές για την ανάπτυξη της περιοχής και είναι εκπτώσεις τις
οποίες δεν µπορείτε να ξεπεράσετε, γιατί δεν έχετε ακόµη φτιά-
ξει ένα ενιαίο κέντρο συντονισµού. Το έχουµε συζητήσει και άλλη
φορά στη Βουλή και φαίνεται να µην θέλετε να καταλάβετε –όχι
εσείς προσωπικά, η Κυβέρνηση- ότι χρειάζεται ένα ενιαίο κέντρο
συντονισµού που θα φέρει στο ίδιο µήκος κύµατος τους φορείς
του δηµόσιου φορέα, θα φέρει στο ίδιο µήκος κύµατος τους δή-

µους και την Οργανωτική Επιτροπή, που σήµερα συγκροτείται
ως ανώνυµη εταιρεία. Αυτό το συντονιστικό σχήµα δεν υπάρχει
και αυτό προκαλεί σηµαντικές καθυστερήσεις στη διοργάνωση.

Μας φέρατε σήµερα κάποιες τροποποιήσεις και θέλω να ανα-
φερθώ ειδικότερα σ’ αυτήν που έχει να κάνει µε το διοικητικό
συµβούλιο.

Προσωπικά δέχοµαι αυτό που είπατε προηγουµένως, ότι θα
συµµετέχουν οι δήµαρχοι και ο Πρόεδρος της Ελληνικής Ολυ-
µπιακής Επιτροπής. ∆εν είναι ότι δεν σας πιστεύω, αλλά αν είστε
τόσο βέβαιος ότι αυτό θα γίνει, γιατί δεν το γράφετε µέσα στο νο-
µοσχέδιο από τη στιγµή που είναι θεσµικά όργανα; Η πρακτική
των Ολυµπιακών Αγώνων ήταν ότι υπήρχε ρητή νοµοθετική ανα-
φορά. Αύριο, κύριε Υπουργέ, µπορεί να αλλάξουν τα πράγµατα,
µπορεί να έλθει ένας άλλος Υπουργός και να θέλει να αλλάξει τη
δοµή της οργανωτικής επιτροπής, του διοικητικού συµβουλίου
εννοώ και να µην συµπεριλάβει αυτούς που έχουν θεσµικό χα-
ρακτήρα.

Το χειρότερο από αυτά και αυτό έρχεται και αντιφάσκει στη
διαφάνεια που εσείς υποστηρίζετε ότι έχει το σχέδιο νόµου σε
ό,τι αφορά την ανώνυµη εταιρεία, είναι ότι αποφασίζετε να γίνει
µια εκτελεστική επιτροπή. Και διαβάζουµε σήµερα στη νοµοτε-
χνική τροποποίηση που κάνατε, ότι σ’ αυτήν την εκτελεστική επι-
τροπή, που αποτελείται από πέντε µέλη, τα µέλη της δεν θα είναι
µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου. Μα, αυτό είναι τελείως αντι-
φατικό.

Εµείς στην επιτροπή σας είπαµε σε όλους τους τόνους ότι το
πρότυπο των Ολυµπιακών Αγώνων έλεγε ότι το δεκαπενταµελές
διοικητικό συµβούλιο επέλεγε πέντε µέλη του –άρα µέλη του ∆ι-
οικητικού Συµβουλίου- ως εκτελεστική επιτροπή. Είχαν την κα-
θηµερινή παρακολούθηση, τον καθηµερινό έλεγχο της προόδου,
τον καθηµερινό έλεγχο των διοικητικών και οικονοµικών θεµάτων
και το δεκαπενταµελές, η ολοµέλεια, συνεδρίαζε µια φορά το
µήνα για θέµατα µείζονος σηµασίας κυρίως οικονοµικού αντικει-
µένου. Εδώ λέτε ότι έχω ένα ∆ιοικητικό Συµβούλιο που έχει την
ευθύνη κατά το νόµο και διαλέγω πέντε άλλους ανθρώπους
εκτός ∆ιοικητικού Συµβουλίου που είναι η εκτελεστική επιτροπή,
που κάνει τους αγώνες.

Πρόκειται για µια τεράστια αντίφαση. ∆εν ξέρω αν είναι λάθος
νοµοτεχνικό. Αλλά αν αυτή είναι η πρόθεση του νοµοθέτη, δη-
λαδή η πρόθεση του Υπουργείου Πολιτισµού, κάνετε τεράστιο
λάθος, καλλιεργείτε την αδιαφάνεια, υποβαθµίζετε το ∆ιοικητικό
Συµβούλιο, υποβαθµίζετε το θεσµικό ρόλο των δηµάρχων και του
Προέδρου της Ελληνικής Ολυµπιακής Επιτροπής και τελικά στις
τέσσερις συνεδριάσεις που κάναµε στην Επιτροπή Μορφωτικών
Υποθέσεων, δεν µας είπατε την πραγµατικότητα.

Περιµένουµε λοιπόν από εσάς να µας απαντήσετε. Αν επιµεί-
νετε, κάνετε τεράστιο λάθος.

Πρέπει λοιπόν να υπάρχει ένα σχέδιο διάσωσης των Μεσογει-
ακών Αγώνων. Το σχέδιο διάσωσης πρέπει να εξασφαλίσει συ-
ντονισµό των δηµοσίων φορέων. Πρέπει να υπάρχει µια ειδική
διϋπουργική επιτροπή στο πρότυπο της ∆ιϋπουργικής Επιτρο-
πής Ολυµπιακής Προετοιµασίας σε επίπεδο Υπουργών. Γενικοί
Γραµµατείς δεν µπορούν να αντιµετωπίσουν την πολυπλοκότητα
του γεγονότος. Μπορεί να είναι µικρότερο το γεγονός από τους
Ολυµπιακούς Αγώνες, αλλά το γεγονός ότι γίνεται στην περιφέ-
ρεια της χώρας, καθιστά το γεγονός το ίδιο πολύπλοκο όπως
στους Ολυµπιακούς Αγώνες.

Πρέπει λοιπόν να φτιάξετε και ένα στρατηγικό σχέδιο, να µας
το παρουσιάσετε στη Βουλή µε δεσµευτικά χρονοδιαγράµµατα.
Γιατί φοβάµαι ότι υπάρχει από το Υπουργείο σας άγνοια κινδύ-
νου. Μιλάτε µόνο για τα έργα που έχουν καθυστερήσει πολύ,
αλλά δεν ακούσαµε καµµία αναφορά στην τοποθέτησή σας για
το πώς έχει ξεκινήσει η προετοιµασία του προγράµµατος διαπί-
στευσης, ασφάλειας, µεταφορών, φιλοξενίας, αθλητικής προε-
τοιµασίας. Όλα αυτά συνθέτουν τους Μεσογειακούς Αγώνες. Γι’
αυτό υποστηρίζω ότι έχετε άγνοια κινδύνου. Και επειδή έχετε
άγνοια κινδύνου, αφήνετε το χρόνο να φεύγει και να µην κερδί-
ζετε έστω την κάθε µέρα που περνά.

Πρέπει να περιγράψετε στο νοµοσχέδιο και αν όχι σ’ αυτό, στο
αµέσως επόµενο, τα έργα που θα γίνουν µε δεσµευτικό τρόπο
και τις απαλλοτριώσεις που θα γίνουν για να µην υπάρχουν σκιές
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για καµµία περίπτωση. Πρέπει να προσδιορίσετε τα έργα που θα
γίνουν για τη γενικότερη αναβάθµιση των υπόλοιπων νοµών στο
επίπεδο του τουρισµού και των Μεσογειακών προπονητηρίων και
προφανώς να συνδυάσετε το µεσογειακό πρόγραµµα µε το
ΕΣΠΑ 2007-2013.

Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε ότι το Υπουργείο Οικονοµίας προ-
κήρυξε ένα έργο που λέγεται «πράσινη ζωή στις πόλεις» δηλαδή
πρακτικά να ενισχύσει την παρουσία του πρασίνου σε πόλεις της
χώρας αλλά έχει ως πεδίο εφαρµογής για τα επόµενα δύο χρό-
νια µόνο την Αθήνα; Πού είναι η περίφηµη συνέργεια, λοιπόν,
που θα έπρεπε να έχει ο δηµόσιος τοµέας; ∆εν θα έπρεπε ο
Βόλος και η Λάρισα, αφού διεκδικούν µια καλύτερη εικόνα για
τους Μεσογειακούς Αγώνες να είναι επιλέξιµες πόλεις γι’ αυτό
το πρόγραµµα από το ΕΣΠΑ 2007-2013; Γι’ αυτό σας είπα ότι δεν
υπάρχει ενιαίο κέντρο συντονισµού και όσο δεν υπάρχει ενιαίο
κέντρο συντονισµού, χάνεται πολύτιµος χρόνος παρά τις καλές
προθέσεις που κάποιοι µπορεί να έχουν, τις οποίες δεν αµφι-
σβητώ. Πρέπει στο σχέδιο διάσωσης των Μεσογειακών Αγώνων
να φτιάξετε ένα πλαίσιο διαβούλευσης µε τις τοπικές κοινωνίες.
Οι τοπικές κοινωνίες δεν γνωρίζουν, δεν µαθαίνουν εύκολα και
είναι κατά συνέπεια καχύποπτες. Όσο δεν βάζετε τις τοπικές κοι-
νωνίες στην υπόθεση, χάνετε ένα πολύ µεγάλο στοίχηµα. Θα το
βρει µπροστά της η διοργάνωση όταν θα διεκδικήσει εθελοντές
για να βοηθήσουν τις προσπάθειές της.

Πρέπει στο σχέδιο διάσωσης των Μεσογειακών Αγώνων να συ-
µπεριλάβετε τη δοµή, το χρονοδιάγραµµα και το πλαίσιο χρηµα-
τοδότησης της πολιτιστικής Μεσογειάδας που προφανώς αφορά
ολόκληρη τη χώρα και δεν αφορά µόνο τη Θεσσαλία αν και επι-
κεντρώνεται στη Θεσσαλία. Πρέπει να τιµήσετε τη δέσµευση του
Πρωθυπουργού ότι πρέπει να γίνει στο Βόλο µε αφορµή τους
Μεσογειακούς Αγώνες, το κέντρο Μεσογειακού Πολιτισµού. Και
γι’ αυτό δεν ακούσαµε τίποτα τις τέσσερις µέρες που συζητάµε
και δεν ακούσαµε και τίποτα σήµερα.

Πάνω απ’ όλα όµως, κύριε Υπουργέ, πρέπει να φροντίσετε
ώστε η Κυβέρνησή σας όσο είναι ακόµη στη διοίκηση της χώρας
να αντιµετωπίσει τους αγώνες ως ένα διεθνές µείζον γεγονός και
όχι ένα γεγονός τοπικού χαρακτήρα. Η διαφορά είναι τεράστια.
Όσο το αντιµετωπίζετε σαν τοπικού χαρακτήρα γεγονός, χάνετε
ευκαιρίες αναπτυξιακές για το µέλλον. Όταν θα µπείτε στη λο-
γική και το δείτε ως ένα διεθνές γεγονός, τότε θα αλλάξει τε-
λείως ο βηµατισµός, θα υπάρχει καλύτερος συντονισµός και θα
µπορούν να ξεπεραστούν εµπόδια.

Κλείνω µε µια αναφορά στον κ. Ροντούλη, ο οποίος µε ρώτησε
αλλά δεν είναι παρών για να ακούσει την απάντηση. Μου είπε ότι
σε µια συνέντευξή µου, είπα ότι αν γίνουν εκλογές το Σεπτέµ-
βριο όπως ζητά το ΠΑ.ΣΟ.Κ τότε δεν θα υπάρχει χρόνος, θα
υπάρχουν µείζονα προβλήµατα στη διοργάνωση των Μεσογεια-
κών Αγώνων. Αποµόνωσε ένα κοµµάτι της συνέντευξης. ∆εν είπα
ποτέ ότι θα υπάρχουν µείζονα εµπόδια. Είπα ότι θα υπάρχουν
καθυστερήσεις και γι’ αυτό συµπλήρωσα πρέπει να υπάρχει µια
ισχυρή οργανωτική επιτροπή στη µορφή ανώνυµης εταιρείας η
οποία να µπορεί να ξεπεράσει τα όποια προβλήµατα του κρατι-
κού µηχανισµού για το µήνα των εκλογών για να µη χαθεί καµµία
ηµέρα.

(Στο σηµείο αυτό, κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ολοκληρώστε, πα-
ρακαλώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Και θα ήθελα να πω, λοιπόν, ότι
αυτό είναι το βασικό στοίχηµα, κάθε µέρα που περνά δεν ξανα-
γυρνά.

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να µας απαντήσετε για το πενταµελές
σώµα της εκτελεστικής επιτροπής. ∆ιαφορετικά η σύµφωνη
γνώµη που σας δίνουµε κατ’αρχάς για το νοµοσχέδιο, µπαίνει
αµέσως αµφισβήτηση γιατί δεν µας έχετε πει την πλήρη αλήθεια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ο γιατρός κ. Λι-

ντζέρης Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στη Β’ Περιφέρεια Πειραιά έχει
το λόγο.

Ελάτε, κύριε Βουλευτά, να ικανοποιήσουµε και την αδηµονία
σας!

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η αδηµονία µου
ήταν µήπως και αδειάσει η Αίθουσα και δεν ακουστώ από το πλή-
θος…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακολουθούµε
µετά προσηλώσεως. Είστε υπό παρακολούθηση!

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Υπάρχει ποιοτική παρουσία.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο αθλητισµός, το Ολυµπιακό

Πνεύµα στη σύγχρονη εποχή έχει αναµφίβολα ουσιαστική συµ-
µετοχή στο παγκόσµιο πολιτισµικό γίγνεσθαι. Η κληρονοµία αυτή
έχει ελληνική καταβολή και αυτήν ακριβώς την κληρονοµιά
έχουµε χρέος να τη διαφυλάξουµε ως θεµατοφύλακές της. Ανα-
φέροµαι στον αθλητισµό ως δραστηριότητα που επιδρά και συµ-
βάλει σε όφελος της κοινωνίας, στη βελτίωση της δηµόσιας
υγείας, της εκπαίδευσης, της ψυχαγωγίας, τον αθλητισµό που
φέρνει κοντά λαούς και έθνη, που ανοίγει διαύλους συνεννόη-
σης και συνεργασίας. Γι’ αυτό η χώρα µας που άλλωστε έχει µε-
γάλη εµπειρία στη διοργάνωση παγκόσµιας εµβέλειας αγώνων,
οφείλει στις διοργανώσεις που αναλαµβάνει, να αναδεικνύει την
πραγµατική διάσταση του αθλητισµού. Ιδιαίτερα µετά την επιτυ-
χηµένη, παγκόσµιας αποδοχής, διοργάνωση των Ολυµπιακών
Αγώνων, είναι ευκαιρία να διοργανώσουµε εφάµιλλους Μεσο-
γειακούς Αγώνες, αγώνες του µέτρου, της αρµονίας, του πραγ-
µατικού αθλητισµού.

Και το λέω αυτό, γιατί ιδιαίτερα στις µέρες µας που οι Ολυ-
µπιακοί Αγώνες διεξάγονται στην Πεσκάρα παρακολουθούµε µία
υποβάθµιση από τη µεριά της αθλητικής ηγεσίας της γείτονος
χώρας των Μεσογειακών Αγώνων. Ούτε καν το RAI δεν τους µε-
ταδίδει. Και βεβαίως, παρά τις φιλότιµες προσπάθειες της ΕΡΤ
για µακροσκελή αποσπάσµατα το βράδυ, δεν µεταδίδονται ούτε
στη χώρα µας απευθείας και αυτό νοµίζω το χρεώνεστε συνο-
λικά ως Κυβέρνηση, κυρίες και κύριοι.

Στην πρώτη διοργάνωση των Μεσογειακών Αγώνων υπάρχει
αναµφίβολα ελληνική συµµετοχή, όπως άλλωστε υπήρχε και
στην Ολυµπιάδα. Και οι µεν Ολυµπιακοί αναβίωσαν στην Αθήνα,
όπως είναι γνωστό, µε πρωτοβουλία του Γάλλου Κουµπερντέν,
αλλά και του Έλληνα ∆ηµήτρη Βικέλα, οι δε Μεσογειακοί Αγώ-
νες οργανώθηκαν το 1951 από τον Αιγύπτιο Ταχέρ Πασά, αλλά
και τους Έλληνες Ιωάννη Κετσέα και Άγγελο Βολονάκη. Κάνω
αυτές τις αναφορές, κύριε Υπουργέ, γιατί κάποια στιγµή, νοµίζω,
η Πολιτεία και η αθλητική ηγεσία θα πρέπει να πάρει πρωτοβου-
λίες, προκειµένου να τιµήσει τη µνήµη αυτών των πρωτοπόρων.

Το ιδιαίτερο αυτών των αγώνων, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
είναι ότι γίνονται στην ελληνική περιφέρεια. Το γεγονός αυτό δεν
σηµαίνει ότι οι Μεσογειακοί Αγώνες πρέπει να αντιµετωπιστούν
ως γεγονός περιφερειακό, αλλά πρέπει να λάβουν τις διαστά-
σεις του διεθνούς αθλητικού γεγονότος. Και ο Βόλος και η Λά-
ρισα έχουν τη δυνατότητα να διοργανώσουν µεγάλης κλίµακας
αγώνες µε τη ρητή προϋπόθεση ότι η πολιτεία και η αθλητική
ηγεσία θα στηρίξουν τους δήµους απόλυτα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι όποιες εγκαταστάσεις απαι-
τηθούν να γίνουν, θα πρέπει να λάβουν υπ’ όψιν τους και να συµ-
βάλουν στην πράσινη ανάπτυξη της περιοχής και να µη
χρησιµοποιηθούν ως άλλοθι για περιβαλλοντική υποβάθµιση και
-ακόµα χειρότερο- για άναρχη δόµηση, ή να υπαγορεύονται από
αδιευκρίνιστες σκοπιµότητες. Και χαίρω, όπου διευκρίνισε ο κύ-
ριος Υπουργός, ότι τα όσα ακούστηκαν για το γκόλφ είναι στον
αέρα και ότι δεν πρόκειται να γίνει τέτοιου τύπου εγκατάσταση.

Επ’ ευκαιρία, θέλω να επιµείνω και να επαναλάβω -γιατί απο-
τελεί κεντρική επιλογή του ΠΑΣΟΚ- ότι η ανάπτυξη κάθε περιο-
χής πρέπει να σέβεται το περιβάλλον, την ιστορία και τη
φυσιογνωµία, εν προκειµένω των πόλεων που θα γίνουν οι Με-
σογειακοί Αγώνες, αυτό που εµείς αποκαλούµε συνολικά πρά-
σινη ανάπτυξη. Σηµαντικό ζήτηµα στην πορεία αυτής της
διοργάνωσης οφείλει να είναι ο ορθολογισµός, το µέτρο και η
διαφάνεια, όσον αφορά το δηµόσιο χρήµα που θα απορροφηθεί.
Γι’ αυτό πρέπει επειγόντως να παρουσιαστεί αναλυτικά ο προϋ-
πολογισµός της διοργάνωσης και µάλιστα εξειδικευµένος χρο-
νικά και τοπικά. Και χαίρω που άκουσα τον κ. Σούρλα να λέει ότι
αν υπάρχει υπερβολή στις δαπάνες θα απευθυνθεί στον εισαγ-
γελέα. Αλλά, για να µπορέσει να κρίνει εάν υπάρχει υπερβολή
στις δαπάνες, θα πρέπει να έχει τον προϋπολογισµό και τον προ-
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ϋπολογισµό δεν τον έχουµε ακόµα.
Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, έχετε καθυστερήσει υπερ-

βολικά,. Ο χρόνος περνάει και µέχρι τώρα δεν έχετε κάνει κα-
νένα βήµα στην κατεύθυνση προετοιµασίας των Μεσογειακών
Αγώνων. Να θυµίσω απλά ότι ανελήφθησαν στην Πεσκάρα στις
27-10-2007, ότι έχουν περάσει δύο χρόνια ήδη και σήµερα µόλις
συζητιέται ο νόµος που είναι η αφετηρία των εξελίξεων στη
Βουλή. Έχει ήδη καταναλωθεί το 1/3 του συνολικού χρόνου που
αποµένει µέχρι στις 20-6-2013 και µέχρι σήµερα δεν έχει ανατε-
θεί καµµία µελέτη, δεν έχει ξεκινήσει κανένα έργο. ∆εν έχουν
εξασφαλιστεί βέβαια, ούτε έχουν κατανεµηθεί, όπως προείπα,
χρονικά οι χρηµατοδοτήσεις που απαιτούνται για την αθλητική
υποδοµή.

Αναµφίβολα το νοµοθέτηµα αυτό θα λύσει αρκετά προβλή-
µατα από αυτά που ήδη έχουν φανεί, όπως το συντονισµό µε-
ταξύ της τοπικής κοινωνίας και των φορέων και της τοπικής
αυτοδιοίκησης µε την Κυβέρνηση. Όµως, η καθυστέρηση είναι
υπερβολική. Για όλους αυτούς τους λόγους οι δήµαρχοι της Λά-
ρισας, του Βόλου, της Ιωνίας εξέφρασαν στην ανησυχία τους για
την προετοιµασία της οργάνωσης. Βέβαια σε πρόσφατες δηλώ-
σεις της η διευθύνουσα σύµβουλος της οργανωτικής επιτροπής
επαίρετο ότι η ετοιµότητα στις αθλητικές εγκαταστάσεις αγγίζει
το 80%. Αν ήταν, ειλικρινής θα έλεγε ότι αυτό είναι έργο του
ΠΑΣΟΚ.

Είναι θετικό κληροδότηµα των Ολυµπιακών Αγώνων. Είναι το
Πανθεσσσαλικό Στάδιο Βόλου, είναι οι ανακαινισµένες κλειστές
υποδοµές, είναι το Γυµναστήριο της Πορταριάς, είναι η εµπειρία
κυρίως που απέκτησε ο Βόλος από τη διεξαγωγή του αθλήµα-
τος του ποδοσφαίρου στους Ολυµπιακούς Αγώνες.

Εµείς, κύριε Υπουργέ, όπως φάνηκε και από τη συµµετοχή µας
στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων που προετοίµασε το νο-
µοσχέδιο, δεν κάναµε µικροκοµµατική αντιπολίτευση, όπως του-
λάχιστον η Νέα ∆ηµοκρατία µάς είχε συνηθίσει στο παρελθόν.
Καταθέσαµε προτάσεις στην κατεύθυνση υλοποίησης του εγχει-
ρήµατος, ακριβώς γιατί θεωρούµε ότι η επιτυχία των Μεσογεια-
κών Αγώνων είναι εθνική υπόθεση σε απόλυτη αντίθεση βέβαια,
για να οξύνουµε λίγο τη µνήµη σας, µε την πρακτική που αντιµε-
τώπιζε το ΠΑΣΟΚ ως τότε κυβέρνηση από την αξιωµατική αντι-
πολίτευση, όταν ως Κασσάνδρα ολόκληρο το Υπουργικό
Συµβούλιο το σηµερινό, τότε το αντιπολιτευόµενο, διετείνετο ότι
δεν θα οργανωθούν οι Ολυµπιακοί Αγώνες.

Τέλος, οφείλω, κύριε Πρόεδρε, να πω ότι στο νοµοσχέδιο που
σήµερα κατατίθεται προτείνονται προς ψήφιση πολλά από εκείνα
τα άρθρα που η Νέα ∆ηµοκρατία τότε είχε καταψηφίσει. Και
ορθά περιλαµβάνονται, γιατί λειτούργησαν, γιατί έχουν δείξει
δείγµα γραφής στην πολύ σωστή διοργάνωση των Ολυµπιακών
Αγώνων. Απλά εκείνο που για µία ακόµα φορά αποδεικνύεται
είναι η διγλωσσία της Νέας ∆ηµοκρατίας µεταξύ Κυβέρνησης και
Αντιπολίτευσης.

Θέλω απλά να κλείσω, κύριε Πρόεδρε, και ευχαριστώ για την
ανοχή σας, λέγοντας καλά λόγια για τον Υπουργό Αθλητισµού, ο
οποίος οµολογουµένως µε µια άψογη κοινοβουλευτική συµπερι-
φορά έκανε δεκτές πολλές από τις παρατηρήσεις και της Μεί-
ζονος Αντιπολίτευσης αλλά και της Ελάσσονος σε µια σειρά
µέτρων. Πιστεύω ότι θετικά το έπραξε και θα εισπράξει επίσης
θετικά και ο ίδιος στο µέλλον, κυρίως όµως η διοργάνωση των
Αγώνων.

Ακριβώς αυτές οι τροποποιήσεις που έκανε, όπως η απάλειψη
της αναγκαστικής απαλλοτρίωσης υπέρ φυσικών προσώπων,
όπως η πρόσληψη προσωπικού µε κάποια κριτήρια τα οποία
έβαλε, όπως ο περιορισµός της πολυπληθούς εκτελεστικής επι-
τροπής και διάφορα µέτρα υπέρ της διαφάνειας, µας επιτρέπουν
άλλωστε να ψηφίσουµε επί της αρχής το νοµοσχέδιο.

Κυρίες και κύριοι, εµείς υπερψηφίζουµε επί της αρχής το νο-
µοσχέδιο και θα ήµασταν ευτυχείς εάν το εγχείρηµα των Μεσο-
γειακών Αγώνων είχε την ίδια επιτυχία µε τους Ολυµπιακούς
Αγώνες. Άλλωστε φιλοδοξούµε και εργαζόµαστε, ώστε λαού θέ-
λοντος την τελική διοργάνωση να την κάνουµε εµείς.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Έχει ζητήσει το

λόγο ο κ. Βορίδης.
Κύριε Βορίδη, θα είχατε αντίρρηση να µιλήσει ο κ. Μαγκριώ-

της, ο οποίος είναι τελευταίος εκ των πρωτολογούντων; Επτά
λεπτά είναι ούτως ή άλλως η αγόρευσή του.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: ∆εν έχω αντίρρηση, αν και εγώ για
δύο λεπτά θα ήθελα το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Εάν είναι για δύο
λεπτά, τότε έχετε το λόγο, κύριε Βορίδη.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Θέλω να µιλήσω µόνο για κάτι το
οποίο ειπώθηκε από το συνάδελφο κ. Καρτάλη και το οποίο
αφορά τον Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό.

Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, εγώ πιστεύω ότι µέσα
στην κοινοβουλευτική διαδικασία είναι και η πολιτική αντιπαρά-
θεση. Πρέπει να είµαστε ανεκτικοί σε όλο αυτό. Εγώ ξέρετε δεν
µπορώ να µπαίνω σε διαδικασίες σχολιασµού είπε ο άλφα, είπε
ο βήτα. Σε ό,τι, όµως, αφορά τον Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό
και επειδή υπήρξε το µέτρο του ενδιαφέροντός µας η παρουσία
του κ. Βελόπουλου στις επιτροπές, δύο σχόλια επιτρέψτε µου να
κάνω.

Πρώτον, θα περίµενα από όλους τους συναδέλφους να αντι-
παρατίθενται µε βάση τις ιδέες τους, τις πολιτικές τους θέσεις,
τις τοποθετήσεις τους. Εποµένως εκεί, κύριε Καρτάλη, και µε
συγχωρείτε για την προσωπική αναφορά, θα άκουγα µε πολύ εν-
διαφέρον τις απαντήσεις σας και τις κριτικές και τις αντιρρήσεις
σας και τις αντιθέσεις σας. Κανένα πρόβληµα σε αυτό.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Για τον κ. Βελόπουλο το είπα
αυτό.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Επειδή αναφερθήκατε στο ενδιαφέ-
ρον του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: ∆εν ήταν παρών, όµως, ο κ. Βε-
λόπουλος.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Σε ό,τι, δε, αφορά την παρουσία του,
επειδή επικοινώνησα µαζί του, εκείνο το οποίο σας µεταφέρω
είναι ότι προκύπτει η παρουσία του. Εποµένως –και είναι το µόνο
που µπορώ να σας πω- επιφυλάσσοµαι. ∆εν µπορώ να το απα-
ντήσω, δεν ήµουν µέλος της επιτροπής. Σας µεταφέρω, όµως,
αυτό το οποίο µου λέει, δηλαδή ότι ήταν εκεί και αυτό εποµένως
προκύπτει –υποθέτω ότι θα προκύπτει- από τα Πρακτικά. Εάν δια-
φωνείτε σε αυτό, θα το θέσουµε εδώ. Για την παρουσία, όµως,
των συναδέλφων, να µην ανοίξουµε την κουβέντα. Εποµένως, και
εσείς νοµίζω ότι αναφέρεστε σε αυτό το θέµα µε ευαισθησία.

Εγώ δεν έχω άλλο τίποτα να πω, κύριε Πρόεδρε, και σας ευ-
χαριστώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ο κ. Μαγκριώτης
έχει το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Να σηµειώσω και εγώ αυτό που είπε η εισηγήτρια του ΠΑΣΟΚ,

η κ. Σακοράφα, και άλλοι συνάδελφοι, ότι από την πλευρά της
πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου, από τον κ. Ιωαννίδη, υπήρχε
καλή διάθεση και στη συζήτηση στην επιτροπή και στο Τµήµα,
για τη διαµόρφωση ενός χρηστικού και αποτελεσµατικού θεσµι-
κού πλαισίου.

Είµαι βέβαιος πώς το πνεύµα αυτό θα κυριαρχήσει και στο
Τµήµα και στην τελική διατύπωσή του το νοµοθέτηµα θα είναι το
καλύτερο δυνατό. Αυτό άλλωστε πρέπει να είναι το πνεύµα που
πρέπει να πρυτανεύει σ’ αυτές τις συζητήσεις. Και η Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευση έτσι προσέρχεται, µε συγκεκριµένες δηµι-
ουργικές και αποτελεσµατικές προτάσεις. Όταν υπάρχει από την
πλευρά της Κυβέρνησης θετική ανταπόκριση, τότε και ο διάλο-
γος είναι παραγωγικός. Το σύνηθες, όµως, ο κανόνας είναι η Κυ-
βέρνηση να µην ακούει τις δηµιουργικές και αποτελεσµατικές
προτάσεις του ΠΑΣΟΚ και να πορεύεται το δικό της δρόµο,
αυτόν που αποδοκίµασε και αποδοκιµάζει ο ελληνικός λαός και
θέλει αλλαγή πορείας.

Πριν µπω στο κύριο µέρος της τοποθέτησής µου, κύριε
Υπουργέ, θα ήθελα να αναφερθώ σε µία τροπολογία, η οποία βε-
βαίως θα συζητηθεί και τις επόµενες ηµέρες, αυτή που αφορά τη
Μίκρα. Σωστά αναφέρεται ότι εκεί προβλέπεται να κατασκευα-
στεί και το νέο εργοµετρικό κέντρο. Απλώς θέλω να σας υπεν-
θυµίσω ότι επειδή υπάρχει µία παράγραφος που λέει για την
επιθυµία της Γενικής Γραµµατείας να αγοράσει ένα όµορο οικό-
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πεδο στις αθλητικές εγκαταστάσεις, φοβούµαι µήπως είναι ο
χώρος ο οποίος έχει ήδη δεσµευθεί από την Κυβέρνηση, από το
ΥΠΕΧΩ∆Ε, µε συγκεκριµένη Ζώνη Ελεγχόµενης Ανάπτυξης.
Υπάρχει ήδη υπουργική απόφαση που είναι προς δηµοσίευση
από το ΥΠΕΧΩ∆Ε για την κατασκευή του αµαξοστασίου του
ΜΕΤΡΟ. Φοβάµαι µήπως συµπίπτουν αυτοί οι χώροι. ∆ιευκρινίστε
το σας παρακαλώ µην έχουµε δύο νοµοθετήµατα αλληλοσυ-
γκρουόµενα, µε πρωτοβουλία της Κυβέρνησης.

Θα αναφερθώ τώρα στο κοµµάτι και το τµήµα των αθλητικών
υποδοµών, κύριε Υπουργέ, οι οποίες βεβαίως είναι περιορισµέ-
νες γιατί υπάρχει µεγάλη προίκα των Ολυµπιακών Αγώνων. Και
αυτό είναι το απόθεµα που πρέπει να το τονίζουµε συνεχώς, ότι
δηµιούργησε ένα µεγάλο απόθεµα υποδοµών και όχι µόνο αθλη-
τικών, η διοργάνωση των Ολυµπιακών Αγώνων. ∆εν ήταν µόνο
κόστος. Ήταν και ένα µεγάλο απόθεµα αθλητικών και αναπτυ-
ξιακών υποδοµών. Άλλωστε οι περισσότεροι πόροι πήγαν σε ανα-
πτυξιακές υποδοµές, σε συγκοινωνιακές και µεταφορικές
υποδοµές, σε αστικές αναπλάσεις στην Αττική, αλλά και σε άλλες
πόλεις της χώρας µας. Αυτή ήταν η κύρια δαπάνη των Ολυµπια-
κών Αγώνων και απ’ ό,τι βλέπω η κύρια δαπάνη και των Μεσο-
γειακών Αγώνων εκεί κατευθύνεται. Αυτό πρέπει να το τονίσουµε,
διαφορετικά οι πολίτες θα νιώθουν ότι συνεχώς τους φορτώνει
µε κόστη και χρέη η πολιτεία για να διοργανώνει απλώς πολυτε-
λείς αθλητικούς αγώνες που δεν έχουν κανένα νόηµα και κανένα
περιεχόµενο.

Θέλω, λοιπόν, να πω ότι το πακέτο των υποδοµών έχει να κάνει
και µε τις αθλητικές υποδοµές και την ολοκλήρωσή τους, τη συ-
µπλήρωσή τους, έχει να κάνει και µε τις αστικές αναπλάσεις και
στο ∆ήµο Βόλου και το ευρύτερο πολεοδοµικό συγκρότηµα και
στη Λάρισα και στην Ιωνία αλλά και στην ευρύτερη περιοχή. Είναι
πολύ σηµαντικό να αξιοποιηθεί η συγκυρία και η δυναµική των
Ολυµπιακών Αγώνων, να συναξιοποιηθούν και τα χρήµατα της
τέταρτης προγραµµατικής περιόδου για να υπάρξει ένα ολο-
κληρωµένο σχέδιο αστικών αναπλάσεων και γενικότερα ανάπτυ-
ξης της περιοχής.

Το δεύτερο που θέλω να τονίσω είναι ότι δεν πρέπει αυτές οι
υποδοµές να δηµιουργήσουν νέες ενδοπεριφερειακές ανισότη-
τες. Και στη Θεσσαλία, όπως σε όλες τις περιφέρειες της χώρας,
έχουµε µεγάλες ενδοπεριφερειακές ανισότητες. Ο κύριος άξο-
νας ανάπτυξης της Θεσσαλίας είναι γύρω από το ΠΑΘΕ, ένθεν
και ένθεν. Ο Βόλος παίρνει µία ώθηση µε τη διοργάνωση των
Ολυµπιακών Αγώνων και µε τις υποδοµές που διαµορφώνονται.
Υπολείπονται πολύ όµως οι αναπτυξιακές υποδοµές του Βόλου
για να παρακολουθήσει την ανάπτυξη γύρω από τον άξονα του
ΠΑΘΕ. Αυτή, όµως, που κινδυνεύει να ερηµοποιηθεί είναι η δυ-
τική Θεσσαλία, ο Νοµός Καρδίτσας, ο Νοµός Τρικάλων και η εν-
δοχώρα της Λάρισας, όπως και του Βόλου, όπως και της
Μαγνησίας. Γιατί; Το µοντέλο ανάπτυξης της χώρας µας γύρω
από τους µεγάλους οδικούς άξονες συγκεντρώνει όλες τις οικο-
νοµικές, παραγωγικές και εµπορικές δραστηριότητες και ερη-
µοποιεί στην κυριολεξία την ενδοχώρα. Γι’ αυτό, λοιπόν, ένα από
τα στοιχήµατα της διοργάνωσης των Μεσογειακών Αγώνων είναι
να µην ανοίξει αλλά να κλείσει ενδοπεριφερειακά ρήγµατα.

Φοβάµαι πώς η Κυβέρνηση, γνωρίζοντας και το σχεδιασµό της
∆’ Προγραµµατικής Περιόδου που έχει κάνει για τη Θεσσαλία,
δεν το έχει προσέξει αυτό και γι’ αυτό ακριβώς θα έχουµε ένταση
των ενδοπεριφερειακών ανισοτήτων στην περιφέρεια της Θεσ-
σαλίας.

Το τρίτο είναι οι υποδοµές προσπέλασης είτε αυτό είναι η ολο-
κλήρωση του ΠΑΘΕ, είτε είναι το συµπληρωµατικό εθνικό δίκτυο,
οι κόµβοι και οι συνδέσεις της πόλης της Λάρισας µε τα Φάρ-
σαλα, µε τα Τρίκαλα, µε το Βόλο, θέµατα ανοικτά και σηµαντικά
για τα οποία δεν υπάρχουν και µελέτες, δεν υπάρχουν όµως και
δεσµευµένοι πόροι µε την ∆’ Προγραµµατική Περίοδο.

Θα µου πείτε γιατί τα λέω αυτά στη συζήτηση για την οργα-
νωτική επιτροπή των Μεσογειακών Αγώνων. Νοµίζω ότι είναι µία
ευκαιρία η συζήτηση αυτή για να αναδείξουµε το αναπτυξιακό
έλλειµµα της Θεσσαλίας συνολικά και όχι µόνο µια συγκεκριµέ-
νης ζώνης.

Έτσι, λοιπόν, τα θέµατα του προαστιακού, το τραµ πολύ ση-
µαντικά θέµατα και φυσικά το οµολογείτε και εσείς ότι δεν πρό-

κειται να είναι ολοκληρωµένα µέχρι το 2013.
Επίσης, είναι πολύ σηµαντικό θέµα και τα Μεσογειακά Χωριά,

είναι πολύ σηµαντικές οι περιβαλλοντικές, οι οικιστικές και ανα-
πτυξιακές παρεµβάσεις καθώς και η µεταθλητική τους χρήση,
όπως και η µεταολυµπιακή χρήση πολλών υποδοµών που δεν
έχει υπάρξει.

Θα ήθελα να σας πω εδώ ότι η έλλειψη ενός επιχειρησιακού
σχεδίου γύρω από τις υποδοµές είναι πολύ κρίσιµη παράµετρος.
Και οι Ολυµπιακοί Αγώνες πρέπει να µας διδάξουν. Αν υπήρχαν
κάπου υπερβάσεις, ήταν ακριβώς κάτω από την πίεση του χρό-
νου. Βεβαίως, το µέγεθος των υποδοµών των Ολυµπιακών Αγώ-
νων δεν είναι συγκρίσιµο µε τους Μεσογειακούς Αγώνες. Γι’ αυτό
ακριβώς, αφ’ ενός µε το περιορισµένο µέγεθος των υποδοµών
των Μεσογειακών Αγώνων, αλλά και η προίκα που υπάρχει από
τους Ολυµπιακούς Αγώνες, δεν πρέπει να µας επιτρέψει να βρε-
θούµε και πάλι στο καθεστώς του κατ’ επείγοντος όπου οδηγεί
σε µεγάλες υπερβάσεις και σε κακοτεχνίες. Το τονίζω αυτό γιατί
δεν µπορούν να υπάρξουν δηµοπρατήσεις και ολοκληρώσεις
αυτών των υποδοµών αν δεν υπάρχουν καθαρά γήπεδα και απαλ-
λοτριώσεις. Τα ζούµε σήµερα και µε τους µεγάλους οδικούς άξο-
νες, αλλά και µε τα άλλα δηµόσια έργα όπου έχουµε µεγάλες
καθυστερήσεις και πολλές ποινικές ρήτρες κα απώλεια πόρων
αν δε υπάρχουν οι µελέτες περιβαλλοντικών επιπτώσεων.

Και, τέλος, οι δηµοπρατήσεις µε τις µεγάλες εκπτώσεις είτε
είναι αθλητικά έργα είτε είναι γενικότερα δηµόσια έργα, µέχρι
52%-58% θα οδηγήσουν- και γι’ αυτό µη δεσµεύεστε ρητορικά,
κύριε Υπουργέ, ως πρόθεση το αποδέχοµαι- σε µεγάλες υπερ-
βάσεις και κακοτεχνίες, γιατί θα έλθει η πίεση του χρόνου της
διοργάνωσης των Μεσογειακών Αγώνων και αντιλαµβάνεσθε ότι
τότε µπροστά στη µεγάλη αυτή πίεση θα αρχίσουν και οι µεγά-
λες εκπτώσεις του πολιτικούς συστήµατος και της πολιτείας, της
κυβέρνησης εκείνης της εποχής. Και δεν θέλουµε να κληρονο-
µήσουµε τέτοια µεγάλα ανοίγµατα και τέτοια µεγάλα προβλή-
µατα. Γι’ αυτό εγκαίρως, οργανώστε το επιχειρησιακό σχέδιο για
τις υποδοµές που περιλαµβάνει µελέτες, απαλλοτριώσεις, δη-
µοπρατήσεις διασφάλισης πόρων.

Σας ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το λόγο έχει δια
δύο λεπτά ο Υφυπουργός Πολιτισµού κ. Ιωαννίδης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε
Πρόεδρε, επειδή ο αγαπητός συνάδελφος κ. Μακγριώτης, είναι
από τη Θεσσαλονίκη και ξέρει καλά τη Μίκρα και όλο το αθλητικό
εκεί γίγνεσθαι, σας λέγω κύριε συνάδελφε –γιατί αυτό το θέµα το
µετρό µου το έθεσε και ο κ. Καρτάλης- ότι σ’ αυτή την τροπολο-
γία υπάρχει και η υπογραφή του Υπουργού ΠΕΧΩ∆Ε, του κ. Σου-
φλιά. Για να φέρουµε, λοιπόν, θέµα δικό του, υπάρχει και η
υπογραφή του. Ξέρετε ότι µέσα στη Μίκρα υπάρχουν χώροι,
αλλά δεν είχαµε τα απαραίτητα τετραγωνικά προκειµένου να κά-
νουµε ένα εργοµετρικό κέντρο. Αγοράσαµε, λοιπόν, από τον ΟΕΚ
τέσσερα στρέµµατα τα οποία µας ήταν απαραίτητα για να κατα-
σκευάσουµε άνετα το εργοµετρικό κέντρο. Βλέπετε εδώ στο σχέ-
διο τις κόκκινες γραµµές, αλλά αυτά είναι όλα θέµατα του
ΥΠΕΧΩ∆Ε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: ∆εν έχουµε αντίρρηση για το εργο-
µετρικό. Αναφέροµαι κύριε Υπουργέ στο όµορο οικόπεδο που
αναφέρετε στην τροπολογία. Μπορείτε να µας πείτε ποιο είναι
αυτό το οικόπεδο;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Το οικό-
πεδο δεν είναι από εκεί που θα γίνει το µετρό. Όπως µπαίνουµε
στο γήπεδο της Μίκρας στην είσοδο αριστερά γίνεται το µετρό.
Αυτό είναι του ΟΕΚ το οποίο υπήρχε…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ: Αυτό είναι για το εργοµετρικό. Εγώ
µιλάω για το άλλο οικόπεδο που λέτε µέσα στην τροπολογία.
Αναφέρεστε και στο εργοµετρικό, αλλά λέτε συγκεκριµένα µέσα
το εξής: «Η Γενική Γραµµατεία προτίθεται να αγοράσει τουλάχι-
στον µία όµορη ιδιοκτησία για την ολοκλήρωση των αθλητικών
εγκαταστάσεων της Μίκρας».

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): ∆εν υπάρ-
χει τέτοιο. Εµείς το πήραµε ήδη. Αυτό που πήραµε είναι αρκετό
για να κάνουµε το εργοµετρικό. ∆εν υπάρχει διάθεση να πά-
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ρουµε οτιδήποτε άλλο. Είναι παραπληροφόρηση αυτό. Εµείς πή-
ραµε τέσσερα και κάτι στρέµµατα. Ανέβηκε πάνω και ο κ. Στά-
µου που έχει φύγει από τη Γραµµατεία και είναι στον ΟΕΚ.
Ανεβήκαµε πάνω και υπογράψαµε. ∆ώσαµε την επιταγή και τε-
λείωσε το θέµα. Αλλά για να µπορέσουµε να αρχίσουµε να κα-
τασκευάζουµε έπρεπε να πάρουµε την έγκριση από το
ΥΠΕΧΩ∆Ε, να το βάλουµε µέσα στο χώρο του κέντρου της Μί-
κρας και όχι στην άκρη που ήταν το οικόπεδο. Μας έδωσε αυτό
το δικαίωµα όπως µας έδωσε και το δικαίωµα να κάνουµε ΕΥ∆Ε
για να µπορέσουµε να κάνουµε τα έργα. Εποµένως, δεν υπάρχει
κανένα άλλο οικόπεδο το οποίο θα αγοράσει η Γραµµατεία ώστε
να δυσχεράνουµε το έργο του ΜΕΤΡΟ. Το λέω σε εσάς γιατί το
ξέρετε καλά, κύριε Μαγκριώτη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κηρύσσεται περαι-
ωµένη η συζήτηση του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πολιτι-
σµού: «Οργανωτική Επιτροπή Μεσογειακών Αγώνων – Βόλος
2013 και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της
αρχής;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Πολιτισµού: «Οργανωτική Επιτροπή Με-
σογειακών Αγώνων – Βόλος 2013 και άλλες διατάξεις» έγινε
δεκτό επί της αρχής κατά πλειοψηφία.

Έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της συνεδρίασης της Τρίτης
16ης Ιουνίου 2009 και ερωτάται το Τµήµα εάν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά της Τρίτης 16 Ιουνίου 2009 επικυρώθηκαν.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό δέχεστε να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 23.28’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη 1η Ιουλίου 2009 και ώρα 10.00’
µε αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος νοµοθετική εργασία: συ-
νέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού: «Οργανωτική Επιτροπή
Μεσογειακών Αγώνων – Βόλος 2013 και άλλες διατάξεις», σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη.
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